
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.914,925,953
2. Ανακοινώνεται ότι ο κ. Α. Πλεύρης γνωστοποίησε δή-

λωση παραίτησής του από το βουλευτικό αξίωµα λόγω εκλο-
γής του στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, σελ.839

3. Ανακοινώνεται ότι ο Βουλευτής κ. Π. Ευθυµίου εξελέγη
Αντιπρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Συνελεύσεως του
Ο.Α.Σ.Ε., σελ.841

4. Ανακοινώνεται η ορκωµοσία του κ. Γ. Γεωργίου σε αντι-
κατάσταση του κ. Α. Πλεύρη, σελ.841

5. Ευχές για ανάληψη των Βουλευτικών καθηκόντων του κ.
Γ. Γεωργίου, σελ.841,848

6. Ανακοινώνονται οι συνεδριάσεις των Κοινοβουλευτικών
Επιτροπών, σελ.853

7. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ.925
8. Επί προσωπικού θέµατος, σελ.934

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.841
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.843-848
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
i. σχετικά µε τη διασφάλιση της διαφάνειας στις προµή-

θειες των ελληνικών νοσοκοµείων κ.λπ., σελ.849
ii. σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την εύρυθµη λειτουργία

του χώρου της Ψυχικής Υγείας στην Κέρκυρα µέσω της εται-
ρείας «Κλίµακα» κ.λπ., σελ.850

iii. σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων στην πρωτο-
βάθµια και δευτεροβάθµια φροντίδα υγείας στα νησιά της
Νοµαρχίας Πειραιά, σελ.851

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του

συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού:
«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής ∆ηµοκρατίας και του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών για
την εκπαίδευση, την επιστήµη και τον πολιτισµό που αφορά
τη σύσταση Παρατηρητηρίου για τη γυναίκα, τον αθλητισµό
και τη φυσική αγωγή υπό την αιγίδα της UNESCO», σελ.854

2. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών:
«Κύρωση της Συµφωνίας ‘Εδρας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ευρωπαϊκού Οργανισµού
∆ηµοσίου ∆ικαίου», σελ.880

3. Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Πολιτισµού: «Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων-
Βόλος 2013 και άλλες διατάξεις», σελ.914

4. Συζήτηση επί των άρθρων και της τροπολογίας µε γεν.
αρ. 629 και ειδ. 65 του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανά-
πτυξης: «∆ιασυνοριακές Συγχωνεύσεις Κεφαλαιουχικών
Εταιρειών και άλλες διατάξεις», σελ.925

5. Αποχώρηση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού και του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος από τη συζήτηση της τροπολογίας του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης, σελ.946

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε., σελ.925
ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ Α., σελ.925

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΖΩ’Ι’∆ΗΣ Ν., σελ.934
ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ Α., σελ.934
ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ Γ., σελ.934
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ., σελ.934

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ.852
ΛΑΜΠΙΡΗΣ Η., σελ.849
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ Γ., σελ.849,850,851,852,853
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ Χ., σελ.851

∆. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού:
ΜΕΛΑ Ε., σελ.854

Ε. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών:
ΜΕΛΑ Ε., σελ.880

ΣΤ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού:
ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ Ι., σελ.914

Ζ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης:
ΑΘΑΝΑΣΙΑ∆ΗΣ Α., σελ.937,951
ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ Κ., σελ.939,950
ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ Ε.,

σελ.929,947
ΑΝ∆ΡΙΟΠΟΥΛΟΥ Σ., σελ.948
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε., σελ.935
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ.930
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ.941,943,944
ΖΩΙ∆ΗΣ Ν., σελ.933
ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ Α., σελ.942,943,948,950,952
ΚΑΡΠΟΥΖΑΣ Α., σελ.925,927
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ.932,940,943,944,951,952,

953
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Α., σελ.928,946
ΜΠΟΥΓΑΣ Ι., σελ.925,932,937,942,944,949,

952
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε., σελ.936
ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ Π., σελ.931
ΤΣΙΡΩΝΗΣ ∆., σελ.927,928,946
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Αθήνα, σήµερα στις 7 Ιουλίου 2009, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.00’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Α’ σύνθεση) για
να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΝΕΡΑΝΤΖΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα ότι ο συνάδελφος κ.
Αθανάσιος Πλεύρης µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της

Βουλής στις 3 Ιουλίου 2009, γνωστοποίησε τη δήλωση παραίτη-
σής του από το βουλευτικό αξίωµα, λόγω εκλογής του ως Βου-
λευτού του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου.

Η επιστολή αυτή θα καταχωρισθεί στα Πρακτικά της σηµερι-
νής συνεδρίασης.

(Στο σηµείο αυτό ο Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Αναστά-
σιος Νεράντζης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα
επιστολή, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχόµαστε στον κ.
Πλεύρη να έχει επιτυχία στα νέα του καθήκοντα και το πράτ-
τουµε καθηκόντως.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας ενηµερώσω
για µια σηµαντική επιτυχία της κοινοβουλευτικής µας διπλωµα-
τίας. Κατά την ετήσια συνεδρίαση της Ολοµελείας της Συνελεύ-
σεως του Οργανισµού για την Ασφάλεια και τη Συνεργασία στην
Ευρώπη (ΟΑΣΕ) που έγινε στις 3 Ιουλίου στο Βίλνιους της Λι-
θουανίας, ο συνάδελφος Βουλευτής και πρώην Υπουργός κ. Πέ-
τρος Ευθυµίου εξελέγη για µία τριετία σε µία εκ των θέσεων
Αντιπροέδρου της Κοινοβουλευτικής Συνελεύσεως του Οργανι-
σµού.

Έχει ιδιαίτερη σηµασία ότι ο συνάδελφος Πέτρος Ευθυµίου
αναδείχτηκε πρώτος µεταξύ όλων των υποψηφίων, συγκεντρώ-
νοντας περίπου το 75% των ψήφων.

Τα πιο θερµά συγχαρητήριά µας στο συνάδελφο για την
εκλογή του σ’ αυτή τη σηµαντική θέση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν εισέλθουµε στην ηµερήσια
διάταξη, θα προβούµε στην ορκωµοσία του συναδέλφου κ. Γε-
ωργίου Γεωργίου, που αντικαθιστά τον κ. Αθανάσιο Πλεύρη.

Καλείται ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Γεωργίου να προσέλθει και
να δώσει το νενοµισµένο όρκο ενώπιον του εκπροσώπου της Εκ-
κλησίας.

(Στο σηµείο αυτό προσέρχεται ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Γε-
ωργίου και δίνει τον παρακάτω όρκο:

«Ορκίζοµαι στο όνοµα της Αγίας και Οµοούσιας και Αδιαίρετης
Τριάδος να είµαι πιστός στην πατρίδα και το δηµοκρατικό πολί-
τευµα, να υπακούω στο Σύνταγµα και τους νόµους και να εκ-
πληρώνω ευσυνείδητα τα καθήκοντά µου»)

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-

εδρος της Βουλής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Άξιος, άξιος!
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Άξιος, άξιος!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συγχαρητήρια και εύχο-

µαι καλή θητεία!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Θα ήθελα να πω κάτι για τα Πρακτικά,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο Πρόεδρος
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Καρατζαφέρης.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Ο πρέσβης κ. Γεωργίου είναι ο πρώτος
πρεσβευτής που εκλέγεται στο Ελληνικό Κοινοβούλιο κατά το
αρχείον του πατριάρχη των πρεσβευτών, του κ. Πέτρου Μολυ-
βιάτη. Και νοµίζω ότι γι’ αυτό το λόγο του αξίζει ένα ακόµα
«εύγε»!

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Σωστή η σηµείωση. Την
ακούσαµε και καταγράφεται, κύριε Πρόεδρε.

Καλή θητεία να έχει και στη Βουλή και στο κόµµα σας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το συνάδελφο κ. Χα-

ράλαµπο Χαραλάµπους, Βουλευτή Κέρκυρας, να διαβάσει τις
αναφορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Χαράλαµπο Χαρα-
λάµπους, Βουλευτής Κέρκυρας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών
Αταλάντης ζητεί την αποζηµίωση των ελαιοπαραγωγών της πε-
ριοχής για τις ζηµιές που υπέστη η φετινή παραγωγή.

2) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι µαθητές του Εσπερινού ΕΠΑΛ
Γιαννιτσών ζητούν να δηµιουργηθεί στο σχολείο τους τοµέας οι-
κονοµικών και διοικητικών υπηρεσιών.

3) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παπαδόπουλος Αλέξανδρος,

συνταξιούχος ταγµατάρχης εν αποστρατεία ζητεί να του κατα-
βληθούν οι οικονοµικές διαφορές του επιδόµατος των 176 ευρώ
και τα λοιπά αναδροµικά.

4) Η Βουλευτής Χίου κ. ΕΛΠΙ∆Α ΤΣΟΥΡΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Προσωπικού Πλοηγικής Υπη-
ρεσίας ζητεί την επίλυση του προβλήµατος σχετικά µε τις παρά-
νοµες µετακινήσεις κατώτερου προσωπικού του Πλοηγικού
Σταθµού Ιτέας κ.λπ..

5) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Στενηµαχίτης Βασίλειος ζητεί
να ενηµερωθεί εάν ως κατ’ επάγγελµα αγρότης, είχε υποχρέωση
να πληρώσει για τη δήλωση του ΟΣ∆Ε.

6) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο διαµαρτύρονται τα µέλη
του ∆ηµοτικού Συµβουλίου Νεάπολης Νοµού Λασιθίου για συ-
γκεκριµένο έργο που δεν προχωράει στην εθνική οδό στο νοµό
τους.

7) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η αναβάθµιση του
πυροσβεστικού κλιµακίου Σητείας σε Σταθµό ∆’τάξης.

8) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων στα ΚΕΕ
και ο Σύλλογος Υπαλλήλων Ι∆ΕΚΕ ζητούν την άµεση θεσµική
κατοχύρωση της λειτουργίας των Κέντρων Εκπαίδευσης Ενηλί-
κων ως φορέας της Γενικής Γραµµατείας δια Βίου Εκπαίδευσης
κ.λπ..

9) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σητείας Νοµού Λασιθίου ζητεί
παρέµβαση έτσι ώστε το αίτηµα του ∆ήµου για κατασκευή σταθ-
µού µεταφόρτωσης ανακυκλώσιµων υλικών να υλοποιηθεί
άµεσα.

10) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία τρίτεκνοι καθηγητές Φυσικής Αγω-
γής ζητούν το διορισµό τους.

11) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παπαστεφάνου Αλέξανδρος
ζητεί να ενηµερωθεί εάν στα χωριά του Νοµού Πέλλας υπάρχουν
κενές οργανικές θέσεις Νοσηλευτών.

12) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ταδιτών Ελλάδος ζητεί να
διασφαλιστεί η απρόσκοπτη λειτουργία των ΤΑ∆ - ΕΤΑ∆.

13) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αξιωµατικών Πυροσβε-
στικού Σώµατος διαµαρτύρεται για το χαµηλό ποσό
υπερεργασίας που πήρε µετά από καθυστέρηση ενός χρόνου το
πυροσβεστικό προσωπικό.

14) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παπαδόπουλος Παναγιώτης,
πολύτεκνος πατέρας ζητεί να ενηµερωθεί εάν ο γιός του έχει δι-
καίωµα µεταγραφής.

15) Οι Βουλευτές Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Α’ Πει-
ραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Εύβοιας ζητεί οικο-
νοµική ενίσχυση για την ολοκληρωτική απώλεια της παραγωγής
τους που αντιµετωπίζουν οι παραγωγοί βρώσιµης ελιάς στη βο-
ρειοκεντρική Εύβοια.

16) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συνταξιούχων Ο.Γ.Α.
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Γιαννιτσών ζητεί την επίλυση προβλήµατος κατηγορίας συνταξι-
ούχων του Ο.Γ.Α.

17) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Σαββάκης Ζαχαρίας ζητεί την
επίλυση φορολογικού προβλήµατος της εταιρείας στην οποία
είναι οµόρρυθµο µέλος.

18) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Τσιµπουκτσάκη Μαρία, νοση-
λεύτρια ζητεί να ενηµερωθεί για την αναγνώριση στο ∆ηµόσιο
της προϋπηρεσίας της.

19) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Α’
Αθηνών κ. ΕΥΘΑΛΙΑ (ΛΙΛΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Ένωση Τεχνικών Ιδιωτικής Τηλεόρασης Αττικής
ζητεί από τη ∆ιοίκηση του ΑΝΤ1 ανάκληση των απολύσεων και να
δεσµευθεί ότι δεν θα χαθεί ούτε µία θέση εργασίας κ.λπ..

20) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κιρµανίδης Κωνσταντίνος ζητεί
να µεταφέρει στην Αριδαία την άδεια του περιπτέρου του.

21) Οι Βουλευτές Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Α’
Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο Αγροτικός Σύλλογος Μανταµάδου και ο Αλιευτικός
- Αγροτικός Σύλλογος Παναγιούδας Λέσβου διαµαρτύρονται για
τον τρόπο αλίευσης χταποδιών µε ιχθυοπαγίδες κ.λπ..

22) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Αλαίτση Άννα ζητεί να δικαιω-
θεί για συνταξιοδοτική υπόθεσή της στο ΙΚΑ Έδεσσας.

23) Ο Βουλευτής Καστορίας κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το εξαθέσιο ∆ηµοτικό Σχολείο
Ποριάς- Χιλιοδένδρου Νοµού Καστοριάς ζητεί την άµεση συντή-
ρηση του κτηρίου του.

24) Οι Βουλευτές Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο κ. Παν. Παπαϊωάννου κάτοικος Αλιβερίου Εύβοιας δια-
µαρτύρεται για την υπερβολική σε βάρος του προσαύξηση τελών
από το Ταµείο του Οργανισµού Βιοµηχανικής Ιδιοκτησίας.

25) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την άµεση πρόσληψη προ-
σωπικού στο Κέντρο Υγείας ∆οµοκού και στα Περιφερειακά
Ιατρεία του Νοµού Φθιώτιδας.

26) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία τα Σωµατεία Ν/Ζώνης ζητούν επίδοµα ανερ-
γίας ίσο µε το 80% του µεροκάµατου της ΣΣΕ του κλάδου όλων
των ανέργων κ.λπ..

27) Οι Βουλευτές Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η Ένωση Τεχνικών ∆ΕΗ Παράρτηµα Σάµου - Ικαρίας
ζητεί την πρόσληψη µόνιµου γιατρού πλήρους απασχόλησης
κ.λπ..

28) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Βο-
ρείου Συγκροτήµατος ∆ωδεκανήσου ζητεί να ληφθούν µέτρα
για την αντιµετώπιση σοβαρότατων προβληµάτων που αντιµε-
τωπίζουν οι εργαζόµενοι της περιοχής τους όπως την απαράδε-
κτη υποστελέχωση υπηρεσιών του ΙΚΑ,ΟΑΕ∆ κ.λπ..

29) Η Βουλευτής Κερκύρας κ. ΑΓΓΕΛΙΚΗ ( ΑΝΤΖΕΛΑ) ΓΚΕΡΕ-
ΚΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Ερεικού-
σας Κέρκυρας ζητεί να επιτραπεί η δροµολόγηση και πλοίων

κατηγορίας Γ’ υπό προϋποθέσεις στην ακτοπλοϊκή σύνδεση της
Κέρκυρας µε την Ερείκουσα και τα ∆ιαπόντια Νησιά κ.λπ..

30) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία o κ. Μαρσουβανίδης Νικό-
λαος ζητεί την ίδρυση και λειτουργία στη βόρεια Ελλάδα, Πρό-
τυπου Κέντρου Εγκληµατολογικών Ερευνών και Επιστηµών.

31) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Προσωπικού Κα-
θαριότητας ∆ηµόσιων Καταστηµάτων και Ιδιωτικών Επιχειρή-
σεων Β. Ελλάδας και Θεσσαλίας ζητεί να αποσυρθεί η Σύµβαση
Παροχής Υπηρεσιών Καθαριότητας Σχολείων κ.λπ..

32) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτι-
κών Συνεταιρισµών Εύβοιας ζητεί την οικονοµική ενίσχυση των
παραγωγών βρώσιµης ελιάς στη βορειοκεντρική Εύβοια για τη
ζηµιά που υπέστησαν εξαιτίας της ακαρπίας των δένδρων τους.

33) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί να ενηµερωθεί από τον
ΟΓΑ για τη συνταξιοδοτική υπόθεση της κ.Μπουκουβάλα Αικα-
τερίνης.

34) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Συνδικάτο Συγκολλητών Ερ-
γατοτεχνιτών και Υπαλλήλων Μετάλλου Μακεδονίας - Θράκης
διαµαρτύρεται για την απασχόληση Λευκορώσων από την Εται-
ρία ΑΘΗΝΑ ΕΤΕ στα ΕΛΠΕ κ.λπ..

35) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ατόµων µε Αναπηρίες
Γονέων και Φίλων Ιεράπετρας ζητεί την τοποθέτηση ατόµου µε
αναπηρία ως αναπληρώτρια καθηγήτρια στη Β/θµια εκπαίδευση.

36) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Μαργαρίτα Παπαδοπού-
λου µέλος της Οµοσπονδίας Κυπριακών Οργανώσεων Ελλάδος
ζητεί να της δοθεί το ΦΕΚ µε την ηµεροµηνία της οριστικής Εθνι-
κής Απόφασης.

37) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το ∆ιοικητικό Προσωπικό του ΙΕΚ
Ιεράπετρας διαµαρτύρεται για τη µη ανανέωση της θητείας του
∆ιευθυντή του Κέντρου κ. Κανάκη Χαράλαµπου.

38) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος για την γονεϊκή
ισότητα και τα δικαιώµατα του παιδιού διαµαρτύρεται για την
άνιση φορολογική µεταχείρηση που υφίσταται ο γονιός που δεν
έχει την επιµέλεια των παιδιών, που κατά κανόνα είναι ο πατέ-
ρας.

39) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Στασινόπουλος ∆ηµήτριος
ζητεί να δοθεί το ΕΚΑΣ στη συνταξιοδοτική του κατηγορία.

40) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Φροντιστών βο-
ρείου Ελλάδος ζητεί να συµπεριληφθούν τα φροντιστήρια
µέσης εκπαίδευσης στα νέα προγράµµατα ενίσχυσης µικροµε-
σαίων επιχειρήσεων.

41) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κισάµου Νοµού Χανίων
ζητεί την τροποποίηση των ασφαλιστικών ορίων του Παρ/τος ΙΚΑ
- ΕΤΑΜ Κισάµου για την καλύτερη εξυπηρέτηση των ασφαλι-
σµένων του.

42) Ο Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ΗΛΙΑΣ ΛΑΜΠΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
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µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο οικονοµικό αδιέ-
ξοδο του Νοσοκοµείου Ρεθύµνου.

43) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Βιοεπι-
στηµόνων ζητεί να επανεξεταστεί η κοστολόγηση των εργαστη-
ριακών εξετάσεων των βιολογικών δειγµάτων κ.λπ..

44) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ και
Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Λογιστών ζητεί
να µην επιβληθεί κανένα πρόστιµο για το Ε9 και να επιστραφεί σε
όσους επιβλήθηκε κ.λπ..

45) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Πέλλας

ζητεί την ένταξη στην εκλογική αποζηµίωση των κατηγοριών
υπαλλήλων που εξαιρέθηκαν αυτής για τις εκλογές της 7ης Ιου-
νίου 2009 κ.λπ..

46) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ερευνη-
τών ∆ηµοκρίτου ζητεί την άµεση αναστολή κάθε εξαγγελθείσας
διαδικασίας αναδιάρθρωσης των Ερευνητικών Κέντρων κ.λπ..

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 16222/17/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νασιώκα Έκτορα δόθηκε µε το υπ αριθµ. 39312/10/04/2009
έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 16242/17/03/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. ∆ραγώνα Θάλειας δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1333/10/04/2009 έγ-

γραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 16276/17/03/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γκατζή Νικολάου, Πρωτούλη Ιωάννη, Κανταρτζή Αχιλλέα,
Σκυλλάκου Αντώνιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2/21695/0020/

10/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 16289/17/03/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Μερεντίτη Αθανασίας (Σούλας) δόθηκε µε το υπ αριθµ.

39294/10/04/5009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 16291/17/03/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Μερεντίτη Αθανασίας (Σούλας) δόθηκε µε το υπ αριθµ.

39291/10/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε τον

Βουλευτή του ΚΚΕ και εκ Κύπρου ορµώµενο κ. Χαραλάµπους
γιατί ανέγνωσε τις αναφορές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν εισέρθουµε στη συζήτηση
των επικαίρων ερωτήσεων, θέλω και εγώ να ευχηθώ στο νέο µας
συνάδελφο, τον κ. Γεωργίου, να είναι γόνιµη και δηµιουργική η
θητεία του στη Βουλή των Ελλήνων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πρώτη είναι η µε αριθµό 46/2-7-2009 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ηλία Λα-
µπίρη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε τη διασφάλιση της διαφάνειας στις προµήθειες των
ελληνικών νοσοκοµείων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του καθηγητή κ. Ηλία Λαµπίρη από το Ρέ-
θυµνο έχει ως εξής:

«∆ηµοσιεύµατα στον ελληνικό Τύπο φέρουν τη χώρα µας εν
όψει επιβολής προστίµων από το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο, στο
οποίο προσέφυγε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή για αδιαφάνεια στις
προµήθειες των νοσοκοµείων. Σύµφωνα µε τα δηµοσιεύµατα, η
Κοµισιόν από το 2004 εγκαλεί τη χώρα µας για τη νοµοθεσία που
επιτρέπει την προµήθεια υλικών και εξοπλισµού µε διαπραγµά-
τευση και όχι µε διαγωνισµούς. Η διάταξη στην οποία αναφέρε-
ται η Κοµισιόν περιλήφθηκε στο ν. 2955/2001 και προέβλεπε ότι
κάποια υλικά, µοναδικά και µη συγκρίσιµα µεταξύ τους, τα νο-
σοκοµεία δύνανται να τα προµηθεύονται χωρίς διαγωνισµό, ενώ
µε υπουργικές αποφάσεις ορίστηκαν οι ανώτατες τιµές τους.

Παρά τις προειδοποιήσεις για συµµόρφωση µε το Ευρωπαϊκό
∆ίκαιο και τις επακόλουθες παραποµπές της Ελλάδας, µε ευθύνη
της Κυβέρνησης ο νόµος για τις προµήθειες που ψηφίστηκε τον
Ιούνιο του 2007 -και παραµένει ανενεργός έως σήµερα- δεν τρο-
ποποιεί την επίµαχη διάταξη. Τα νοσοκοµεία εξακολουθούν να
προµηθεύονται υλικά µε απευθείας αναθέσεις, νοµιµοποιείται µε
σκανδαλώδη ρύθµιση στη Βουλή άγνωστο ποσό παρανόµων
προµηθειών και τα χρέη των νοσοκοµείων ξεπερνούν πλέον τα
6.000.000.000 ευρώ, για την αποπληρωµή των οποίων η Κυβέρ-
νηση συνεχώς παλινωδεί.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Είναι ακριβές ότι κινδυνεύει η Ελλάδα µε πρόστιµα για αδια-

φάνεια στις προµήθειες των νοσοκοµείων και αν ναι, ποια ποσά
θα κληθούµε να καταβάλουµε;

2. Πώς προτίθεται η Κυβέρνηση να διορθώσει τις αδυναµίες
της εθνικής νοµοθεσίας και να διασφαλίσει τη διαφάνεια στις
προµήθειες των νοσοκοµείων;»

Στην επίκαιρη αυτή ερώτηση του κ. Λαµπίρη θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Υγείας και Βουλευτής Άρτας γιατρός κ. Παπαγε-
ωργίου.

Ελάτε, κύριε Υφυπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-

νωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, σας εκτιµώ προσωπικά και το ξέρετε. Ανα-

γνωρίζω το ύφος του πολιτικού σας λόγου καλώς και το επιστη-
µονικό αλλά και το κοινοβουλευτικό σας έργο.

Απαντώντας όµως στο δεύτερο ερώτηµά σας, θέλω να πω ότι
µε φέρνετε σε δύσκολη θέση όταν λέτε «Πώς προτιθέµεθα να
διορθώσουµε τις αδυναµίες της ελληνικής νοµοθεσίας» και πα-
ραλείπετε το άλλο 50% της νοµοθεσίας που εσείς ψηφίσατε το
2001 µε το ν.2955, άρθρο 7 παράγραφος 2, αυτό που προβλέπει
αυτές ακριβώς τις συµβάσεις που γίνονται για µη συγκρίσιµα
υλικά και τις οποίες αδυναµίες γνωρίζετε από το 1993, όταν η
σχετική οδηγία 36/1993 και η 75/2001 είχε έρθει από την Ευρω-
παϊκή Ένωση και δεν κάνατε τίποτα απολύτως.

Και πάλι µιλώντας στο σχετικό νόµο για τη ρύθµιση των λεγό-
µενων συµβάσεων σε παράταση και όχι εξωσυµβατικών -αποτέ-
λεσµα ενός αντιφατικού πλαισίου που εσείς ψηφίσατε και που
δεν έδιναν τη δυνατότητα στους οργανισµούς να ολοκληρώσουν
τις προµήθειες και έτσι παρατείνονταν- και µε την προηγούµενη
συµφωνία αυτές προχωρούσαν.

Ήρθαµε δύο φορές και αντιγράψαµε τη δική σας ρύθµιση και
µε τον ν.2955/2001 αλλά και µε τον ν.3190/2003. ∆εν κάναµε τί-
ποτε άλλο. Ήρθαµε µε το νέο νόµο περί προµηθειών, τον ν.3580
να βγάλουµε έξω απ’ αυτή τη διαδικασία τις προµήθειες γι’ αυτά
τα µη συγκρίσιµα υλικά, µε τις συµβάσεις -πλαίσιο που υιοθετή-
σαµε, έτσι ώστε να µην υπάρχει πρόβληµα µε την κοινοτική νο-
µοθεσία.

Επιπλέον πώς βλέπετε ότι είναι 6.000.000.000; Αυθαίρετα,
όταν η διαδικασία ταυτοποίησης αυτών των οφειλών έχει προ-
χωρήσει στο 90%; Κατά τη διάρκεια της συζήτησης της σχετικής
τροπολογίας στη Βουλή στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών κατά προσέγγιση είναι πολύ λιγότερο και
αυτό αποδεικνύεται.

Εν πάση περιπτώσει αυτή η διαδικασία έχει τελειώσει. Ο νέος
νόµος περί προµηθειών έχει µπει σε εφαρµογή και έτσι δεν θα
υποχρεωθούµε ξανά ούτε ρυθµίσεις να ξανακάνουµε και επι-
πλέον να µην κινδυνεύουµε από την επιβολή του προστίµου.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει για δύο λεπτά ο ερωτών Βουλευτής κ. Λαµπίρης.
ΗΛΙΑΣ ΛΑΜΠΙΡΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι ο έκτος χρόνος της

διακυβέρνησης της χώρας από τη Ν∆ και ασχολείστε ακόµα µε
το ΠΑΣΟΚ. Νοµίζω ότι σε καµµία προηγµένη χώρα δεν γίνεται
αυτό, µετά δηλαδή από έξι χρόνια να αναφερόµαστε σε πιθανές
παραλείψεις της προηγούµενης κυβέρνησης.

Θέλω να σας πω τα εξής. Από τα εννέα άρθρα του νοµοσχε-
δίου µόνο η παράγραφος 2 του άρθρου 7 είχε κάποιο πρόβληµα.
Από το 2004 µέχρι σήµερα σας έχει στείλει η Ευρωπαϊκή Ένωση
τρεις φορές έγγραφα για να το διορθώσετε. Εσείς είπατε ότι θα
το διορθώσετε µε τον καινούριο νόµο.

Ο καινούριος νόµος λοιπόν, του 2007 –έχουν περάσει ακριβώς
δύο χρόνια από τότε που ψηφίστηκε- και λυπάµαι, κύριε
Υπουργέ, που δεν έχει εφαρµοστεί πουθενά. Τα χρέη των νοσο-
κοµείων, ενώ τα παραλάβατε σε µηδενική βάση το 2004 –τότε
έγινε ρύθµιση, το 2004, επί των ηµερών σας- σήµερα ξεπερνούν
όντως τα 6.000.000.000, µε αύξηση κάθε µήνα 180.000.000. Κάθε
µήνα τα χρέη των νοσοκοµείων αυξάνονται 180.000.000. Είναι
στοιχεία του Υπουργείου σας.

Ο κ. Αβραµόπουλος –εσάς οµολογουµένως δεν σας έχω ακού-
σει- επανειληµµένως διακηρύττει -και η τελευταία φορά ήταν
πριν δύο εβδοµάδες στο Ηράκλειο- ότι ο νέος νόµος εφαρµό-
στηκε. Μα, δεν έχει εφαρµοστεί, κύριε Υπουργέ, σε κανένα νο-
σοκοµείο. Πείτε µας ένα νοσοκοµείο που έχει εφαρµοστεί. Είναι
ανεφάρµοστος ο νόµος.

Έχετε αλλάξει τέσσερις προέδρους στην επιτροπή. Γιατί τους
αλλάζετε; Γιατί δεν µπορούν να εφαρµόσουν το νόµο. ∆ιαφορε-
τικά θα έπρεπε να αλλάζετε κάθε δύο τρεις µήνες έναν πρόεδρο;
Ο τελευταίος είναι ο κ. Λαµπρόπουλος, τον οποίο πήρατε από
την ∆ΕΠΑΝΟΜ.

Θέλω να καταλήξω στο ότι υπάρχουν σε όλα τα νοσοκοµεία
τεράστια προβλήµατα τα οποία αφορούν τις προµήθειες. Το Νο-
σοκοµείο Ρεθύµνου χρωστάει αυτή τη στιγµή 20.000.000 ευρώ.
Όπως ξέρετε η επέκταση του νοσοκοµείου δεν µπορεί να γίνει
για 665.000 ευρώ και έχει σταµατήσει εδώ και έξι µήνες το έργο
και δεν προχωρεί. Η σίτιση των ασθενών είναι επίσης προβλη-
µατική.

∆ηλαδή πέστε µου ποια είναι η επιτυχία που έχετε να επιδεί-
ξετε γενικά στο ΕΣΥ και ιδιαίτερα στο θέµα των προµηθειών. Για
το θέµα των προµηθειών χρειάζεται να αλλάξει ο νόµος. Είναι
ανεφάρµοστος και κάθε ηµέρα σας το λένε οι πρόεδροι των νο-
σοκοµείων. Εποµένως, νοµίζω ότι δεν είναι καθόλου ντροπή εάν
ένας νόµος έχει δυσκολίες στην εφαρµογή του να τύχει της ανά-
λογης διόρθωσης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο κ. Υφυπουργός
έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε συνάδελφε, µπορεί να έχουν πε-
ράσει πέντε ή έξι χρόνια αλλά είναι κακό να θυµόµαστε που
αρχίζει το «κακό»; Είναι κακό να θυµόµαστε ότι το µόνο άρθρο
που εφαρµόστηκε από τον νόµο 2955/2001 ήταν αυτό που αφο-
ρούσε αυτές τις εξωσυµβατικές προµήθειες και κανένα άλλο
άρθρο από τον νόµο Παπαδόπουλου δεν εφαρµόστηκε από τις
δικές σας κυβερνήσεις; Και έτσι δηµιουργήθηκε ένα αντιφατικό
πλαίσιο όπου δεν µπορούσαµε πλέον να προχωρήσουµε στην
υλοποίηση των προµηθειών. Έτσι, καµµία προµήθεια δεν µπο-
ρούσε να ολοκληρωθεί και µετά από ένα ορισµένο χρονικό διά-
στηµα άρχιζαν οι παρατάσεις. Αυτές κληθήκαµε δύο φορές να
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έρθουµε να τις νοµιµοποιήσουµε.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Εάν θέλετε να κουβεντιάσουµε

για το νόµο περί προµηθειών και να σας ενηµερώσουµε εάν
εφαρµόζεται ή όχι, ευχαρίστως καταθέστε ερώτηση και θα σας
πούµε ότι πλέον δεν λειτουργεί άλλος νόµος στο ελληνικό κρά-
τος αλλά απ’ αυτός που αφορά το νέο σύστηµα προµηθειών. Με
βάση αυτόν γίνονται.

Όσον αφορά το θέµα της απειλής για πρόστιµο από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, σας είπα ότι δόθηκαν οι απαραίτητες διευκρι-
νήσεις όσον αφορά το θέµα των προµηθειών βάσει τιµών ΦΕΚ
µε τις συµβάσεις πλαίσιο και θεωρούµε ότι είναι ικανοποιητικές
έτσι ώστε να µην συνεχιστεί η παραπέρα διαδικασία. Αν παρ’ ελ-
πίδα, δεν υπάρξει συµφωνία σ’ αυτό το θέµα µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση, θα υπάρξει τέτοια διευκρινιστική τροποποίηση έτσι ώστε
να µην υπάρξει κανένα απολύτως πρόβληµα. Επαναλαµβάνω
όµως ότι είναι µία αµαρτία που έρχεται από πολύ παλιά από τις
δικές σας ηµέρες και εµείς την τακτοποιούµε οριστικά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): ∆εύτερη είναι η µε
αριθµό 50/2.7.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαραλάµπους
προς τους Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας σχετικά µε τη λήψη
µέτρων για την εύρυθµη λειτουργία του χώρου Ψυχικής Υγείας
στην Κέρκυρα µέσω της εταιρείας «Κλίµακα» κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Χαραλάµπους έχει ως εξής:
Είναι γνωστά στα αρµόδια Υπουργεία τα «έργα και οι µέρες»

της «Κλίµακας»- εταιρεία που είναι αστική µη κερδοσκοπική
(ΑΜΚΕ) –η οποία δραστηριοποιείται και στην Κέρκυρα, στο χώρο
της ψυχικής υγείας, µε 2 οικοτροφεία –το οικοτροφείο ΒΝΥ «Νε-
φέλη» και το ψυχογηριατρικό οικοτροφείο «Αργώ»-.

Η εταιρεία καταγγέλλεται για λειτουργία των δύο οικοτρο-
φείων µε σοβαρές ελλείψεις επιστηµονικού προσωπικού (ψυχο-
λόγου και κοινωνικού λειτουργού), για εκφοβιστικές απολύσεις,
για αιφνίδιες και παράνοµες µειώσεις των τακτικών αποδοχών
των εργαζοµένων αλλά και για µια σειρά οικονοµικών παρατυ-
πιών στη διαχείριση των συντάξεων των οικότροφων και όχι
µόνο. Επίσης το Σωµατείο των εργαζοµένων καταγγέλλει την
εταιρεία πως ενώ το κάθε ένα από τα δύο οικοτροφεία απασχο-
λούσε, κατά καιρούς, 12-17 εργαζόµενους, στη ∆ιεύθυνση Ψυ-
χικής Υγείας του ΥΥΚΑ δηλωνόταν πως οι εργαζόµενοι στο κάθε
οικοτροφείο ήταν 24.

Παρά τις σοβαρότατες αυτές καταγγελίες ουσιαστικά κανένα
µέτρο δεν πάρθηκε για να σταµατήσουν οι αυθαιρεσίες της εται-
ρείας «Κλίµακα». Από την άλλη πλευρά η εταιρεία, ενθαρρυµ-
µένη από την πλήρη αδράνεια των Υπουργείων συνέχισε να
κλιµακώνει τις αυθαιρεσίες της. Αποκορύφωµα τούτων ήταν η
ουσιαστική απαγωγή των τελευταίων 6 οικότροφων του οικο-
τροφείου «Αργώ» την Κυριακή 14 Ιουνίου 2009 στις 05.30’και η
παντελώς παράνοµη οµαδική απόλυση των εναποµεινάντων ερ-
γαζοµένων του Οικοτροφείου «Αργώ» την Παρασκευή 26 Ιουνίου
2009.

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί ποια άµεσα µέτρα προτίθενται να
πάρουν ούτως ώστε:

1. Να λειτουργήσει άµεσα και σωστά το ψυχογηριατρικό οικο-
τροφείο «Αργώ».

2. Να επαναπροσληφθούν άµεσα όλοι εργαζόµενοι (και αυτοί
που απολύθηκαν πρόσφατα αλλά και οι άλλοι που απολύθηκαν
για εκφοβισµό, παλαιότερα) και να αναλάβει επιτέλους το κράτος
αποκλειστικά ως οφείλει όλες τις δοµές της ψυχικής υγείας εξα-
σφαλίζοντας δωρεάν υπηρεσίες, διασφαλίζοντας τα δικαιώµατα
των ασθενών και των εργαζοµένων;»

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, τα γεγονότα σε πολύ µεγάλο βαθµό έχουν
έτσι όπως τα εξιστορείτε. ∆εν υπάρχει καµµία αµφιβολία.

Θα έλεγα όµως, µε αφορµή την ερώτησή σας, ότι όλη η προ-
σπάθεια αυτής της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης -η οποία ξεκί-
νησε ουσιαστικά από το 2005 και µετά, διότι ο σχεδιασµός που
υπήρξε από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και που δεν προέβλεπε

τίποτα παρά µόνο την εκµετάλλευση ενός τµήµατος της κοινοτι-
κής χρηµατοδότησης, αφού κατά 75% χρηµατοδοτείτο από εκεί
και το υπόλοιπο από το ελληνικό κράτος- δεν προέβλεπε κανέναν
απολύτως σχεδιασµό και καµµία πρόβλεψη για το τι θα γίνει µετά
την παρέλευση ενός-δύο ετών, όπου πλέον δεν θα συνεχιζόταν
η κοινοτική χρηµατοδότηση.

Ένας από αυτούς τους φορείς, ο οποίος εντάχθηκε στο όλο
πρόγραµµα της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης, είναι και ο φορέας
«Κλίµακα» µε το Οικοτροφείο «Αργώ», όπου οι σχετικές συµβά-
σεις υπεγράφησαν από το 2002.

Θα σας πω ακόµη ότι η ψυχιατρική µεταρρύθµιση προχώρησε
από το 2005. Πραγµατικά από τότε, το Φεβρουάριο του 2005,
προχωρήσαµε στην κένωση του Ψυχιατρείου της Πέτρας Ολύ-
µπου, την επόµενη χρονιά, το 2006, προχωρήσαµε στο Ψυχια-
τρείο Χανίων, το Μάιο του 2007 στο Ψυχιατρείο της Κέρκυρας
–αν δεν κάνω λάθος- και τον Αύγουστο στο Παιδοψυχιατρικό της
Πεντέλης, για να καταλήξουµε τον Αύγουστο του 2008 στην κα-
τάργηση της πτέρυγας των χρονίων νοσηµάτων της Τριπόλεως.

Πράγµατι, η ευθύνη λειτουργίας ανήκει στο Υπουργείο Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και όταν εµφανίστηκαν τα πρώτα
στοιχεία δυσλειτουργίας του συγκεκριµένου φορέα, ο οποίος µε
σύµβαση από το 2002 έχει στην οργάνωσή του επτά –αν δεν
κάνω λάθος- οικοτροφεία, κέντρα ηµερήσιας νοσηλείας και κι-
νητές µονάδες –έτσι νοούνταν η ψυχιατρική µεταρρύθµιση-, αµέ-
σως επενέβη.

Έστειλε και το Σώµα Επιθεωρητών Υγείας, όπου τα πρώτα του
πορίσµατα, µας οδήγησαν στο να ζητήσουµε από τους υπευθύ-
νους να λάβουν τα αναγκαία και απαραίτητα µέτρα και για να κα-
λυφθεί το σχετικό Οικοτροφείο από το απαραίτητο προσωπικό,
αλλά και για οποιαδήποτε ενέργεια που έχει να κάνει και µε τη
διαφύλαξη της σωµατικής ακεραιότητας των ασθενών και όλων
των άλλων που ήταν ευθύνη τους, ταυτόχρονα για οποιαδήποτε
ενέργεια να ενηµερώνουν και το Υπουργείο.

Το πρώτο διάστηµα υπήρξε, πράγµατι, από τη µεριά τους µια
συµµόρφωση και τα πράγµατα έρρεαν –θα έλεγα- όχι άριστα. Το
Μάιο του 2009, ίσως και λίγο πιο νωρίς, εµφανίζονται πάλι και σε
µεγαλύτερο βαθµό τα προβλήµατα αυτά, όπου στο τέλος δια-
φαινόταν µια µεθόδευση από πλευράς του φορέα να προχωρή-
σει σε κλείσιµο αυτού του Οικοτροφείου µε απολύσεις κ.λπ..

Εστάλη πάλι το Σώµα Επιθεωρητών Υγείας –τα πορίσµατα τα
αναµένουµε εντός των ηµερών- και έγιναν και οι απαραίτητες,
αυστηρότατες επισηµάνσεις, ώστε να τηρήσουν τις υποχρεώ-
σεις, τις οποίες έχουν και για τη λειτουργία αυτού αλλά και για
οποιαδήποτε ενέργεια να ενηµερώνουν, ως όφειλαν, το Υπουρ-
γείο Υγείας, την Τοµεακή Επιτροπή Ψυχικής Υγείας αλλά και τη
∆ιεύθυνση Υγείας.

∆εν έπραξαν τίποτα. Γι’ αυτό και κινηθήκαµε προς την κατεύ-
θυνση που µας επιβάλλει ο νόµος και η υποχρέωση, έτσι ώστε να
επιβάλουµε σ’ αυτούς τις κυρώσεις. Ήδη έχει ανακληθεί η άδεια
λειτουργίας για το φορέα του συγκεκριµένου και αναθέσαµε
στην Τοµεακή Επιτροπή Ψυχικής Υγείας της Κέρκυρας και στη
∆ιεύθυνση Ψυχικής Υγείας την οµαλή επαναλειτουργία µε την
επαναφορά των ασθενών και την πρόσληψη του απαραίτητου
προσωπικού, έτσι ώστε µέχρις ότου βρεθεί ποιος φορέας θα δια-
χειρίζεται τη συγκεκριµένη κατάσταση, να ρέουν όλα οµαλώς.

Στόχος µας είναι, όπως και πολύ σωστά αναφέρεστε στην
ερώτησή σας, όλα αυτά να περάσουν στο φάσµα της πρωτο-
βάθµιας φροντίδας που έχει οργανώσει το Υπουργείο Υγείας µε
τις Μονάδες Ψυχικής Υγείας και τις Μονάδες Ηµερήσιας Νοση-
λείας και τις κινητές µονάδες µε το γεγονός ότι έχει εξασφαλίσει
χρηµατοδότηση µεγαλύτερη των 200.000.000 από τον προϋπο-
λογισµό του Υπουργείου.

Γι’ αυτό και εξοφλήσαµε και όλες τις υποχρεώσεις µέχρι το
2008 και µε τα επίσηµα στοιχεία, τα οποία καταθέτω, έχουµε
προκαταβάλει και το 30% της χρήσεως του 2009, εξασφαλίζο-
ντας επιπλέον πόρους και από το τέλος ανθρωπιστικής και κοι-
νωνικής βοήθειας µέσω του νόµου περί προµηθειών, αλλά και µε
το νέο ενοποιηµένο νοσήλιο, το οποίο θα υπογράφεται ως σύµ-
βαση των ασφαλιστικών ταµείων µε τους φορείς.

Ευχαριστούµε διότι αναδεικνύετε το θέµα µε το σωστό τρόπο
που θα συµβάλλει –είµαι βέβαιος- προς την επίλυσή του, όπως
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πάντοτε γίνεται από την πλευρά σας, κύριε συνάδελφε, για τα
προβλήµατα της εκλογικής σας περιφέρειας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Ο ερωτών Βουλευτής κ. Χαραλάµπους έχει το λόγο, για τρία

λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Κύριε Υπουργέ, είστε λάθος

πληροφορηµένος όταν λέτε ότι όταν εγκαλέσατε την εταιρεία
αυτή µετά την επιθεώρηση από τους επιθεωρητές υγείας, δεν
έπραξε τίποτα.

Έπραξε και µάλιστα πολύ γρήγορα. Απέλυσε, όπως λέµε στην
ερώτηση, και τους υπόλοιπους εναποµείναντες εργαζόµενους
εντελώς παράνοµα, γιατί οµαδική απόλυση δεν νοείται σήµερα.
Βέβαια, είναι καλά να λέτε ότι η Τοµεακή Επιτροπή Ψυχικής
Υγείας πήρε εντολές να επαναλειτουργήσει οµαλά το Γηροψυ-
χιατρικό Οικοτροφείο και να προσλάβει εργαζόµενους, αλλά δεν
µας απαντάτε –πιθανά να µην είστε αρµόδιος, γι’ αυτό εµείς κά-
ναµε την ερώτηση και προς την Υπουργό Απασχόλησης- τι θα
γίνει µε τους απολυµένους εργαζόµενους.

Μην ξεχνάτε ότι οι απολύσεις είναι εντελώς εκδικητικές. Μην
ξεχνάτε ακόµα ότι οι απολύσεις αυτές βασίστηκαν πάνω σε αστή-
ριχτες –γελοίες, µπορώ να πω- κατηγορίες τις οποίες όµως υπέ-
θαλψε µία ειδική επιτροπή που είναι υπό τον έλεγχο του
Υπουργείου, η Επιτροπή Προστασίας των ∆ικαιωµάτων των Ψυ-
χικά Ασθενών, όχι βέβαια η επιτροπή αλλά ο πρόεδρός της. Κα-
ταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι µπορεί τα λόγια τα δικά σας να είναι
ωραία, αλλά ουσιαστικά δεν λύνουν το πρόβληµα.

Όσον αφορά, κύριε Υπουργέ, τα της ψυχικής υγείας, τα της
ψυχιατρικής µεταρρύθµισης, τα της αποασυλοποίησης των ψυ-
χικά αρρώστων µας δόθηκε ευκαιρία –θυµάστε- µέσα στην Ει-
δική Επιτροπή να τα συζητήσουµε και ακούσατε τις θέσεις του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. Εµείς είµαστε οι πρώτοι
που επικροτούµε µία σωστά σχεδιασµένη ψυχιατρική µεταρρύθ-
µιση µέσα σ’ ένα αποκλειστικά δηµόσιο σύστηµα υγείας. Με το
που ξεκίνησε η αποασυλοποίηση και η ψυχιατρική µεταρρύθµιση
έγινε πια φανερό ότι, ουσιαστικά, δεν σκόπευε στην αποασυλο-
ποίηση, αλλά σκόπευε στο να παραδοθεί η ψυχική υγεία στην
Ελλάδα στους ιδιώτες. Σαν έτοιµοι από καιρό κάποιοι επιχειρη-
µατίες αµέσως ίδρυσαν τις περίφηµες ΑΜΚΕ, τις Αστικές Μη
Κερδοσκοπικές Επιχειρήσεις.

Βέβαια, τα ιδιωτικά ψυχιατρικά κρεβάτια αυξήθηκαν σε αριθµό
τέτοιο που διπλασιάστηκαν. Όταν, κύριε Υπουργέ, για να γίνει
οµαλά η ψυχιατρική µεταρρύθµιση στα δηµόσια νοσοκοµεία
χρειαζόντουσαν τρεις χιλιάδες ψυχιατρικά κρεβάτια, ξέρετε ότι
ακόµα και σήµερα τα κρεβάτια αυτά είναι τετρακόσια µε πεντα-
κόσια. Ξέρετε ότι στα δηµόσια νοσοκοµεία µπαίνουν πια µόνο µε
εισαγγελική εντολή οι ψυχικά άρρωστοι; Εκεί που ο ΕΥΑΓΓΕΛΙ-
ΣΜΟΣ, παραδείγµατος χάριν, έχει είκοσι κρεβάτια, επί µονίµου
βάσεως έχει σαράντα κρεβάτια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε,
κύριε Χαραλάµπους.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Εµείς, λοιπόν, σας ζητούµε
στη δευτερολογία σας να µας απαντήσετε σαφώς τι νοµίζετε ότι
πρέπει να γίνει µε τους παράνοµα απολυµένους, πότε –µέσα σε
χρονικά όρια- θα λειτουργήσει το Γηροψυχιατρικό αυτό Οικο-
τροφείο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε,

κύριε Χαραλάµπους.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο να δευτερολογήσει, για

τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-

νωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, στο µεγαλύτερο µέρος επιβεβαιώσατε αυτά

τα οποία εγώ είπα, όπου εµµέσως πλην σαφώς µίλησα για µεθό-
δευση από πλευράς του φορέα για να οδηγηθούν εκεί τα πράγ-
µατα και ότι λάβαµε την τελική απόφαση να αφαιρέσουµε την
άδεια λειτουργίας και να την αναθέσουµε εκεί.

Να θυµίσω όµως και κάτι άλλο. Προς αυτή την κατεύθυνση κι-
νείται και η δική µας πολιτική, διότι ουσιαστικά πολιτική στη ψυ-
χιατρική µεταρρύθµιση υπάρχει από το 2005 και µετά.

Πριν ήταν υπογραφή συµβάσεων για τη λειτουργία αυτών των
φορέων όπως είπατε. Και τα προσυπογράφω. Μέσα σ’ αυτά ήταν
η «Κλίµακα» και το Οικοτροφείο «ΑΡΓΩ». Αυτή τη στιγµή λει-
τουργούν τριακόσια εννέα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου
και λιγότερα από εκατό, αν δεν κάνω λάθος, νοµικά πρόσωπα
ιδιωτικού δικαίου, τα οποία χρηµατοδοτούνται όλα από τον κρα-
τικό προϋπολογισµό. Στόχος µας είναι να πάµε προς αυτή την
κατεύθυνση. Γι’ αυτό και αναπτύσσουµε τις δοµές πρωτοβάθ-
µιας φροντίδας.

Και θα σας αναφέρω µερικά νούµερα από τις δοµές πρωτο-
βάθµιας υγείας στην ψυχιατρική υγεία που δηµιουργήσαµε από
το 2005 µέχρι σήµερα: τριάντα τέσσερα κέντρα ψυχικής υγείας,
δεκαοκτώ κέντρα µε ιατροπαιδαγωγικές υπηρεσίες, δεκατρία κέ-
ντρα για εφήβους, τριάντα ένα ψυχιατρικά τµήµατα γενικών νο-
σοκοµείων ενηλίκων, δεκατρία ψυχιατρικά τµήµατα γενικών
νοσοκοµείων παίδων και εφήβων, είκοσι τέσσερις µονάδες κινη-
τές ψυχικής υγείας. Σύνολο εκατόν τριάντα τρία, δηλαδή αύξηση
142%, απ’ αυτά που παραλάβαµε το 2004.

Αποασυλοποιήσαµε τρεις χιλιάδες εξακόσιους εβδοµήντα ψυ-
χικά ασθενείς, ώστε να φύγουµε απ’ αυτή την ιστορία του στίγ-
µατος και κάνουµε µια προσπάθεια, εξασφαλίζοντας αυτούς
τους πόρους, εγγεγραµµένους πόρους περισσότερους από
200.000.000 από τον κρατικό προϋπολογισµό και τα υπόλοιπα
από το τέλος, µέσω του νόµου περί προµηθειών και µε το ενο-
ποιηµένο νοσήλιο που υπογράφεται σαν σύµβαση µεταξύ του
φορέα και των ασφαλιστικών ταµείων, µετά από συµφωνία η
οποία έχει επιτευχθεί και για την επαναλειτουργία του. Αυτή είναι
αρµόδια να το λειτουργήσει µε εντολή µας, γιατί δεν µπορούµε
να το αφήσουµε έτσι. Και άµεσα θα λειτουργήσει µε την επανα-
πρόσληψη όλου του προσωπικού που υπήρχε.

Το κοµµάτι που αφορά το Υπουργείο Απασχόλησης είναι άλλο
θέµα και δεν µπορώ να απαντήσω. Αλλά εµείς ζητάµε να επανα-
προσληφθεί όλο το προσωπικό, διότι αλλιώς δεν µπορεί να λει-
τουργήσει και να επανέλθουν πάλι όλοι οι ψυχικά ασθενείς στο
συγκεκριµένο Οικοτροφείο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κύριε
Υφυπουργέ.

Η Τρίτη µε αριθµό 47/2.7.2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας
Αµµανατίδου-Πασχαλίδου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των
ροδακινοπαραγωγών στο Νοµό Ηµαθίας κ.λπ., δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και εποµένως διαγρά-
φεται.

Ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό 49/2.7.2009 επίκαιρη ερώτηση
του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την επίλυση των
προβληµάτων στην πρωτοβάθµια και δευτεροβάθµια φροντίδα
υγείας στα νησιά της Νοµαρχίας Πειραιά κ.λπ..

Η συζητούµενη επίκαιρη ερώτηση του Αντιπροέδρου της Βου-
λής και Βουλευτή Πειραιά, γιατρού κ. Βαΐτση Αποστολάτου, έχει
ως εξής:

«Περισσότεροι από 100.000 κάτοικοι και 10.000 επισκέπτες
των νησιών του Αργοσαρωνικού, της Τροιζηνίας και των Κυθή-
ρων ζουν µέσα στην καθηµερινή ανασφάλεια και την αβεβαιό-
τητα για την υγεία τους, λόγω των τραγικών ελλείψεων ιατρικού
και νοσηλευτικού προσωπικού των µονάδων υγείας των εν λόγω
νησιών. Την ίδια στιγµή προβλήµατα λειτουργικότητας δηµιουρ-
γούνται και λόγω των παλιών υποδοµών και του ανεπαρκούς εξο-
πλισµού στα κέντρα υγείας των νησιών αυτών.

Συνεπώς ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Τι µέτρα προτίθεται να λάβει άµεσα για την αντιµετώπιση

όλων των υφισταµένων ελλείψεων σε επίπεδο προσωπικού και
εξοπλισµού στα κέντρα υγείας των νησιών του Αργοσαρωνικού,
της Τροιζηνίας και των Κυθήρων, προκειµένου να διασφαλιστεί η
υγεία των κατοίκων και των επισκεπτών τους;».

Στην επίκαιρη αυτή ερώτηση του κ. Αποστολάτου θα απαντή-
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σει ο Υφυπουργός Υγείας κ. Παπαγεωργίου.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-

νωνικής Αλληλεγγύης): Και πάλι ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, οφείλω να οµολογήσω δηµόσια ότι το εν-

διαφέρον σας για τα νοσοκοµεία του Πειραιά και των νησιών του
Αργοσαρωνικού είναι έντονο και συνεχές και αυτό φαίνεται και
από τον όγκο των ερωτήσεων και των επικαίρων και των γραπτών
και ειλικρινά σας συγχαίρω, όπως και τον παριστάµενο Πρόεδρο
τον κ. Νεράντζη. Βρίσκοµαι τώρα εν µέσω δύο Πειραιωτών και
θα δώσω και τις απαραίτητες…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ελπίζω όχι «εν
µέσω δύο λιστών».

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Εσείς το είπατε, κύριε Πρόεδρε, εγώ
δεν το άκουσα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Εµείς, όµως, εί-
παµε «λιστών» µε «γιώτα».

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Πράγµατι, υπάρχουν προβλήµατα στη
λειτουργία τα οποία δεν οφείλονται τόσο στη στελέχωση –και το
ξέρετε πάρα πολύ καλά, κύριε συνάδελφε- αλλά στο ότι οι ορ-
γανισµοί των κέντρων υγείας και του Νοσοκοµείου-Κέντρου
Υγείας Κυθήρων είναι οργανισµοί οι οποίοι δεν ανταποκρίνονται
στη σηµερινή πραγµατικότητα.

Θα αναφέρω χαρακτηριστικά ότι στο Κέντρο Υγείας Νοσοκο-
µείου Κυθήρων, µε τα είκοσι – είκοσι δύο κρεβάτια του, προβλέ-
πονται είκοσι επτά οργανικές θέσεις νοσηλευτικού προσωπικού.
Υπηρετούν σήµερα είκοσι ένας ή είκοσι δύο αν δεν κάνω λάθος
µόνιµοι, είναι στη διαδικασία της προκήρυξης πέντε µε την τε-
λευταία 5Κ η οποία υλοποιείται εντός των ηµερών, διότι έχουν
δηµοσιευτεί και οι οριστικοί πίνακες και οι πράξεις διορισµού από
πλευράς Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους και αποµένει µία ή
δύο. ∆εν είναι εκεί το πρόβληµα.

Αντίστοιχα το ίδιο συµβαίνει και µε τις θέσεις του ιατρικού προ-
σωπικού, που από τις δεκαοκτώ οργανικές θέσεις υπηρετούν δώ-
δεκα. Είναι σε προκήρυξη άλλες δύο και γίνονται δεκατέσσερις.
Και µε την τελευταία κατανοµή την οποία κάνουµε εντός των ηµε-
ρών µε τις χίλιες πεντακόσιες θέσεις µε βάση τον τελευταίο νόµο
που ψηφίσαµε, όλες οι οργανικές θέσεις θα καλυφθούν. Χρειά-
ζεται, εποµένως, µία αναµόρφωση των οργανισµών και προς
αυτή την κατεύθυνση κινηθήκαµε και για το Νοσοκοµείο Κυθή-
ρων και για το Κέντρο Υγείας Αίγινας. Ιδιαίτερα και για το Κέντρο
Υγείας Σαλαµίνας που έχει και πολύ µεγαλύτερη κίνηση και για
τα υπόλοιπα πολυδύναµα, κυρίως περιφερειακά, των Σπετσών
που υπάγονται στου Κρανιδίου και του Γαλατά που είναι στην
απέναντι ακτή.

∆εν θα αναφέρω τα νούµερα διότι παρόµοια είναι τα νούµερα
και στο ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό. Ούτε θα κάνω καµ-
µία ιδιαίτερη αναφορά στο γεγονός ότι ήδη ολοκληρώνεται το
νέο κτήριο του νοσοκοµείου των Κυθήρων τριών χιλιάδων περί-
που τετραγωνικών µέτρων, προϋπολογισµού 5.700.000 ευρώ.
Τον Οκτώβριο είναι η συµβατική υποχρέωση και φαίνεται πως θα
είναι ακριβής, έτσι ώστε να παραδοθεί. Ο, δε, εξοπλισµός του
είναι ό,τι καλύτερο υπάρχει σήµερα στην τεχνολογία.

Το ίδιο συµβαίνει και µε το Κέντρο Υγείας Σαλαµίνας που είναι
στην εποπτεία του νοσοκοµείου της Νίκαιας, αλλά και της Αίγι-
νας, από το νοσοκοµείο το Τζάνειο, όπου έχει εγκριθεί η προµή-
θεια υπερσύγχρονου υπερηχοτοµογράφου, έχουν υπογραφεί οι
σχετικές συµβάσεις και τις αµέσως προσεχείς ηµέρες θα παρα-
δοθεί στο Κέντρο Υγείας, ώστε να προσφέρει τις υπηρεσίες.

Ακόµα να πω ότι στο Κέντρο Υγείας της Σαλαµίνας, σε συνερ-
γασία µε το νοσοκοµείο που το εποπτεύει, από τις αµέσως επό-
µενες εβδοµάδες θα µπουν σε λειτουργία και ορισµένα άλλα από
τα ιατρεία που προβλέπονται έξω από τον Οργανισµό, αλλά µε
την περιοδική επίσκεψη των γιατρών, δίπλα δηλαδή στο διαβη-
τολογικό, αν δεν κάνω λάθος, να λειτουργήσει ένα αντιυπερτα-
σικό, να λειτουργήσει ιατρείο οστεοπόρωσης και άλλων
παροµοίων, ρίχνοντας πολύ µεγάλο βάρος στην πρωτοβάθµια
πρόληψη για την εξυπηρέτηση των κατοίκων της περιοχής ποι-
κιλοτρόπως έτσι ώστε να µην ταλαιπωρούνται και για ψύλλου πή-

δηµα, θα έλεγα, να επισκέπτονται τα νοσοκοµεία της απέναντι
ακτής. Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει ο ερω-
τών Βουλευτής, κ. Αποστολάτος Βαΐτσης.

ΒΑΙΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε πάντοτε έναν εξαιρετικό τρόπο και µά-
λιστα µετά από το µπαράζ που είχατε, τρεις συνεχείς ερωτήσεις
για το Υπουργείο σας. Και οµολογώ ότι σας θεωρώ καλοπροαί-
ρετο άνθρωπο από τους πιο ικανούς, πράγµα πολύ σπάνιο σε
τούτη την αποστολή.

Με την ερώτησή µου αναφέροµαι όµως στις σοβαρότατες ελ-
λείψεις των Κέντρων Υγείας και των Περιφερειακών Ιατρείων των
νησιών του Αργοσαρωνικού.

Είπατε µε σωστό τρόπο τα νούµερα που σας ενηµέρωσαν και
ξέρετε πολύ καλά είδα και τη γεωγραφία στην Τροιζήνα. Εγώ
όµως έχω να τονίσω µε έµφαση ότι οι ελλείψεις αυτές αγγίζουν
το 50% τουλάχιστον των οργανικών θέσεων στο σύνολο σχεδόν
τόσο του ιατρικού όσο και του τεχνικού εξοπλισµού. Και θα
ήθελα µε κατανόηση από εσάς να ακούσετε ότι χαίροµαι για τον
αξονικό τοµογράφο που θα πάει, αλλά δεν χαίροµαι τόσο πολύ
που δεν έχει δεύτερο παιδίατρο η Σαλαµίνα, η οποία είναι Αθήνα.
∆ηλαδή, όπως είναι η Παλλήνη πια στο ευρύτερο σχέδιο της
πρωτεύουσας, είναι και η δυτική Αττική. Είναι µία ανάσα από τον
Πειραιά στην κυριολεξία. Και αυτή την ώρα, το καλοκαίρι, δεν
είναι οι εκατό χιλιάδες κάτοικοι, οι οποίοι δουλεύουν στο Σύ-
νταγµα ή ίσως µένουν και εκεί, αλλά είναι πέντε και δέκα φορές
επάνω γιατί είναι καλοκαίρι και ο τουρισµός φέρνει πολλούς, µε-
ταξύ αυτών και πολλά παιδιά.

Θέλω λοιπόν, να σας πω ότι η εικόνα που είδα εγώ και αυτά
που ακούω ως δέκτης, είναι τριτοκοσµική και, οµολογώ, ανεπί-
τρεπτη στον τοµέα της πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας φρο-
ντίδας υγείας.

Συγκεκριµένα θέλω να πω, ότι ήδη θυµόσαστε πως από τις 4
του ∆εκέµβρη -και σας ευχαριστώ για τα καλά σας λόγια- δέκα
µήνες πριν, υπάρχουν τέσσερις παθολόγοι γιατροί ενώ θα
έπρεπε να ήταν εννέα.

Εδώ και δύο χρόνια η θέση του ακτινολόγου είναι κενή.
Για τον παιδίατρο που λείπει είπα.
Για τον εξοπλισµό θα σας πω ότι δεν είναι ο αξονικός, είναι µη-

χανήµατα απλά, απολύτως απαραίτητα.
Πάρα πολύ γρήγορα, εξαιτίας του χρόνου, θα σας πω ότι το

Κέντρο Υγείας στην Αίγινα, µε αναπτυξιακές προτεραιότητες και
περισσότερους από είκοσι χιλιάδες κατοίκους, εξαιρουµένων πά-
ντων των επισκεπτών, λειτουργεί ακόµη σε βάση αναγκών που
είχε το 1986. Τέσσερις παθολόγοι, χωρίς καρδιολόγο, χωρίς
ακτινολόγο.

Χαίροµαι που λέτε για το Αντιυπερταστικό και το Αντιδιαβητο-
λογικό Κέντρο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Την ίδια στιγµή, στον Γαλατά εξυπηρετούνται και από την Τροι-

ζήνα και τον Πόρο και τα Μέθανα δεκαπέντε χιλιάδες κάτοικοι,
δέκα συνολικά οργανικές θέσεις έχουν καλυφθεί από πέντε. ∆εν
υπάρχει παιδίατρος -το τονίζω αυτό- δεν υπάρχει φυσικοθερα-
πευτής, γιατί είναι τα Μέθανα µε τα Λουτρά και τους πολλούς
υπερήλικες και τις ειδικές παθήσεις που έχουν.

Για τα Κύθηρα θα σας πω ότι τα παιδάκια ταλαιπωρούνται και
πάνε στη Σπάρτη.

Καταλαβαίνω το οργανόγραµµα που έχετε, αλλά νοµίζω ότι η
θέση του γιατρού του ασφαλιστικού οργανισµού εκκρεµεί και εκ-
κρεµεί ως ερώτηση αναπάντητη σε µένα. Στις Σπέτσες δεν
έχουµε ασθενοφόρο, στο Αγκίστρι δε λειτουργεί καν το Περιφε-
ρειακό Ιατρείο.

Είναι αναρίθµητα αυτά, αλλά όταν είδαµε χθες τι γίνεται στη
Ρόδο -η Νοµαρχία και οι ∆ήµοι κλείνουν, το νοσοκοµείο κλείνει-
πραγµατικά πιστέψτε µε, θεωρώ ότι πρέπει να τρέξετε όχι για
την εικόνα της Κυβέρνησής σας, αλλά για την εικόνα της Ελλά-
δας και για την αλήθεια της καθηµερινής ζωής, της φροντίδας,
της υγείας, της αλληλεγγύης.

Ευχαριστώ πολύ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Μάλιστα. Ευχαρι-
στώ και εγώ.

Προσυπογράφοντας, κύριε Υπουργέ, τα όσα περί Σαλαµίνας
είπε ο εκλεκτός συνάδελφός µου, σας δίνω τον λόγο για να δευ-
τερολογήσετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να ευχαριστήσω και το συνάδελφο για τα καλά
λόγια.

∆εν αµφισβητήσατε τους αριθµούς και για το ιατρικό και το
νοσηλευτικό προσωπικό, τους οποίους πάλι να τους διαβάσω.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Όχι, όχι.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Να µην τους διαβάσω. Να πω ένα µόνο
παράδειγµα. Στο νοσηλευτικό προσωπικό της Σαλαµίνας προ-
βλέπονται δεκαοκτώ θέσεις και υπηρετούν είκοσι έξι, γιατί
έχουµε αποσπάσει για να καλύψουµε αυτούς τους οργανισµούς,
οι οποίοι δεν ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα και είναι ορ-
γανισµοί της δεκαετίας του 1980. Το ίδιο συνέβαινε µε το Νοσο-
κοµείο της ιδιαίτερης πατρίδας µου, της Άρτας, το οποίο
αναµόρφωσα -οργανισµός του 1986-µε µία µικρή αναµόρφωση
το 1993 και έκτοτε, εκεί, για να έλθουµε το 2009. Κάτι ανάλογο
που έγινε µε άλλα νοσοκοµεία, όπως και µε το νοσοκοµείο της
Ρόδου, που όταν έγινε το 1999 και έγινε και η αναµόρφωσή του
το 2003, δε φρόντισαν να το εκσυγχρονίσουν, όπως επαγγελλό-
ταν τότε η κυβέρνηση, η εκσυγχρονιστική κυβέρνηση.

Αυτά, λοιπόν, όλα τα προβλήµατα σωρεύτηκαν, µε αποτέλε-
σµα σήµερα να τρέχουµε και να µη φτάνουµε. Παρ’ όλα αυτά,
οµολόγησα ότι εκεί υπάρχει το µεγάλο πρόβληµα, στην αναµόρ-
φωση.

Για το Κέντρο Υγείας της Σαλαµίνος, ήδη έχει γίνει η σχετική
πρόταση και πιστεύουµε ότι µε την κατανοµή των νέων θέσεων,
αυτών που προβλέπονται από τον τελευταίο νόµο που ρυθµίζει
και τις εργασιακές σχέσεις και την υπερωριακή απασχόληση, ο
αριθµός του απαραίτητου ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπι-
κού θα προσληφθεί, ώστε να µην υπάρχει κανένα απολύτως πρό-
βληµα.

Για να µην υπάρχει παρεξήγηση, δε µίλησα για αξονικό τοµο-
γράφο. Ίσως και η ηπειρώτικη προφορά µου να µην ήταν καλή.
Είπα «υπερηχοτοµογράφος», για να µην παρεξηγηθούµε και πε-
ριµένει ο λαός της Σαλαµίνας αξονικό και στο τέλος δεν το δει.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Έτσι ακούστηκε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Για τη θέση του παιδιάτρου, το ξέρετε
πολύ καλά ότι µετά την παραίτηση του διευθυντή στο Κέντρο
Υγείας της Σαλαµίνας, δύο φορές προκηρύξαµε τη θέση και πα-
ρέµεινε άγονη. Αν κανείς παιδίατρος δε θέλει να πάει στο Κέντρο
Υγείας της Σαλαµίνας, πέστε µου τι άλλο µπορούµε να κάνουµε;

Λέω, όµως και κάτι άλλο, ότι προωθούνε νοµοθετική ρύθµιση
-και που σήµερα είχα την ευκαιρία, κουβεντιάζοντας στο Υπουρ-
γείο Υγείας, όταν µε επισκέφθηκε ο κ. Βαληνάκης, εκτός των
άλλων µέτρων για τα ∆ωδεκάνησα, τα νησιά του Αιγαίου και τα

µικρά νησιά- έτσι ώστε οι νεοπροσλαµβανόµενοι στο Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας Επιµελητές Β’, τουλάχιστον για έναν χρόνο µετά
την πρόσληψη να υπηρετούν σ’ αυτά, ώστε να καλυφθούν τα
απαραίτητα κενά. Και θα το επιτύχουµε.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ και

εγώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων και σας ενηµερώνω ότι σήµερα, Τρίτη 7
Ιουλίου 2009, συνεδρίασαν οι ακόλουθες Κοινοβουλευτικές Επι-
τροπές:

1. Ώρα 13.00’: ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων.
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ενηµέρωση των µελών της Επιτροπής από τον Υπουργό Οι-

κονοµίας και Οικονοµικών κ. Ιωάννη Παπαθανασίου, σύµφωνα µε
το άρθρο 36 παράγραφος 7 του Κανονισµού της Βουλής, για το
υπό κατάθεση νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών «Κύρωση της από 26.3.2009 Σύµβασης δωρεάς που
έχει υπογραφεί µεταξύ του Ελληνικού ∆ηµοσίου, του Ιδρύµατος
µε την επωνυµία «Κοινωφελές Ίδρυµα ΣΤΑΥΡΟΣ Σ. ΝΙΑΡΧΟΣ»
και των νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου µε την επωνυµία
«Εθνική Βιβλιοθήκη της Ελλάδος», νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δι-
καίου µε την επωνυµία «Εθνική Λυρική Σκηνή», νοµικό πρόσωπο
ιδιωτικού δικαίου µε την επωνυµία «Ολυµπιακά Ακίνητα Α.Ε.» και
νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου µε την επωνυµία «Κτηµατική
Εταιρεία του ∆ηµοσίου» και τη ρύθµιση θεµάτων συναφών µε την
υλοποίηση υπερτοπικού πολιτιστικού πάρκου µε την επωνυµία
«Κέντρο Πολιτισµού Ίδρυµα Σταύρος Νιάρχος»».

2. Ώρα 13.00’: ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ενηµέρωση των µελών της Επιτροπής από τον Υπουργό Ανά-

πτυξης κ. Κωνσταντίνο Χατζηδάκη, σύµφωνα µε το άρθρο 36
παρ. 7 του Κανονισµού της Βουλής, για το υπό κατάθεση νοµο-
σχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης «Ενσωµάτωση στην ελληνική
έννοµη τάξη της οδηγίας 2006/46/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου και του Συµβουλίου σχετικά µε τους ετήσιους και ενο-
ποιηµένους λογαριασµούς εταιρειών ορισµένων µορφών και της
οδηγίας 2007/63/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµ-
βουλίου για την απαίτηση για τη σύνταξη έκθεσης από ανεξάρ-
τητο εµπειρογνώµονα σε περίπτωση συγχώνευσης ή διάσπασης
ανώνυµων εταιρειών».

3.Ώρα 13.30’: ∆ιαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συζήτηση, σύµφωνα µε το άρθρο 32 παρ. 6 του Κανονισµού

της Βουλής, επί της Έκθεσης, έτους 2008, της Αρχής ∆ιασφάλι-
σης της Ποιότητας στην Ανώτατη Εκπαίδευση (Α.∆Ι.Π.), ύστερα
από αίτηµα Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ.

4. Ώρα 18.30’: Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφά-
νειας

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Άσκηση κοινοβουλευτικού ελέγχου επί των ηλεκτρονικών

Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης (Άρθρο 43 Α , παράγραφος 2 του
Κανονισµού της Βουλής)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη:

Υπουργείου Πολιτισµού.
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: «Οργανωτική Επι-

τροπή Μεσογειακών Αγώνων –Βόλος 2013 και άλλες διατάξεις».
Το νοµοσχέδιο θα ψηφιστεί στο σύνολο στη συνέχεια.
Υπουργείου Ανάπτυξης.
Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του

σχεδίου νόµου: «∆ιασυνοριακές Συγχωνεύσεις Κεφαλαιουχικών
Εταιρειών».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κανόνες Τεκµηρίωσης Ενδοοµιλικών Συ-
ναλλαγών, Κανόνες Υποκεφαλαιοδότησης Επιχειρήσεων, ∆ιαδι-
κασία Ταχείας Αδειοδότησης και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το νοµοσχέδιο

κρατήθηκε και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Υπουργείου Πολιτισµού.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυ-
βέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Οργανισµού Ηνω-
µένων Εθνών για την εκπαίδευση, την επιστήµη και τον πολιτισµό
που αφορά τη σύσταση Παρατηρητηρίου για τη γυναίκα, τον
αθλητισµό και τη φυσική αγωγή υπό την αιγίδα της UNESCO».

Το νοµοσχέδιο αυτό ψηφίστηκε στη ∆ιαρκή Επιτροπή κατά
πλειοψηφία και εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη δια-
δικασία του άρθρου 108 του Κανονισµού Βουλής, δηλαδή µπο-
ρούν να λάβουν το λόγο µόνο όσοι έχουν αντίρρηση επί της
κυρώσεως αυτής της συµφωνίας.

Θα ήθελε κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να

λάβω το λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ορίστε, παρακαλώ,

κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στη συγκεκριµένη Σύµβαση υπάρχουν δύο συνιστώσες. Η µία

είναι η γυναίκα που σήµερα στην οικογένεια και στην κοινωνία
έχει έναν αυξηµένο ρόλο και είναι το πιο ευάλωτο κοµµάτι των
εργαζοµένων, που πρόσφατα στο όνοµα της ισότητας έχασε και
χάνει διαρκώς εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα, που ση-
κώνει το βάρος της οικογένειας, όταν η παιδεία, η υγεία και η
πρόνοια ιδιωτικοποιούνται. Από την άλλη µεριά υπάρχει ο αθλη-
τισµός ο οποίος εµπορευµατοποιείται διαρκώς, σε αντιδιαστολή
µε τον άλλο δρόµο ανάπτυξης που υποστηρίζει και το Κοµµου-
νιστικό Κόµµα Ελλάδας, δηλαδή το µαζικό λαϊκό αθλητισµό.

Στη χώρα µας, όσον αφορά τη σχέση της γυναίκας µε τον
αθλητισµό, οι υποδοµές είναι «σταγόνα στον Ωκεανό», είναι ελά-
χιστες µε βάση τις ανάγκες. Ακόµα και όταν υπάρχουν αυτές οι
υποδοµές, όπως τονίσαµε και στην επιτροπή, δεν βοηθούν τη γυ-
ναίκα να µπορέσει να αθληθεί και να κρατηθεί υγιής. Λειτουρ-
γούν ανταποδοτικά είτε λειτουργούν στο πλαίσιο των δήµων, είτε
σε οποιοδήποτε πλαίσιο, στη βάση της λογικής που και η σηµε-
ρινή Κυβέρνηση υπηρετεί, αλλά και οι προηγούµενες κυβερνή-
σεις λειτουργούσαν. Και αυτή ακριβώς η ανταποδοτικότητα κάνει
το αγαθό του αθλητισµού να είναι απαγορευτικό µέσα στη γε-
νική οικονοµική κατάσταση των εργαζοµένων.

Συνεπώς, είναι πραγµατικά, κατά τη γνώµη µας, και προκλη-
τικό, αλλά και υποκριτικό σήµερα, ταυτόχρονα την ίδια ώρα που
στην Ευρωπαϊκή Ένωση γίνεται αυτή η ολοµέτωπη επίθεση ενα-
ντίον των δικαιωµάτων των εργαζοµένων γενικότερα, αλλά ιδιαί-
τερα των γυναικών, οι οποίες βρίσκονται κυριολεκτικά στη µαύρη
λίστα της εργοδοσίας και των επιτελείων της, η ελληνική Κυβέρ-
νηση να συνάπτει αυτή τη συµφωνία µε τον Οργανισµό Ηνωµέ-

νων Εθνών και την UNESCO για τη σύσταση ενός παρατηρητη-
ρίου, που θα µελετά τη σχέση της γυναίκας µε τον αθλητισµό και
θα προωθεί την έρευνα και το διάλογο όλων εκείνων που ενδια-
φέρονται για το θέµα αυτό. Και αυτό, γιατί τα µέτρα που παίρ-
νονται σε γενικότερο επίπεδο ενισχύουν ακόµη περισσότερο την
εκµετάλλευση των γυναικών, την ανασφάλεια, την αβεβαιότητα,
την εργασιακή περιπλάνηση, κυρίως την έλλειψη ελεύθερου χρό-
νου, τη µείωση της τιµής της εργατικής της δύναµης. Απ’ αυτήν
την άποψη, λοιπόν, πιστεύουµε ότι είναι υποκριτική αυτή η σύµ-
βαση.

Από την άλλη µεριά έχουµε τη διείσδυση στο χώρο του αθλη-
τισµού των µονοπωλίων. Έχουµε φθάσει στο σηµείο η ενασχό-
ληση µε τον αθλητισµό να είναι εµπόρευµα. Τα πάντα έχουν
αναγορευθεί σε εµπόρευµα. Η πλειοψηφία των εργαζοµένων
ασφυκτιούν. Ζουν τις συνέπειες της ανεργίας και της λιτότητας,
την έλλειψη κοινωνικής πρόνοιας, όπως έχουµε πει και κυρίως
την έλλειψη ελεύθερου χρόνου και την παρέµβαση των πολυε-
θνικών συνολικά στη ζωή τους, µέσω και του αθλητισµού. Ο
αθλητής χρησιµοποιείται για την άντληση κερδών ακόµη και µε
κίνδυνο της ζωής του, εφόσον ο σπόνσορας κερδίζει.

Απ’ αυτήν την άποψη λοιπόν κατά τη δική µας την αντίληψη,
όφελος για την κοινωνία υπάρχει όταν όλοι αυτοί που παρακο-
λουθούν τον αθλητισµό ως θεατές και κατακλύζουν τα γήπεδα
έχουν τη δυνατότητα να µπορούν οι ίδιοι να αθληθούν, να συµ-
µετέχουν σε αθλητικές δραστηριότητες. Με άλλα λόγια να είναι
ο αθλητισµός δικαίωµά τους.

Ερχόµαστε λοιπόν τώρα στη σύµβαση. Θεσµοθετείται ένα πα-
ρατηρητήριο. ‘Ενα ακόµη παρατηρητήριο, όπως έχετε θεσµοθε-
τήσει και το Παρατηρητήριο των τιµών και πολλά άλλα. Τι θα
κάνει µέσα σε αυτό το τοπίο; Σήµερα υπάρχει στη Γενική Γραµ-
µατεία Αθλητισµού η δυνατότητα, αν ήθελε η Κυβέρνηση να έχει
αυτά τα στοιχεία και αυτά που προβλέπει η σύµβαση για το Πα-
ρατηρητήριο, να λειτουργήσει. Όµως, η Γενική Γραµµατεία υπο-
λειτουργεί. Έχει έλλειψη προσωπικού. Έχει έλλειψη υποδοµών.

Συνεπώς, κλείνοντας, πιστεύουµε ότι µια τέτοια σύµβαση
πραγµατικά δεν πρόκειται να φέρει κάτι ουσιαστικό. Για µας ο
δρόµος είναι ο µαζικός λαϊκός αθλητισµός και αυτός ο µαζικός
λαϊκός αθλητισµός που θα πρέπει οι εργαζόµενοι να διεκδική-
σουν περνάει µέσα από µία άλλη προοπτική του τόπου, µέσα από
µια ανατροπή της εξουσίας, µέσα από την εγκαθίδρυση της ερ-
γατικής εξουσίας, που θα υπερασπίζεται τα συµφέροντα των ερ-
γαζοµένων απέναντι στα συµφέροντα του κεφαλαίου.

Το κείµενο στο οποίο µας καλείτε να ψηφίσουµε είναι πολύ γε-
νικό. ∆εν προτείνει κανένα συγκεκριµένο µέτρο κατά την αντί-
ληψή µας και απ’ αυτήν την άποψη δεν έχουµε κανένα λόγο να
το υπερψηφίσουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κυρία

συνάδελφε.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-

θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολι-
τισµού «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών
για την εκπαίδευση, την επιστήµη και τον πολιτισµό που αφορά
τη σύσταση Παρατηρητηρίου για τη γυναίκα, τον αθλητισµό και
τη φυσική αγωγή υπό την αιγίδα της UNESCΟ».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Πολιτισµού «Κύρωση της Συµφωνίας µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών για την εκπαίδευση, την επιστήµη
και τον πολιτισµό που αφορά τη σύσταση Παρατηρητηρίου για
τη γυναίκα, τον αθλητισµό και τη φυσική αγωγή υπό την αιγίδα
της UNESCΟ» έγινε δεκτό σε µονή συζήτηση επί της αρχής, των
άρθρων και του συνόλου κατά πλειοψηφία και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής ∆ηµοκρατίας και του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών για
την εκπαίδευση, την επιστήµη και τον πολιτισµό που αφορά τη
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σύσταση Παρατηρητηρίου για τη γυναίκα, τον αθλητισµό και
τη φυσική αγωγή υπό την αιγίδα της UNESCΟ

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-

κής ∆ηµοκρατίας και του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών για την
εκπαίδευση, την επιστήµη και τον πολιτισµό που αφορά τη σύ-
σταση Παρατηρητηρίου για τη γυναίκα, τον αθλητισµό και τη φυ-
σική αγωγή υπό την αιγίδα της UNESCO, που υπογράφηκε στο
Παρίσι στις 5.12.2007, το κείµενο της οποίας σε πρωτότυπο στη
γαλλική γλώσσα και σε µετάφραση στην ελληνική έχει ως εξής:



856 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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858 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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860 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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862 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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864 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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866 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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868 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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870 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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872 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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874 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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876 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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878 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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880 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Άρθρο δεύτερο

Ιδρύεται νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου µε έδρα την Αθήνα
και την επωνυµία « Παρατηρητήριο για τη γυναίκα, τον αθλητισµό
και τη φυσική αγωγή υπό την αιγίδα της ΟΥΝΕΣΚΟ» και σκοπούς
όσους περιλαµβάνονται στο άρθρο VII της παρούσας Συµφωνίας
( Εφεξής «Το Παρατηρητήριο»).Το Παρατηρητήριο υποστηρίζε-
ται από τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού του Υπουργείου Πο-
λιτισµού όπου και θα έχει την έδρα του. Με απόφαση του
Υπουργού Πολιτισµού και του κατά περίπτωση συναρµόδιου
Υπουργού ρυθµίζονται όλα τα θέµατα που αφορούν την οργά-
νωση, διοίκηση, την άσκηση και κατανοµή αρµοδιοτήτων, τον
τρόπο λήψης των αποφάσεων, τη λειτουργία, τη διαχείριση, τους
πόρους, τον αριθµό και τα προσόντα του προβλεπόµενου προ-
σωπικού, τον τρόπο κάλυψης των θέσεων, τη διάρθρωση των
υπηρεσιών, την υπηρεσιακή κατάσταση και κάθε άλλο σχετικό
θέµα σύµφωνα µε όσα ορίζονται στη Συµφωνία.

Άρθρο τρίτο

Η ισχύς του παρόντος νόµου ισχύει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου XVII
αυτής”.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Υπουργείου Εξω-
τερικών

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας Έδρας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ευρωπαϊκού
Οργανισµού ∆ηµοσίου ∆ικαίου».

Το νοµοσχέδιο αυτό ψηφίστηκε στη ∆ιαρκή Επιτροπή κατά
πλειοψηφία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδι-
κασία του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπο-
ρούν να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως
αυτής της Συµφωνίας.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Θα µπορούσα να έχω το λόγο,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ορίστε, κυρία

Μελά. Έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συζητάµε σήµερα για τη λειτουργία του Ευρωπαϊκού Οργανι-

σµού ∆ηµοσίου ∆ικαίου. Η Συµφωνία αυτή έχει κυρωθεί το 2005.
Η σηµερινή προτεινόµενη συµφωνία κωδικοποίησε σε ένα ενι-

αίο κείµενο, όπως λέτε στην εισηγητική σας έκθεση, τα προνόµια
και τις ασυλίες που έχουν ήδη δοθεί στον Ευρωπαϊκό Οργανισµό
∆ηµοσίου ∆ικαίου, σύµφωνα µε την ιδρυτική σύµβαση και σε
συνδυασµό µε περισσότερα προνόµια και ασυλίες που θα επι-
τρέψουν την απόλυτη, όπως λέτε, ανάπτυξη του µοναδικού ορ-
γανισµού που γίνεται µε ελληνική πρωτοβουλία.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καταψηφίζει αυτή τη σύµ-
βαση. Για µας είναι µία ακόµη σύµβαση που αποδεικνύει ότι
αυτός ο Οργανισµός µπαίνει στην υπηρεσία της εξυπηρέτησης
συµφερόντων µέσα από τον τοµέα του δικαίου, συµφερόντων
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, της άρχουσας τάξης της Ευρωπαϊκής
Ένωσης έναντι τρίτων χωρών.

Θα µου επιτρέψετε να σταθώ σε ορισµένα σηµεία που ενισχύ-
ουν το λόγο που την καταψηφίζουµε. Αυτός ο Ευρωπαϊκός Ορ-
γανισµός ∆ηµοσίου ∆ικαίου, ο οποίος θα έχει και τη δυνατότητα
να δανείζεται ή να αποσπάται σ’ αυτόν προσωπικό του δηµόσιου
τοµέα, δίνει ασύλληπτα προνόµια σε όλα τα στελέχη του, σε συ-
ζύγους και σε συγγενείς αυτών.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όπως είχαµε πει και στην επι-
τροπή, κατά τη δική µας αντίληψη στα θέµατα του δικαίου τόσο
οι λαϊκές ελευθερίες όσο και τα δηµοκρατικά δικαιώµατα κατο-
χυρώνονται όχι µε οργανισµούς, αλλά µέσα από την πάλη των
λαών. Άλλωστε να µην ξεχνάµε ότι στο όνοµα του ∆ιεθνούς ∆ι-
καίου έχουν γίνει σε βάρος της ανθρωπότητας µία σειρά εγκλή-
µατα από στρατιωτικές επεµβάσεις του ΝΑΤΟ, των ΗΠΑ, µε τη
συµµετοχή και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Όπως είπα, αυτός ο Οργανισµός ψηφίστηκε το 2005. Τι έχει
κάνει για τη ∆ηµοκρατία; Ποια ∆ηµοκρατία; Η Ευρωπαϊκή Ένωση
τα τελευταία χρόνια έχει προχωρήσει σε µία σειρά µέτρα µε αντι-
κοµµουνιστική υστερία κυριολεκτικά, καταπατώντας δικαιώµατα
δηµοκρατικά και ελευθερίες σε µία σειρά χώρες. Τι έχει κάνει
αυτός ο Οργανισµός; Εσείς που αρνηθήκατε σαν πολιτική ηγεσία
το δικαίωµα του ελληνικού λαού να εκφράσει την άποψή του για
την ευρωσυνθήκη, θέλετε να µας πείσετε ότι ένας τέτοιος Ορ-
γανισµός µπορεί να συνεισφέρει στη σύνδεση της Ελλάδας µε
την έννοια της ∆ηµοκρατίας;

Για ποιο δίκαιο µιλάµε; Για το δίκαιο εκείνο που θεωρεί ότι οι
εργατικοί αγώνες είναι εγκλήµατα, που επιτρέπει τις χαφιεδοκά-
µερες, που η περίφηµη ανεξαρτησία της δικαιοσύνης θεωρεί
τους αγώνες αδίκηµα, αδίκηµα τους αγώνες ενάντια στις απο-
λύσεις, ενάντια στην ανασφάλιστη εργασία;

Τελικά, τι είναι αυτός ο Οργανισµός, αν δεν είναι ένα ακόµη
όχηµα προκειµένου η Ευρωπαϊκή Ένωση µέσα κι από αυτό το
δρόµο να υλοποιεί τα στρατηγικά της σχέδια απέναντι στα συµ-
φέροντα των λαών και µάλιστα σε µία εποχή που προχωράτε όλα
τα τελευταία χρόνια σε ιδιωτικοποιήσεις;

Προχωρήσατε στη δηµιουργία ενός νοµικού προσώπου δη-
µοσίου δικαίου το 2005. Ενδεικτικό για τον προσανατολισµό
αυτού του Οργανισµού είναι ότι χρηµατοδοτείται και από κοινο-
τικά κονδύλια. Τα προνόµια που του δίνετε µε τη συγκεκριµένη
σύµβαση που µας καλείτε να ψηφίσουµε, είναι σκανδαλώδη,
είναι µεγαλύτερα από αυτά που δίνετε στον ΟΗΕ. Υπάρχει ένα
πλήθος αυθαιρεσιών που νοµιµοποιούνται µε αυτή τη σύµβαση.
Ποιοι θα είναι αυτοί οι αξιωµατούχοι που θα απολαµβάνουν των
προνοµίων και της ασυλίας και µάλιστα και οι συγγενείς τους,
από το διευθυντή και τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου και
της Εκτελεστικής Επιτροπής µέχρι τους τµηµατάρχες και τα
µέλη των οικογενειών τους; Όλοι πλην των απλών υπαλλήλων.

Εξαιρετικά διευρυµένη είναι η έννοια της περιουσίας του Ορ-
γανισµού, που περιλαµβάνει οικονοµικά προνόµια και φοροα-
παλλαγές, απαλλαγές από κάθε φορολογία. Ενδεικτικά θα πω
ότι κανένας αξιωµατούχος της Ελληνικής Κυβέρνησης ή πρό-
σωπο που ασκεί δηµόσια εξουσία, δεν θα έχει το δικαίωµα να ει-
σέλθει στις εγκαταστάσεις αυτού του Οργανισµού χωρίς άδεια
του διευθυντή. Από την άλλη πλευρά θέλετε να εγκρίνουµε οι ελ-
ληνικές αρχές να εξασφαλίζουν τη γαλήνη στις εγκαταστάσεις
του Οργανισµού. Και εδώ µπαίνουν ερωτήµατα. ∆ηλαδή, τι θα
κάνετε; Θα βάζετε το στρατό και την αστυνοµία να φυλάει; Ή θα
βάλετε και εσείς ηλεκτροφόρα καλώδια για να µην πλησιάζουν οι
διαδηλωτές;

∆ίνετε ασυλία απόλυτη και προστασία από κάθε νοµική διαδι-
κασία σχετικά µε τα λόγια και τις πράξεις τους, ακόµη και όταν
πάψουν οι σχετικοί µε αυτόν τον Οργανισµό, να εκτελούν τα κα-
θήκοντά τους στα πλαίσια του Οργανισµού. Για παράδειγµα στο
άρθρο 13 λέτε ότι οι σύζυγοι και τα παιδιά αυτών των αξιωµα-
τούχων θα µπορούν να έχουν δικαίωµα εργασίας ανά πάσα
στιγµή.

Είναι φανερό και από το άρθρο 14 ότι εξυπηρετούνται σκοπι-
µότητες πολιτικές, όπου κατά τη δική µας άποψη, είναι εντέλει σε
βάρος των λαών και της Ευρώπης αλλά και συνολικότερα.

Για όλους αυτούς τους λόγους καταψηφίζουµε τη συγκεκρι-
µένη σύµβαση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε την

κ. Μελά.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής των άρ-

θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξω-
τερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας Έδρας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ευρωπαϊκού
Οργανισµού ∆ηµοσίου ∆ικαίου» και ερωτάται το Τµήµα:

Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου «Κύρωση της Συµφωνίας Έδρας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ευρωπαϊ-
κού Οργανισµού ∆ηµοσίου ∆ικαίου» έγινε δεκτό κατά πλειοψη-
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φία σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-
λου κι έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας Έδρας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ευρωπαϊκού Οργανισµού ∆η-
µοσίου ∆ικαίου

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία Έδρας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ευρωπαϊκού Οργανισµού ∆ηµο-
σίου ∆ικαίου, που υπογράφηκε στην Αθήνα στις 30 Ιανουαρίου
2008, το κείµενο της οποίας σε πρωτότυπο στην αγγλική και σε
µετάφραση στην ελληνική γλώσσα έχει ως εξής:



882 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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884 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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886 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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888 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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890 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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892 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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894 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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896 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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898 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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900 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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902 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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904 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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906 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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908 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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910 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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912 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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914 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Άρθρο δεύτερο

Με απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και
Εξωτερικών καθορίζεται, στο πλαίσιο της διατάξεως της παρα-
γράφου 5 του άρθρου XIV της Συµφωνίας Έδρας, το ελάχιστο
ποσό που διατίθεται ετησίως δια της ∆1 ∆ιευθύνσεως Ηνωµένων
Εθνών και ∆ιεθνών Οργανισµών και ∆ιασκέψεων του Υπουργείου
Εξωτερικών για την οικονοµική υποστήριξη του Ευρωπαϊκού Ορ-
γανισµού ∆ηµοσίου ∆ικαίου.

Άρθρο τρίτο

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυρώνεται
από την ολοκλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου XIV πα-
ράγραφος 1 της Συµφωνίας”.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριοι συνάδελφοι,
παρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την
υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την ψήφιση
στο σύνολο των παραπάνω νοµοσχεδίων.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το Τµήµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολι-

τισµού: «Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων – Βόλος
2013 και άλλες διατάξεις».

Ο Υφυπουργός Πολιτισµού κ. Ιωαννίδης θέλει να κάνει µία νο-
µοτεχνική βελτίωση.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχω µία νοµοτεχνική διόρθωση. Στο άρθρο 45 του σχεδίου

νόµου, «Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων – Βόλος
2013 και άλλες διατάξεις» διαγράφεται το δεύτερο εδάφιο της
παραγράφου 2 του Κεφαλαίου Γ’.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού κ. Ιωάννης Ιωαν-
νίδης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµοτε-
χνική διόρθωση η οποία έχει ως εξής:

«ΝΟΜΟΤΕΧΝΙΚΗ ∆ΙΟΡΘΩΣΗ
Στο άρθρο 45 του σχεδίου νόµου «Οργανωτική Επιτροπή Με-

σογειακών Αγώνων – Βόλος 2013 και άλλες διατάξεις» διαγρά-
φεται το δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 2 του κεφαλαίου Γ.

Ιωάννης Ιωαννίδης
Υφυπουργός Πολιτισµού»)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ερωτάται το
Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύνολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το νοµοσχέδιο

έγινε δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Πολιτισµού «Οργα-

νωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων – Βόλος 2013 και άλλες
διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί
της αρχής, των άρθρων και του συνόλου κι έχει ως εξής:

«Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων – Βόλος 2013
και άλλες διατάξεις

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’
ΟΡΓΑΝΩΣΗ ΤΩΝ ΜΕΣΟΓΕΙΑΚΩΝ ΑΓΩΝΩΝ -

ΒΟΛΟΣ 2013

Άρθρο 1
Σύσταση Οργανωτικής Επιτροπής Μεσογειακών

Αγώνων - Βόλος 2013

1. Συνιστάται νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου µε τη µορφή
ανώνυµης εταιρείας και την επωνυµία «Οργανωτική Επιτροπή
Μεσογειακών Αγώνων – Βόλος 2013 Α.Ε.» και το διακριτικό τίτλο
«Βόλος 2013» (εφεξής: Βόλος 2013). Για τις διεθνείς σχέσεις και

συναλλαγές της Βόλος 2013, η επωνυµία και ο διακριτικός της
τίτλος µπορεί να αποδίδονται σε πιστή µετάφραση σε ξένη
γλώσσα.

2. Η Βόλος 2013 δεν ανήκει στο δηµόσιο τοµέα, λειτουργεί
κατά τους κανόνες της ιδιωτικής οικονοµίας και διέπεται από τις
διατάξεις του παρόντος νόµου και συµπληρωµατικά από τη νο-
µοθεσία περί ανωνύµων εταιρειών.

3. Η Βόλος 2013 τελεί υπό την εποπτεία των Υπουργών Πολι-
τισµού και Οικονοµίας και Οικονοµικών.

Άρθρο 2
Σκοπός

Σκοπός της Βόλος 2013 είναι η οργάνωση των Μεσογειακών
Αγώνων του 2013 στο Βόλο και στη Λάρισα. Η Βόλος 2013 ενερ-
γεί ως Οργανωτική Επιτροπή των Μεσογειακών Αγώνων και
ασκεί όλες τις αρµοδιότητες που προβλέπονται στις διατάξεις
του Χάρτη της ∆ιεθνούς Επιτροπής Μεσογειακών Αγώνων
(∆.Ε.Μ.Α.) και στη Σύµβαση που υπογράφηκε την 27η Οκτωβρίου
2007 στην Πεσκάρα µεταξύ της ∆.Ε.Μ.Α., του ∆ήµου Βόλου και
της Ελληνικής Ολυµπιακής Επιτροπής της Ελλάδος (Ε.Ο.Ε.).
Προς εκπλήρωση του σκοπού της, η Βόλος 2013 µπορεί, κατ’
ανάλογη εφαρµογή των παραγράφων 6, 7 και 8 του άρθρου 5
του ν. 2229/1994 (ΦΕΚ 138 Α’), να ιδρύει άλλες εταιρείες ή να
συµµετέχει σε εταιρείες ιδίως:

α. Για την κατασκευή ειδικών τεχνικών έργων που ανατίθενται
στη Βόλος 2013 µε απόφαση του Υπουργικού Συµβουλίου.

β. Για τη διαµόρφωση της αναγκαίας τηλεπικοινωνιακής και
ραδιοτηλεοπτικής υποδοµής και υποδοµής πληροφορικής.

γ. Για την οργάνωση της φιλοξενίας και την τουριστική υπο-
στήριξη των Μεσογειακών Αγώνων.

δ. Για τη διεθνή επικοινωνιακή προβολή των Μεσογειακών
Αγώνων και των συναφών εκδηλώσεων σε συνδυασµό και µε τη
γενικότερη τουριστική προβολή της χώρας.

ε. Για την οικονοµική εκµετάλλευση της όλης διοργάνωσης.
στ. Για τη διοργάνωση της Πολιτιστικής Μεσογειάδας κατά τα

οριζόµενα στον υποβληθέντα στη ∆.Ε.Μ.Α. φάκελο διεκδίκησης
των Μεσογειακών Αγώνων.

Άρθρο 3
Έδρα

Ως έδρα της Βόλος 2013 ορίζεται ο ∆ήµος Βόλου. Με από-
φαση της Γενικής Συνέλευσής της µπορεί να ιδρύονται υποκα-
ταστήµατα ή γραφεία της Βόλος 2013 οπουδήποτε εντός της
Ελληνικής Επικράτειας και στο εξωτερικό.

Άρθρο 4
∆ιάρκεια

Η διάρκεια της Βόλος 2013 αρχίζει από την καταχώρισή της
στο οικείο Μητρώο Ανωνύµων Εταιρειών και λήγει την 31η ∆ε-
κεµβρίου 2013, οπότε και τίθεται υπό εκκαθάριση κατά τα ορι-
ζόµενα στο άρθρο 20 του παρόντος νόµου.

Άρθρο 5
Μετοχικό κεφάλαιο

Το µετοχικό κεφάλαιο της Βόλος 2013 ορίζεται σε είκοσι οκτώ
εκατοµµύρια (28.000.000) ευρώ και διαιρείται σε διακόσιες ογδό-
ντα χιλιάδες (280.000) µη µεταβιβάσιµες ονοµαστικές µετοχές
ονοµαστικής αξίας εκατό (100) ευρώ η καθεµία. Μετοχικοί τίτλοι
δεν εκδίδονται, ο δε αριθµός των µετοχών αποδεικνύεται από
το εκάστοτε ισχύον καταστατικό της Βόλος 2013. Το µετοχικό
κεφάλαιο αναλαµβάνεται και καλύπτεται εξ ολοκλήρου από το
Ελληνικό ∆ηµόσιο. Η καταβολή του κεφαλαίου θα γίνει τµηµα-
τικά µε την πρώτη δόση ύψους τριών εκατοµµυρίων τετρακοσίων
δέκα χιλιάδων (3.410.000) ευρώ να καταβάλλεται σε µετρητά
εντός ενός (1) µηνός από τη δηµοσίευση του παρόντος στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, ενώ το υπόλοιπο θα καταβληθεί
σε τέσσερις (4) ετήσιες δόσεις ύψους τεσσάρων εκατοµµυρίων
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εξακοσίων εβδοµήντα χιλιάδων (4.670.000) ευρώ, έξι εκατοµµυ-
ρίων εννιακοσίων εξήντα χιλιάδων (6.960.000) ευρώ, επτά εκα-
τοµµυρίων επτακοσίων χιλιάδων (7.700.000) ευρώ και πέντε
εκατοµµυρίων διακοσίων εξήντα χιλιάδων (5.260.000) ευρώ, αντί-
στοιχα, οι οποίες θα καταβάλλονται µέχρι το τέλος του Ιανουα-
ρίου εκάστου έτους από το 2010 έως το 2013. Τυχόν
καταβληθέντα στη δικαιοπάροχο της Βόλος 2013 ποσά θα συµ-
ψηφισθούν κατά την καταβολή της πρώτης ως άνω δόσης. Με
κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και
Πολιτισµού πιστοποιείται η καταβολή του αρχικού κεφαλαίου και
κάθε αύξησής του. Αυξήσεις κεφαλαίου γίνονται στο άρτιο, οι δε
νέες µετοχές αναλαµβάνονται αποκλειστικά από το Ελληνικό ∆η-
µόσιο και είναι αµεταβίβαστες. Ο µέτοχος, εκπροσωπούµενος
από τους Υπουργούς Οικονοµίας και Οικονοµικών και Πολιτι-
σµού, ασκεί τα δικαιώµατά του στη Γενική Συνέλευση, όπως προ-
βλέπεται στη σχετική νοµοθεσία.

Άρθρο 6
Όργανα διοίκησης

Όργανα διοίκησης της Βόλος 2013 είναι η Γενική Συνέλευση
και το ∆ιοικητικό Συµβούλιο (∆.Σ.).

Άρθρο 7
∆ιοικητικό Συµβούλιο

1.Η Βόλος 2013 διοικείται από το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του
οποίου ο αριθµός των µελών δεν µπορεί να υπερβεί τα δεκαπέ-
ντε (15), ανάµεσα στα οποία περιλαµβάνονται οι ∆ήµαρχοι
Βόλου, Λάρισας, Νέας Ιωνίας Βόλου, ο Πρόεδρος της Ελληνικής
Ολυµπιακής Επιτροπής, καθώς και ο Έλληνας µέλος της ∆.Ο.Ε..

2. Η θητεία των µελών του ∆.Σ. αρχίζει από τη δηµοσίευση της
υπουργικής απόφασης της παραγράφου 3 και λήγει την 31η ∆ε-
κεµβρίου 2013. Τα µέλη του ∆.Σ. µπορούν να αντικατασταθούν
και πριν τη λήξη της θητείας τους µε απόφαση της Γενικής Συ-
νέλευσης. Η θητεία των µελών παρατείνεται και µετά τη λήξη της
µέχρι τη θέση της Βόλος 2013 υπό εκκαθάριση. Η ιδιότητα µέ-
λους του ∆.Σ. δεν είναι ασυµβίβαστη µε την ιδιότητα του δηµο-
σίου υπαλλήλου.

3. Με απόφαση του Υπουργού Πολιτισµού ορίζονται τα µέλη
του πρώτου ∆.Σ. της Ανώνυµης Εταιρίας.

4. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Πολιτισµού καθορίζονται οι µηνιαίες αποδοχές του
Προέδρου και του ∆ιευθύνοντος Συµβούλου. Η συµµετοχή των
υπολοίπων µελών του ∆.Σ. στις συνεδριάσεις είναι τιµητική και
κατά συνέπεια άµισθη.

Άρθρο 8
Αρµοδιότητες ∆.Σ.

1. Το ∆.Σ. είναι αρµόδιο να αποφασίζει για όλα τα θέµατα που
ανάγονται στη διαχείριση της περιουσίας και την εκπροσώπηση
της Βόλος 2013, λαµβάνοντας όλα τα ενδεικνυόµενα µέτρα και
αποφάσεις για την πραγµατοποίηση του σκοπού της.

Εξαιρούνται από την αρµοδιότητα του ∆ιοικητικού Συµβουλίου
τα θέµατα εκείνα, τα οποία υπάγονται στην αποκλειστική αρµο-
διότητα της Γενικής Συνέλευσης ή εκείνα για τα οποία έχει ήδη
αποφανθεί η Γενική Συνέλευση.

2. Ειδικότερα το ∆.Σ. εκπροσωπεί την Βόλος 2013 στην Ελ-
λάδα και στο εξωτερικό ενώπιον δηµοσίων, δικαστικών, δηµοτι-
κών, κοινοτικών, εκκλησιαστικών και λοιπών αρχών, φυσικών ή
νοµικών προσώπων, διεθνών οργανισµών πάσης φύσεως, ενώ-
πιον όλων γενικά των δικαστηρίων ελληνικών και αλλοδαπών, πα-
ντός βαθµού και δικαιοδοσίας και ενώπιον του Αρείου Πάγου,
του Συµβουλίου της Επικρατείας και του Ελεγκτικού Συνεδρίου,
όπως και κάθε άλλου δικαστηρίου στην Ελλάδα, πολιτικού, ποι-
νικού ή διοικητικού και ενώπιον κάθε άλλης κρατικής αρχής, εγεί-
ρει αγωγές και υποβάλλει µηνύσεις, ασκεί ένδικα µέσα τακτικά ή
έκτακτα, προσφυγές, αποφασίζει για την παράσταση της Βόλος
2013, ως πολιτικώς ενάγουσας, ορίζοντας το προς τούτο πλη-

ρεξούσιο για την παράσταση, επάγει και αντεπάγει όρκους, πα-
ραιτείται από τέτοιες αγωγές, µηνύσεις και ένδικα µέσα, και από
τα σχετικά δικαιώµατα, προσβάλλει έγγραφα ως πλαστά, ασκεί
αγωγές, καταργεί δίκες, συνοµολογεί συµβιβασµούς, δικαστι-
κούς και εξώδικους, µε οποιουσδήποτε οφειλέτες ή πιστωτές της
Βόλος 2013 και µε οποιουσδήποτε όρους και συνοµολογεί διαι-
τησίες, για όλες τις πιο πάνω πράξεις. Περαιτέρω το ∆.Σ. εκ-
προσωπεί την Βόλος 2013 και αναλαµβάνει χρήµατα, εκδίδει και
οπισθογραφεί επιταγές, εκδίδει, αποδέχεται συναλλαγµατικές,
εφόσον αυτό απαιτεί η επιδίωξη των εταιρικών σκοπών, και αγο-
ράζει τον απαραίτητο εξοπλισµό σε µηχανήµατα, επιστηµονικά
µέσα και όργανα. Επιπλέον, συνάπτει πάσης φύσεως δανειστι-
κές και άλλες συµβάσεις µε τις Τράπεζες, καθώς και πιστώσεις
µε ανοικτό ή αλληλόχρεο λογαριασµό µε όποιους όρους εγκρί-
νει, παρέχει εξοφλήσεις και οποιεσδήποτε αλλαγές, αγοράζει,
πουλάει και ενεχυράζει χρηµατόγραφα και άλλα κινητά πράγ-
µατα, παρέχει και λαµβάνει δάνεια για λογαριασµό της Βόλος
2013, µε επιφύλαξη των διατάξεων του άρθρου 23α του κ.ν.
2190/1920, οµοίως συνοµολογεί δάνεια, απλά ή τοκοχρεολυτικά,
όλα µε την επιφύλαξη των διατάξεων του άρθρου 23 του παρό-
ντος. Παρέχει εντολές πληρωµής και αναγνωρίζει υποχρεώσεις,
εκχωρεί και ενεχυράζει απαιτήσεις, συναλλαγµατικές, γραµµά-
τια, χρεωστικές κατά τρίτων αποδείξεις, απαιτήσεις κατά τρίτων
µε οποιουσδήποτε όρους, εγκρίνει, παρέχει εγγυήσεις υπέρ τρί-
των, εφόσον αυτό απαιτεί η επιδίωξη των εταιρικών σκοπών, συ-
νάπτει κάθε είδους συµβάσεις και συµφωνίες µετά τρίτων
φυσικών ή νοµικών προσώπων, µε την επιφύλαξη των διατάξεων
του άρθρου 23α του κ.ν. 2190/1920 (ΦΕΚ 37 Α’) και του άρθρου
23 του παρόντος, διορίζει δικηγόρους και άλλους πληρεξούσι-
ους προς εκπροσώπηση της Βόλος 2013 ενώπιον των δικαστι-
κών και λοιπών αρχών και για οποιαδήποτε ενέργεια των
παραπάνω πράξεων προσλαµβάνει και απολύει το υπαλληλικό
και εργατικό προσωπικό της Βόλος 2013 και γενικά διοικεί και
διαχειρίζεται την εταιρική περιουσία και συνάπτει συµβόλαια για
λογαριασµό της Βόλος 2013 σχετικά µε τις παραπάνω διατάξεις
και οποιεσδήποτε άλλες.

3. Το ∆.Σ. µετά τη συγκρότησή του σε σώµα αποφασίζει τη συ-
γκρότηση Τεχνικής Επιτροπής αποτελούµενης από πέντε (5)
µέλη κατά ανώτατο όριο. Επικεφαλής της Επιτροπής ορίζεται ο
∆ιευθύνων Σύµβουλος. Μέλη του ∆.Σ. δεν δύνανται να αποτελέ-
σουν µέλη της Τεχνικής Επιτροπής.

4. Η πιο πάνω απαρίθµηση των αρµοδιοτήτων του ∆.Σ. δεν
είναι περιοριστική, αλλά απλώς ενδεικτική.

5. Πράξεις του ∆.Σ., ακόµη και αν είναι εκτός του εταιρικού
σκοπού, δεσµεύουν την Βόλος 2013 απέναντι στους τρίτους,
εκτός αν αποδειχθεί ότι ο τρίτος γνώριζε την υπέρβαση του εται-
ρικού σκοπού ή όφειλε να την γνωρίζει. ∆εν συνιστά απόδειξη
µόνη ή τήρηση των διατυπώσεων δηµοσιότητας ως προς το κα-
ταστατικό της Βόλος 2013 ή τις τροποποιήσεις του.

6. Περιορισµοί της εξουσίας του ∆.Σ. από το Καταστατικό ή
από απόφαση της Γενικής Συνέλευσης δεν αντιτάσσονται στους
καλόπιστους τρίτους, ακόµη και αν έχουν υποβληθεί στις διατυ-
πώσεις δηµοσιότητας.

7. Η Βόλος 2013, µε την επιφύλαξη της επόµενης παραγρά-
φου, αναλαµβάνει υποχρεώσεις και δεσµεύσεις µε τις υπογρα-
φές ενός ή και περισσότερων εξουσιοδοτηµένων µελών του ∆.Σ.
υπό την εταιρική επωνυµία.

8. Το ∆.Σ. µπορεί µε απόφασή του να αναθέτει την άσκηση
όλων ή µερικών εκ των εξουσιών και αρµοδιοτήτων του (εκτός
από αυτές που απαιτούν συλλογική ενέργεια), καθώς και την εκ-
προσώπηση της Βόλος 2013, σε ένα ή περισσότερα µέλη του,
στον Πρόεδρο ή και ∆ιευθύνοντα Σύµβουλο αυτής ή διευθυντές
της Βόλος 2013 καθορίζοντας συγχρόνως και την έκταση αυτής
της ανάθεσης.

Οι αρµοδιότητες του ∆.Σ. τελούν υπό την επιφύλαξη των άρ-
θρων 10 και 23α του κ.ν. 2190/1920.

Άρθρο 9
Συγκρότηση ∆ιοικητικού Συµβουλίου

Με απόφαση του Υπουργού Πολιτισµού ορίζεται ο εκάστοτε
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Πρόεδρος, Αντιπρόεδρος και ∆ιευθύνων Σύµβουλος του ∆.Σ. της
Βόλος 2013.

Άρθρο 10
Αναπλήρωση µέλους του ∆ιοικητικού Συµβουλίου

Αν για οποιονδήποτε λόγο κενωθεί θέση συµβούλου ή συµ-
βούλων και εφόσον η αναπλήρωσή τους δεν είναι δυνατή από
αναπληρωµατικά µέλη που έχουν τυχόν εκλεγεί από τη γενική
συνέλευση κατά το άρθρο 16 του παρόντος, οι σύµβουλοι που
αποµένουν, εφόσον είναι τουλάχιστον τρεις, εκλέγουν προσω-
ρινά αντικαταστάτη ή αντικαταστάτες για το υπόλοιπο της θη-
τείας του συµβούλου που αναπληρώνεται.

Η εκλογή αυτή υποβάλλεται στη δηµοσιότητα του άρθρου 7β
του κ.ν. 2190/1920 και ανακοινώνεται από το ∆.Σ. στην αµέσως
επόµενη τακτική ή έκτακτη Γενική Συνέλευση, η οποία µπορεί να
αντικαταστήσει τους εκλεγέντες, ακόµη και αν δεν έχει αναγρα-
φεί σχετικό θέµα στην ηµερήσια διάταξη. Οι πράξεις του συµ-
βούλου ή των συµβούλων, που εκλέχτηκε µε αυτόν το τρόπο
θεωρούνται έγκυρες, ακόµη και αν η εκλογή του δεν έχει εγκρι-
θεί από τη Γενική Συνέλευση. Σε κάθε περίπτωση, τα αποµένοντα
µέλη του ∆.Σ., ανεξάρτητα από τον αριθµό τους, µπορούν να
προβούν σε σύγκληση γενικής συνέλευσης µε αποκλειστικό
σκοπό την εκλογή νέου ∆.Σ..

Άρθρο 11
Σύγκληση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου

1. Το ∆.Σ. συνεδριάζει στην έδρα της Βόλος 2013 τουλάχιστον
µία φορά τον µήνα.

Το ∆.Σ. δύναται κατ’ εξαίρεση να συνεδριάζει στη Λάρισα και
στην Αθήνα, αν τούτο είναι αναγκαίο από τις περιστάσεις. ∆ύνα-
ται επίσης να συνεδριάζει και σε άλλο τόπο, εφόσον στη συνε-
δρίαση αυτή παρίστανται ή αντιπροσωπεύονται όλα τα µέλη του
και η πλειοψηφία δεν αντιλέγει στην πραγµατοποίηση της συνε-
δρίασης και στη λήψη αποφάσεων.

Το ∆.Σ. συνεδριάζει εγκύρως µε τηλεδιάσκεψη εφόσον η πρό-
σκληση προς τα µέλη του περιλαµβάνει τις αναγκαίες πληροφο-
ρίες για τη συµµετοχή τους στη συνεδρίαση.

2. Το ∆.Σ. συγκαλείται από τον Πρόεδρο ή τον αναπληρωτή
του µε πρόσκληση που γνωστοποιείται στα µέλη του δύο (2) του-
λάχιστον εργάσιµες ηµέρες πριν από τη συνεδρίαση. Στην πρό-
σκληση πρέπει απαραίτητα να αναγράφονται µε σαφήνεια και τα
θέµατα της ηµερήσιας διάταξης, διαφορετικά η λήψη αποφά-
σεων επιτρέπεται µόνο εφόσον παρίστανται όλα τα µέλη του και
κανένα δεν αντιλέγει στην πραγµατοποίηση της συνεδρίασης και
στη λήψη αποφάσεων.

Τη σύγκληση του ∆.Σ. µπορεί να ζητήσουν δύο από τα µέλη
του µε αίτησή τους προς τον Πρόεδρο αυτού ή τον αναπληρωτή
του, οι οποίοι υποχρεούνται να συγκαλέσουν το ∆.Σ. προκειµέ-
νου να συνέλθει µέσα σε προθεσµία επτά (7) ηµερών από την
υποβολή της αίτησης. Στην αίτηση πρέπει να αναφέρονται µε
ποινή απαραδέκτου µε σαφήνεια τα θέµατα που θα απασχολή-
σουν το ∆.Σ..

3. Σε περίπτωση άρνησης του Προέδρου ή του αναπληρωτή να
συγκαλέσει το ∆.Σ. µέσα στην παραπάνω προθεσµία, ή εκπρό-
θεσµης σύγκλησής του, επιτρέπεται στα µέλη που ζήτησαν τη
σύγκληση να συγκαλέσουν αυτά το ∆.Σ. µέσα σε προθεσµία
πέντε (5) ηµερών από τη λήξη του επταηµέρου γνωστοποιώντας
τη σχετική πρόσκληση στα λοιπά µέλη του ∆.Σ..

Άρθρο 12
Αντιπροσώπευση µελών - Απαρτία - Πλειοψηφία

1. Σύµβουλος που απουσιάζει µπορεί να εκπροσωπείται από
άλλο σύµβουλο. Κάθε σύµβουλος µπορεί να εκπροσωπεί ένα
µόνο σύµβουλο που απουσιάζει.

2. Το ∆.Σ. βρίσκεται σε απαρτία και συνεδριάζει έγκυρα, όταν
παρίσταται ή αντιπροσωπεύεται σε αυτό το ήµισυ πλέον ενός
των συµβούλων. Προς εξεύρεση του αριθµού απαρτίας παρα-
λείπεται τυχόν προκύπτον κλάσµα.

3. Οι αποφάσεις του ∆.Σ. λαµβάνονται έγκυρα µε απόλυτη

πλειοψηφία των παρόντων και αντιπροσωπευόµενων µελών. Σε
περίπτωση ισοψηφίας δεν υπερισχύει η ψήφος του προέδρου
του διοικητικού συµβουλίου.

4. Σε θέµατα ελάσσονος σηµασίας, η κατάρτιση και υπογραφή
πρακτικού από όλα τα µέλη του ∆.Σ. ή τους νόµιµους αντιπρο-
σώπους τους ισοδυναµεί µε απόφαση του ∆.Σ., ακόµα και αν δεν
έχει προηγηθεί συνεδρίαση.

Άρθρο 13
Πρακτικά ∆.Σ.

1. Οι συζητήσεις και αποφάσεις του ∆.Σ. µαγνητοφωνούνται
και καταχωρούνται σε ειδικό βιβλίο που µπορεί να τηρείται και
κατά το µηχανογραφικό σύστηµα. Ύστερα από αίτηση µέλους
του ∆.Σ. ο Πρόεδρος υποχρεούται να καταχωρίσει στα πρακτικά
ακριβή περίληψη της γνώµης του. Στο βιβλίο αυτό καταχωρείται
επίσης κατάλογος των παραστάντων ή αντιπροσωπευθέντων
κατά τη συνεδρίαση µελών του ∆.Σ..

2. Αντίγραφα και αποσπάσµατα των πρακτικών του ∆.Σ. εκδί-
δονται επισήµως από τον Πρόεδρο ή τον αναπληρωτή του, χωρίς
να απαιτείται άλλη επικύρωσή τους.

3. Αντίγραφα πρακτικών συνεδριάσεων του ∆.Σ., για τα οποία
υπάρχει υποχρέωση καταχώρισής τους στο Μητρώο Ανωνύµων
Εταιρειών, σύµφωνα µε το άρθρο 7β του κ.ν. 2190/1920, υπο-
βάλλονται στην αρµόδια Εποπτεύουσα Αρχή µέσα σε προθεσµία
είκοσι (20) ηµερών από τη συνεδρίαση του ∆.Σ..

Άρθρο 14
Πρόεδρος ∆.Σ.

Ο Πρόεδρος του ∆.Σ. συγκαλεί το ∆.Σ., προεδρεύει των συνε-
δριάσεών του και ασκεί όλες τις αρµοδιότητες που καθορίζονται
µε αποφάσεις του ∆.Σ.. Τον Πρόεδρο απόντα ή κωλυόµενο ανα-
πληρώνουν κατά σειρά ο ∆ιευθύνων Σύµβουλος, ο Αντιπρόεδρος
ή άλλο µέλος του ∆.Σ. που ορίζεται από αυτό.

Άρθρο 15
∆ιευθύνων Σύµβουλος

Ο ∆ιευθύνων Σύµβουλος προΐσταται των υπηρεσιών της
Βόλος 2013, διευθύνει το έργο της, ελέγχει και εποπτεύει σε κα-
θηµερινή βάση το προσωπικό, εκτελεί τις αποφάσεις του ∆.Σ.,
καταρτίζει τις συµβάσεις της Βόλος 2013 και ασκεί κάθε άλλη
αρµοδιότητα που καθορίζεται µε αποφάσεις του ∆.Σ.. Ο ∆ιευθύ-
νων Σύµβουλος είναι πλήρους απασχόλησης και συνδέεται µε
την Βόλος 2013 µε σύµβαση εργασίας ορισµένου χρόνου. Τον
∆ιευθύνοντα Σύµβουλο απόντα ή κωλυόµενο αναπληρώνει µέλος
του ∆.Σ. που ορίζεται από αυτό. Ως αναπληρωτής του ∆ιευθύ-
νοντος Συµβούλου µπορεί να ορισθεί και ο Πρόεδρος του ∆.Σ..

Άρθρο 16
Αρµοδιότητα Γενικής Συνέλευσης

1. Η Γενική Συνέλευση των µετόχων της Βόλος 2013 είναι το
ανώτατο όργανό της και δικαιούται να αποφασίζει για κάθε υπό-
θεση που αφορά την Βόλος 2013.

2. Η Γενική Συνέλευση είναι η µόνη αρµόδια να αποφασίζει για
την:

α) αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου,
β) εκλογή των µελών του διοικητικού συµβουλίου. Η Γενική Συ-

νέλευση δύναται να εκλέγει και αναπληρωµατικά µέλη του ∆.Σ.
για την αντικατάσταση µελών που παραιτήθηκαν, αποβίωσαν ή
απώλεσαν την ιδιότητά τους µε οποιονδήποτε άλλο τρόπο,

γ) διανοµή των κερδών,
δ) έγκριση των ετήσιων οικονοµικών καταστάσεων της Βόλος

2013,
ε) διορισµό των εκκαθαριστών,
στ) εκλογή των ελεγκτών,
ζ) απαλλαγή του ∆.Σ. και των Ελεγκτών από κάθε ευθύνη απο-

ζηµίωσης,
η) λήψη αποφάσεων σε θέµατα που εµπίπτουν στην αρµοδιό-
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τητα του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, εφόσον επ’ αυτών δεν κατέ-
στη δυνατή η λήψη απόφασης από το ∆ιοικητικό Συµβούλιο λόγω
µη επίτευξης της αναγκαίας απαρτίας σε τρεις (3) ή περισσότε-
ρες συναπτές συνεδριάσεις του.

3. ∆εν ανήκει στην αποκλειστική αρµοδιότητα της γενικής συ-
νελεύσεως η εκλογή κατά το καταστατικό συµβούλων σε αντι-
κατάσταση παραιτηθέντων, αποθανόντων ή απωλεσάντων την
ιδιότητά τους µε οποιονδήποτε άλλο τρόπο, σύµφωνα µε το
άρθρο 10 του παρόντος.

Άρθρο 17
Σύγκληση Γενικής Συνέλευσης

1. Η Γενική Συνέλευση των µετόχων συγκαλείται από το ∆ιοι-
κητικό Συµβούλιο και συνέρχεται τακτικά στην έδρα της Βόλος
2013 ή στην Αθήνα τουλάχιστον µια φορά το χρόνο, πάντοτε
µέσα στο πρώτο εξάµηνο από τη λήξη κάθε εταιρικής χρήσης.

Το ∆.Σ. µπορεί να συγκαλεί σε έκτακτη συνεδρίαση τη Γενική
Συνέλευση των µετόχων όταν το κρίνει σκόπιµο.

2. Για την άσκηση των δικαιωµάτων του ως µετόχου, το ∆ηµό-
σιο εκπροσωπείται από τους Υπουργούς Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Πολιτισµού ή από νόµιµα εξουσιοδοτηµένα όργανα ή
πρόσωπα.

Άρθρο 18
Απόφαση απαλλαγής µελών του ∆.Σ. και ελεγκτών

Μετά την έγκριση των ετήσιων οικονοµικών καταστάσεων, η
Γενική Συνέλευση µε ειδική ψηφοφορία, που ενεργείται µε ονο-
µαστική κλήση, αποφαίνεται για την απαλλαγή των µελών του
∆.Σ. και των ελεγκτών από κάθε ευθύνη για αποζηµίωση. Η απαλ-
λαγή του ∆ιοικητικού Συµβουλίου είναι ανίσχυρη στις περιπτώ-
σεις του άρθρου 22α του κ.ν. 2190/1920.

Άρθρο 19
Εταιρική χρήση

Η εταιρική χρήση είναι δωδεκάµηνης διάρκειας, αρχίζει την 1η
Ιανουαρίου και λήγει την 31η ∆εκεµβρίου κάθε έτους, εκτός της
πρώτης εταιρικής χρήσης, η οποία αρχίζει από τη νόµιµη σύ-
σταση της Βόλος 2013 και λήγει την 31η ∆εκεµβρίου 2010. Η
Βόλος 2013 ελέγχεται από δύο (2) ορκωτούς ελεγκτές – λογι-
στές που εκλέγονται κάθε χρόνο, µαζί µε ισάριθµους αναπλη-
ρωτές τους, από την τακτική Γενική Συνέλευση, οι οποίοι µπορεί
να προέρχονται και από διεθνή ελεγκτική εταιρεία. Οι ελεγκτές
της πρώτης εταιρικής χρήσης και η αµοιβή τους θα ορισθούν µε
απόφαση έκτακτης Γενικής Συνέλευσης, που θα πρέπει να συ-
γκληθεί εντός του πρώτου τριµήνου από τη σύσταση της Βόλος
2013. Ο εσωτερικός έλεγχος διενεργείται και ο Εσωτερικός Κα-
νονισµός Λειτουργίας καταρτίζεται σύµφωνα µε τα οριζόµενα
στο άρθρο 4 του ν. 3429/2005 (ΦΕΚ 314 Α’). Ο διαχειριστικός
έλεγχος της Βόλος 2013 για κάθε εταιρική χρήση και τυχόν έκτα-
κτος έλεγχος, κατόπιν παραγγελίας είτε του Υπουργού Οικονο-
µίας και Οικονοµικών είτε του Υπουργού Πολιτισµού είτε και των
δύο µαζί, ασκούνται από τριµελή Ελεγκτική Επιτροπή αποτελού-
µενη από δικαστικούς λειτουργούς του Ελεγκτικού Συνεδρίου
που ορίζονται µε απόφαση του Προέδρου του. Η Ελεγκτική Επι-
τροπή συντάσσει πόρισµα, το οποίο υποβάλλει στους Υπουρ-
γούς Οικονοµίας και Οικονοµικών και Πολιτισµού, τυχόν άλλους
συναρµόδιους Υπουργούς και τη Βουλή.

Άρθρο 20
Λύση και εκκαθάριση

Με τη λήξη της διάρκειας της Βόλος 2013 αυτή τελεί αυτοδι-
καίως υπό εκκαθάριση, η οποία διέπεται από τις διατάξεις του
κ.ν. 2190/1920. Οι εκκαθαριστές ορίζονται µε κοινή απόφαση των
Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Πολιτισµού. Με κοινή
απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Πολιτι-
σµού διατίθεται, αφού γίνει ο κατ’ άρθρο 32 της από 27.10.2007
Σύµβασης που υπεγράφη µεταξύ της ∆ιεθνούς Επιτροπής Με-
σογειακών Αγώνων (∆ΕΜΑ), του ∆ήµου Βόλου και της Ελληνικής

Ολυµπιακής Επιτροπής (Ε.Ο.Ε.) καταµερισµός του πλεονάσµα-
τος, η ακίνητη και κινητή περιουσία της Βόλος 2013 για την κά-
λυψη κοινωνικών, εκπαιδευτικών, πολιτιστικών και αθλητικών
αναγκών. Ειδικά οι συµβάσεις του προσωπικού, οποιασδήποτε
φύσεως, λύονται σε κάθε περίπτωση αζηµίως για την Οργανω-
τική Επιτροπή στις 31.12.2013. Οι διατάξεις του παρόντος ισχύ-
ουν και για τις εταιρείες που ιδρύονται από την Βόλος 2013.

Άρθρο 21
Καταχώριση καταστατικού

Η καταχώριση του καταστατικού της Βόλος 2013 στο Μη-
τρώο Ανωνύµων Εταιρειών συντελείται κατόπιν αίτησης της
Βόλος 2013, στην οποία επισυνάπτεται το Φύλλο της Εφηµερί-
δος της Κυβερνήσεως, στο οποίο θα δηµοσιευθεί ο παρών
νόµος. Για τη νόµιµη ίδρυση της Βόλος 2013 ουδεµία άλλη διοι-
κητική απόφαση ή έγκριση απαιτείται.

Άρθρο 22
Θέµατα προσωπικού

1. Το προσωπικό της Βόλος 2013 προσλαµβάνεται µε σύµβαση
εργασίας ορισµένου χρόνου έπειτα από δηµόσια προκήρυξη
στην οποία καθορίζονται τα προσόντα, η διαδικασία επιλογής και
ο χρόνος υποβολής των δικαιολογητικών.

2. Με κοινή απόφαση του Υπουργού Πολιτισµού και του αρ-
µόδιου κατά περίπτωση Υπουργού επιτρέπεται η απόσπαση στην
Βόλος 2013, ύστερα από κοινή εισήγηση του Προέδρου και του
∆ιευθύνοντος Συµβούλου της, προσωπικού προερχόµενου από
υπηρεσίες και φορείς του δηµόσιου τοµέα ή νοµικών προσώπων
ιδιωτικού δικαίου εποπτευοµένων από τους κατά περίπτωση αρ-
µόδιους δηµόσιους φορείς ή οργανισµούς, κατά παρέκκλιση
κάθε άλλης διάταξης. Η απόσπαση αυτή ισχύει για ορισµένο
χρόνο και µπορεί να ανανεώνεται. Οι αποσπώµενοι συνεχίζουν
να µισθοδοτούνται από το φορέα προέλευσής τους. Σε αυτούς
καταβάλλονται οι αποδοχές της οργανικής τους θέσης. Ο χρό-
νος της απόσπασης θεωρείται ως χρόνος πραγµατικής υπηρε-
σίας για κάθε συνέπεια, στην υπηρεσία ή το φορέα προέλευσής
τους. Η Βόλος 2013 δύναται να προσλαµβάνει εκπαιδευόµενους
του Οργανισµού Απασχόλησης Εργατικού ∆υναµικού (ΟΑΕ∆)
(πρόγραµµα Stage), σε ποσοστό ύψους 10% επί του συνόλου
του προσωπικού που απασχολεί.

3. Οι αµοιβές, αποζηµιώσεις και αντιµισθίες του προσωπικού,
που προβλέπονται στο παρόν άρθρο, καθώς και ο τρόπος κατα-
βολής αυτών, ορίζονται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών και Πολιτισµού κατόπιν εισήγησης του
∆.Σ..

4. Οι διατάξεις του παρόντος ισχύουν και για τις εταιρείες που
ιδρύονται από την Βόλος 2013.

Άρθρο 23
Συµβάσεις

1. Με κανονισµούς, που καταρτίζονται από το ∆.Σ. της Βόλος
2013 µετά από πρόταση του Προέδρου ή του ∆ιευθύνοντος Συµ-
βούλου, εγκρίνονται από τους Υπουργούς Πολιτισµού, Περιβάλ-
λοντος, Χωροταξίας και ∆ηµόσιων Έργων και Οικονοµίας και
Οικονοµικών, δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως
και γνωστοποιούνται στην αρµόδια Επιτροπή της Βουλής, ρυθ-
µίζονται οι προϋποθέσεις και η διαδικασία για: α) την ανάθεση
εκπόνησης µελετών και παροχής υπηρεσιών, β) τη διενέργεια
προµηθειών, γ) την κατασκευή έργων και δ) τη σύναψη, εκτέλεση
και λύση των σχετικών µε τις παραπάνω περιπτώσεις α’ και β’
συµβάσεων. Με τους κανονισµούς αυτούς επιτρέπεται να ρυθ-
µίζονται τα παραπάνω θέµατα κατά παρέκκλιση από κάθε διά-
ταξη νόµου ή κανονιστικής πράξης, εκτός από τους σχετικούς
κανόνες της Ευρωπαϊκής Ένωσης είτε οι κανόνες αυτοί έχουν
ενσωµατωθεί στην ελληνική νοµοθεσία είτε όχι. Ως προς τις θυ-
γατρικές εταιρείες της Βόλος 2013, σε περίπτωση που ιδρυθούν
τέτοιες, ισχύει η παράγραφος 8 του άρθρου 5 του ν. 2229/1994
(ΦΕΚ 138 Α’). Εταιρείες ή κοινοπραξίες στις οποίες µετέχουν ως
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εταίροι, ως µέτοχοι, ως µέλη του ∆.Σ. ή ως στελέχη τα µέλη του
∆.Σ. της Βόλος 2013 και των θυγατρικών της εταιρειών δεν επι-
τρέπεται, επί ποινή ακυρότητας της σχετικής σύµβασης, να συµ-
βάλλονται µε την Βόλος 2013. Κάθε είδους σύµβαση, µε την
οποία προκαλούνται έσοδα ή δαπάνες για την Βόλος 2013
ποσού µεγαλύτερου του ενός εκατοµµυρίου (1.000.000) ευρώ ,
ελέγχεται προηγουµένως ως προς τη νοµιµότητά της και τη συµ-
φωνία της µε τους όρους του καταστατικού και των οικείων κα-
νονισµών (µελετών, υπηρεσιών, έργων ή προµηθειών) της
Βόλος 2013 από την τριµελή Ελεγκτική Επιτροπή του άρθρου 19
του παρόντος. Κατακερµατισµός συµβάσεων που έχουν το αυτό
ή συναφές αντικείµενο δεν επιτρέπεται. Η Ελεγκτική Επιτροπή
εκδίδει την απόφαση εντός τριάντα (30) ηµερολογιακών ηµερών.
Παρερχοµένης απράκτου της άνω προθεσµίας η σύµβαση θεω-
ρείται εγκριθείσα.

2. Ο Πρόεδρος, ο ∆ιευθύνων Σύµβουλος, τα µέλη του ∆.Σ., οι
Γενικοί ∆ιευθυντές και όλοι οι υπάλληλοι της Βόλος 2013 και των
θυγατρικών της εταιρειών που εµπλέκονται µε οποιονδήποτε
τρόπο στη διαδικασία ανάθεσης και εκτέλεσης των συµβάσεων
µελετών, υπηρεσιών, έργων και προµηθειών, καθώς και τα µέλη
των επιτροπών που συγκροτούνται στο πλαίσιο της διαδικασίας
αυτής, υπάγονται στους, κατά το ν. 3213/2003 (ΦΕΚ 309 Α’),
όπως αυτός ισχύει, υπόχρεους για την υποβολή δήλωσης περι-
ουσιακής κατάστασης. Ο κατά την παράγραφο 3 του άρθρου 1
του ν. 3213/2003 κατάλογος συντάσσεται και αποστέλλεται από
τον Πρόεδρο του ∆.Σ. της Βόλος 2013. Οι διατάξεις του ν.
3023/2002 (ΦΕΚ 146 Α’), όπως αυτός ισχύει, εφαρµόζονται ανα-
λογικά και για τα πρόσωπα του πρώτου εδαφίου της παρούσας
παραγράφου.

3. Η παραχώρηση της χρήσης ακινήτων που γίνεται από οποι-
ονδήποτε τρίτο προς την Βόλος 2013 χωρίς αντάλλαγµα, καθώς
και οι δαπάνες για την ανακαίνιση και διαρρύθµιση των ακινήτων
αυτών που πραγµατοποιούνται από την Βόλος 2013, η οποία δεν
δύναται να διαθέσει για το σκοπό αυτόν ποσό υπέρτερο του 10%
της αντικειµενικής αξίας του ακινήτου, δεν θεωρούνται εισόδηµα
για τον παραχωρούντα τη χρήση των ακινήτων, µη εφαρµοζοµέ-
νων των διατάξεων της παραγράφου 1 του άρθρου 20 και του
τελευταίου εδαφίου της περίπτωσης β’ της παραγράφου 1 του
άρθρου 21 του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος (ν. 2238/1994,
ΦΕΚ 151 Α’).

4. Για τα αγαθά επένδυσης τα οποία θα αποκτηθούν και θα
εξυπηρετήσουν το σκοπό της Βόλος 2013 δεν ισχύουν οι διατά-
ξεις των παραγράφων 2 και 3 του άρθρου 33 του Κώδικα ΦΠΑ (ν.
2859/2000 - ΦΕΚ 248 Α’), όπως ισχύει.

5. Τα έργα που αφορούν στη δηµιουργία των αθλητικών εγκα-
ταστάσεων που απαιτούνται για τη διεξαγωγή των Μεσογειακών
Αγώνων του 2013, εκτός εκείνων που διέπονται από ειδικότερες
διατάξεις, θα γίνουν µε µέριµνα της Γενικής Γραµµατείας Αθλη-
τισµού ως αναθέτουσας αρχής κατά τις οικείες διατάξεις. Με
απόφαση των Υπουργών Πολιτισµού, Περιβάλλοντος, Χωροτα-
ξίας και ∆ηµόσιων Έργων και του εκάστοτε συναρµόδιου Υπουρ-
γού ρυθµίζεται κάθε σχετική λεπτοµέρεια για την εφαρµογή της
παρούσας παραγράφου.

Άρθρο 24
Νοµική υπηρεσία

Για τη νοµική εξυπηρέτηση και δικαστική εκπροσώπηση της
Βόλος 2013 συγκροτείται µε απόφαση του ∆.Σ. της Βόλος 2013,
που λαµβάνεται µε αυξηµένη πλειοψηφία 3/4, νοµική υπηρεσία
από τέσσερις (4) δικηγόρους αυξηµένων προσόντων µε σχέση
έµµισθης εντολής, δύο (2) εκ των οποίων είναι υποχρεωτικά δι-
κηγόροι στον Άρειο Πάγο. Με όµοια απόφαση η Βόλος 2013 για
τη νοµική της εξυπηρέτηση δύναται να προσλαµβάνει δικηγό-
ρους για ορισµένη υπόθεση, προς τους οποίους παρέχει σχε-
τική εντολή.

Άρθρο 25
Παραχώρηση και µεταβίβαση κινητών

και ακινήτων πραγµάτων

Η Βόλος 2013 δύναται να παραχωρεί τη χρήση ή να µεταβι-

βάζει την κυριότητα κινητών και ακινήτων πραγµάτων προς το
Ελληνικό ∆ηµόσιο, µε αντάλλαγµα, το οποίο προσδιορίζεται µε
κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και
Πολιτισµού, ύστερα από αιτιολογηµένη πρόταση του οργάνου
διοίκησης της Βόλος 2013. Κινητά και ακίνητα της Βόλος 2013,
που έχουν αποκτηθεί µε δαπάνες του Ελληνικού ∆ηµοσίου µετά
την εκπλήρωση του σκοπού τους, παραδίδονται άνευ ανταλλάγ-
µατος στο Ελληνικό ∆ηµόσιο. Με απόφαση των ίδιων Υπουργών
επιτρέπεται να ανατίθεται η διοίκηση και διαχείριση των κινητών
και ακινήτων του προηγούµενου εδαφίου, στην εταιρεία «Ολυ-
µπιακά Ακίνητα Α.Ε.», η οποία τα διαθέτει, χωρίς αντάλλαγµα, σε
υπηρεσίες του ∆ηµοσίου ή τα διαχειρίζεται σύµφωνα µε τη διά-
ταξη της περιπτώσεως β’ της παραγράφου 3 του άρθρου 17 του
ν. 3016/2002 (ΦΕΚ 110 Α’).

Άρθρο 26
Απαλλαγές

1. Η Βόλος 2013 απαλλάσσεται από κάθε δηµόσιο, δηµοτικό ή
κοινοτικό, λιµενικό και διοικητικό τέλος, από το τέλος συναλλα-
γής ακινήτων, ή άλλο άµεσο ή έµµεσο φόρο ή εισφορά υπέρ τρί-
των, εξαιρουµένου του ειδικού φόρου κατανάλωσης και του
τέλους ταξινόµησης των αυτοκινήτων οχηµάτων. Επίσης, απαλ-
λάσσεται από το ΕΤΑΚ για τα ιδιοχρησιµοποιούµενα κτίσµατα
και φορολογείται µε ένα τοις χιλίοις για τα λοιπά ακίνητα. Οι ανω-
τέρω απαλλαγές χορηγούνται τηρουµένων, σε κάθε περίπτωση,
των σχετικών κοινοτικών οδηγιών και της νοµοθεσίας που τις εν-
σωµατώνει στην εσωτερική έννοµη τάξη. Προκειµένου για το
φόρο προστιθέµενης αξίας εφαρµόζονται οι διατάξεις του Κώ-
δικα Φ.Π.Α. (ν. 2859/ 2000, ΦΕΚ 248 Α’), όπως ισχύουν.

2. Στην περίπτωση δ’ της παραγράφου 1 του άρθρου 8 του
Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος υπάγονται και τα χρηµατικά
ποσά που καταβάλλονται στην Βόλος 2013 λόγω δωρεάς ή χο-
ρηγίας σε αυτή. Τα ποσά αυτά κατατίθενται σε ειδικό λογαρια-
σµό της Βόλος 2013 στο Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων ή
σε τράπεζα που λειτουργεί νόµιµα στην Ελλάδα και δεν υπόκει-
νται σε παρακράτηση φόρου εισοδήµατος.

3. Οι συµβάσεις που συνάπτονται από τη Βόλος 2013, η εξό-
φληση αυτών και των επ’ αυτών τόκων, καθώς και τα παρεπό-
µενα σύµφωνα απαλλάσσονται αντικειµενικά από φόρους,
εισφορές και άλλες επιβαρύνσεις οποιασδήποτε φύσεως υπέρ
του Ελληνικού ∆ηµοσίου ή τρίτου, εκτός από τα ανταποδοτικά
τέλη, τηρουµένων σε κάθε περίπτωση των σχετικών κοινοτικών
οδηγιών και της νοµοθεσίας που τις ενσωµατώνει στην εσωτε-
ρική έννοµη τάξη. Προκειµένου για το φόρο προστιθέµενης
αξίας εφαρµόζονται οι διατάξεις του Κώδικα Φ.Π.Α. (ν. 2859/
2000, ΦΕΚ 248 Α’), όπως ισχύουν.

4. Το συνολικό ποσό των χορηγιών ή δωρεών, στις οποίες προ-
βαίνουν επιχειρήσεις προς τη Βόλος 2013 εκπίπτει από τα ακα-
θάριστα έσοδα της διαχειριστικής περιόδου, εντός της οποίας
πραγµατοποιείται η χορηγία ή η δωρεά, ή τµηµατικά και ισόποσα
από τα ακαθάριστα έσοδα της ίδιας χρήσης και των τεσσάρων
εποµένων µε την προϋπόθεση ότι το ποσό κατατίθεται σε λογα-
ριασµό στο Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων ή σε Τράπεζα
που λειτουργεί νόµιµα στην Ελλάδα.

5. Η Βόλος 2013 δικαιούται επιστροφής από το Ελληνικό ∆η-
µόσιο του φόρου προστιθέµενης αξίας που καταβάλλεται για
όλα τα αγαθά και τις υπηρεσίες που παρέχονται σε αυτήν, κατά
το µέτρο που ο φόρος προστιθέµενης αξίας που καταβλήθηκε
υπερβαίνει τυχόν οφειλόµενο φόρο προστιθέµενης αξίας από
την πραγµατοποίηση φορολογητέων πράξεων. Η επιστροφή
αυτή γίνεται µέσα σε εξήντα (60) ηµέρες από την υποβολή της
σχετικής αίτησης από τη Βόλος 2013. Ειδικά για την πρώτη επι-
στροφή η προθεσµία αυτή δεν µπορεί να υπερβεί τους έξι (6)
µήνες.

Άρθρο 27
Συνέργειες και εποπτεία

1. Για τον αποτελεσµατικότερο συντονισµό των δράσεων της
Βόλος 2013 µε τους λοιπούς εµπλεκόµενους στο εγχείρηµα φο-
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ρείς του δηµόσιου τοµέα και των οργανισµών τοπικής αυτοδιοι-
κήσεως ορίζεται Συντονιστική Επιτροπή, µε συγκεκριµένες αρ-
µοδιότητες, η οποία θα αποτελείται από τους Γενικούς
Γραµµατείς των Υπουργείων Πολιτισµού, της Γενικής Γραµµα-
τείας Αθλητισµού, Εσωτερικών, Οικονοµίας και Οικονοµικών,
Εξωτερικών, Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµόσιων Έργων,
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, Απασχόλησης και Κοινω-
νικής Προστασίας, Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Του-
ριστικής Ανάπτυξης, τον Γενικό Γραµµατέα Περιφέρειας
Θεσσαλίας, καθώς και τον Πρόεδρο ή ∆ιευθύνοντα Σύµβουλο
της Βόλος 2013.

Στις Συνεδριάσεις της Επιτροπής καλούνται να παραστούν και
είτε να παρουσιάσουν την πρόοδο των θεµάτων αρµοδιότητάς
τους ή να αναλάβουν την προώθηση και επίλυση αντίστοιχων θε-
µάτων, οι «Υπεύθυνοι Μεσογειακών Αγώνων» κάθε Υπουργείου,
οι οποίοι ορίζονται στην παράγραφο 2 κατωτέρω.

2. Με υπουργικές αποφάσεις µπορεί να ορίζεται σε κάθε
Υπουργείο, αλλά και σε κάθε σχετικό µε τη διοργάνωση φορέα
του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, που εµπλέκεται στην οργάνωση
των Μεσογειακών Αγώνων 2013, «Υπεύθυνος Μεσογειακών Αγώ-
νων», ως σύνδεσµος χειρισµού, διεκπεραίωσης, προώθησης και
εν γένει υποστήριξης των σχετικών µε την οργάνωση θεµάτων.
Με τις αποφάσεις αυτές ορίζονται οι αρµοδιότητες και τα καθή-
κοντα του «Υπευθύνου Μεσογειακών Αγώνων».

Άρθρο 28
Προστασία των Συµβόλων και Σηµάτων

των Μεσογειακών Αγώνων

1. Οι διατάξεις του άρθρου 3 του ν. 2598/1998 (ΦΕΚ 66 Α’),
όπως ισχύει, για την προστασία των Ολυµπιακών Συµβόλων και
Σηµάτων, εφαρµόζονται αναλόγως και για την προστασία των
συµβόλων, εµβληµάτων, σηµάτων, λογοτύπων, επωνυµίας, δια-
κριτικού τίτλου και κάθε άλλου συναφούς γνωρίσµατος της
∆ΕΜΑ και της Βόλος 2013.

2. Το σύµβολο της ∆ΕΜΑ και των Μεσογειακών Αγώνων (οι
τρεις κύκλοι, η σηµαία και η µασκότ των 17ων Αγώνων) προστα-
τεύονται κατά τις διατάξεις του ν. 2239/ 1994 (ΦΕΚ 152 Α’).

3.Τα Σύµβολα των Μεσογειακών Αγώνων, οι όροι, το δηλωτικό
απόφθεγµα, τα εµβλήµατα και τα σήµατα της παραγράφου 1 του
παρόντος άρθρου έχουν αυτοδικαίως καταχωρηθεί στο αρµόδιο
τµήµα του Υπουργείου Ανάπτυξης, χωρίς προηγούµενο έλεγχο
της συνδροµής των προϋποθέσεων καταχώρισής τους.

4. Τα εµβλήµατα, τα σύµβολα και τα σήµατα που αναφέρονται
στον παρόντα νόµο απολαύουν της προστασίας τόσο ως προς
τις κλάσεις των εµπορευµάτων και προϊόντων όσο και για τις κλά-
σεις υπηρεσιών. Η προστασία των εµβληµάτων και των συµβό-
λων που αναφέρονται στο άρθρο αυτό είναι διαρκής.

5. α) Στην προστασία του παρόντος άρθρου υπάγονται η επω-
νυµία και ο διακριτικός τίτλος της Βόλος 2013, καθώς και των θυ-
γατρικών της εταιρειών και ιδίως οι όροι «Βόλος- Λάρισα 2013»,
«Μεσογειακοί Αγώνες Βόλος – Λάρισα 2013», «Μεσογειακοί Αγώ-
νες 2013», «Μεσογειακοί Αγώνες - Ελλάδα» και κάθε άλλος συ-
ναφής στα ελληνικά ή σε οποιαδήποτε ξένη γλώσσα. Η σχετική
απαγόρευση εκτείνεται και στις χρήσεις των όρων αυτών ως ονο-
µάτων στο διαδίκτυο.

β) Ως «Μεσογειακά Σύµβολα και Σήµατα» νοούνται όλα τα
προστατευόµενα αγαθά του παρόντος άρθρου. Με κοινή από-
φαση των Υπουργών Πολιτισµού και ∆ικαιοσύνης, που δηµοσι-
εύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, µπορεί να
προβλέπονται και άλλα συναφή προς αυτά αγαθά, που θα απο-
λαύουν της ειδικής περί Μεσογειακών Συµβόλων και Σηµάτων
προστασίας. Τα Σύµβολα και Σήµατα των Μεσογειακών Αγώνων
προστατεύονται κατά τις διατάξεις της κείµενης νοµοθεσίας,
ιδίως του ν. 2239/ 1994 (ΦΕΚ 152 Α’), επιφυλασσοµένων των δια-
τάξεων των επόµενων περιπτώσεων.

γ) Η νοµιµότητα της καθ’ οιονδήποτε τρόπο χρήσης των Συµ-
βόλων και Σηµάτων Μεσογειακών Αγώνων, ιδίως µε την αναπα-
ραγωγή, επίθεση ή απεικόνισή τους σε προϊόντα, αποδεικνύεται
αποκλειστικά, είτε µε έγγραφη συµφωνία του αδειούχου µε την
Βόλος 2013 που κατατίθεται στην αρµόδια ∆ΟΥ ή καταχωρίζε-

ται στα βιβλία σηµάτων κατά τους όρους της παραγράφου 2 του
άρθρου 16 του ν. 2239/1994, είτε µε νόµιµο παραστατικό του Κώ-
δικα Βιβλίων και Στοιχείων (τιµολόγιο εκδόσεως του αδειούχου),
που θα πρέπει απαραιτήτως να προσυπογράφεται από τη Βόλος
2013. Εν ελλείψει εκατέρου των ανωτέρω εγγράφων, δεν επι-
τρέπεται άλλου είδους απόδειξη για τη νοµιµότητα χρήσης των
Μεσογειακών Συµβόλων και Σηµάτων ή για τη γνησιότητα των
προϊόντων και την προέλευσή τους, ακόµη και στις διαδικασίες
εκείνες όπου συγχωρείται η χρήση αποδεικτικών µέσων, που δεν
πληρούν τους όρους του νόµου.

δ) Η κατά την παράγραφο 2 του άρθρου 26 του ν. 2239/ 1994
αγωγή επί παραλείψει και αποζηµιώσει µπορεί να εισαχθεί και
στο δικαστήριο, στην περιφέρεια του οποίου η Βόλος 2013 έχει
την έδρα της. Για κάθε περίπτωση προσβολής των συµβόλων και
σηµάτων των Μεσογειακών Αγώνων ή παράβασης των διατάξεων
του ν. 146/ 1914 (ΦΕΚ 21 Α’), το ∆ικαστήριο µε την απόφασή του
καταδικάζει τον εναγόµενο στην καταβολή χρηµατικού ποσού για
την ικανοποίηση της ηθικής βλάβης της ανώνυµης εταιρείας
«Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων – Βόλος 2013
Α.Ε.», καθώς και κάθε άλλου προσώπου που βλάπτεται. Το ύψος
του ποσού αυτού δεν µπορεί να είναι κατώτερο των οκτώ χιλιά-
δων (8.000) ευρώ.

ε) Τα ασφαλιστικά µέτρα για την προστασία των Συµβόλων και
Σηµάτων των Μεσογειακών Αγώνων διατάσσονται πάντοτε από
τα Μονοµελή Πρωτοδικεία. Η αίτηση µπορεί να εισαχθεί και στο
δικαστήριο, στην περιφέρεια του οποίου η Βόλος 2013 έχει την
έδρα της.

στ) Όποιος, χωρίς να κατέχει εκάτερο των εγγράφων που προ-
βλέπεται στην περίπτωση γ’ της παραγράφου αυτής χρησιµο-
ποιεί καθ’ οιονδήποτε τρόπο Σύµβολα και Σήµατα των
Μεσογειακών Αγώνων, ιδίως µε την αναπαραγωγή, επίθεση ή
απεικόνισή τους σε προϊόντα, ή διάθεση ή εµπορία ή κατοχή για
διάθεση ή εµπορία των προϊόντων αυτών, ασχέτως του χρόνου
αποκτήσεώς τους, τιµωρείται µε φυλάκιση τουλάχιστον τριών (3)
µηνών και σε χρηµατική ποινή τουλάχιστον χιλίων (1.000) ευρώ.
Ανεξαρτήτως της καταδίκης ή µη του κατηγορουµένου για τα
αδικήµατα του προηγούµενου εδαφίου διατάσσεται η κατάσχεση
και η δήµευση των προϊόντων.

ζ) Οι αξιώσεις για παράλειψη, άρση της προσβολής ή αποζη-
µίωσης του άρθρου 19 του ν. 146/1914 που αφορούν στην προ-
στασία των Συµβόλων και Σηµάτων των Μεσογειακών Αγώνων
του παρόντος άρθρου, παραγράφονται µετά διετία, αφότου ο
έχων την αξίωση έλαβε γνώση της πράξης και του υπόχρεου, σε
κάθε δε περίπτωση µετά την πάροδο πέντε (5) ετών από την τέ-
λεση της πράξης, οι δε σχετικές αγωγές που αφορούν στην
άσκηση αυτοτελώς των παραπάνω αξιώσεων ή και στην ένωσή
τους µε διαφορές από το ν. 2239/1994 περί σηµάτων εκδικάζο-
νται από το Μονοµελές Πρωτοδικείο, ανεξαρτήτως ποσού, κατά
τη διαδικασία των άρθρων 663 επ. του ΚΠολ∆. Οι αγωγές εκδι-
κάζονται εντός δύο (2) µηνών, η δε προθεσµία κλήτευσης του
αντιδίκου µε επίδοση αντιγράφου του δικογράφου γίνεται του-
λάχιστον δέκα (10) ηµέρες πριν από τη δικάσιµο. Αναβολή της
συζήτησης επιτρέπεται σε εξαιρετικές περιπτώσεις µόνο µία
φορά σε δικάσιµο εντός µηνός. Η απόφαση δηµοσιεύεται, κα-
θαρογράφεται και υπογράφεται σε τρεις (3) µήνες από τη συζή-
τηση και είναι προσωρινά εκτελεστή, η δε εκτέλεσή της δεν
αναστέλλεται. Αιτήσεις ασφαλιστικών µέτρων που αναφέρονται
σε αξιώσεις της παρούσας παραγράφου εκδικάζονται εντός εί-
κοσι (20) ηµερών από την κατάθεσή τους, η δε απόφαση εκδί-
δεται εντός µηνός από της συζητήσεως. Αναβολή της συζήτησης
επιτρέπεται σε εξαιρετικές περιπτώσεις µόνο µία φορά σε δικά-
σιµο εντός δεκαηµέρου.

Άρθρο 29
Υποκατάσταση

Από την έναρξη της ισχύος του παρόντος νόµου η Βόλος 2013
υποκαθίσταται αυτοδικαίως στο σύνολο των δικαιωµάτων και
υποχρεώσεων του νοµικού προσώπου ιδιωτικού δικαίου µε την
επωνυµία «ΟΡΓΑΝΩΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ Μεσογειακών Αγώνων
2013», που έχει συσταθεί µε την υπ‘ αριθµ. 26334/10.6.2008 από-



920 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

φαση του Υφυπουργού Πολιτισµού (ΦΕΚ 263 τ. ΥΟ∆∆) και η
οποία καταργείται.

Άρθρο 30
Θέµατα «Οργανωτικής Επιτροπής Παγκόσµιων

Αγώνων Special Olympics Αθήνα 2011»

Τα προνόµια και οι ατέλειες του άρθρου 26, καθώς και τα θέ-
µατα προσωπικού του άρθρου 22 του παρόντος νόµου εφαρ-
µόζονται αναλόγως και υπέρ της «ΟΡΓΑΝΩΤΙΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ
Παγκόσµιων Αγώνων Special Olympics Αθήνα 2011» που έχει συ-
σταθεί µε την υπ’ αριθµ. 1217/ 11.1.2008 απόφαση του Υφυ-
πουργού Πολιτισµού αρµόδιου για θέµατα Αθλητισµού (ΦΕΚ 35
τ. ΥΟ∆∆) και έχει ήδη τροποποιηθεί µε την µε την υπ’ αριθµ.
7929/ 27.2.2009 απόφαση του ως άνω Υφυπουργού (ΦΕΚ 89 τ.
ΥΟ∆∆). Ειδικά οι συµβάσεις του προσωπικού, οποιασδήποτε φύ-
σεως, λύονται σε κάθε περίπτωση αζηµίως για την Οργανωτική
Επιτροπή στις 31.12.2011.

Άρθρο 31
Απαλλοτριώσεις

α) Επιτρέπεται η αναγκαστική απαλλοτρίωση ακινήτων ή η σύ-
σταση επ’ αυτών εµπραγµάτων δικαιωµάτων για την εκτέλεση
έργων και εγκαταστάσεων που εξυπηρετούν την τέλεση των Με-
σογειακών Αγώνων του 2013 αµέσως, όπως αθλητικά κέντρα και
εγκαταστάσεις, κέντρα ραδιοτηλεόρασης κ.λπ. ή εµµέσως,
όπως είναι ιδίως η διάνοιξη, διαπλάτυνση, βελτίωση οδών και κυ-
κλοφοριακών κόµβων εντός ή εκτός ρυµοτοµικού σχεδίου, η
απόκτηση κέντρων υποστήριξης αθλητικών κέντρων ή εγκατα-
στάσεων και συµπληρωµατικών αυτών. Οι απαλλοτριώσεις αυτές
κηρύσσονται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και
Οικονοµικών, Πολιτισµού, Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆η-
µόσιων Έργων και του κατά περίπτωση συναρµόδιου Υπουργού
υπέρ της ανώνυµης εταιρείας «Οργανωτική Επιτροπή Μεσογει-
ακών Αγώνων - Βόλος 2013 Α.Ε.» ή του Ελληνικού ∆ηµοσίου ή
των οργανισµών τοπικής αυτοδιοίκησης πρώτου ή δεύτερου
βαθµού ή νοµικών προσώπων δηµοσίου ή ιδιωτικού δικαίου που
είτε ανήκουν στο δηµόσιο τοµέα είτε στα οποία το ∆ηµόσιο έχει
πλειοψηφική συµµετοχή στο µετοχικό τους κεφάλαιο και µε δα-
πάνη του υπέρ ου η απαλλοτρίωση, που ορίζεται µε την πράξη
κήρυξής της. Ακίνητα απαλλοτριωθέντα κατ’ αυτόν τον τρόπο
παραµένουν εσαεί στην αποκλειστική χρήση του ∆ηµοσίου και
αποκλείεται η καθ’ οιονδήποτε τρόπο εµπορική τους αξιοποίηση.

β) Οι απαλλοτριώσεις Μεσογειακών Έργων που κηρύσσονται
κατά την προηγούµενη περίπτωση α’ εξυπηρετούν σκοπούς δη-
µόσιας ωφέλειας και θεωρούνται κατεπείγουσες ή και µείζονος
σηµασίας.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’
ΑΛΛΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

Άρθρο 32
Εκτέλεση εργασιών στο Νέο Μουσείο

της Ακρόπολης

1. Η χρήση του υπόγειου χώρου στάθµευσης στο επίπεδο (-3)
του κτιρίου του Νέου Μουσείου της Ακρόπολης µετατρέπεται σε
χώρο αποθήκευσης αρχαιολογικών ευρηµάτων.

2. Επιτρέπεται η κατασκευή µεταλλικής πέργκολας σκίασης
επί του στεγάστρου της εισόδου (στο δεύτερο επίπεδο πάνω από
το ισόγειο (+2)), η οποία τοποθετείται κεντρικά ακολουθώντας
περίπου το σχήµα του δηµιουργηθέντος ανοίγµατος προς την
ανασκαφή (επίπεδο +0).

3. Στην κύρια είσοδο του Μουσείου από την οδό ∆ιονυσίου
Αρεοπαγίτου και συγκεκριµένα στη δεξιά πλευρά του κλιµακο-
στασίου εισόδου, κατασκευάζεται φυλάκιο µεγέθους περίπου
2,80 x 3,00 µ..

Η έγκριση και ρύθµιση του παρόντος άρθρου επέχουν θέση
άδειας της αρµόδιας πολεοδοµικής αρχής για την εκτέλεση των
ανωτέρω εργασιών στο χώρο του Νέου Μουσείου της Ακρόπο-

λης. Κατά τα λοιπά ισχύουν οι διατάξεις του άρθρου 9 του ν.
3207/2003 (ΦΕΚ 302 Α’), όπως αυτός ισχύει.

Άρθρο 33
Συµβούλιο Χορηγιών

Το άρθρο 4 του ν. 3525/2007 (ΦΕΚ 16 Α’) αντικαθίσταται ως
εξής:

«Άρθρο 4

1. Συνιστάται στο Υπουργείο Πολιτισµού Συµβούλιο Χορηγιών
µε γνωµοδοτικό και συµβουλευτικό χαρακτήρα σε θέµατα πολι-
τιστικής χορηγίας και στόχο την προώθηση του χορηγικού θε-
σµού.

2. Το Συµβούλιο Χορηγιών συγκροτείται µε απόφαση του
Υπουργού Πολιτισµού και αποτελείται από ένδεκα (11) µέλη ως
εξής:

α) έξι (6) ευρείας αποδοχής προσωπικότητες του πολιτισµού,
των επιστηµών ή της οικονοµίας,

β) τον Προϊστάµενο της Γενικής ∆ιεύθυνσης Αρχαιοτήτων και
Πολιτιστικής Κληρονοµιάς του Υπουργείου Πολιτισµού,

γ) τον Προϊστάµενο της Γενικής ∆ιεύθυνσης Σύγχρονου Πολι-
τισµού του Υπουργείου Πολιτισµού,

δ) τον Προϊστάµενο της Γενικής ∆ιεύθυνσης ∆ιοικητικής Υπο-
στήριξης του Υπουργείου Πολιτισµού,

ε) έναν Προϊστάµενο Γενικής ∆ιεύθυνσης του Γενικού Λογι-
στηρίου του Κράτους (Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών),

στ) τον Προϊστάµενο του Γραφείου Χορηγιών του Υπουργείου
Πολιτισµού.

Με την ίδια απόφαση ορίζεται ο Πρόεδρος του Συµβουλίου και
οι αναπληρωτές των τακτικών µελών. Ο αναπληρωτής του Προϊ-
σταµένου Γενικής ∆ιεύθυνσης του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους προτείνεται από τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών.

3. Το Συµβούλιο Χορηγιών έχει τις ακόλουθες αρµοδιότητες:
α. προωθεί την ιδέα της πολιτιστικής χορηγίας, ιδίως µε τη

διοργάνωση συνεδρίων, ηµερίδων, ειδικών εκδηλώσεων, δηµο-
σιεύσεων, δηµοσίων σχέσεων,

β. γνωµοδοτεί στον Υπουργό Πολιτισµού για τις βασικές προ-
τεραιότητες της χορηγικής πολιτικής,

γ. γνωµοδοτεί στον Υπουργό Πολιτισµού για τη βράβευση και
την απονοµή τίτλου σε διακεκριµένες περιπτώσεις χορηγών,

δ. έχει συµβουλευτικό ρόλο για κάθε άλλο συναφές ζήτηµα,
το οποίο παραπέµπει σε αυτό ο Υπουργός Πολιτισµού.

4. Η θητεία των µελών του Συµβουλίου Χορηγιών είναι τριε-
τής. Τα µέλη του Συµβουλίου Χορηγιών ανακαλούνται οποτεδή-
ποτε µε απόφαση του Υπουργού Πολιτισµού.

5. Το Συµβούλιο Χορηγιών συνεδριάζει τακτικά δύο φορές
κάθε µήνα και εκτάκτως ύστερα από πρόσκληση του Προέδρου
του. Με απόφαση του Υπουργού Πολιτισµού ρυθµίζονται τα ει-
δικότερα θέµατα οργάνωσης και λειτουργίας του. Με κοινή από-
φαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Πολιτισµού
ορίζεται η αποζηµίωση των υπηρεσιακών µελών και του γραµ-
µατέα του Συµβουλίου ανά συνεδρίαση.

Η συµµετοχή των ευρείας αποδοχής προσωπικοτήτων είναι τι-
µητική και δεν συνεπάγεται δικαίωµα αποζηµίωσης.

6. Χρέη Γραµµατέα εκτελεί µόνιµος υπάλληλος του κλάδου ΠΕ
∆ιοικητικού του Υπουργείου Πολιτισµού, που υπηρετεί στο Γρα-
φείο Χορηγιών και ορίζεται µε τον αναπληρωτή του µε απόφαση
του Υπουργού Πολιτισµού.»

Άρθρο 34

1. Η παράγραφος 6 του άρθρου 41 ΣΤ του ν. 2725/1999 (ΦΕΚ
121 Α’), όπως προστέθηκε µε την παράγραφο 3 του άρθρου 6
του ν. 3262/2004 (ΦΕΚ 173 Α’) και αντικαταστάθηκε µε την πα-
ράγραφο 1 του άρθρου 20 του ν. 3472/ 2006 (ΦΕΚ 135 Α’), αντι-
καθίσταται ως εξής:

«6. Για την αναστολή εκτέλεσης της ποινής για τα αδικήµατα
των παραγράφων 1, 2, 3 και 4 του παρόντος άρθρου εφαρµόζο-
νται τα άρθρα 99 επ. ΠΚ, µε την επιφύλαξη όσων ορίζονται στο
τελευταίο εδάφιο της παρούσας παραγράφου. Ως προς τη µε-
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τατροπή της ποινής σε χρηµατική εφαρµόζεται το άρθρο 82 ΠΚ.
Σε περίπτωση υποτροπής, και ανεξάρτητα από το ύψος της αρ-
χικά επιβληθείσας ποινής, δεν χορηγείται αναστολή εκτέλεσης
της ποινής που επιβλήθηκε ούτε επιτρέπεται η µετατροπή της
σε χρηµατική. Οι παρεπόµενες ποινές της περιπτώσεως α’ της πα-
ραγράφου 7 του άρθρου 41 ΣΤ του παρόντος νόµου δεν ανα-
στέλλονται σε καµία περίπτωση.»

2. Η παράγραφος 1 του άρθρου 9 του ν. 3708/2008 (ΦΕΚ 210
Α’) αντικαθίσταται ως εξής:

«1. Συνιστάται διαρκής ∆ιυπουργική Επιτροπή για την αντιµε-
τώπιση της βίας που σχετίζεται µε τον αθλητισµό, στην οποία µε-
τέχουν ο Υπουργός Εσωτερικών, ο Υπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων, ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ο Υπουργός Πο-
λιτισµού και ο Υφυπουργός Πολιτισµού αρµόδιος για θέµατα
αθλητισµού.

Έργο της ∆ιυπουργικής Επιτροπής είναι ιδίως η παρακολού-
θηση, ο έλεγχος και ο συντονισµός της εφαρµογής των διατά-
ξεων που αφορούν στην αντιµετώπιση της βίας στον αθλητισµό,
η επεξεργασία και διατύπωση προτάσεων και µέτρων για την
αντιµετώπιση της βίας που σχετίζεται µε τον αθλητισµό και η
ανάληψη κάθε άλλης πρωτοβουλίας µε σκοπό την εξάλειψη της
βίας στο χώρο του αθλητισµού.»

Άρθρο 35

Η παράγραφος 10 του άρθρου 10 του ν. 3207/2003 (ΦΕΚ 302
Α’) τροποποιείται ως εξής:

«10. Όπου κατά τις κείµενες διατάξεις που αφορούν σε θέµατα
αρµοδιότητας του Υπουργείου Πολιτισµού γίνεται αναφορά σε
αρχαιολογικά εν γένει έργα ή εργασίες, που εκτελούνται από το
Υπουργείο Πολιτισµού ή τα εποπτευόµενα από αυτό νοµικά πρό-
σωπα, στα έργα αυτά ή τις σχετικές εργασίες περιλαµβάνεται
και η επιστηµονική, τεχνική, λειτουργική, διοικητική και διαχειρι-
στική υποστήριξή τους.»

Άρθρο 36
Συγκρότηση Νοµοπαρασκευαστικών Επιτροπών

1. Με απόφαση του Υπουργού Πολιτισµού συγκροτούνται
διαρκείς ή κατά περίπτωση Νοµοπαρασκευαστικές Επιτροπές
από κρατικούς λειτουργούς, δικαστές, µέλη ∆.Ε.Π. όλων των
βαθµίδων, δικηγόρους, ειδικούς επιστήµονες και δηµοσίους
υπαλλήλους, έργο των οποίων είναι η κατάρτιση και επεξεργασία
σχεδίων νόµων, προεδρικών διαταγµάτων και κανονιστικών απο-
φάσεων αρµοδιότητας του Υπουργείου Πολιτισµού.

2. Στις Επιτροπές υποβάλλονται από τις καθ’ ύλην αρµόδιες
Υπηρεσίες µε φροντίδα, επιµέλεια και συντονισµό από το Τµήµα
Νοµοθετικού Συντονισµού της ∆ιεύθυνσης Οργάνωσης, Εκπαί-
δευσης και Ποιότητας Υπηρεσιών τα προσχέδια νόµων, προε-
δρικών διαταγµάτων και κανονιστικών αποφάσεων. Οι επιτροπές
διατυπώνουν τυχόν παρατηρήσεις επ’ αυτών, τις οποίες στη συ-
νέχεια αποστέλλουν στις εν λόγω Υπηρεσίες προκειµένου να δια-
µορφώνουν το τελικό κείµενο των εν λόγω νοµοθετηµάτων.

Οι Επιτροπές δύνανται να καλούν δια του Προέδρου τους υπη-
ρεσιακούς παράγοντες του Υπουργείου Πολιτισµού και των επο-
πτευόµενων από αυτό Οργανισµών για την παροχή στοιχείων και
πληροφοριών σχετικών µε το προς ρύθµιση συζητούµενο, κάθε
φορά, θέµα.

3. Με απόφαση του Υπουργού Πολιτισµού καθορίζεται το
ποσό της κατά συνεδρίαση αποζηµίωσης των µελών των ως άνω
Επιτροπών.

Άρθρο 37
Ρύθµιση θεµάτων Ειδικών Ταµείων Οργάνωσης

Συναυλιών της Κρατικής Ορχήστρας Αθηνών
και της Κρατικής Ορχήστρας Θεσσαλονίκης

Στην περίπτωση ε’ της παραγράφου 1 του άρθρου 5 του ν.
2557/1997 (ΦΕΚ 271 Α’) µετά το πρώτο εδάφιο προστίθεται δεύ-
τερο εδάφιο ως εξής:

«Ο ορισµός των µελών του ∆.Σ. των Ταµείων ανακαλείται οπο-

τεδήποτε και αζηµίως µε απόφαση του Υπουργού Πολιτισµού.»

Άρθρο 38
Ρύθµιση θεµάτων για τη λειτουργία

των Σχολών ∆ιεύθυνσης Ορχήστρας, ∆ιεύθυνσης
Χορωδίας, Σαξοφώνου και Παραδοσιακής Μουσικής

Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µε πρόταση του
Υπουργού Πολιτισµού, καθορίζονται οι προϋποθέσεις και η δια-
δικασία αναγνώρισης τίτλων σπουδών των Σχολών ∆ιεύθυνσης
Ορχήστρας, ∆ιεύθυνσης Χορωδίας, Σαξοφώνου και Παραδοσια-
κής Μουσικής, που έχουν απονεµηθεί µέχρι την έναρξη της
ισχύος του παρόντος νόµου, από αναγνωρισµένα µουσικά εκ-
παιδευτήρια της ηµεδαπής.

Άρθρο 39
Κέντρο Γραπτού Τύπου

Μετά από το άρθρο 21Α του ν. 3342/2005 (ΦΕΚ 131 Α’) προ-
στίθεται άρθρο 21Β ως εξής:

«Άρθρο 21Β
Κέντρο Γραπτού Τύπου

(Μaster Press Center – M.P.C.)

Στο Kέντρο Γραπτού Τύπου, όπως αυτό εµφανίζεται στο το-
πογραφικό διάγραµµα υπ’ αριθµ. 12 στοιχείου ιβ’ της παραγρά-
φου 1 του άρθρου 9 του παρόντος νόµου, επιτρέπονται µέσα
στις υπάρχουσες κτιριακές εγκαταστάσεις, εκτός των χρήσεων
που καθορίστηκαν για την περίοδο των Ολυµπιακών Αγώνων, και
η χρήση των υπαρχουσών εγκαταστάσεων για τη στέγαση των
∆ιοικητικών Υπηρεσιών του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης ή άλλων Υπουργείων ή εποπτευόµενων Φορέων και
Υπηρεσιών τους.»

Άρθρο 40

Με κοινή απόφαση των Υπουργών Περιβάλλοντος, Χωροτα-
ξίας και ∆ηµόσιων Έργων και Πολιτισµού, ύστερα από γνώµη του
Κεντρικού Αρχαιολογικού Συµβουλίου, καθορίζονται, κατά πα-
ρέκκλιση από κάθε κείµενη διάταξη, ειδικοί όροι δόµησης και κα-
τασκευών, οι επιτρεπόµενες χρήσεις και ρυθµίζεται κάθε σχετική
λεπτοµέρεια για το έργο της αποκατάστασης και ολοκλήρωσης
του βιοκλιµατικού στεγάστρου συµπεριλαµβανοµένων και των
επί µέρους µελετών εφαρµογής αυτού, των χώρων συντήρησης,
αποθηκών και φύλαξης, του κτηρίου ηλεκτρικού υποσταθµού,
του ιατρείου, του χώρου ξεναγών, των αποχωρητηρίων επισκε-
πτών, του εκδοτηρίου εισιτηρίων, του πιεστικού συγκροτήµατος
ύδρευσης, των δεξαµενών συλλογής όµβριων και πυρόσβεσης
µε τα αντίστοιχα αντλιοστάσια, του φυλακίου ελέγχου µηχανο-
λογικού εξοπλισµού, του βορείου φυλακίου, του κτηρίου βιολο-
γικού καθαρισµού, καθώς και των έργων διαµόρφωσης του
περιβάλλοντος χώρου του Αρχαιολογικού Χώρου Ακρωτηρίου
Θήρας. Οι όροι αυτοί ισχύουν από τη δηµοσίευση στην Εφηµε-
ρίδα της Κυβερνήσεως της κοινής υπουργικής απόφασης που
επέχει και θέση οικοδοµικής άδειας.

Άρθρο 41

Στην παράγραφο 1 του άρθρου 49 του ν. 3028/2002 (ΦΕΚ 153
Α’) προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Στις περιπτώσεις β’, γ’ και δ’ της παρούσας παραγράφου, ως
µέλη των Τοπικών Συµβουλίων Μνηµείων, µπορούν να ορίζονται
και οι αρµόδιοι για την έκδοση των σχετικών εκτελεστών διοικη-
τικών πράξεων προϊστάµενοι των Περιφερειακών ή Ειδικών Πε-
ριφερειακών Υπηρεσιών του Υπουργείου Πολιτισµού ή οι νόµιµοι
αναπληρωτές τους, οι οποίοι σε κάθε περίπτωση επιτρέπεται να
εισηγούνται και τα σχετικά θέµατα.»

Άρθρο 42

Στο άρθρο 50 του ν. 3028/2002 προστίθεται παράγραφος 7
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ως εξής:
«7. Για επεµβάσεις ελάσσονος σηµασίας σε µνηµεία που απο-

τελούν οικιστικά σύνολα, όπως εξωτερικοί χρωµατισµοί κτηρίων,
αντικαταστάσεις πεζοδροµίων, επιχρίσµατα και σχετικές εργα-
σίες που δεν θίγουν τη µορφή και το κέλυφος των υπαρχόντων
κτηρίων, οι αρµοδιότητες των Κεντρικών Συµβουλίων της παρα-
γράφου 5 του παρόντος για τα ζητήµατα αυτά ασκούνται από τις
τοπικές Εφορείες.»

Άρθρο 43

1. To άρθρο 11 του ν. 3711/2008 (ΦΕΚ 224 Α’/5.11.2008) τροπο-
ποιείται ως εξής:

α. Προστίθεται νέα παράγραφος 2 µε το ακόλουθο περιεχό-
µενο:

«2. Συστήνεται Αυτοτελές Γραφείο Προέδρου το οποίο υπά-
γεται απευθείας στον Πρόεδρο του ∆.Σ. και το οποίο στελεχώ-
νεται είτε µε επιλογή και απασχόληση σε αυτό προσωπικού που
υπηρετεί στο Μουσείο κάθε κατηγορίας και κλάδου είτε µε από-
σπαση από το ∆ηµόσιο και ευρύτερο δηµόσιο τοµέα σύµφωνα
µε τις κείµενες διατάξεις.»

β. Η παράγραφος 2 και η παράγραφος 3 του παρόντος άρθρου
αναριθµούνται σε παράγραφο 3 και παράγραφο 4.

2. Το εδάφιο θ’ της παραγράφου 2 του άρθρου 2 του ν.
3711/2008 (ΦΕΚ 224 Α’) τροποποιείται ως ακολούθως:

«θ) τη δηµιουργία προτύπων εργαστηρίων συντήρησης και επι-
στηµονικής µελέτης αρχαιολογικών ευρηµάτων και έργων τέ-
χνης, µε απόκτηση, χρήση και αξιοποίηση τεχνολογικού
εξοπλισµού και µεθόδων υψηλής τεχνολογίας, την παραγωγή εκ-
µαγείων, την έκδοση φωτογραφιών, δελτίων, διαφανειών, αντι-
γράφων µε κάθε µορφή και σε κάθε υλικό φορέα αρχαίων
αντικειµένων των συλλογών του και εκθεµάτων του από το ίδιο το
Μουσείο».

3. Το εδάφιο β’ της παραγράφου 1 του άρθρου 4 του ν.
3711/2008 (ΦΕΚ 224 Α’) αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«β) πρόσοδοι από εκθέσεις, ξεναγήσεις, εκδόσεις, προβολή
οπτικοακουστικού υλικού, µε χρήση συµβατικών ή και τεχνολο-
γικά προηγµένων εφαρµογών, όπως το διαδίκτυο και γενικώς οι
πρόσοδοι από τις συµβατές προς τη φύση και τους σκοπούς του
Μουσείου δραστηριότητες, στις οποίες περιλαµβάνονται ενδει-
κτικά η δηµιουργία και η διαχείριση αναψυκτηρίων, εστιατορίου
και πωλητηρίων σε ειδικά προς τούτο αφιερωµένους και δια-
µορφωµένους χώρους του Μουσείου, η πώληση γύψινων ή και
από οποιοδήποτε υλικό κατασκευασµένων αντιγράφων, κάθε µε-
γέθους και είδους, αποµιµήσεων και παραστάσεων, τα οποία πα-
ράγονται από αυτό».

4. Το εδάφιο στ’ της παραγράφου 1 του άρθρου 4 του ν.
3711/2008 (ΦΕΚ 224 Α’) αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«στ) έσοδα από τη διαχείριση δικαιωµάτων του Μουσείου, που
αφορούν στα εκθέµατά του στην Ελλάδα και στο εξωτερικό,
ιδίως δε έσοδα από τις δηµοσιεύσεις, που γίνονται για εµπορικό
σκοπό, φωτογραφιών των εκθεµάτων του και των συλλογών του,
καθώς και από τη µίσθωση δικαιωµάτων χρήσης οπτικοακουστι-
κών µέσων στους χώρους του Μουσείου, δικαιωµάτων λήψης
φωτογραφιών, κινηµατογράφησης, ανάρτησης αυτών ακόµα και
αποσπασµατικά στο διαδίκτυο. Τα κάθε είδους δικαιώµατα, τόσο
στην Ελλάδα όσο και στο εξωτερικό, από την αξιοποίηση των εκ-
θεµάτων και συλλογών του Μουσείου παραχωρούνται κατ’ απο-
κλειστικότητα στο νοµικό πρόσωπο αυτού».

Άρθρο 44

1. Οι περιπτώσεις β’ και βi’ της παραγράφου 1 του άρθρου 8
του ν. 3658/2008 (ΦΕΚ 70’ Α’/22.4.2008), αντικαθίστανται ως
εξής:

«β. Με σύσταση πέντε (5) θέσεων ειδικού επιστηµονικού προ-
σωπικού, µε εξειδικευµένες γνώσεις στα γνωστικά αντικείµενα
αρµοδιότητας της ∆ιεύθυνσης Τεκµηρίωσης και Προστασίας Πο-
λιτιστικών Αγαθών. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εσωτερι-
κών, Οικονοµίας και Οικονοµικών και Πολιτισµού, που
δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, επιτρέπεται να

αυξάνεται ο αριθµός των θέσεων του εν λόγω προσωπικού µέχρι
του συνολικού αριθµού των δέκα (10) θέσεων.

Η πλήρωση των θέσεων αυτών γίνεται i) µε πρόσληψη και ii) µε
απόσπαση ή µε µετάταξη.

Ειδικότερα:
i. Με πρόσληψη ειδικού επιστηµονικού προσωπικού µε σχέση

εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου. Με κοινή απόφαση
των Υπουργών Εσωτερικών, Οικονοµίας και Οικονοµικών και Πο-
λιτισµού, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως,
καθορίζονται τα κριτήρια πλήρωσης των θέσεων και τα προσόντα
διορισµού του ειδικού επιστηµονικού προσωπικού, το γνωστικό
αντικείµενο εξειδίκευσης, η διαδικασία υποβολής αιτήσεων, η
διαδικασία επιλογής υποψηφίων, καθώς και κάθε άλλο σχετικό
µε την προκήρυξη θέµα. Ο αριθµός των θέσεων ειδικού επιστη-
µονικού προσωπικού, που πληρούνται µε πρόσληψη, καθορίζεται
µε την προκήρυξη που εκδίδεται από τον Υπουργό Πολιτισµού.

Η επιλογή του ως άνω προσωπικού γίνεται από πενταµελή Επι-
τροπή, η οποία συγκροτείται µε απόφαση του Υπουργού Πολιτι-
σµού και αποτελείται από ένα (1) µέλος του ΑΣΕΠ, που ορίζεται
ως πρόεδρος της Επιτροπής, έναν (1) καθηγητή Α.Ε.Ι. σχολής ή
τµήµατος Αρχαιολογίας, ένα (1) µέλος της Επιτροπής Εµπειρο-
γνωµόνων του άρθρου 7 του παρόντος και δύο (2) άτοµα εγνω-
σµένου κύρους και εµπειρίας σε θέµατα καταπολέµησης της
αρχαιοκαπηλίας. Με την ίδια απόφαση ορίζονται µέχρι δύο (2)
υπάλληλοι του κλάδου ∆Ε ∆ιοικητικών Γραµµατέων του Υπουρ-
γείου Πολιτισµού, ως υπεύθυνοι για τη γραµµατειακή και οργα-
νωτική υποστήριξη του έργου της Επιτροπής.

Οι πίνακες διοριστέων και η νοµιµότητα της όλης διαδικασίας
ελέγχονται από το ΑΣΕΠ σύµφωνα µε τις διατάξεις που διέπουν
τις αρµοδιότητές του και τις ειδικότερες ρυθµίσεις της παρού-
σας διάταξης.»

2.α)Το Τεχνικό Συµβούλιο του Υπουργείου Πολιτισµού, που
προβλέπεται από τις διατάξεις του π.δ. 263/1987, όπως αυτές
εκάστοτε ισχύουν, είναι αρµόδιο να γνωµοδοτεί και για τα θέ-
µατα αρµοδιότητας της «Ειδικής Υπηρεσίας ∆ηµόσιων Έργων
για τον προγραµµατισµό, τη µελέτη και κατασκευή αθλητικών και
λοιπών έργων», η οποία συστάθηκε µε το άρθρο 1 παράγραφος
1 του π.δ. 220/2000 και υπήχθη οργανικά µε το άρθρο 12 παρά-
γραφος 1 του ν. 3708/2008 στη «Γενική Γραµµατεία Ολυµπιακής
Αξιοποίησης» του Υπουργείου Πολιτισµού.

β) Ο Προϊστάµενος της ανωτέρω Ειδικής Υπηρεσίας συµµετέ-
χει στο Τεχνικό Συµβούλιο του Υπουργείου Πολιτισµού ως µέλος
και εισηγητής για τα θέµατα αρµοδιότητας της Υπηρεσίας αυτής,
αναπληρούµενος από τον νόµιµο αναπληρωτή του. Τα θέµατα
της παραπάνω Υπηρεσίας µπορούν να τα εισηγούνται στο Τε-
χνικό Συµβούλιο και οι Προϊστάµενοι των αρµόδιων τµηµάτων
της.

Άρθρο 45

Α.1. Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µε πρόταση του
Υπουργού Πολιτισµού, µπορεί να συσταθεί στη Γενική Γραµµα-
τεία Αθλητισµού, Ειδική Υπηρεσία ∆ηµόσιων Έργων (Ε.Υ.∆.Ε.),
µε αποκλειστική αρµοδιότητα τον προγραµµατισµό, τη µελέτη
και την εκτέλεση των αθλητικών έργων που θα ανατεθούν στη
Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού και θα εξυπηρετήσουν τις ανά-
γκες για την τέλεση της διοργάνωσης των Μεσογειακών Αγώνων
του 2013.

2. Οι διατάξεις των άρθρων 5 και 8 του ν. 679/1977 και του άρ-
θρου 5 του ν. 2229/1994, όπως αυτές ισχύουν, εφαρµόζονται
αντίστοιχα για τον προγραµµατισµό, τη µελέτη, την κατασκευή
και την παρακολούθηση των παραπάνω έργων που χρηµατοδο-
τούνται από οποιαδήποτε πηγή και υλοποιούνται από τις υπηρε-
σίες της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού. Όπου στις παραπάνω
διατάξεις του προηγούµενου εδαφίου αναφέρεται ο Υπουργός
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµόσιων Έργων και τα αρµό-
δια όργανα και υπηρεσίες του Υπουργείου αυτού, νοείται για την
εφαρµογή των διατάξεων του παρόντος άρθρου ο αρµόδιος για
τον αθλητισµό Υπουργός και τα αρµόδια όργανα και υπηρεσίες
της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού.

Β. Μετά το τέλος της παραγράφου 3 του άρθρου 7 του ν.
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3207/2003 (ΦΕΚ 302 Α’) προστίθεται νέα παράγραφος 3α ως
εξής:

«3α. Στο οικοδοµικό τετράγωνο 3 (Ο.Τ. 3) και εντός του χώρου
αθλητικών εγκαταστάσεων του Εθνικού Γυµναστηρίου Μίκρας,
όπως αυτός έχει διαµορφωθεί ή θα διαµορφωθεί µελλοντικά, επι-
τρέπεται η ανέγερση κτηρίου εργοµετρικού κέντρου για αθλητι-
κούς σκοπούς µε τους ισχύοντες για το Ο.Τ. 3 όρους δόµησης
κατά τα οριζόµενα στην παράγραφο 3 του άρθρου αυτού.

Ο οικοδοµήσιµος χώρος για το εν λόγω κτήριο απεικονίζεται
στο από 10 Φεβρουαρίου 2009 διάγραµµα κλίµακας 1:1.000 που
συντάχθηκε και θεωρήθηκε από τη ∆ιεύθυνση Μελετών της Γε-
νικής Γραµµατείας Αθλητισµού και του οποίου αντίτυπο σε φω-
τοσµίκρυνση δηµοσιεύεται µε τον παρόντα νόµο στην Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως.»

Γ. 1. Στο τέλος της περίπτωσης 11 της παραγράφου 8 του άρ-
θρου 34 του ν. 2725/1999 (ΦΕΚ 121 Α’), όπως το άρθρο αυτό
ισχύει, και πριν από την περίπτωση 12 της ως άνω παραγράφου,
προστίθεται νέα περίπτωση 11α, ισχύουσα από 8.10.2008, ως
εξής:

«11α. Για δεύτερη νίκη σε Πανελλήνιους Μαθητικούς - Σχολι-

κούς Αγώνες παρέχεται προσαύξηση 15% για εισαγωγή στα
Τ.Ε.Φ.Α.Α. και 8% για εισαγωγή σε άλλη σχολή ή τµήµα των Α.Ε.Ι
ή Τ.Ε.Ι..

Για τρίτη νίκη σε Πανελλήνιους Μαθητικούς - Σχολικούς Αγώ-
νες παρέχεται προσαύξηση 15% για εισαγωγή στα Τ.Ε.Φ.Α.Α. και
7% για εισαγωγή σε άλλη σχολή ή τµήµα των Α.Ε.Ι ή Τ.Ε.Ι..

Κατά τα λοιπά και για τις περιπτώσεις των δύο προηγούµενων
εδαφίων εφαρµόζονται ανάλογα τα οριζόµενα στην περίπτωση
11 της παραγράφου αυτής, καθώς και τα οριζόµενα στα τέσσερα
τελευταία εδάφια της περίπτωσης 12 της ίδιας παραγράφου.»

2. Η παράγραφος 12α του άρθρου 18 του ν. 3708/2008 (ΦΕΚ
210 Α’) αντικαθίσταται από τις 8.10.2008 ως εξής:

«12.α. Αθλητής ή αθλήτρια που σηµείωσαν αγωνιστικές διακρί-
σεις υπό το καθεστώς των ρυθµίσεων του άρθρου 34 του ν.
2725/1999 (ΦΕΚ 121 Α’), όπως αυτό ίσχυε έως και την τροπο-
ποίησή του µε τον παρόντα νόµο δικαιούνται να ασκήσουν όλα τα
δικαιώµατα που αυτό τους παρείχε εντός προθεσµίας τεσσάρων
(4) ετών από την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου ή εάν είναι
ανήλικοι έως και τη συµπλήρωση του 22ου έτους της ηλικίας
τους.»



924 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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Άρθρο 46
Τελικές διατάξεις – Καταργούµενες διατάξεις

Έναρξη ισχύος

1. Κάθε διάταξη νόµου ή κανονιστικής πράξης αντίθετης προς
τις διατάξεις του παρόντος νόµου καταργείται, εξαιρουµένων
των διατάξεων της παραγράφου 2 του άρθρου 9 του ν.
3708/2008 (ΦΕΚ 210 Α’) και της περίπτωσης α’ της παραγράφου
5 του άρθρου 53 του ν. 2725/ 1999, που διατηρούνται σε ισχύ.

2. Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται διαφορε-
τικά στις επί µέρους διατάξεις του”.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριοι συνάδελφοι,
παρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την
υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την ψήφιση
στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το Τµήµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, επανερχόµαστε στο νοµοσχέδιο του

Υπουργείου Ανάπτυξης: «∆ιασυνοριακές Συγχωνεύσεις Κεφα-
λαιουχικών Εταιρειών».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε επί της αρχής στη συνεδρίαση της
Πέµπτης 2 Ιουλίου 2009. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητη-
θούν τα άρθρα του νοµοσχεδίου, καθώς και η υπουργική τρο-
πολογία, ως µία ενότητα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε Πρό-
εδρε, παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ορίστε, κύριε Υφυ-
πουργέ, έχετε το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε Πρό-
εδρε, ζήτησα το λόγο, προκειµένου να κάνω τρεις νοµοτεχνικές
βελτιώσεις, πέραν αυτών που έγιναν πριν την έναρξη στην επί
της αρχής συζήτηση.

Οι νοµοτεχνικές βελτιώσεις είναι οι εξής: Στο άρθρο 2 παρά-
γραφος 3 η λέξη «εξοφλητικού» αντικαθίσταται µε τη λέξη «συµ-
ψηφιστικού».

Στο άρθρο 3 εδάφιο β’ η λέξη «εξοφλητικού» αντικαθίσταται
µε τη λέξη «συµψηφιστικού».

Στο άρθρο 3 εδάφιο ιβ’ η φράση «… λογαριασµών των εται-
ρειών που συγχωνεύονται οι οποίοι …» αντικαθίσταται από τη
φράση «οικονοµικών καταστάσεων των εταιρειών που συγχω-
νεύονται, οι οποίες …».

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Ιωάννης Μπούγας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές βελ-
τιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:

«Νοµοτεχνικές βελτιώσεις επί του σχεδίου νόµου
«∆ιασυνοριακές συγχωνεύσεις κεφαλαιουχικών εταιριών και

άλλες διατάξεις»
Αρ. 2 παρ. 3:
Η λέξη «εξοφλητικού» αντικαθίσταται µε τη λέξη «συµψηφι-

στικού».
Αρ. 3 εδ. β:
Η λέξη «εξοφλητικού» αντικαθίσταται µε τη λέξη «συµψηφι-

στικού».
Αρ. 3 εδ. ιβ’:
Η φράση «… λογαριασµών των εταιρειών που συγχωνεύονται

οι οποίοι …» αντικαθίσταται από τη φράση «οικονοµικών κατα-
στάσεων των εταιρειών που συγχωνεύονται, οι οποίες …».»)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Από την Κοινοβου-
λευτική Οµάδα του ΚΚΕ λάβαµε δύο επιστολές, µε σηµερινή ηµε-
ροµηνία, µε τις οποίες µας δηλώνεται ότι στο υπό συζήτηση
σχέδιο νόµου αρµοδιότητας Υπουργείου Ανάπτυξης, Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ ορίζεται ο Βουλευτής κ. Κων-
σταντίνος Αλυσανδράκης, ειδική δε αγορήτρια αυτού η
Βουλευτής κ. ∆ιαµάντω Μανωλάκου.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ορίστε, κύριε Βε-
νιζέλο, έχετε το λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Με ποιο τρόπο θα συζητηθούν τα
άρθρα, κύριε Πρόεδρε; Όλα µαζί;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Έχει ήδη ανακοι-
νωθεί, πως όλα τα άρθρα και η τροπολογία θα συζητηθούν ως
µία ενότητα.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Όχι, αυτό δεν είναι σωστό, διότι
ήδη από τη συζήτηση επί της αρχής εµείς έχουµε θέσει ζήτηµα
Κανονισµού και Συντάγµατος σε σχέση µε την τροπολογία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Τι προτείνετε;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Πέρα από το προκλητικό περιεχό-

µενο της τροπολογίας για τη χρηµατοδότηση της έρευνας, που
ανατρέπει πλήρως τα δεδοµένα, υπάρχει και τεράστιο θεσµικό
ζήτηµα. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση έχει ανακοινώσει ότι αν δεν
αποσυρθεί η τροπολογία θα αποχωρήσουµε από τη συζήτηση
της τροπολογίας. Μη µας αναγκάσει η διαδικαστική διευθέτηση
να αποχωρήσουµε και από τα άρθρα, τα οποία είχε ψηφίσει ο ει-
σηγητής µας στη ∆ιαρκή Επιτροπή. ∆ιότι εδώ έχουµε ένα «αθώο»
νοµοσχέδιο που κουβαλάει πίσω του µία προβληµατική τροπο-
λογία.

Παρακαλώ πολύ να διαχωριστούν τα άρθρα από την τροπο-
λογία, διότι εµείς, αν επιµείνει η Κυβέρνηση …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Βενιζέλο,
µην προχωρείτε, γίνεται δεκτό το αίτηµά σας. Θα συζητηθούν
λοιπόν πρώτα τα άρθρα και θα µείνει ξεχωριστά η τροπολογία,
στην οποία θα σταθµίσετε τη στάση σας.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Η στάση µας είναι σταθµισµένη. Αν
η Κυβέρνηση δεν την αποσύρει, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση θα
αποχωρήσει, για να συµβολίσουµε την αντίδρασή µας σ’ αυτήν
τη µεθόδευση, που δεν είναι µεθόδευση για να λυθεί ένα επεί-
γον θέµα …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Αυτό αφορά την
ουσιαστική στάση σας, κύριε Βενιζέλο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: … αλλά για να αλλοιωθεί η κατά-
σταση στο χώρο της έρευνας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το διαδικαστικό
που αφορά το Προεδρείο είναι ότι ζητάτε να συζητηθεί ξεχωρι-
στά η τροπολογία και το Προεδρείο κάνει δεκτό το αίτηµά σας.

Άρα, λοιπόν, συζητούµε τώρα τα άρθρα ως µία ενότητα και η
τροπολογία θα συζητηθεί ξεχωριστά.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Θα τοποθετηθεί και επί των άρ-
θρων ο εισηγητής µας, ο κ. Τσιρώνης και θα δηλώσει και την απο-
χώρησή µας, εάν επιµείνει ο απουσιάζων και υποκρυπτόµενος
πίσω από τον Υφυπουργό του Υπουργός Ανάπτυξης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Καλώς.
Ο κ. Καρπούζας, εισηγητής της Πλειοψηφίας, έχει το λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΚΑΡΠΟΥΖΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη

συνέχεια της εισήγησης, της συζήτησης και ψήφισης επί της
αρχής του νοµοσχεδίου, «∆ιασυνοριακές Συγχωνεύσεις Κεφα-
λαιουχικών Εταιρειών» έχω την τιµή να εισηγηθώ τα άρθρα του
νοµοσχεδίου αυτού.

Το άρθρο 1 καθορίζει τους σκοπούς και το πεδίο εφαρµογής
του σχεδίου νόµου και συγκεκριµένα αναφέρεται στην εναρµό-
νιση της ελληνικής νοµοθεσίας µε τις διατάξεις της κοινοτικής
οδηγίας 56/2005 σχετικά µε τις διασυνοριακές συγχωνεύσεις. Οι
διατάξεις του νόµου αυτού εφαρµόζονται σε κάθε συγχώνευση
µίας ή περισσοτέρων ηµεδαπών κεφαλαιουχικών εταιρειών µε
µία ή περισσότερες εταιρείες που είχαν συσταθεί σύµφωνα µε
τις διατάξεις ετέρου κράτους-µέλους και έχουν την καταστατική
τους έδρα εντός της Κοινότητας.

Με το άρθρο 2 προσδιορίζεται η έννοια της κεφαλαιουχικής
εταιρίας και καθορίζει τις εταιρείες που δύνανται να συµµετέ-
χουν σε εφαρµογή της κοινοτικής οδηγίας, όπως Ανώνυµες Εται-
ρείες και Εταιρείες Περιορισµένης Ευθύνης, ετερόρρυθµη κατά
µετοχές εταιρεία και η Ευρωπαϊκή Εταιρεία µε έδρα την Ελλάδα.

Ως συγχώνευση εννοείται η πράξη µε την οποία πρώτον, µία ή
περισσότερες εταιρείες οι οποίες λύονται χωρίς να ακολουθή-
σει εκκαθάριση, µεταβιβάζουν σε άλλη υφιστάµενη το σύνολο
της περιουσίας τους ενεργητικό και παθητικό. ∆εύτερον, δύο ή
περισσότερες εταιρείες, οι οποίες λύονται χωρίς να ακολουθήσει
εκκαθάριση, µεταβιβάζουν το σύνολο της περιουσίας τους σε
ενεργητικό, παθητικό, σε εταιρεία την οποία συνιστούν, νέα εται-
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ρεία έναντι απόδοσης στους εταίρους τίτλων ή µεριδίων του
εταιρικού κεφαλαίου.

Με το άρθρο 3 καθορίζεται η υποχρέωση κατάρτισης σχεδίου
διασυνοριακής συγχώνευσης από τις διευθύνσεις κάθε µία ξε-
χωριστά εταιρείας.

Το σχέδιο σύµβασης θα περιλαµβάνει: α. τον εταιρικό τύπο,
την επωνυµία και το καταστατικό των συγχωνευοµένων εται-
ρειών, β. τη σχέση ανταλλαγής των τίτλων ή µεριδίων του εται-
ρικού κεφαλαίου, γ. τους όρους επιµερισµού των τίτλων, δ. τις
πιθανές επιπτώσεις από τη διασυνοριακή συγχώνευση, ε. την
ηµεροµηνία από την οποία οι τίτλοι ή τα µερίδια εταιρικού κεφα-
λαίου παρέχουν δικαίωµα συµµετοχής, στ. την ηµεροµηνία από
την οποία οι πράξεις των εταιρειών θεωρούνται από λογιστική
άποψη, ζ. τα δικαιώµατα που εξασφαλίζονται από την εταιρεία
που θα προκύπτει από τη συγχώνευση, η. το καταστατικό της
εταιρείας που προκύπτει από τη διασυνοριακή συγχώνευση, θ.
πληροφορίες για τις διαδικασίες, εφόσον χρειάζονται για τους
κανόνες που διέπουν το ρόλο των εργαζοµένων για την αποτί-
µηση στοιχείων ενεργητικού και παθητικού.

Με το άρθρο 4 καθορίζεται η υποχρέωση καταχώρισης της
διασυνοριακής συγχώνευσης σε τµήµα εµπορικού µητρώου
καθώς και τα στοιχεία που πρέπει να περιλαµβάνονται στη σχε-
τική ανακοίνωση που δηµοσιεύεται στο ΦΕΚ ανωνύµων εταιρειών
και εταιρειών περιορισµένης ευθύνης.

Το άρθρο 5 καθορίζει ότι το όργανο διοίκησης της ηµεδαπής
συγχωνευόµενης εταιρείας συντάσσει έκθεση που υποβάλλεται
στη γενική συνέλευση των εταίρων της.

Το άρθρο 6 υποχρεώνει τις εταιρείες που συγχωνεύονται,
κάθε µία να αναθέτει σε ανεξάρτητους εµπειρογνώµονες τη σύ-
νταξη έκθεσης, η οποία απευθύνεται στους εταίρους. Οι εµπει-
ρογνώµονες µπορεί να είναι νοµικά ή φυσικά πρόσωπα και
ορίζονται από τις εταιρείες που συγχωνεύονται. Η έκθεση περι-
λαµβάνει τα στοιχεία που προβλέπουν οι διατάξεις του άρθρου
71 του κωδικοποιηµένου νόµου 2190/1920 περί ανωνύµων εται-
ρειών.

Με το άρθρο 7 η γενική συνέλευση κάθε µίας από τις εταιρείες
που συγχωνεύονται µετά από γνώση των εκθέσεων αποφασίζει
την έγκριση του κοινού σχεδίου. Επίσης, η γενική συνέλευση
εγκρίνει τυχόν δανειστές στις νοµολογίες, οι οποίες µετατρέπο-
νται σε µετοχές σε µία από τις εταιρείες που συγχωνεύονται.

Επίσης, µπορεί η γενική συνέλευση κάθε µίας να θέσει ως όρο
πραγµατοποίησης της διασυνοριακής συγχώνευσης, την εκ µέ-
ρους της ρητή επικύρωση των διατυπώσεων εφαρµογής για συµ-
µετοχή των εργαζοµένων στην εταιρεία που προκύπτει.

Το άρθρο 8 προβλέπει την προστασία της µειοψηφίας των µε-
τόχων οι οποίοι αντιτάχθηκαν στην λήψη απόφασης, καθώς και
των πιστωτών οι οποίοι µπορούν εντός µηνός από την ηµεροµη-
νία της γενικής συνέλευσης να απαιτήσουν µε αγωγή την εξα-
γορά των τίτλων και µεριδίων τους, εφόσον η ηµεδαπή είναι
απορροφούµενη. Μπορούν επίσης να αξιώσουν την καταβολή
της αποζηµίωσης, εφόσον η σχέση ανταλλαγής των τίτλων είναι
αδικαιολόγητα χαµηλή.

Με το άρθρο 9 καθιερώνεται ο έλεγχος της νοµιµότητας της
διασυνοριακής συγχώνευσης κατά το τµήµα της διαδικασίας. Αρ-
µόδια αρχή είναι η ∆ιεύθυνση Ανωνύµων Εταιρειών και Πίστης
της Γενικής Γραµµατείας Εµπορίου του Υπουργείου Ανάπτυξης.
Η Αρχή χορηγεί πιστοποιητικά αυτής της εκτέλεσης των πρά-
ξεων και διατυπώσεων ακόµη και αν εκκρεµεί διαδικασία αποζη-
µίωσης των µειοψηφούντων.

Με το άρθρο 10 καθιερώνεται η αρµόδια αρχή για τον έλεγχο
της νοµιµότητας και την έγκριση της διασυνοριακής συγχώνευ-
σης. Αυτή είναι η ∆ιεύθυνση Ανωνύµων Εταιρειών και Πίστης της
Γενικής Γραµµατείας Εµπορίου του Υπουργείου Ανάπτυξης. Η
Αρχή ελέγχει κυρίως αν οι εταιρείες που συγχωνεύονται ενέκρι-
ναν το κοινό σχέδιο διασυνοριακής συγχώνευσης υπό τους ιδί-
ους όρους και αν οι τρόποι συµµετοχής των εργαζοµένων
καθορίστηκαν σύµφωνα µε το άρθρο 14.

Με το άρθρο 11 προβλέπει την ολοκλήρωση και έναρξη απο-
τελεσµάτων της συγχώνευσης µε συµβολαιογραφικό έγγραφο.
Η εγκριτική πράξη αυτή του Υπουργού Ανάπτυξης, η οποία έχει
συστατικό χαρακτήρα καταχωρείται στο Τµήµα ΓΕΜΗ που τη-

ρείται στην Γενική Γραµµατεία Εµπορίου του Υπουργείου Ανά-
πτυξης και δηµοσιεύεται από την ∆ιεύθυνση Ανωνύµων Εται-
ρειών και Πίστης της Γενικής Γραµµατείας Εµπορίου του
Υπουργείου Ανάπτυξης στο τεύχος ΑΕ- ΕΠΕ και ΓΕΜΗ της Εφη-
µερίδας της Κυβερνήσεως. Στην συνέχεια η διεύθυνση ενηµε-
ρώνει τα σχετικά µητρώα των κρατών- µελών, στην νοµοθεσία
των οποίων υπάγονται οι άλλες εταιρείες που συγχωνεύονται.

Με το άρθρο 12 καταγράφονται τα αποτελέσµατα που θα πα-
ραχθούν µετά την καταχώρηση της εγκριτικής απόφασης του
Υπουργείου Ανάπτυξης στο Τµήµα ΓΕΜΗ, για συγχώνευση, σύµ-
φωνα µε τα στοιχεία α και γ της παραγράφου 2 του άρθρου 2. Το
σύνολο του ενεργητικού και παθητικού της απορροφούµενης
εταιρείας µεταβιβάζεται στην απορροφούσα. Οι εταίροι της
απορροφούµενης γίνονται εταίροι της απορροφούσας εταιρείας.
Η απορροφούµενη εταιρεία παύει να υφίσταται.

Για τη συγχώνευση, σύµφωνα µε το στοιχείο β της παραγρά-
φου 2 του άρθρου 2 το σύνολο του ενεργητικού και παθητικού
των συγχωνευοµένων εταιρειών µεταβιβάζεται στην νέα εταιρεία.

Το άρθρο 13 αναφέρεται στην δυνατότητα της διασυνοριακής
συγχώνευσης µε απορρόφηση από εταιρεία που κατέχει το σύ-
νολο των τίτλων.

Με το άρθρο 14 η εταιρεία που προκύπτει από την διασυνο-
ριακή συγχώνευση υπόκειται στους ισχύοντες στην ηµεδαπή κα-
νόνες, όσον αφορά στην συµµετοχή των εργαζοµένων µε
εξαίρεση τις παρακάτω περιπτώσεις:

Όταν τουλάχιστον µία από τις εταιρείες που συγχωνεύονται
έχει κατά το εξάµηνο που προηγείται της δηµοσίευσης του σχε-
δίου διασυνοριακής συγχώνευσης, όπως προβλέπει το άρθρο 4
µέσο αριθµό εργαζοµένων άνω των πεντακοσίων και λειτουργεί
µε κανόνες συµµετοχής των εργαζοµένων κατά την έννοια του
στοιχείου του άρθρου 2 του π.δ. 91/2006, ή εφόσον η ηµεδαπή
νοµοθεσία α) δεν προβλέπει τουλάχιστον το ίδιο επίπεδο συµ-
µετοχής των εργαζοµένων, όπως ισχύει στις οικείες εταιρείες
που συγχωνεύονται, το οποίο εκφράζεται µε την αναλογία των
εκπροσώπων των εργαζοµένων µεταξύ των µελών του διοικητι-
κού ή εποπτικού οργάνου ή των οικείων επιτροπών τους ή της
οµάδας που διευθύνει τις παραγωγικές µονάδες της επιχείρη-
σης εφόσον προβλέπεται η εν λόγω εκπροσώπηση, ή

β) δεν προβλέπει ότι οι εργαζόµενοι στις εγκαταστάσεις της
εταιρείας που προκύπτει από την συνοριακή συγχώνευση, οι
οποίες βρίσκονται σε άλλα κράτη µέλη µπορούν να ασκούν τα
ίδια δικαιώµατα συµµετοχής µε αυτά που απολαµβάνουν οι ερ-
γαζόµενοι που ασχολούνται στην ηµεδαπή.

Παρέχεται στην ειδική διαπραγµατευτική οµάδα το δικαίωµα
να αποφασίσει µε πλειοψηφία των 2/3 των µελών που εκπροσω-
πούν τουλάχιστον τα 2/3 των εργαζοµένων, συµπεριλαµβανοµέ-
νων των ψήφων των µελών που εκπροσωπούν τους
εργαζόµενους σε τουλάχιστον δύο διαφορετικά κράτη-µέλη, να
µην αρχίσει διαπραγµατεύσεις ή να τερµατίσει διαπραγµατεύ-
σεις που έχουν ήδη αρχίσει και να βασιστεί στους κανόνες της
συµµετοχής που ισχύουν στην ηµεδαπή.

Όταν τουλάχιστον µία από τις εταιρείες που συγχωνεύονται
λειτουργεί υπό το καθεστώς συµµετοχής των εργαζοµένων και η
εταιρεία που προκύπτει από την διασυνοριακή συγχώνευση διέ-
πεται από τέτοιο καθεστώς σύµφωνα µε τους κανόνες της πα-
ραγράφου 2 του παρόντος άρθρου, η εταιρεία αυτή λαµβάνει
υποχρεωτικά νοµική µορφή που επιτρέπει την άσκηση των δι-
καιωµάτων συµµετοχής.

Ιδιαίτερα στο θέµα των εργαζοµένων δεν θέλω να συνεχίσω,
διότι περιλαµβάνονται αρκετά, τα οποία ενδεχοµένως θα µπο-
ρούν οι συνάδελφοι να διαβάσουν και να ενηµερωθούν, στο νο-
µοσχέδιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και λόγω, όµως, συντοµίας χρόνου θα µου επιτρέψετε να µη
συνεχίσω αναλυτικά.

Με το άρθρο 15 ορίζεται ότι δεν µπορεί να κηρυχθεί άκυρη η
διασυνοριακή συγχώνευση που έχει αρχίσει να παράγει αποτε-
λέσµατα, σύµφωνα µε το άρθρο 11.

Το άρθρο 16 αναφέρεται στην ισχύ των διατάξεων, όπου ορί-
ζεται ότι για θέµατα που δεν ρυθµίζονται από το νόµο αυτό, ισχύ-
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ουν συµπληρωµατικά οι διατάξεις του κωδικοποιηµένου ν.
2190/1920, ο ν. 3190/1995 και ο ν. 3412/2005, όπως επίσης και το
π.δ. 91/2006.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τα άρθρα 17 και 18 είναι άρθρα µε τα οποία καθορίζεται η
ισχύς των διατάξεων της διασυνοριακής συγχώνευσης, αλλά και
η έναρξη της ισχύος του νόµου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε σας
παρακαλώ.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΚΑΡΠΟΥΖΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
θεωρώ ότι µε την ψήφιση και των άρθρων του νοµοσχεδίου
αυτού επιτελείται πραγµατικά ένα µεγάλο έργο στην κατεύθυνση
της ύπαρξης, αλλά και της βιωσιµότητας των ελληνικών επιχει-
ρήσεων και καλώ τους συναδέλφους Βουλευτές να υπερψηφί-
σουν το νοµοσχέδιο αυτό.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ.
∆ηµήτριος Τσιρώνης έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πάγια πρακτική του ΠΑΣΟΚ,

όταν εδώ στη Βουλή συζητούµε την ενσωµάτωση κοινοτικών
οδηγιών, είναι να συµφωνούµε, καθώς αυτό απορρέει από τις
διεθνείς υποχρεώσεις, από τις κοινοτικές υποχρεώσεις που έχει
η χώρα µας έναντι της Ευρωπαϊκής Ένωσης και από τις δε-
σµεύσεις που έχει αναλάβει απέναντι σε αυτό το θεσµό. Σε αυτό
το θεσµό τον ευρωπαϊκό, που όλοι πιστεύουµε και που όλοι, νο-
µίζω -παρά τις επιµέρους, ενδεχοµένως, επιφυλάξεις µας- µπο-
ρούµε να πούµε ότι βοήθησε τη χώρα να πάει αυτά τα τελευταία
σχεδόν τριάντα χρόνια µπροστά.

Εν πάση περιπτώσει, όταν µιλάµε για ενσωµάτωση στην εσω-
τερική έννοµη τάξη, αν θέλετε στο Εθνικό µας ∆ίκαιο, των όποιων
οδηγιών, κάθε φορά καλούµαστε να ενσωµατώσουµε, αυτό δεν
σηµαίνει σε καµµία περίπτωση ότι πρέπει να ακολουθούµε αυ-
τολεξεί τη µεταφορά της οποιαδήποτε οδηγίας στο Εθνικό µας
∆ίκαιο. ∆εν σηµαίνει δηλαδή ότι δεν θα πρέπει να λαµβάνεται υπ’
όψιν η ελληνική πραγµατικότητα, ότι δεν θα πρέπει να λαµβάνο-
νται υπ’ όψιν όλων οι ιδιαιτερότητες και οι συνθήκες που επι-
κρατούν στην ελληνική κοινωνία, ότι δεν θα πρέπει να
λαµβάνονται υπ’ όψιν οι συνθήκες που επικρατούν στην ελληνική
αγορά.

Αυτό βέβαια σε καµµία περίπτωση, όπως ανέφερα και το µε-
σηµέρι στην επιτροπή, δεν σηµαίνει ότι θα αλλοιώνουµε ή θα αλ-
λάζουµε το πνεύµα και τη φυσιογνωµία των οδηγιών και πολύ δε
περισσότερο δεν θα καταστρατηγούµε τις βασικές κατευθύν-
σεις, τους προσανατολισµούς και τους στόχους των οδηγιών.

Από την άλλη όµως πλευρά θα πρέπει η ενσωµάτωση αυτών
των οδηγιών να λαµβάνει υπ’ όψιν την ελληνική πραγµατικότητα,
που σε αυτήν την οδηγία την οποία συζητούµε σήµερα για τις
διασυνοριακές συγχωνεύσεις, νοµίζω ότι σε κάποια σηµεία, τα
οποία αναφέραµε και στην επιτροπή, τα αναφέραµε και στη συ-
ζήτηση επί της αρχής, που µας δόθηκε η δυνατότητα, δεν λαµ-
βάνεται υπ’ όψιν.

Στην επί της αρχής συζήτηση του νοµοσχεδίου που είχαµε την
Πέµπτη, στις 2 του µηνός, είχαµε τη δυνατότητα να αναλύσουµε
διεξοδικά τις απόψεις µας, να αιτιολογήσουµε τη στάση µας που
όπως σας είπα, απορρέει από την υποχρέωση της χώρας µας να
ενσωµατώνει στην εσωτερική έννοµη τάξη τις κοινοτικές οδηγίες.
Άλλωστε, στην Ολοµέλεια του Ευρωκοινοβουλίου, που είχε ψη-
φιστεί η συγκεκριµένη οδηγία, η 56/2005, στις 10 Μαΐου του
2005, τόσο η σοσιαλιστική οµάδα, όσο και η φιλελεύθερη, καθώς
και το λαϊκό κόµµα, στο οποίο ανήκει η κυβερνώσα παράταξη,
συµφώνησαν ανοιχτά για την αποδοχή της. Παρά το γεγονός ότι
τότε δεν υπήρξε ονοµαστική ψηφοφορία στο Ευρωκοινοβούλιο,
γι’ αυτή την οδηγία, δεν υπήρξαν επιφυλάξεις, τουλάχιστον απ’
ό,τι µας είναι γνωστό, από άλλες πτέρυγες.

Σε κάθε περίπτωση, εµείς είχαµε τη δυνατότητα επί της αρχής
του νοµοσχεδίου να επισηµάνουµε και τις στρεβλώσεις αυτής

της oδηγίας που δηµιουργήθηκαν στην εγχώρια αγορά και τις
µονοπωλιακές και ολιγοπωλιακές συνθήκες που παρατηρήθηκαν
και επικράτησαν, αλλά και τις συνέπειες αυτών στους κατανα-
λωτές εξαιτίας των άναρχων συγχωνεύσεων επιχειρήσεων που
έγιναν, χωρίς να υπακούουν σε αρχές και κανόνες των ανεξέλε-
γκτων συγκεντρώσεων και υπερσυγκεντρώσεων κεφαλαίων που
πραγµατοποιήθηκαν τα τελευταία χρόνια και την απουσία κάθε
κρατικού ελέγχου ή εποπτείας.

Να σηµειώσουµε ότι από τις συνέπειες της καθυστέρησης η
χώρα καταδικάστηκε πρόσφατα, στις 23 Απριλίου. Και είναι πολύ
λυπηρό, όταν η χώρα καθυστερεί να ενσωµατώσει αυτές τις
oδηγίες να καταδικάζεται και να σύρεται στα ευρωπαϊκά δικα-
στήρια, όταν µπορεί και δεν υπάρχει κανένας λόγος να µην γίνει
σύντοµα αυτή η ενσωµάτωση των oδηγιών.

Ωστόσο, παρά το γεγονός ότι δεν είχαµε αντιρρήσεις στην
αποδοχή της παραπάνω oδηγίας, επισηµάναµε ιδιαίτερα ότι κατά
την ενσωµάτωσή της στην εσωτερική έννοµη τάξη δεν λαµβάνο-
νται υπ’ όψιν επαρκή µέτρα για την προστασία των δικαιωµάτων
της µειοψηφίας των εταίρων και των πιστωτών των επιχειρήσεων.
∆εν λαµβάνονται επίσης υπ’ όψιν µέτρα για την προστασία των
δικαιωµάτων των εργαζοµένων και δεν είναι καθόλου επαρκή,
όταν πρόκειται να διασφαλιστούν τα δικαιώµατά τους στη συµ-
µετοχή στο διοικητικό συµβούλιο στην προκύπτουσα εταιρεία.

Πιστεύουµε ότι θα πρέπει σε αυτήν την οδηγία, σε αυτό το νο-
µοσχέδιο να ενταχθούν και κριτήρια στις συγχωνεύσεις, όσον
αφορά τις επιπτώσεις που θα έχουν αυτές στον κοινωνικό ιστό
της περιοχής που λειτουργεί η επιχείρηση που πρόκειται να συγ-
χωνευθεί, αλλά και αυτή που ενδεχοµένως συγχωνεύεται και
φεύγει από κάποια περιοχή. Και αυτό το γνωρίζουν όλοι, ειδικά
στη βόρεια Ελλάδα και τη δυτική Ελλάδα και την περιοχή µου,
όπου πάρα πολλές επιχειρήσεις και έκλεισαν και µεταφέρθηκαν
στις βόρειες χώρες, στις βαλκανικές χώρες. Έχει γίνει αφελλη-
νισµός των ελληνικών επιχειρήσεων σε τέτοιο βαθµό που δεν έχει
προηγούµενο.

Επίσης, για την προστασία των καταναλωτών πριν από την
ολοκλήρωση των διαδικασιών της συγχώνευσης, θα πρέπει η
Επιτροπή Ανταγωνισµού κατά την άποψή µας να διατυπώνει
γνώµη, ώστε να αποτραπεί ο κίνδυνος δηµιουργίας δεσπόζου-
σας θέσης στις εταιρείες που θα προκύπτουν από τη συγχώ-
νευση.

Επιπλέον, αιτιολογήσαµε πλήρως στη συζήτηση επί της αρχής
ότι παρά το γεγονός ότι ψηφίσαµε το σχέδιο νόµου επί της
αρχής στη ∆ιαρκή Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, δεν έγινε
το ίδιο στη συζήτηση επί της αρχής του νοµοσχεδίου στο Τµήµα
∆ιακοπών της Βουλής στις 2 Ιουλίου, όπου το καταψηφίσαµε
εξαιτίας της τροπολογίας που κατέθεσε η Κυβέρνηση για τα κον-
δύλια του Εθνικού Στρατηγικού Πλαισίου Αναφοράς για την
έρευνα, την τεχνολογία και την καινοτοµία. Όπως είπε και ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, το ΠΑΣΟΚ όταν έρθει
η ώρα της συζήτησης θα απέχει, δεν θα συµµετάσχει στη συζή-
τηση αυτής της τροπολογίας. Αυτή είναι η διαµαρτυρία µας, την
οποία εκφράσαµε σε πολύ έντονο βαθµό και µε πολύ έντονο
τρόπο την προηγούµενη φορά. Μάλιστα, θα λέγαµε ότι το µεγα-
λύτερο µέρος των οµιλιών µας εξαντλήθηκε σε αυτό.

Τώρα, για να είµαστε πιο χρήσιµοι, θα πούµε δύο-τρία πράγ-
µατα. ∆εν θα αναφερθώ σε όλα τα άρθρα. Θα αναφερθώ στα
άρθρα τα οποία δεν ψηφίσαµε -αυτά ήταν τα άρθρα 8, 9 και 14-
και στα άρθρα στα οποία διατηρήσαµε επιφυλάξεις. Η Κυβέρ-
νηση δεν έλαβε σε καµµία περίπτωση υπ’ όψιν τις προτάσεις µας,
τις επιφυλάξεις µας και τις παρατηρήσεις µας, καθώς οι ελάχι-
στες τροποποιήσεις που έκανε, δεν ήταν ουσιαστικές. Συνεπώς,
εκ των πραγµάτων και οι θέσεις µας παραµένουν οι ίδιες.

Ειδικότερα, όσον αφορά στο άρθρο 8 το οποίο καταψηφίσαµε
και θα ξανακαταψηφίσουµε, µέχρι σήµερα τα µεγάλα θύµατα
των συγχωνεύσεων που έγιναν τα τελευταία χρόνια στη χώρα
µας, ήταν οι εργαζόµενοι, η µειοψηφία των εταίρων και οι πι-
στωτές των εταιρειών. Στο συγκεκριµένο άρθρο δεν προστατεύ-
ονται επαρκώς και αποτελεσµατικά τα δικαιώµατα της
µειοψηφίας και των πιστωτών, γι’ αυτό και το καταψηφίζουµε.

Άρθρο 9. Το καταψηφίζουµε εξαιτίας της παραγράφου 3. Ζη-
τάµε να έχουν λήξει όλες οι εκκρεµότητες που αφορούν σε δια-
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δικασία αποζηµίωσης των µειοψηφούντων εταίρων, προκειµένου
να χορηγείται το πιστοποιητικό µε το οποίο βεβαιώνεται η ορθή
εκτέλεση των πράξεων και των διατυπώσεων που προηγούνται
της συγχώνευσης, ήτοι να τεθεί συγκεκριµένο χρονικό όριο
µέσα στο οποίο θα πρέπει να τελεσιδικήσουν οι διενέξεις που
αφορούν στην αποζηµίωση των µειοψηφούντων εταίρων.

Το άρθρο 14 το καταψηφίζουµε και αυτό –αυτά τα τρία άρθρα-
εξαιτίας κυρίως της παραγράφου 2 και της παραγράφου 6, που
καθιστούν τη συµµετοχή των εργαζοµένων στα όργανα διοίκη-
σης της προκύπτουσας εταιρείας από τη διασυνοριακή συγχώ-
νευση, επισφαλή.

Η συµµετοχή των εργαζοµένων στα όργανα διοίκησης µιας
επιχείρησης δεν είναι συµβολική, είναι ουσιαστική και ειδικά
υπάρχει η ελληνική παράδοση οι διοικήσεις των επιχειρήσεων να
συνεργάζονται µε τους εργαζόµενους και να λαµβάνουν υπ’ όψιν
τις θέσεις τους.

Επιπρόσθετα διατυπώσαµε επιφυλάξεις στα άρθρα 5, 6, 7 και
10. Και συγκεκριµένα στο άρθρο 5, παράγραφος 3 προτείνουµε
να καθοριστούν συγκεκριµένες, κύριε Υπουργέ, προθεσµίες,
ώστε να είναι υποχρεωτική η προσάρτηση της γνώµης των εκ-
προσώπων των εργαζοµένων στην έκθεση της εταιρείας. Η
γνώµη των εργαζοµένων πρέπει να εκφράζεται και να προσαρ-
τάται στην έκθεση.

Στο άρθρο 6, παράγραφος 4 ζητάµε εξέταση του κοινού σχε-
δίου διασυνοριακής συγχώνευσης και η σύνταξη της σχετικής
έκθεσης από ανεξάρτητους εµπειρογνώµονες να είναι υποχρε-
ωτική, ανεξάρτητα από το αν το σύνολο των εταίρων κάθε µιας
από τις εταιρείες που συµµετέχουν στη διασυνοριακή συγχώ-
νευση συµφωνεί. Προτείνουµε την απαλοιφή αυτής της παρα-
γράφου.

Επιπρόσθετα όσον αφορά τους εµπειρογνώµονες, θα πρέπει
να ορίζονται µε σαφήνεια ποιοι είναι αυτοί, όπως ορίζονται και
στο ν. 2190/1920, γιατί οι διατάξεις του άρθρου είναι διατυπω-
µένες µε τέτοιο τρόπο, που δίνουν τη δυνατότητα στο όργανο
διοίκησης της εταιρείας να ορίζει όποιους επιθυµεί.

Στο άρθρο 7, παράγραφος 4, η διατύπωση δεν είναι σαφής,
γι’ αυτό θα πρέπει να αλλάξει η διατύπωσή της. Προφανώς, έγινε
από τη γαλλική γλώσσα στην ελληνική και έγινε λανθασµένα και
σας έχω πει, κύριε Υπουργέ, ότι θα πρέπει να αντικατασταθεί σε
αυτή την παράγραφο η φράση, «ρητή επικύρωση των διατυπώ-
σεων εφαρµογής» από τη φράση «σύµφωνη γνώµη», έτσι ώστε
να µπορέσουµε να έχουµε µια πιο σαφή διατύπωση, για να προ-
στατευθούν τα δικαιώµατα των εργαζοµένων.

Τέλος, στο άρθρο 10, παράγραφος 1, πριν από τον έλεγχο της
νοµιµότητας και την έγκρισης της διασυνοριακής συγχώνευσης
από την υπηρεσία του Υπουργείου Ανάπτυξης, να έχει διατυπω-
θεί η γνώµη της Επιτροπής Ανταγωνισµού για ενδεχόµενη συ-
γκέντρωση δυνάµεων και δεσπόζουσα θέση στην ελληνική
αγορά από τη νέα εταιρεία που θα προκύψει.

Αυτά είναι πολύ σηµαντικά, θα πρέπει να τα λάβετε υπ’ όψιν
σας. Εδώ ολοκληρώνουµε την συζήτησή µας. Κλείνοντας θα
ήθελα να επαναλάβω για µία ακόµη φορά ότι παρά το γεγονός
ότι είχαµε πολλές αντιρρήσεις και πολλές προτάσεις και διατυ-
πώσεις για την τροπολογία που φέρατε, να την αποσύρετε, κύριε
Υπουργέ και να τη φέρετε µε την κανονική διαδικασία…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, µισό
λεπτό, στο κλείσιµο είµαι.

… να τη φέρετε µε την κανονική διαδικασία να τη συζητή-
σουµε, έτσι ώστε να σας πούµε διεξοδικά τις απόψεις µας. Ο
τρόπος που η Κυβέρνηση αντιλαµβάνεται την έρευνα αποτυπώ-
νεται στη φράση που είπε ο Υπουργός Ανάπτυξης…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, επι-
τρέψτε µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Μα, µιλάτε τρία
λεπτά επιπλέον. Τι να επιτρέψω, κύριε συνάδελφε; Για όνοµα του

Θεού!
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: … στη φράση, λοιπόν, που είπε ο

Υπουργός Ανάπτυξης χθες ότι αντί να παρκάρουν τα αυτοκίνητα
οι ερευνητές στο Παγκράτι, θα τα παρκάρουν στο Μαρούσι, ότι
τελικά αυτή θα είναι η επίπτωση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: ∆εν θα είναι αυτή η επίπτωση. Η επί-
πτωση για τους ερευνητές και στα ερευνητικά κέντρα θα είναι
πολύ µεγαλύτερη και το γνωρίζετε. Με τέτοια αντίληψη δεν µπο-
ρεί να πάει ούτε η έρευνα µπροστά ούτε η χώρα µπροστά. Και
αυτό θα πρέπει να το αντιληφθεί ο Υφυπουργός που µας ακούει.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Πανελλήνιου Σοσιαλι-

στικού Κινήµατος)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Η συνάδελφος κ.

∆ιαµάντω Μανωλάκου από το ΚΚΕ έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
Ελάτε, κυρία συνάδελφε.
Α∆ΑΜΑΝΤΙΑ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Εµείς καταψηφίσαµε επί της

αρχής, αλλά και τα άρθρα του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου. Το
θεωρούµε λογικό και συνεπές, µε την έννοια του, «τι να διορθώ-
σεις στην κατ’ άρθρο συζήτηση;». Το σκοπό και το πεδίο εφαρ-
µογής που περιγράφεται στο άρθρο 1 ή να αλλάξουµε τους
ορισµούς για την κεφαλαιουχική εταιρεία ή την εταιρεία µετοχι-
κού κεφαλαίου ή του τι νοείται συγχώνευση, που αναφέρεται στο
άρθρο 2;

Εµείς το λέµε καθαρά, παλεύουµε για την κοινωνικοποίηση
των εταιρειών, αφού οι εργαζόµενοι µπορούν να λειτουργήσουν
ένα εργοστάσιο χωρίς την ύπαρξη και παρουσία του βιοµήχανου
και να παράγουν προϊόντα που θα καλύπτουν τις λαϊκές ανάγκες,
ενώ ο βιοµήχανος µόνος του δεν µπορεί να το κάνει. Το µόνο που
κάνει είναι να καρπώνεται τον πλούτο που παράγουν οι άλλοι, οι
πολλοί, που δεν αµείβονται σύµφωνα µε τις ανάγκες τους, αλλά
και για τον πλούτο που παράγουν.

∆εν θα µπούµε, λοιπόν, στη λογική της κατ’ άρθρο συζήτησης,
αφού τα άρθρα της οδηγίας 56/2005 για τις διασυνοριακές συγ-
χωνεύσεις κεφαλαιουχικών εταιρειών ενσωµατώνονται στο
εθνικό δίκαιο, για να ευνοήσουν το κεφάλαιο και λειτουργούν σε
βάρος των εργαζοµένων.

Και αν θέλετε, τα άρθρα εξασφαλίζουν µέσω εξαγορών και
συγχωνεύσεων την οικονοµική µεγέθυνση για τη συγκέντρωση
και συγκεντροποίηση του µεγάλου κεφαλαίου, αυτός άλλωστε
είναι ο στόχος της Στρατηγικής της Λισαβόνας για περαιτέρω
ανάπτυξη της ανταγωνιστικότητας και επιχειρηµατικότητας.

Με αυτήν την έννοια δεν θεωρούµε τυχαίο ούτε συγκυριακό
ότι µετά τις συγχωνεύσεις ακολουθούν πάντα αλλαγές, προς το
χειρότερο, των εργασιακών σχέσεων, την κατάργηση των συλ-
λογικών συµβάσεων που ίσχυαν, της εθελούσιας εξόδου, τις
απολύσεις, τη συρρίκνωση του εργατικού δυναµικού και τη µεί-
ωση µισθού και δικαιωµάτων αυτών που θα αποµείνουν στην τε-
λική µορφή της επιχείρησης. Στοιχεία τέτοια υπάρχουν πολλά
και έρευνες έχουν γίνει που επιβεβαιώνουν ότι αυτός είναι ο κα-
νόνας. Γι’ αυτό και στα άρθρα δεν υπάρχει ούτε ένα που να στη-
ρίζει τα δικαιώµατα των εργαζοµένων για παραµονή τους στη
δουλειά, µε ό,τι τουλάχιστον δικαιώµατα είχαν µέχρι τότε σε
ασφάλιση, σε άδειες, µισθούς κ.λπ.

Γι’ αυτό κύριοι συνάδελφοι, καταψηφίσαµε την οδηγία και στο
Ευρωκοινοβούλιο. Ακριβώς το ίδιο κάναµε και στο ελληνικό Κοι-
νοβούλιο. ∆εν υποκρινόµαστε λοιπόν, όπως κάνει η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση που στην επιτροπή ψηφίζει επί της αρχής το νο-
µοσχέδιο, συµφωνεί και ψηφίζει τα δεκαπέντε από τα δεκαοκτώ
άρθρα του, δηλαδή το 83% του νοµοσχεδίου και αλλάζει γνώµη
λόγω τροπολογίας που δεν θέλει καν να συζητήσει.

Το λέω γιατί και τα δύο κόµµατα, και η Νέα ∆ηµοκρατία και το
ΠΑΣΟΚ, σαν κυβερνήσεις την ίδια µεθοδολογία ακολουθείτε.
Φέρνετε τροπολογίες άσχετες µε το κάθε φορά υπό συζήτηση
νοµοσχέδιο και µετά αλληλοκατηγορείστε µεταξύ σας.

Εµείς θα µιλήσουµε και θα πούµε και για την τροπολογία, γιατί
δεν ξέρω τελικά εάν θα γίνει η συζήτηση και θα αναφερθούµε
γιατί ζητάµε την απόσυρσή της. Εξηγώ τους λόγους: Είναι µια
τροπολογία µαµούθ. Ουσιαστικά είναι ένα νοµοσχέδιο µέσα σ’
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ένα άλλο, άσχετα µεταξύ τους ως προς το περιεχόµενο και όλη
η διαδικασία και η µεθοδολογία είναι απαράδεκτη και προκλη-
τική. Η διαφωνία µας δεν είναι, βέβαια, µόνο στο διαδικαστικό,
αλλά και στην ουσία, αφού µέσα και από την τροπολογία-µαµούθ
προσδένετε ακόµα πιο πολύ την έρευνα στα επιχειρηµατικά συµ-
φέροντα, υποτάσσοντάς την στις ανάγκες του κεφαλαίου και όχι
της κοινωνίας. ∆ιευρύνονται µάλιστα οι δαπάνες χρηµατοδότη-
σης των επιχειρήσεων σε δράσεις που θεωρούνται ότι συµβάλ-
λουν στην καινοτοµία, όπως για κτήρια, δαπάνες λειτουργίας,
για µελέτες σκοπιµότητας και βιωσιµότητας; Αυτή είναι η καινο-
τοµία! Για προϊόντα δηλαδή, που υποτίθεται ότι θα αξιοποιηθούν
στην ερευνητική δραστηριότητα.

Με λίγα λόγια, οι επιχειρήσεις θα ορίζουν ως ερευνητική δρα-
στηριότητα κάθε λειτουργία τους, ώστε να µπορούν να εξοπλί-
ζονται, να διαφηµίζονται, να επενδύουν λεφτά και από το ΕΣΠΑ,
γιατί βεβαίως παίρνουν και από άλλες πηγές τη µερίδα του λέο-
ντα. Ουσιαστικά πρόκειται για ενίσχυση της πολιτικής ανταγωνι-
στικότητας των επιχειρήσεων που η βελτίωσή τους δεν
µεταφράζεται σε κοινωνική ευηµερία, όπως συνηθίζετε να λέτε,
αλλά ακριβώς το αντίθετο, σε νέα κέρδη για το κεφάλαιο από
τζάµπα χρήµα και από τη σκληρότερη εκµετάλλευση των εργα-
ζοµένων και των ερευνητών στην προκειµένη περίπτωση.

Επιδοτείτε, λοιπόν, καµουφλαρισµένα, µέσα από το ΕΣΠΑ, την
κερδοφορία των επιχειρήσεων, γι’ αυτό είναι ταξική η πολιτική
σας υπέρ του κεφαλαίου και κατά των εργαζοµένων. Και αν θέ-
λετε, παρουσιάζετε ότι θα ωφεληθεί όλη η κοινωνία. Κοροϊδεύετε
γιατί οι επενδύσεις ακόµα και σε καινοτόµες δραστηριότητες που
τις έχει ανάγκη το κεφάλαιο για να γίνει πιο ανταγωνιστικό, γίνο-
νται σε βάρος των κοινωνικών αναγκών. Γι’ αυτό είµαστε αντίθε-
τοι και το καταψηφίζουµε.

Χρησιµοποιείτε ακόµα το επιχείρηµα ότι δήθεν µε τις τροπο-
λογίες αυτές θα ευνοηθεί η σύνδεση της έρευνας µε την παρα-
γωγή.

Πρόκειται στην πραγµατικότητα για πιο σφιχτό εναγκαλισµό
της έρευνας µε το κεφάλαιο, για µορφές ιδιωτικοποίησης της
ερευνητικής διαδικασίας στην οποία συναινείτε όλα τα κόµµατα
του ευρωµονόδροµου.

Ο πραγµατικός στόχος των τροπολογιών είναι διπλός. Αφ’
ενός να χρηµατοδοτηθούν οι επιχειρήσεις που θα παρουσιάζο-
νται να παράγουν νέα γνώση και καινοτοµία ενώ στην ουσία θα
εξυπηρετούν τις ανάγκες κερδοφορίας τους, τις οποίες τελικά
θα χρηµατοδοτεί το δηµόσιο και αφ’ ετέρου να δηµιουργήσουν
τους όρους και τις προϋποθέσεις -αυτό που µε την κοινοτική
ορολογία αποκαλείται πλατφόρµα- για να υποταχθεί πλήρως η
έρευνα, αυτή που διεξάγεται στους όποιους ελάχιστους δηµο-
σίους και ιδιωτικούς ερευνητικούς φορείς, στις ορέξεις και τα
συµφέροντα των µονοπωλιακών οµίλων. Έτσι θα ελαφρυνθούν οι
επιχειρήσεις από πρόσθετα οικονοµικά βάρη. ∆εν θα υποχρεώ-
νονται πλέον να προσλαµβάνουν ειδικό ερευνητικό προσωπικό
για κάθε δράση καινοτοµίας όπως την ονοµάζετε. Αυτό σηµαίνει
ότι η επιχείρηση µπορεί να ονοµάζει αυθαίρετα κάθε πρωτοβου-
λία ενίσχυσης του σταθερού κεφαλαίου που αξιοποιεί, κάθε νέο
προϊόν που ετοιµάζεται για να ρίξει ως καινοτοµία και µε το
υπάρχον προσωπικό να χρηµατοδοτείται αδρά από το δηµόσιο
ταµείο, δηλαδή από τα λεφτά του λαού.

Εµείς καταψηφίζουµε και τα άρθρα που ενσωµατώνουν την
κοινοτική νοµοθεσία και είναι υπέρ των προνοµίων του κεφα-
λαίου και την τροπολογία αυτή προσθήκη µαµούθ όπως είναι
στην ουσία της.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει η ει-
δική αγορήτρια του Συνασπισµού κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-
Πασχαλίδου για οκτώ λεπτά.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Πάντως, κύριε Πρόε-
δρε, οκτώ λεπτά έχουν οι εισηγητές, οκτώ λεπτά έχουν και οι
απλοί οµιλητές. Ποια η διαφορά;

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε στη
δεύτερη και τελευταία συνεδρίαση του σχεδίου νόµου για τις
διασυνοριακές συγχωνεύσεις κεφαλαιουχικών εταιρειών, όπου
εκτός από τη συζήτηση επί των άρθρων θα συζητήσουµε εµβό-
λιµα και ένα άλλο µεγαλύτερο σχέδιο νόµου για τη χρηµατοδό-
τηση και αναδιάρθρωση των ερευνητικών κέντρων που το

Υπουργείο Ανάπτυξης έφερε ως µια απλή τροπολογία, λες και
αλλάζει απλά διατύπωση κάποιου ή κάποιων άρθρων ενός πα-
λαιότερου νόµου.

Για άλλη µια φορά καταγγέλλουµε ως Συνασπισµός Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς την πάγια πολιτική της Κυβέρνησης να φέρνει
νοµοσχέδια-σκούπα µε άρθρα ανοµοιογενή µεταξύ τους και τρο-
πολογίες επίσης σκούπα της τελευταίας στιγµής χωρίς καµµιά
δηµόσια διαβούλευση µε τους εµπλεκόµενους φορείς και ας
ισχυρίζεται η Κυβέρνηση και το Υπουργείο ότι έκανε τις κατάλ-
ληλες διαβουλεύσεις.

Η επιστηµονική κοινότητα και οι εργαζόµενοι των ερευνητικών
κέντρων την προηγούµενη εβδοµάδα που είχαµε τη σύσκεψη
εδώ στη Βουλή, µας κατήγγειλαν στην ηµερίδα που είχαµε προ-
καλέσει την αδιαφορία και την απαξίωση του Υπουργείου για το
µέλλον της εγχώριας δηµόσιας έρευνας και τεχνολογίας. Ακόµη
βέβαια και την ύστατη στιγµή, µέχρι το τέλος της σηµερινής συ-
νεδρίασης, κύριε Υπουργέ, έχετε το χρόνο να την αποσύρετε
και να τη φέρετε ως ένα αυτόνοµο νοµοσχέδιο, όπως σας είχαµε
τονίσει και από τη συζήτηση επί της αρχής της προηγούµενης
Πέµπτης και να το φέρετε µετά από µια ουσιαστική διαβούλευση
µε τα ίδια τα ερευνητικά κέντρα ως ένα νοµοσχέδιο όχι σε θε-
ρινό Τµήµα αλλά στην Ολοµέλεια της Βουλής για να µπορέσουν
να τοποθετηθούν οι συνάδελφοι Βουλευτές όλων των κοµµάτων
και ο καθένας να αναλάβει την ευθύνη που του αναλογεί για την
αναδιάρθρωση ή την αποδιάρθρωση των ερευνητικών κέντρων
της χώρας µας.

Πάντως, η ευθύνη που παίρνετε για τη νοµοθετική διαδικασία
της Βουλής µόνο δηµοκρατική διαδικασία δεν είναι, προαποφα-
σισµένα νοµοσχέδια και τροπολογίες και εµείς απλά εδώ οι Βου-
λευτές της Αντιπολίτευσης συνθέτουµε απλά το κάδρο χωρίς να
επιτελούµε το έργο που καθορίζει το Σύνταγµα και η εντολή που
έχουµε από τον ελληνικό λαό για να είµαστε σήµερα εδώ σε αυτά
τα έδρανα.

Ο Πρόεδρος της Βουλής και ολόκληρο το Προεδρείο της Βου-
λής θα πρέπει να παρέµβει και να αλλάξει τον τρόπο λειτουργίας
για να λειτουργεί η πραγµατική δηµοκρατία στο ελληνικό Κοινο-
βούλιο.

Στο σχέδιο νόµου: «∆ιασυνοριακές Συγχωνεύσεις Κεφαλαιου-
χικών Εταιρειών» έχουµε εναρµόνιση της κοινοτικής οδηγίας
56/2005 στο εθνικό µας δίκαιο χωρίς να προβλέπουµε και να δια-
σφαλίζουµε τη βιωσιµότητα των επιχειρήσεων της χώρας µας και
να διασφαλίζουµε ρητά τις θέσεις εργασίας. Γνωρίζουµε ότι στις
συγχωνεύσεις εταιρειών µεταξύ κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης το µεγάλο ψάρι σίγουρα τρώει το µικρό και στην προ-
κειµένη περίπτωση το µικρό ψάρι είναι η χώρα µας, είναι η Ελ-
λάδα, η οποία έχει αδυναµία παρέµβασης στο χώρο της ενιαίας
αγοράς µε τα µεγάλα επιχειρηµατικά συµφέροντα ως καρχαρίες
να έχουν µία ευελιξία στις συγχωνεύσεις, ενώ η δική µας µικρή
αγορά διακατέχεται από µία αδυναµία, όπως προείπα, και άρα
είναι ευάλωτη και υστερεί σε αντιστάσεις. Και έτσι έρχεται η από-
λυτη οµηρία των πολυεθνικών, έτσι χάνονται και τα κεφάλαια από
την οικονοµία της χώρας και µαζί χάνονται και οι θέσεις εργα-
σίας. Είµαστε στο «και πέντε» της µεγαλύτερης ύφεσης, οδεύ-
οντας µε τα τακούνια στην οικονοµική κρίση, µία κρίση που έχει
προδιαγραφές να µετεξελιχθεί σε κρίση όπως αυτή του 1929 και
δεν έχουµε µία κυβέρνηση που θα προλάβει τα χειρότερα για τη
χώρα.

Κύριε Υπουργέ, είστε µία Κυβέρνηση, η οποία παίζει το παι-
χνίδι των ισχυρών. Η λογική του κέρδους επικρατεί και έχουµε γι-
γάντωση της κερδοφορίας από τη µια του κεφαλαίου και από την
άλλη έχουµε µία γιγάντωση της φτώχειας των µικρών και χαµη-
λών εισοδηµάτων. Βεβαίως, ένα ακόµη νοµοσχέδιο όπως το φέρ-
νετε και λέτε ότι «είναι µία κοινοτική οδηγία και δεν µπορούµε να
κάνουµε αλλιώς» εµείς δεν µπορούµε να το ψηφίσουµε, διότι το
φέρνετε µε αυτόν τον τρόπο χωρίς να κάνετε εκείνες τις βελτιώ-
σεις και να τις προσαρµόσετε στις δικές µας ιδιαιτερότητες ως
χώρα. Και έχετε όχι απλά την ικανότητα, έχετε και εκείνη την ευ-
ελιξία, σας τη δίνει το Κοινοτικό ∆ίκαιο, απλά δεν την χρησιµο-
ποιείτε, διότι δεν θέλετε. Και έχετε και τη δυνατότητα να το
αποσύρετε τώρα όλο το σχέδιο νόµου για τις διασυνοριακές συγ-
χωνεύσεις και να το φέρετε αργότερα επεξεργασµένο διαφορε-
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τικά πάνω στα δικά µας δεδοµένα. ∆εν το θέλετε όµως.
Στα γρήγορα για τα άρθρα. ∆εν θα αναφερθώ κατ’ άρθρο,

διότι τα καταψηφίζουµε όλα, αλλά η γενικότερη πολιτική αυτού
του σχεδίου νόµου τι λέει; Αναφέρονται εδώ οι εταιρείες που θα
έχουν δικαίωµα συγχώνευσης, όπως είναι οι ανώνυµες εταιρείες,
οι ΕΠΕ, οι ετερόρρυθµες κατά µετοχές και η ευρωπαϊκή εταιρεία
µε έδρα στην Ελλάδα. Αυτό είναι, αν δεν κάνω λάθος, στα πρώτα
άρθρα, στο άρθρο 2. Έχουµε συγχωνεύσεις που γίνονται µε κα-
ταβολή εξοφλητικού ποσού, µε µετρητά που υπερβαίνουν το
10% της ονοµαστικής αξίας και δεν υπάρχει πλαφόν, αφού κά-
ποιος προηγούµενος νόµος φρόντισε γι’ αυτό και το είχατε πει
εσείς ο ίδιος, κύριε Υπουργέ.

Σε επόµενα άρθρα µιλάτε για ένα κοινό σχέδιο διασυνοριακής
συγχώνευσης και εγώ θα πω ότι µετά τη συγχώνευση δύο εται-
ρειών µιας ηµεδαπής και µιας εταιρείας ενός άλλου κράτους-
µέλους θα έπρεπε να είχαµε τη ρητή διασφάλιση των θέσεων
εργασίας στην ηµεδαπή, ειδικά στην περίπτωση µεταφοράς της
έδρας στο άλλο κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αν η
ηµεδαπή εταιρεία έχει παραγωγική διαδικασία και µε τη συγχώ-
νευση µεταφερθεί η παραγωγή στο εξωτερικό και εδώ απλά µεί-
νει το κοµµάτι ενός γραφείου διεκπεραίωσης, ως Υπουργείο δεν
θα έπρεπε να είχατε βάλει ασφαλιστικές δικλίδες, να είχατε δια-
σφαλίσει τις θέσεις εργασίας, την παραγωγική διαδικασία; Και
εδώ θα ήθελα να πω: Το Υπουργείο Απασχόλησης δεν έπρεπε
να είναι εδώ και αυτό, γιατί είναι άµεσα εµπλεκόµενο και να έρθει
να µας πει την άποψή του γι’ αυτό το σχέδιο νόµου και γι’ αυτές
τις συγχωνεύσεις, γι’ αυτές τις θέσεις εργασίας; Καλό θα ήταν
τέτοιου είδους νοµοσχέδια να µην τα διαχειρίζεται µόνο το
Υπουργείο Ανάπτυξης, αλλά να παίρνει θέση και το Υπουργείο
Απασχόλησης και τότε να γνωρίζουν οι εργαζόµενοι ποιος και
πώς υπερασπίζεται το δικό τους το µέλλον. Οι µικροί µέτοχοι των
προς συγχώνευση επιχειρήσεων είναι έρµαια των αποφάσεων
των µεγαλοµετόχων και επανερχόµενη στην εκπροσώπηση των
εργαζοµένων, στα γρήγορα θέλω να πω ότι στη συγχωνευµένη
πλέον εταιρεία θα πρέπει να επιβάλλεται ρητά -και όχι να συνε-
χίζεται η ισχύς των προηγούµενων ρυθµίσεων κατά το καταστα-
τικό της εκάστοτε εταιρείας- να υπάρχει εκπροσώπηση των
εργαζοµένων µέσα στην εταιρεία.

Και ειδικά σε συνθήκες επισφαλούς εργασίας που συνεχώς
επιδεινώνονται θα έπρεπε να το είχε κάνει το Υπουργείο Ανά-
πτυξης µέσα από αυτό το σχέδιο νόµου. Είναι γενικότερη πολι-
τική µέσα από αυτό το σχέδιο νόµου που λέει ότι δίνουµε το
κοµµάτι των δικών µας επιχειρήσεων σε άλλες µεγάλες επιχει-
ρήσεις σε µεγάλα τραστ και δεν µας ενδιαφέρει το τι θα γίνει η
οικονοµία της χώρας, πώς θα πάνε οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις,
πώς θα πάνε οι θέσεις εργασίας. Εµείς από την αρχή είµαστε
αντίθετοι σε αυτό το σχέδιο νόµου.

Όσον αφορά την τροπολογία που φέρνετε θα έπρεπε να έρθει
σαν σχέδιο νόµου. Έχετε τον χρόνο να την αποσύρετε για να την
συζητήσουµε από την αρχή µαζί µε τους εµπλεκόµενους φορείς.
Αργότερα θα δούµε τη στάση που θα κρατήσουµε ανάλογα µε τη
δική σας στάση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει ο ει-
δικός αγορητής του ΛΑΟΣ κ. Βελόπουλος.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα να ξεκινήσω µε το ερώ-
τηµα που πρέπει όλοι να θέσουµε στο ελληνικό Κοινοβούλιο.
Μπορούµε πάντα να δεχόµαστε ότι µας λέει η Ευρωπαϊκή
Ένωση, κύριε Υπουργέ; ∆ηλαδή, πρέπει να το δεχόµαστε ότι κι
αν είναι αυτό, ακόµη και εάν τα µέτρα που παίρνουµε δεν είναι
προς τη σωστή κατεύθυνση; Η άποψή µας είναι πως όχι. Γι’ αυτό
και ήµασταν οι πρώτοι που µιλήσαµε για την ελαστικοποίηση του
Μάαστριχ, για τη διασταλτική ερµηνεία που αργότερα ο Σαρκοζί
και η Μέρκελ έκαναν σε σχέση µε τη νοµισµατική ενοποίηση.

Και το λέµε αυτό γιατί δεν µπορείς να συγκρίνεις την ελληνική
οικονοµία µε την οικονοµία της Γαλλίας, της Γερµανίας, της Ολ-
λανδίας και της Ιταλίας. Είναι τελείως διαφορετικές οικονοµίες.
Είναι ανόµοια πράγµατα. Άρα, το ερώτηµα είναι ποιος κερδίζει
από αυτήν τη διαδικασία; Οι τεράστιες εταιρείες που θέλουν να
απορροφήσουν –όχι να συγχωνευθούν- τις µικρές. Έχουµε τε-
ράστιες εταιρείες στην Ελλάδα; Θα έλεγα ότι έχουµε ελάχιστες.
Τις έχουν γηγενείς αλλά οι περισσότερες είναι του εξωτερικού.

Άρα, το ενδιαφέρον των Ευρωπαίων για τη συγκεκριµένη κοινο-
τική οδηγία δεν έχει να κάνει µε το καλό των ελληνικών εταιρειών
αλλά µε το δικό τους καλό. Τα καλά και συµφέροντα των ευρω-
παϊκών εταιρειών των κολοσσών, γιατί αυτές θα απορροφήσουν
και όχι θα συγχωνευθούν µε τις ελληνικές εταιρείες. Ξαναλέω ότι
είναι απορρόφηση. Και ξέρετε, στις απορροφήσεις ο αδύναµος
χωνεύεται πολύ πιο εύκολα απ’ ό,τι ο ισχυρός.

Αυτό που µε προβληµατίζει είναι ότι θυµίζετε ως Κυβέρνηση
αυτόν που ψυχορραγεί. Πάσχετε από έναν αυτοκτονικό ιδεασµό.
Προσπαθείτε γρήγορα-γρήγορα να κλείσετε υποθέσεις. ∆εν κα-
ταλαβαίνω αυτή τη βιασύνη σας. Ίσως ο Οκτώβριος είναι κοντά
και ίσως γιατί ο Μάρτιος είναι λίγο πιο µακριά αλλά κοντά κι
αυτός. ∆εν νοµοθετούµε έτσι, κύριε Υπουργέ. Κάνετε λάθος.
Αυτή η συµπεριφορά, η συµπεριφορά του γρήγορου µε βήµα
ταχύ δηµιουργεί προβληµατισµό εντονότατα. Κάνετε λάθη επί
λαθών. Με προβληµατίζει το ό,τι επιχειρείτε να τακτοποιήσετε
υποθέσεις. Για παράδειγµα, η ιστορία µε την έρευνα. Για ποιον
λόγο; Για ποια έρευνα; Γιατί πράγµα µιλάµε; Κοροϊδευόµαστε ότι
έχει η Ελλάδα έρευνα; Έχουµε ερευνητικά κέντρα τα οποία υπο-
λειτουργούν. ∆εν καταργείς όµως αυτό που δεν λειτουργεί
σωστά. Το βελτιώνεις. Φέρνετε ένα νοµοσχέδιο –γι’ αυτό και
εµείς θα απόσχουµε από τη συζήτηση γιατί ζητήσαµε να αποσύ-
ρετε την τροπολογία και δεν την αποσύρατε- και συνεχίζετε την
ίδια διαδικασία.

Ο κ. Τσιρώνης είπε πάρα πολύ απλά και πολύ εύστοχα κάποια
πράγµατα. Θα διαφωνήσω σ’ ένα κύριε Τσιρώνη.

Είπατε ότι οι ελληνικές εταιρείες έφυγαν και πήγαν στη Βουλ-
γαρία και τη Ρουµανία. ∆εν έφυγαν, κύριε Τσιρώνη. Θα την λέµε
όλη την αλήθεια εδώ µέσα. Τις επιδότησε το ΠΑΣΟΚ για να φύ-
γουν, κύριε Τσιρώνη, µε γνωστούς νόµους. Αυτή είναι η αλήθεια.
Επιδοτήθηκαν από το ελληνικό κράτος και από την Ευρωπαϊκή
Ένωση για να φύγουν από τη Μακεδονία οι κλωστοϋφαντουρ-
γίες και να πάνε στη Βουλγαρία και τη Ρουµανία. Έχω άδικο,
κύριε Φώλια; ∆εν έχω άδικο. Αυτό έγινε στη δεκαετία του ‘90 και
συνεχίζεται ακόµα και σήµερα.

Και έρχεται τώρα η άλλη Κυβέρνηση να τα ισοπεδώσει όλα,
γιατί αυτό κάνουν. ∆εν κάνουν τίποτα περισσότερο. Τα ισοπε-
δώνουµε όλα. Το µόνο που θα µείνει από τις ελληνικές επιχειρή-
σεις είναι µόνο η ταµπέλα. Οι εργαζόµενοι είναι ανασφαλείς,
είναι βεβαιωµένο αυτό, κύριε Υπουργέ, διότι αν προσέξει κανείς
όλο το νοµοσχέδιο, θα δει ότι υπάρχει πρόβληµα µε τους εργα-
ζοµένους.

Στο άρθρο 1 σκοπός της οδηγίας είναι οι διαδικασίες να γί-
νουν ευκολότερες. Και εγώ ρωτώ: Για ποιον να γίνουν ευκολό-
τερες; Μα, για τον ισχυρό. Αυτός που είναι ο επισπεύδων, είναι
ο ισχυρός, ο οποίος θέλει να τελειώσει µια και καλή τη δουλειά.
Ποιος θα τελειώσει; Ο ανίσχυρος, ο αδύναµος, η ελληνική επι-
χείρηση, είτε αυτή λέγεται επιχείρηση της Καβάλας, είτε λέγε-
ται επιχείρηση της Φλώρινας, αν υπάρχουν επιχειρήσεις, που δεν
υπάρχουν στη Φλώρινα, γιατί και εκεί ερήµωσαν τα πάντα. Θα
µου πείτε βέβαια για τα αναψυκτικά.

Συνεχίζω µε τα άρθρα 8 και 9 και 14 παράγραφος 6. Όλο αυτό
είναι εναντίον των εργαζοµένων. Αν το δείτε, υπάρχουν τερά-
στιες ασάφειες, δεν διασφαλίζεται ο εργαζόµενος. Αφήνουµε και
πάλι τον εργαζόµενο έρµαιο των διαθέσεων του καθενός, ο
οποίος µπορεί να κάνει τη δουλειά του όπως νοµίζει καλύτερα.

Να σας το πω διαφορετικά; Πιστεύετε ότι υπάρχει εταιρεία, η
οποία κοιτάει το συµφέρον του εργαζόµενου; Οι εταιρείες κοι-
τούν το συµφέρον τους, κύριε Υπουργέ, δεν κοιτούν την ψυχή,
δεν ενδιαφέρονται για τον άνεργο, δεν ενδιαφέρονται για το βιο-
παλαιστή. Ενδιαφέρονται για το κέρδος και όπου υπάρχει αυτο-
σκοπός για το κέρδος, υπάρχει πρόβληµα µε τους
εργαζόµενους. Αυτή είναι η αλήθεια. Όταν υπάρχει πρόβληµα
καθηµερινό, από την ανεργία διογκώνεται, η οποία ανεργία δεν
οφείλεται µόνο στη δική σας επιλογή, αλλά και των προηγουµέ-
νων που δεν έκαναν αναπτυξιακή πολιτική.

Κάποια στιγµή πρέπει να σοβαρευτούµε, να συζητήσουµε σο-
βαρά. ∆εν µπορεί να φέρνετε εδώ ένα πολυνοµοσχέδιο στα θε-
ρινά Τµήµατα της Βουλής. Για ποιο λόγο υπάρχουν Βουλευτές;
Πείτε µου εσείς. Για να φωνάζουµε, να διαµαρτυρόµεθα, να κα-
ταγράφονται στα Πρακτικά και εσείς να κάνετε τη δουλειά σας;
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Αυτό λέει η δηµοκρατία; Η δηµοκρατία προτάσσει το διάλογο.
Στην παράγραφο 4 του άρθρου 7, ενώ φαίνεται ότι είναι πρό-

χειρη η κατάσταση, στη µετάφραση κάνετε λάθος. Το είπε και ο
κ. Τσιρώνης. Φαίνεται ότι µε προχειρότητα νοµοθετούµε και αυτό
εκθέτει όλο το πολιτικό σύστηµα. ∆ηλαδή, αν κάποιος αντιλαµ-
βάνεται τα αυτονόητα και µας ακούει απέξω, ακόµη και αγρότης
ή κτηνοτρόφος να είναι, και δει ότι στις µεταφράσεις κάνουµε
λάθος, θα πει «αυτοί δεν νοµοθετούν. Κάνουν οι µεταφραστές
τη µετάφραση και τα υπογράφουν». Αυτά επαναλαµβάνω δεί-
χνουν λάθη µιας Κυβέρνησης που θέλει να φαίνεται σοβαρή. ∆εν
είστε σοβαροί µε τη συµπεριφορά σας.

Στην παράγραφο 1 του άρθρου 10 συµφωνώ και πάλι µε τον κ.
Τσιρώνη. Πού συµφωνώ; ∆εν µπορεί να µην υπάρχει Επιτροπή
Ανταγωνισµού. Την καταστρατηγήσατε και την καταργήσατε. Η
Επιτροπή Ανταγωνισµού υπολειτουργεί. Έχει λίγο προσωπικό,
δεν µπορεί να επιβάλλει πρόστιµα και όσα επιβάλλονται, στο
τέλος πάνε στα διοικητικά δικαστήρια και αθωώνονται, γιατί πολύ
απλά έχουν πολύ καλούς δικηγόρους, γιατί χρονοτριβεί το δη-
µόσιο και το κράτος δεν κάνει τίποτα. Αυτά τα λέω για να αντι-
ληφθούµε τα αυτονόητα.

∆εν θα µιλήσω για το θέµα των µετόχων. Ακούστε λογική, κύ-
ριοι συνάδελφοι: «Αν οι µικροµέτοχοι έχουν ένα πρόβληµα, να
πάνε στα δικαστήρια». Όταν γνωρίζουµε πως καρκινοβατεί η δι-
καιοσύνη στις αποφάσεις της, θα περιµένουν οι κακοµοίρηδες
πέντε – έξι- επτά χρόνια για να δικαιωθούν; Μπορούν να πάνε και
στα ευρωπαϊκά δικαστήρια. Έτσι θα λύσουµε το πρόβληµα της
αγωνίας των µικροµετόχων; ∆εν λύνεται, κύριε Υπουργέ, ούτε
έτσι.

Αν οδηγείς τον πολίτη καθηµερινά στα δικαστήρια, αντιλαµ-
βάνεται κανείς, γιατί η Ελλάδα έχει γεµίσει από δίκες. Η Ελλάδα
είναι ένα απέραντο δικαστήριο. Αν, λοιπόν, αντί να δηµιουργούµε
εκείνα τα αναχώµατα, ώστε να δίνει λύσεις η πολιτεία και να µην
οδηγεί τον πολίτη που αδικείται στα δικαστήρια κάθε φορά, αν
εµείς του δηµιουργούµε µεγαλύτερα προβλήµατα, δεν υπάρχει
λόγος να συζητάµε καν, δεν υπάρχει λόγος να είµαστε εδώ.
Αφήστε να λύσουν τα δικαστήρια όλες τις υποθέσεις.

Μου προκαλεί εντύπωση, γιατί είµαι νέος άνθρωπος η διάθεση
που έχετε να καταστρατηγείτε το Σύνταγµα. Αυτή είναι ωµή κα-
ταστρατήγηση του Συντάγµατος.

Κύριε Υπουργέ, είστε νέος πολιτικός. Σας εκτιµώ απεριόριστα,
σας το έχω πει και κατ’ ιδίαν. Αυτή, όµως, η συµπεριφορά µε το
πολυνοµοσχέδιο- νοµοσχέδιο και τις τροπολογίες, µε ενοχλεί ως
νοήµονα άνθρωπο. Μας συµπεριφέρεστε ως όντα που δεν έχουν
νοηµοσύνη. Μας συµπεριφέρεστε ως συναδέλφους που θεω-
ρείτε ότι είναι στο περιθώριο, ότι δεν σας ενδιαφέρει αν ενηµε-
ρωθήκαµε, αν διαβάσαµε, αν µελετήσαµε. ∆ηλαδή, τι να
νοµοθετήσω; Ένα πολυνοµοσχέδιο τριάντα σελίδων;

Όταν, λοιπόν, καταστρατηγείται η Βουλή, καταστρατηγείται
το Σύνταγµα, καταστρατηγείται η λογική, υπάρχει πρόβληµα,
κύριε Υπουργέ!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό µόνο θέλω, κύριε Πρόεδρε.
Γιατί τα λέω αυτά; ∆ιότι δεν λύσαµε όλα τα υπόλοιπα προβλή-

µατα της αγοράς, κύριε Υπουργέ. ∆εν λύσαµε όλα τα υπόλοιπα
προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας. ∆υστυχώς, λειτουργείτε
εν προχείρω και σε βιασύνη.

Θα σας πω µόνο ένα παράδειγµα, γιατί σας είπα ότι έχετε
άγχος και θα κλείσω εδώ. Και το κάνω από συναδελφική αλλη-
λεγγύη στη συνάδελφο που είναι δηµοσιογράφος. Ζητώ µία πα-
ρένθεση.

Κύριοι συνάδελφοι, πριν από λίγο καιρό εν όψει του κλεισίµα-
τος της Βουλής, µια συνάδελφος της ΕΡΤ παρανόµως απολύ-
θηκε γιατί δεν άκουσε τον προϊστάµενό της στην ΕΡΤ που της
είπε να µη βγάλει την είδηση για το κλείσιµο της Βουλής. Είναι η
κ. Νατάσα Θωµά. Έκανα ερώτηση σήµερα στον Υπουργό.

∆εν είναι δυνατόν σε µια δηµοκρατία να συµπεριφέρεστε όπως
ο Μαρούδας. Απίστευτα πράγµατα! ∆ηλαδή, επειδή η συνάδελ-
φος δεν άκουσε τη διεύθυνση της ΕΡΤ και ανακοίνωσε την εί-
δηση, επειδή είναι στην κρατική τηλεόραση, την απέλυσαν! Αν
αυτή είναι συµπεριφορά λογικής Κυβερνήσεως, συµπεριφορά

Κυβερνήσεως, η οποία έµαθε από το παρελθόν από λογικές
τύπου Μαρούδα και λογικές τύπου –αν θέλετε- απολυταρχίας και
συµπεριφέρεται µε αυτόν τον τρόπο σε µία εργαζόµενη, η οποία
έκανε τη δουλειά της, πολύ φοβούµαι ότι πολύ γρήγορα – επειδή
εσείς δεν κάνετε δουλειά- θα πάτε σπίτι σας.

∆εν είναι δυνατόν να παίζετε µε το ψωµάκι των δηµοσιογρά-
φων. Είναι αδιανόητο. Λυπούµαι γι’ αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε τον
κ. Βελόπουλο.

Εισερχόµαστε στον κατάλογο.
Ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ξάνθης κ. Σγουρίδης έχει

το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στο νοµοσχέδιο το οποίο συζητάµε «∆ιασυνοριακές Συγχω-

νεύσεις Κεφαλαιουχικών Εταιρειών» η κεντρική µας παρατήρηση
είναι ότι δεν λαµβάνεται υπ’ όψιν η θέση των εργαζοµένων. Πα-
ράλληλα, δεν λαµβάνεται υπ’ όψιν η θέση των µικροµετόχων.

Παραδείγµατος χάριν, συγκεκριµένη εταιρεία της Θράκης, ει-
σηγµένη στο Χρηµατιστήριο, µε µικροµετόχους αλλά και µετό-
χους. Οι κύριοι µέτοχοι ιδρύουν εταιρεία στη Βουλγαρία.
Αυτοµάτως µέσα από αυτήν τη διασυνοριακή συγχώνευση µπο-
ρούν κάλλιστα να απαλείψουν από το µετοχολόγιο τους µικρο-
µετόχους. ∆εν λαµβάνεται καν υπ’ όψιν.

Οι άνθρωποι αυτοί πρέπει να πάνε στα δικαστήρια για να
βρουν το δίκαιό τους, να βρουν άκρη. Και περίµενε τώρα από τα
ελληνικά δικαστήρια και την ελληνική δικαιοσύνη να βγάλεις
άκρη. Και πώς να τη βγάλεις; Αυτή είναι η κεντρική µας παρατή-
ρηση, παράλληλα και για τους εργαζόµενους.

Όµως, η όλη συζήτηση γύρω από το νοµοσχέδιο, κύριε Υφυ-
πουργέ, έγινε γύρω από την παρατεινόµενη θεσµική εκτροπή
που η Κυβέρνηση δείχνει µε το να νοµολογεί µε τροπολογίες.
Τροπολογίες-ολόκληρα νοµοσχέδια! Φέρατε, λοιπόν, στο νοµο-
σχέδιο αυτό –και αύριο έρχεται στο επόµενο νοµοσχέδιο- δυο
µεγάλες τροπολογίες που είναι κυρίαρχες των νοµοσχεδίων.

Η πρώτη είναι αυτή την οποία εσείς θα συζητήσετε -διότι
εµείς, όπως σας είπε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, αλλά και
ο εισηγητής µας ο κ. Τσιρώνης, θα φύγουµε εις ένδειξη διαµαρ-
τυρίας- κι έχει να κάνει µε το θέµα ότι µπορούν να λαµβάνουν
µέσα από το ΕΣΠΑ προγράµµατα και εταιρείες δικαιούχοι µη πα-
ραγωγικοί. ∆ιευρύνονται οι επιλέξιµες δαπάνες ακόµα και σε γή-
πεδα και σε κτήρια. Αυτό δεν το θεωρούµε έρευνα.

Η άλλη τροπολογία η οποία έρχεται είναι για τους ηµιυπαίθρι-
ους χώρους. Υπερκαλύπτει το νοµοσχέδιο!

Όµως, γιατί το κάνετε αυτό; Το κάνετε γιατί έχετε ουσιαστική
αδυναµία απορρόφησης των πόρων από το ΕΣΠΑ. Έληξε ο δεύ-
τερος χρόνος, πάµε στα µισά του τρίτου χρόνου και η απορρό-
φηση από το ΕΣΠΑ είναι σχεδόν µηδενική.

Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι. Έχετε δεσµεύσει µέχρι τώρα 1,1
δισεκατοµµύρια ευρώ από τα 32.000.000.000 ευρώ –κοινοτικοί
και εθνικοί πόροι- κι έχετε πραγµατοποιήσει δαπάνες ύψους
380.000.000 ευρώ. Και είµαστε στο δεύτερο χρόνο και πάµε στο
µισό του τρίτου.

Θα έπρεπε µέσα σε τρία χρόνια να έχετε δεσµεύσει
9.000.000.000 ευρώ στο Ε.Σ.Π.Α. και να έχετε πραγµατοποιήσει
δαπάνες ύψους 3.000.000.000 ευρώ. Και σας ήρθαν και όλα βο-
λικά.

Σας ήρθαν όλα βολικά. Πρώτον, λόγω της παγκόσµιας οικο-
νοµικής κρίσης σας εδόθη να πραγµατοποιήσετε έργα µόνο από
τους κοινοτικούς πόρους και όχι να βάλετε ίδια συµµετοχή και
δεν έχετε προχωρήσει την απορρόφηση. Τι σας λένε; Πάρτε
λεφτά από τους κοινοτικούς πόρους, εκτελέστε έργα και µη βά-
λετε ίδια συµµετοχή, βάλτε τη σε µεταγενέστερο χρόνο.

Επίσης, λόγω των πυρκαγιών σας εδόθη παράταση στο Γ’ Κοι-
νοτικό Πλαίσιο Στήριξης. Ενώ το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης
έληγε το 2008, πήγε τέλος του 2009 σε ειδικά προγράµµατα και
παράλληλα το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης λόγω της οικονοµι-
κής κρίσης παρετάθη για ένα εξάµηνο ακόµη µέχρι τα µέσα του
2009. Σας εδόθη το δικαίωµα έργα 1.000.000.000 που εκτελέ-
στηκαν από εθνικούς πόρους από την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να
τα εντάξετε µέσα στο ΕΣΠΑ και να πάρετε την κοινοτική συµµε-
τοχή.



932 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Σας επετράπη να υπάρχουν γέφυρες έργα ανάµεσα στο Γ’ Κοι-
νοτικό Πλαίσιο Στήριξης και στο ΕΣΠΑ. Παρ’ όλα αυτά εσείς αντί
να προχωρήσετε στη γρήγορη απορρόφηση –απορρόφηση που
την έχει, πράγµατι, ανάγκη η Ελλάδα- να δώσετε κίνητρα να γί-
νουν έργα, συγκεντροποιήσατε το σύστηµα. Το σύστηµα είναι
συγκεντρωτικό, περνάει µέσα από τα Υπουργεία και γι’ αυτό το
λόγο –ακούστε το- το 40% των χρηµάτων του ΕΣΠΑ γίνεται µέσα
από τα περιφερειακά προγράµµατα, ενώ το 60% γίνεται µέσα
από τα Υπουργεία ακόµα και των περιφερειακών προγραµµάτων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Αυτό το οποίο διατυµπανίζετε ότι το 80% των χρηµάτων του
ΕΣΠΑ θα πάει για έργα της περιφέρειας είναι γιατί «ποιήσατε την
ανάγκη φιλότιµο», διότι από απόψεως ύψους δαπανών έχει κλει-
δωθεί η Αττική και αναγκαστικά τα χρήµατα κατευθύνονται στη
περιφέρεια. Αλλά και απ’ αυτά τα χρήµατα –δηλαδή το 80% που
κατευθύνεται στην περιφέρεια- το 60% γίνεται από τα Υπουργεία
και όχι από την περιφέρεια. Η βιασύνη για την απορρόφηση οδη-
γεί στην υποβάθµιση του στόχου. Παράδειγµα είναι η τροπολο-
γία την οποία φέρατε. Μέχρι και τα γήπεδα και τα κτήρια
µπαίνουν µέσα στο πρόγραµµα για την έρευνα και την τεχνολο-
γία.

Υποβαθµίζετε τη διάθεση των πόρων. Αντί το 40% να πηγαίνει
για να βοηθηθούν οι ανθρώπινοι πόροι, µόνο το 21% κατευθύνε-
ται εκεί. Μειώσατε τα έργα του ΟΣΕ κατά 350.000.000 ευρώ, την
Κοινωνία της Πληροφορίας κατά 140.000.000 ευρώ και κατά
140.000.000 ευρώ το Πρόγραµµα της Ανταγωνιστικότητας. ∆η-
λαδή, η ποιότητα των στόχων του ΕΣΠΑ έχει κυριολεκτικά κατα-
βαραθρωθεί.

Εµείς έχουµε µία πρόταση: Να προωθήσετε τα µικρά και τα
µεσαία έργα µέσω των ΟΤΑ µε χρηµατοδότηση από τη προκα-
ταβολή των 450.000.000 ευρώ που σας εδόθη για το 2009. Να
δώσετε προτεραιότητα στα συγχρηµατοδοτούµενα έργα, γιατί
έτσι θα αποκτήσετε το δικαίωµα να αντλήσετε πρόσθετους πό-
ρους γύρω στα 3.000.000.000 ευρώ από τα χρήµατα τα οποία θα
δοθούν από τους συγχρηµατοδοτούµενους πόρους και να δώ-
σετε κίνητρα χρηµατοδότησης µετατροπής των κτηρίων σε βιο-
κλιµατικά. Η µόνωση των κτηρίων θα βοηθήσει πολύ
περισσότερο να κινηθεί και να αναθερµανθεί η αγορά στη χώρα
µας από εγχώριες εταιρείες, παρά αυτό που κάνατε µε τα κλι-
µατιστικά τα οποία ναι, µεν είναι inverter, αλλά ουσιαστικά εισά-
γονται. ∆εν είναι κακό κατ’ ανάγκη το πρόγραµµα. Σωστό είναι το
πρόγραµµα, αλλά πρώτα µόνωσε τα κτήρια που τα περισσότερα
ακόµα έχουν αλουµίνια της εποχής του 1970 και του 1980. Μό-
νωσε τα κτήρια, προχώρησε σε άλλες αλλαγές, κάνε τα κτήρια
βιοκλιµατικά και µετά προχώρησε να δώσεις τα κίνητρα για να
αγοραστούν συσκευές οι οποίες εισάγονται από το εξωτερικό.

Για όλους αυτούς τους λόγους εµείς επισηµαίνουµε ότι η βια-
σύνη σας για να νοµοθετήσετε µέσω τροπολογιών –παραδείγ-
µατος χάριν, η τροπολογία αυτή για την έρευνα και την
τεχνολογία µέσα από το ΕΣΠΑ- έχει να κάνει µε το ότι σας λείπει
η απορροφητικότητα. Κι αυτό έχει να κάνει µε ένα λόγο: Επιδεί-
ξατε τεράστια ανικανότητα µε αποτέλεσµα η χώρα να ζηµιώνει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Νικόλαος Ζωΐδης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε Πρό-

εδρε, το λόγο για δύο λεπτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συγγνώµη, κύριε

Ζωΐδη.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Μερικές σύ-

ντοµες παρατηρήσεις.
Επειδή, κύριε Πρόεδρε και ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ και οι ει-

δικοί αγορητές, αλλά και ο συνάδελφος που έλαβε το λόγο και
µίλησε πριν, ο κ. Σγουρίδης, µας εγκάλεσαν, διότι τάχα δεν προ-
στατεύονται επαρκώς τα δικαιώµατα των εργαζοµένων, τα δι-
καιώµατα της µειοψηφίας, σε ό,τι αφορά το σχέδιο νόµου το
οποίο σήµερα συζητείται στην Εθνική Αντιπροσωπεία, θα πω το
εξής.

Κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω -και λυπάµαι που το λέω- ότι δεν

έχει γίνει αντιληπτό τι ρυθµίζεται µε το σχέδιο νόµου που συζη-
τάµε. ∆ιότι τόνισα κατά τη συζήτηση επί της αρχής ότι σε ό,τι
αφορά στα ζητήµατα που προηγούνται της διαδικασίας λήψης
απόφασης ηµεδαπών εταιρειών για το αν θα συγχωνευτούν ή
όχι, ισχύει απολύτως το εθνικό δίκαιο.

Γιατί επανέρχεστε, λοιπόν, σε ζητήµατα τα οποία είναι απολύ-
τως καθαρά και από την αιτιολογική έκθεση του σχεδίου νόµου
που συζητάµε; Αυτό δείχνει είτε προσπάθεια παραπληροφόρη-
σης ή άγνοια των ρυθµίσεων, οι οποίες συζητούνται σήµερα στη
Βουλή.

Τόνισα και επαναλαµβάνω ότι σε ό,τι αφορά στη λήψη από-
φασης ισχύει ο ν. 3190/1955 και ο ν. 2190/1920 περί εταιρειών
περιορισµένης ευθύνης και ανωνύµων εταιρειών, επ’ ουδενί θί-
γονται τα δικαιώµατα των εργαζοµένων και οι διατάξεις που αφο-
ρούν σε οµαδικές απολύσεις εξακολουθούν να παραµένουν σε
ισχύ.

Και κάνετε και ένα σηµαντικό λάθος: Μπερδεύετε τα δικαιώ-
µατα της µειοψηφίας µε τα δικαιώµατα των µικροµετόχων. Αυτό
είναι ένα τεράστιο λάθος. Θα πρέπει να αποσαφηνίσετε ότι το
δικαίωµα της µειοψηφίας είναι ένα οργανωµένο δικαίωµα του
εταιρικού δικαίου. Μπορεί να ανήκει αυτό το δικαίωµα σ’ ένα µο-
νοπρόσωπο, µπορεί δηλαδή το σύνολο των µετοχών για την
άσκηση του δικαιώµατος µειοψηφίας να το έχει µόνο ένας εταί-
ρος και αυτός να έχει τις περισσότερες µετοχές από οποιονδή-
ποτε άλλον στην εταιρεία. Εσείς συγχέετε αυτό το δικαίωµα
µειοψηφίας µε το δικαίωµα των µικροµετόχων, µε αποτέλεσµα
να οδηγείστε προφανώς σε εσφαλµένα συµπεράσµατα.

Επειδή θα λάβουν το λόγο και οι υπόλοιποι συνάδελφοι, θα
παρακαλούσα να µην επαναληφθούν αυτές οι ακροβασίες, οι
οποίες δεν έχουν καµµία απολύτως σχέση µε τις ρυθµίσεις του
συζητούµενου σχεδίου νόµου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε

για ένα λεπτό;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λαφαζάνη,

θέλετε τώρα να κάνετε παρέµβαση;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μόνο για ένα λεπτό, κύριε Πρό-

εδρε.
Ο κύριος Υφυπουργός καταβάλλει φιλότιµες προσπάθειες βε-

βαίως να δικαιολογήσει ένα πόνηµα έκτρωµα το οποίο κατατίθε-
ται στην Εθνική Αντιπροσωπεία µας και το οποίο θα λειτουργήσει
εξουθενωτικά σε βάρος των επιχειρήσεων και της απασχόλησης
των εργαζοµένων στη χώρα µας, ιδιαίτερα στο πλαίσιο της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Κύριε Υφυπουργέ, µη θεωρείτε ότι και εµείς δεν γνωρίζουµε τι
σηµαίνουν συγχωνεύσεις και τι συνεπάγονται, πέρα και έξω από
όποιες διατάξεις γενικού εργατικού δικαίου ισχύουν στη χώρα
µας.

∆ιότι εσείς πρέπει να ξέρετε πολύ καλύτερα από µας ότι η συγ-
χώνευση επιχειρηµατικά γίνεται για να µειωθεί το κόστος και κυ-
ρίως το εργασιακό κόστος. Εποµένως, αν είναι συγχώνευση
ξένης επιχείρησης µε ηµεδαπή επιχείρηση µπορεί η ηµεδαπή επι-
χείρηση να εξαφανιστεί από τη συγχώνευση και να εξαφανιστούν
και όλες οι δραστηριότητές της στη χώρα µας. Εποµένως, δεν
υπάρχει εδώ καµµία ρήτρα που να προφυλάσσει τους εργαζό-
µενους και την απασχόλησή τους.

∆εύτερον, είπατε για τις ηµεδαπές επιχειρήσεις. Για τις ηµε-
δαπές επιχειρήσεις βεβαίως ισχύουν οι κανόνες του Εργατικού
∆ικαίου. Αλίµονο, αν έπρεπε να τους παραβιάσετε και να τους
καταργήσετε. Αλλά, όµως και εδώ οι συγχωνεύσεις ηµεδαπών
επιχειρήσεων αποβλέπουν στη µείωση του προσωπικού, απο-
βλέπουν στην απασχόληση λιγότερου προσωπικού, εποµένως
στην αύξηση των απολύσεων. Μπορεί να µη γίνουν, όµως, αυτές
οι απολύσεις άµεσα. Οι απολύσεις αυτές θα γίνουν συν τω
χρόνω, κύριε Υφυπουργέ.

Εποµένως, για τις συγχωνευόµενες επιχειρήσεις έπρεπε να
υπάρχουν ειδικές ρήτρες που να δίνουν µια παράταση χρόνου
και µια ανάσα απασχόλησης στους εργαζόµενους των συγχω-
νευόµενων εταιρειών. Τίποτα απ’ αυτά δεν κάνετε µε το νοµο-
σχέδιό σας. Βλέπετε τις επιχειρήσεις, τους επιχειρηµατικούς
οµίλους, τα κέρδη τους, τις συγχωνεύσεις τους, τη συγκέντρωση
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και τη συγκεντροποίηση του κεφαλαίου, δεν βλέπετε όµως ότι
υπάρχουν και εργαζόµενοι σ’ αυτήν τη χώρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο κ.
Ζωίδης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα προσπαθήσω στη σύντοµη τοποθέτησή µου, κύριε Υφυ-

πουργέ, να απαντήσω στον προβληµατισµό σας για κατά πόσο
µπορούµε να κατανοήσουµε ή όχι τον τρόπο και την ουσία µε την
οποία νοµοθετεί η Κυβέρνηση.

Κύριε Υφυπουργέ, το αποψινό νοµοσχέδιο είναι δέκα σελίδες
και η τροπολογία τριάντα µία. Αυτά είναι τα ποσοτικά χαρακτη-
ριστικά του νοµοθετικού έργου που κάνει απόψε η Βουλή των
Ελλήνων. Και η τροπολογία αφορά τα ερευνητικά κέντρα και την
ένταξή τους στο Πρόγραµµα του ΕΣΠΑ. Είναι πολύ σοβαρά τα
ζητήµατα της προκήρυξης των προγραµµάτων της έρευνας, της
τεχνολογίας και της καινοτοµίας, για να εισαγάγετε µε καθυστέ-
ρηση αυτήν την τροπολογία.

Το κοινοτικό πλαίσιο για το ΕΣΠΑ έχει δηµοσιευτεί από το
2006. Η συγκεκριµένη τροπολογία από µόνη της είναι ένα ολό-
κληρο νοµοσχέδιο και θα πρέπει το Υπουργείο να την πάρει πίσω
και να την επαναφέρει ως σχέδιο νόµου, αφού εξαντλήσει τη δια-
βούλευση µε τα ερευνητικά κέντρα, τα τεχνολογικά ινστιτούτα,
τους συλλόγους των εµπλεκοµένων φορέων, τους κοινωνικούς
εταίρους, κάνοντας όλες τις διορθωτικές πράξεις, για να γίνει
ένα σχέδιο νόµου που θα προωθεί την έρευνα και την τεχνολο-
γία στην Ελλάδα.

Γι’ αυτόν το λόγο, κύριε Υπουργέ, εµείς θα θέλαµε να αποσύ-
ρετε την τροπολογία, τροπολογία-νοµοσχέδιο, ώστε να ακολου-
θηθεί η κανονική διαδικασία, η ορθή διαδικασία, να προηγηθεί
διαβούλευση στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής. Η επιλογή
αυτού του τρόπου εισαγωγής προσβάλλει το Σύνταγµα, προ-
σβάλλει το νέο Κανονισµό της Βουλής και αποτελεί άλλη µια
εκτροπή της κοινοβουλευτικής λειτουργίας και των κοινοβου-
λευτικών θεσµών.

Σχετικά µε το θέµα, η σηµερινή Οδηγία 56 του 2005, που ψη-
φίστηκε στις 25-11-2005, έπρεπε να είχε ενσωµατωθεί στην εσω-
τερική νοµοθεσία µας µέχρι τις 15-12-2007. Στις 23 Απριλίου η
χώρα µας καταδικάστηκε στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο λόγω της
πολύ µεγάλης καθυστέρησης. Κατά τα δύο αυτά χρόνια καθυ-
στέρησης πραγµατοποιήθηκαν τεράστιες και σοβαρές στρε-
βλώσεις στην αγορά, που οδήγησαν σε υποχώρηση, αντί σε
ενδυνάµωση του ανταγωνισµού.

Όλη την προηγούµενη περίοδο πραγµατοποιήθηκαν πάνω από
χίλιες εξαγορές και συγχωνεύσεις, συνολικής αξίας άνω των
20.000.000.000 ευρώ. Πρωταγωνιστές οι γνωστοί κλάδοι των
τραπεζικών και χρηµατοοικονοµικών υπηρεσιών, του εµπορίου,
της πληροφορικής, των κατασκευών και της βιοµηχανίας ποτών.
∆έκα αλυσίδες σούπερ µάρκετ ελέγχουν σήµερα πάνω από το
85% της αγοράς του λιανικού εµπορίου, εξ ου και τα προβλή-
µατα στο εµπόριο και στις τιµές. Οι τιµές στα καύσιµα αυξήθηκαν
κατά 29%, σύµφωνα µε το Ελληνικό Κέντρο Καταναλωτή. Έγινε,
δηλαδή, µια τεράστια συγκέντρωση κεφαλαίων σε συγκεκριµέ-
νες επιχειρήσεις που οδήγησαν την αγορά σε στρεβλώσεις και
σε αποτελέσµατα που επιβαρύνουν σηµαντικά και επιβαρύνουν
κυρίως τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και τους απλούς κατανα-
λωτές.

Και απαντώ σ’ αυτό που είπατε, κύριε Υφυπουργέ. Η υποχρέ-
ωση της χώρας µας ήταν να θεσπίσει και στο ελληνικό δίκαιο τις
απαραίτητες νοµοθετικές ρυθµίσεις, ώστε να διευκολυνθούν οι
διασυνοριακές συγχωνεύσεις, να καταστούν εφικτές, για να µπο-
ρούν οι ελληνικές επιχειρήσεις µαζί µε τις αλλοδαπές επιχειρή-
σεις των χωρών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης να
συγχωνεύονται προς όφελος, βέβαια, αλλά µε κανόνες και αρχές
και όχι ανεξέλεγκτα, όπως έγινε, των ενδιαφεροµένων.

Η µεταφορά µιας οδηγίας στο εσωτερικό δίκαιο δεσµεύει το
κράτος-µέλος ως προς το αποτέλεσµα και επιλέγεται το νοµο-
θετικό εργαλείο της οδηγίας, σε αντίθεση µε τον κανονισµό που
υποχρεώνει σε εισαγωγή αυτούσιων των κανόνων που θεσπίζει,
ακριβώς για να αφήσει στη διακριτική ευχέρεια της κάθε χώρας
να ρυθµίσει τα θέµατα σε εναρµόνιση µε τις πραγµατικές της
ανάγκες.

Σκοπός της παρούσης οδηγίας ήταν η θέσπιση κοινών και ενι-
αίων κανόνων µε τις άλλες ευρωπαϊκές χώρες, ώστε να καλυ-
φθούν ως αποτέλεσµα τα νοµικά κενά που υπήρχαν µέχρι
σήµερα στη νοµοθεσία για τις διασυνοριακές συγχωνεύσεις.

Με άλλα λόγια, εσείς µεταφέρετε σήµερα σχεδόν αυτούσιο το
κείµενο της οδηγίας σαν να ήταν κανονισµός, ενώ θα µπορού-
σατε, για παράδειγµα, να µεριµνάτε για τα θύµατα αυτών των
συγχωνεύσεων, τους πιστωτές των επιχειρήσεων, τις µειοψηφίες
των εταιρειών που συγχωνεύονται και φυσικά τους εργαζόµε-
νους που χωρίζονται σε δύο κατηγορίες, στους τυχερούς που
εξαναγκάζονται σε εθελούσιες εξόδους και σε εκείνους που απο-
λύονται και βέβαια, στους καταναλωτές. Αυτά όσον αφορά την
ουσία του νοµοσχεδίου που συζητούµε.

Οι διατάξεις που αφορούν στα δικαιώµατα της συµµετοχής
των εργαζοµένων στο διοικητικό συµβούλιο των εταιρειών και
στα δικαιώµατα της µειοψηφίας των εταίρων και των πιστωτών
θα έπρεπε να προσαρµοστούν στο εθνικό δίκαιο µε πιο σαφή και
ενδεχοµένως, µε πιο αυστηρό τρόπο.

Απουσιάζει σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια σοβαρή
και υπεύθυνη πολιτική της Κυβέρνησης στους τοµείς της ανά-
πτυξης και της οικονοµίας. Καθιερώσατε το νέο όρο «τακτοποι-
ήσεις». Πριν από δύο εβδοµάδες τακτοποιήσατε τα τουριστικά
καταλύµατα και µάλιστα, ερήµην και εν απουσία του αρµόδιου
Υπουργείου, του ΥΠΕΧΩ∆Ε, που δεν ξέρουµε καν αν θα τα ανα-
γνωρίσει.

Την προηγούµενη εβδοµάδα είχαµε τροπολογίες για τα κλι-
µατιστικά, σήµερα την τροπολογία για το ΕΣΠΑ, αύριο για τους
ηµιυπαίθριους χώρους, κ.ο.κ. Όσον αφορά τους ηµιυπαίθριους
χώρους, µιλάµε και εδώ για µια τακτοποίηση. Κάνετε µια τακτο-
ποίηση όλων των ηµιυπαίθριων χώρων, η οποία δεν έχει νοµιµο-
ποίηση. ∆εν υπάρχει συνοχή. Ο τρόπος, δηλαδή, που νοµοθετεί
η Κυβέρνησή σας κινείται σε µία ασυνάρτητη λογική, µε την
οποία αρνούµαστε να συµπράξουµε, τη λογική της προχειρότη-
τας και της αποσπασµατικότητας. Όλα κινούνται σε µία λογική ει-
σπρακτική και ρουσφετολογική, µία λογική των διευθετήσεων και
των τακτοποιήσεων.

Και σάµπως να ήταν µόνο αυτά τα προβλήµατα όσον αφορά τη
λειτουργία της Κυβέρνησης, κύριε Πρόεδρε! Σήµερα, στην
Αθήνα, ήρθαν όλοι οι αιρετοί του Νοµού ∆ωδεκανήσου, όλοι οι
δήµαρχοι, ο νοµάρχης, όλες οι νοµαρχιακές παρατάξεις και όλοι
οι Βουλευτές. Εν αγαστή συµπνοία προσπαθήσαµε να προσεγ-
γίσουµε τα θέµατα που ταλανίζουν το Νοµό ∆ωδεκανήσου ως
προς την υγεία. Άπαντες!

Και παρουσιάστηκαν δύο φαινόµενα. Και οι πέντε Βουλευτές
του νοµού ακολουθήσαµε την αποστολή σε κλεισµένο ραντεβού
στο Μέγαρο Μαξίµου. Και απαγορεύτηκε σε δύο Βουλευτές, σε
µένα και στο συνάδελφό µου κ. Νικητιάδη, να εισχωρήσουµε στο
Μέγαρο Μαξίµου. ∆εν µας δέχθηκαν.

∆εύτερον, την ίδια ώρα που όλοι, δηλαδή και οι πέντε Βου-
λευτές και όλοι οι αιρετοί ανεξαρτήτως κόµµατος, προσπαθή-
σαµε να προσεγγίσουµε ένα πολύ σοβαρό θέµα που αφορά την
υγεία, ο εκπρόσωπος της Κυβέρνησης, ο Γενικός Γραµµατέας
Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου, στη Ρόδο, την ίδια ώρα, έδωσε συ-
νέντευξη Τύπου και κατήγγειλε όλους µας και εσάς ως θεατρί-
νους, ως ανθρώπους τους οποίους ενδιαφέρει µόνο το θέατρο
και η δηµιουργία εντυπώσεων.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: ∆εν ήλθαµε εµείς. Μόνοι σας
πήγατε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Κύριε Καραµάριε, ο εκπρόσωπος της Κυ-
βέρνησης στο Νοµό ∆ωδεκανήσου στη Ρόδο, την ίδια ώρα που
εσείς µαζί µε εµάς και όλους τους αιρετούς του νοµού προσπα-
θούσαµε να προσεγγίσουµε ένα θέµα που καίει τη ∆ωδεκά-
νησο…

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Εσείς που πήγατε!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Το θέµα είναι το εξής, κύριε Καραµάριε.

Ο Ανδρέας Παπανδρέου, ως Βουλευτής ∆ωδεκανήσου, έκανε το
Νοσοκοµείο της Ρόδου. Ο Κώστας Καραµανλής, υποψήφιος
Βουλευτής ∆ωδεκανήσου, δεν µπόρεσε να υπογράψει έναν κα-
νονισµό όπως τον ήθελαν οι φορείς της Ρόδου. Αυτό είναι το χάλι
µας, αυτή είναι η κατάσταση.

Παρένθεση ήταν αυτό, κύριε Πρόεδρε, και ζητώ συγγνώµη για
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την ένταση. Όµως, αυτά και άλλα τέτοια …
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Γιατί δεν το κάνατε τόσα χρό-

νια; Σας είπαµε να µην πάτε στο Μέγαρο Μαξίµου και εσείς πή-
γατε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Πήγαµε και δεν ακολουθήσαµε τις οδη-
γίες σας! Άλλη φορά θα το κάνουµε, κύριε συνάδελφε! Την άλλη
φορά θα παίρνουµε την άδειά σας αν θα πρέπει να επιµεληθούµε
των προβληµάτων του νοµού µας!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ζωϊδη, εάν
δεν κάνω λάθος, ο κ. Καραµάριος, ως πολύ έµπειρος, σας είπε
«σας συµβουλεύσαµε να µην πάτε στο Μαξίµου, αλλά εκείνη την
ηµέρα».

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Ίσως κάτι να ξέρει περισσότερο από τα
συµβαίνοντα στη Νέα ∆ηµοκρατία, κύριε Πρόεδρε! Αυτό θα το
αποδεχτώ.

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας)

Ίσως ξέρει πολύ περισσότερα σχετικά µε το ποιο κλίµα επι-
κρατεί στα κέντρα λήψης των αποφάσεων. Αυτό θα το αποδε-
χτώ, θα το αποσπαστώ και θα το σεβαστώ. Άλλωστε σέβοµαι τον
κ. Καραµάριο και το ξέρει, γιατί το έχω δηλώσει επανειληµµένως
πολλές φορές.

Για όλους αυτούς τους λόγους, κύριε Υπουργέ, εάν δεν απο-
σύρετε την τροπολογία, εµείς επιδεικνύοντας καλή θέληση κα-
ταψηφίζουµε µόνο τρία άρθρα από το σηµερινό νοµοσχέδιο, τα
άρθρα 8, 9 και 14, γιατί θέλουµε να πιστεύουµε ότι η χώρα µας
έχει διεθνείς υποχρεώσεις. Και αυτές τις υποχρεώσεις οφεί-
λουµε να τις σεβόµαστε, υπό την αίρεση και υπό τις προϋποθέ-
σεις που και εγώ αναφέρθηκα προηγουµένως, αλλά και ανέλυσε
ο εισηγητής του κόµµατός µας κατά την τοποθέτησή του.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καραµάριε,
παρ’ ότι ακούσαµε όλοι εδώ την τοποθέτηση του συναδέλφου
νωρίτερα, δεν υπάρχει προσωπικό µε την έννοια δηλαδή είτε
απαξιωτικής αναφοράς είτε διαστρεβλωτικής σε σχέση µε όσα
είπατε. Όµως, παρ’ όλα αυτά, θα σας δώσω το λόγο για να ανα-
πτύξετε την άποψή σας, εάν εσείς θεωρείτε ότι οι αναφορές που
έγιναν προς εσάς θα πρέπει να απαντηθούν.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ξέρει ο αγαπη-
τός κύριος συνάδελφος πόσο τον εκτιµώ. Έκανε, όµως, ένα
λάθος. Ήλθαν ο Νοµάρχης και οι ∆ήµαρχοι της Ρόδου να πάνε
στο Μέγαρο Μαξίµου πράγµατι απρόσκλητοι. Βρεθήκαµε το
πρωί, εγώ τους είπα τις απόψεις µου, επικοινώνησα µε τα Υπουρ-
γεία και τους είπα «έχω αυτές τις αποφάσεις, εσείς πηγαίνετε,
εγώ δεν µπορώ να ακολουθήσω διότι δεν πάω απρόσκλητος σε
µία συγκέντρωση, την οποία δεν έπρεπε να κάνετε».

Τους συµβούλευσα και τους δύο συναδέλφους, αφού οι δή-
µαρχοι είναι από όλες τις παρατάξεις και επικεφαλής είναι ο νο-
µάρχης, να τους αφήσουν να πάνε µόνοι. «Μην πάτε εσείς, γιατί
κακό θα κάνετε στον εαυτό σας και τίποτα δεν θα προσφέρετε.»

Πράγµατι, πήγε αντιπροσωπεία στο Μαξίµου. Επισκέφτηκε το
γραφείο του Πρωθυπουργού ο Νοµάρχης, ο επικεφαλής της ΤΕΚ
∆ωδεκανήσου και οι προϊστάµενοι, ο γιατρός και ο εκπρόσωπος
των εργαζοµένων. Ήθελαν σώνει και καλά, απ’ ό,τι έµαθα να
µπουν εκείνη την ώρα µέσα µε το ζόρι στο πρωθυπουργικό γρα-
φείο. Είναι δυνατόν;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Άρα, εισήλθαν
εκείνη την ώρα κάποιοι στο Μέγαρο Μαξίµου, αλλά όχι όλοι.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Θέλω, λοιπόν, να πω στον αγα-
πητό κύριο συνάδελφο πως ο κύριος Περιφερειάρχης, αν έκανε
οποιαδήποτε άλλη δική του press conference ή συζήτηση εκεί
στη Ρόδο, δικαίωµά του. Όµως, τι σχέση έχω εγώ σε αυτήν την
υπόθεση, όταν µαζί του συµπαρασταθήκαµε στο κύριο αίτηµα,
που ήταν η στελέχωση και αναβάθµιση του Νοσοκοµείου της
Ρόδου και η έγκριση του νέου κανονισµού. Ο νέος κανονισµός
έγινε τελικά µετά από τόσα χρόνια. Η µόνη διαφορά µας είναι η
αύξηση των θέσεων, που αντί εκατόν δεκαπέντε θέλουµε να είναι
περισσότερες. Έτσι έχει όλο το θέµα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, κύριε

Ζωίδη.
Κατ’ αρχάς, πρέπει να πω ότι όντως ο κ. Καραµάριος δεν έχει

καµµία ευθύνη για όσα έγιναν ή δεν έγιναν.
∆εύτερον, η διαπίστωση ότι ορισµένοι εισήλθαν στο Μαξίµου

και ορισµένοι δεν εισήλθαν συνδυάζεται µε αυτό. Ο κ. Καραµά-
ριος, ως έµπειρος, σας είπε «Μην πάτε, γιατί πιθανόν να µην ει-
σέλθετε.»

Τώρα, όµως, θέλετε και εσείς να πάρετε το λόγο για ένα δίλε-
πτο. Ζητά το λόγο και ο κ. Νικητιάδης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Ένα µόνο δευτερόλεπτο, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Τώρα θα γίνει µία
ενδοδωδεκανησιακή συζήτηση.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Εγώ πήγα στον…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, κύριε

ΝΙκητιάδη.
Θα παρακαλέσω, λοιπόν, στο συνάδελφο κ. Ελευθέριο Αυγε-

νάκη, ο οποίος είναι σε αναµονή να δείξει κατανόηση, ώστε να
δώσουµε από δύο λεπτά το λόγο στους συναδέλφους της ∆ω-
δεκανήσου, για να διαλυθούν και οι όποιες παρεξηγήσεις.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ωραία. Ο κ. Αυγε-

νάκης, ως νησιώτης, δείχνει κατανόηση.
Ορίστε, κύριε Ζωίδη, έχετε το λόγο. Όµως, σας παρακαλώ να

είστε πολύ σύντοµος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Τον κ. Καραµάριο –επαναλαµβάνω, κύριε

Πρόεδρε- τον σέβοµαι. Μάλιστα έχω δηλώσει δηµόσια ότι τον
θεωρώ και µέντορά µου στην πολιτική, γιατί είµαι πολύ νέος …

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ: Ε,…!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: …στην πολιτική…
Όντως τα πράγµατα έγιναν έτσι όπως τα είπε. Όταν φθάσαµε

στο Μέγαρο Μαξίµου, όλοι οι δήµαρχοι και ο νοµάρχης και οι εκ-
πρόσωποι των νοµαρχιακών οργανώσεων µας είπαν από εκεί ότι
θα έµπαιναν τέσσερα άτοµα. Ζητήσαµε εγώ και ο συνάδελφός
µου κ. Νικητιάδης, ως Βουλευτές, να συνοδεύσουµε την αντι-
προσωπεία που πήγε. Μας απεκλείσαν. Μάλιστα, ζητήσαµε τα
ονόµατα αυτών, οι οποίοι µας απηγόρευσαν την είσοδο. Είπαν
ότι η εντολή ήταν από τον κ. Αγγέλου. Αυτή είναι η αλήθεια. Οι
δύο Βουλευτές που συνόδευαν την αποστολή απεκλείσθησαν
από την αντιπροσωπεία, η οποία επέδωσε αυτά τα έγγραφα στον
κ. Αγγέλου. Αυτή είναι η απόλυτη αλήθεια.

Κατά τα άλλα, ο κ. Καραµάριος παρουσίασε τα πράγµατα έτσι
όπως έγιναν, µε µόνη διαφορά ότι ψηφίστηκε ένας οργανισµός
από τον οποίο λείπουν περίπου καµµιά εκατοπενηνταριά θέσεις.
Άρα, δεν µπορεί να γίνει αποδεκτός από την κοινότητα της
Ρόδου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε,…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Νικητιάδη, και

εσείς επί προσωπικού ή επί δωδεκανησιακού;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµφανίζοµαι ως δια-

σπαστής του δωδεκανησιακού µετώπου…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εσείς;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Βεβαίως. Είµαι ο δεύτερος Βουλευ-

τής που δεν υπήκουσα τη συµβουλή του κ. Καραµάριου και θέλω
να δηλώσω εδώ, για να ακούσει ο κ. Καραµάριος, ότι εγώ µετά
πήγα και βρήκα τον Πρόεδρο της Βουλής, ως όφειλα, του ανέ-
φερα την προσβολή προς το Εθνικό Κοινοβούλιο, δηλαδή ο εκ-
πρόσωπος του κυρίου Πρωθυπουργού να απαγορεύσει σε δύο
Βουλευτές να εισέλθουν µαζί µε την αντιπροσωπεία των δηµάρ-
χων. Ο Πρόεδρος της Βουλής δήλωσε αµέσως έκπληκτος και µε
βεβαίωσε ότι θα επικοινωνήσει, για να διαµαρτυρηθεί για τη συ-
µπεριφορά προς τους δύο Βουλευτές.

Τέλος -και τελείωσα- όλα τα άλλα είναι επιλογές του καθενός.
Εµείς σεβόµαστε την άποψη του κ. Καραµάριου, αλλά το δικό
µας κόµµα, οι δικοί µας Βουλευτές αισθάνθηκαν την ανάγκη να
είναι δίπλα στην Αυτοδιοίκηση και να πάνε στο Μέγαρο Μαξίµου.
Εγώ καταλαβαίνω την αδυναµία των κυβερνητικών Βουλευτών
να διαµαρτυρηθούν. Το σέβοµαι και δεν είπα κουβέντα για το ότι
δεν ήρθαν. Όχι, όµως, να εγκαλούµαστε εµείς, επειδή πήγαµε
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και δεν µας δέχθηκαν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Πάντως, κύριε Νι-

κητιάδη, πρέπει να πω πως δεν διαπιστώνουµε ούτε καµµιά προ-
σπάθεια να εµφανισθείτε ως διασπασθείς ούτε επί της ουσίας
διάσπαση του µετώπου. Βλέπω εδώ ένα αρραγές µέτωπο που
έχετε διαµορφώσει σε σχέση µε αυτό το θέµα της υγείας, του
νοσοκοµείου και του κανονισµού.

Παρακαλώ τώρα τον κ. Αυγενάκη να πάρει το λόγο.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σύγχρονη εποχή χαρακτηρίζεται
από την προοδευτική παγκοσµιοποίηση των ανθρωπίνων σχέ-
σεων. Η παγκοσµιοποίηση προκαλεί µια ριζική αναδιάταξη του
χρόνου και του χώρου στην κοινωνική ζωή και είναι άρρηκτα συν-
δεδεµένη µε την αύξηση των δεσµών πληροφόρησης και επικοι-
νωνίας, µε την ελεύθερη διακίνηση των κεφαλαίων, των µέσων
παραγωγής, της τεχνολογίας και της εργασίας.

Είναι δεδοµένο ότι η σύγχρονη οικονοµική πραγµατικότητα
έχει προ πολλού ξεπεράσει τα εθνικά µας σύνορα. Ξένες επιχει-
ρήσεις επενδύουν στην Ελλάδα και οι ελληνικές επιχειρήσεις
επενδύουν στο εξωτερικό, όχι µόνο σε ευρωπαϊκό επίπεδο αλλά
και σε παγκόσµιο. Σε ευρωπαϊκό επίπεδο δε η διευκόλυνση της
επιχειρηµατικής δράσης εντός της κοινής αγοράς αποτελεί θε-
µελιώδη επιλογή της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η οποία ειδικά σε
συνθήκες οικονοµικής κρίσης λαµβάνει τα κατάλληλα νοµοθε-
τικά µέτρα, έτσι ώστε να ενθαρρύνονται οι επιχειρηµατικές ενέρ-
γειες σε ευρωπαϊκό επίπεδο προς όφελος της ανάπτυξης, αλλά
και προς όφελος της απασχόλησης.

Το νέο παγκοσµιοποιηµένο περιβάλλον και πόσο µάλλον η λει-
τουργία της εσωτερικής αγοράς σε ευρωπαϊκό επίπεδο, καθιστά
τη συγχώνευση ένα µέτρο που µπορεί να εξασφαλίσει τη βιωσι-
µότητα των επιχειρήσεων καθώς και να τις κάνει περισσότερο
ανταγωνιστικές, να βελτιώσει την απόδοσή τους και την ποιότητα
των προϊόντων και των υπηρεσιών τους και να δώσει πολλαπλά
οφέλη στους καταναλωτές αλλά και στους εργαζόµενους των
επιχειρήσεων. Νοµίζω πως το αναγνωρίζουν όλοι ότι η χρησιµό-
τητα του συγκεκριµένου µέτρου ήδη αποδείχθηκε και κατά την
παρούσα οικονοµική κρίση, καθώς απέτρεψε την παύση λει-
τουργίας µεγάλων οικονοµικών µονάδων.

Συνεπώς οι συγχωνεύσεις δεν πρέπει να αντιµετωπίζονται ως
απειλή για τους εργαζόµενους, αλλά ως µέτρο που µπορεί να
ενισχύσει τις βιώσιµες επιχειρήσεις. Και νοµίζω πως συµφω-
νούµε όλοι ότι κάθε µέτρο που εξασφαλίζει τη βιωσιµότητα των
επιχειρήσεων, εξασφαλίζει ταυτόχρονα και τις υπάρχουσες θέ-
σεις εργασίας.

Το παρόν σχέδιο νόµου που συζητούµε σήµερα, ενσωµατώνει
στην εθνική έννοµη τάξη την οδηγία 56/2005 και η οποία προσ-
διορίζει µε σαφήνεια τις πολυάριθµες διοικητικές και νοµικές δυ-
σχέρειες που συναντούν οι προσπάθειες διασυνοριακής
συγχώνευσης.

Αυτές ακριβώς τις δυσχέρειες προσπαθεί να αντιµετωπίσει και
να επιλύσει το νοµοσχέδιο, έτσι ώστε µε τη θέσπιση κοινοτικών
διατάξεων και την ενσωµάτωσή τους στην εθνική έννοµη τάξη, να
διευκολυνθούν οι διασυνοριακές συγχωνεύσεις µεταξύ κεφα-
λαιουχικών εταιρειών διαφόρων µορφών, τις οποίες διέπει η νο-
µοθεσία διαφορετικών κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Στόχος είναι να µπορούν να γίνονται διασυνοριακές συγχω-
νεύσεις µε τις οποίες επέρχεται ένωση σε καθολική διαδοχή των
περιουσιών δύο ή περισσοτέρων εταιρειών, οι οποίες εδρεύουν
στα κράτη-µέλη της Ένωσης, χωρίς όµως να γίνεται εκκαθάριση.
Εποµένως η εταιρεία η οποία θα προκύψει µετά τη συγχώνευση,
θα αποτελεί συνέχεια των συγχωνευµένων εταιρειών, οι δε µέ-
τοχοι των εταιρειών θα γίνονται µέτοχοι στη νέα εταιρεία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι σε επίπεδο
εθνικής νοµοθεσίας ρύθµιση για µια τέτοια διαδικασία δεν
υπήρχε, καθώς δεν προβλεπόταν η δυνατότητα καταχώρισης
των διασυνοριακών συγχωνεύσεων στα εθνικά µητρώα, µε συ-
νέπεια να υφίσταται νοµική αβεβαιότητα. Σε κοινοτικό επίπεδο η
εναρµόνιση η οποία είχε επιδιωχθεί πολύ παλιότερα µε την οδη-
γία 855/1978 για τις εγχώριες συγχωνεύσεις, δεν µπόρεσε να
απαλείψει σε ικανοποιητικό βαθµό τις διαφορές που υπήρχαν µε-
ταξύ των έννοµων τάξεων των κρατών-µελών, οι οποίες και εµπό-

διζαν την επιτυχή πραγµατοποίηση διασυνοριακών συγχωνεύ-
σεων. Απέναντι σε αυτό το νοµικό κενό οι επιχειρήσεις κατέφευ-
γαν σε περίπλοκες και δαπανηρές νοµικές λύσεις, οι οποίες
πολλές φορές επέφεραν τη λύση της απορροφούµενης εται-
ρείας.

Στη χώρα µας δεν υπήρχε ως σήµερα ρυθµιστικό πλαίσιο για
τις διασυνοριακές συγχωνεύσεις µεταξύ ελληνικών και αλλοδα-
πών εταιρειών. Ωστόσο έχει ήδη ρυθµιστεί µε το ν.2578/1978 η
φορολογική διάσταση των διασυνοριακών συγχωνεύσεων, που
προβλέπει για τη συγχωνευµένη ελληνική εταιρεία τη µη υπο-
βολή σε φόρο κατά το χρόνο συγχώνευσης και αφορολόγητες
εκπτώσεις για τα αποθεµατικά.

Η ενσωµάτωση της οδηγίας 56/2005 στην εθνική µας έννοµη
τάξη καθορίζει µε σαφήνεια τους κανόνες οι οποίοι διέπουν πε-
ριπτώσεις συγχώνευσης εταιρειών και γεφυρώνει τις διαφορετι-
κές έννοµες τάξεις, στις οποίες έχουν την έδρα τους οι εταιρείες
υπό συγχώνευση και καλύπτει τα υπάρχοντα νοµικά κενά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα αναφερθώ αναλυτικά
στις συγκεκριµένες διατάξεις του νοµοσχεδίου λόγω οικονοµίας
χρόνου, αλλά και γιατί εκτενείς αναφορές και αναλύσεις έχουν
γίνει ήδη από αρκετούς συναδέλφους. Ιδιαίτερη βαρύτητα επι-
τρέψτε µου να δώσω στην πολύ βασική τροπολογία που συνο-
δεύει το παρόν σχέδιο νόµου και αναφέρεται στη βελτίωση του
ισχύοντος κανονιστικού πλαισίου, η οποία είναι αναγκαία προ-
κειµένου να ενεργοποιηθούν προγράµµατα και δράσεις της 4ης
Προγραµµατικής Περιόδου του ΕΣΠΑ που αφορούν στην έρευνα
και την τεχνολογική ανάπτυξη.

Αυτή είναι η καθοριστικής σηµασίας τροπολογία. Και το το-
νίζω, διότι κατά τη συζήτηση της προηγούµενης εβδοµάδας
αλλά και σήµερα, άκουσα συναδέλφους της Αντιπολίτευσης να
οµιλούν περί συνολικής αλλαγής του ερευνητικού ιστού της
χώρας. Σε καµµία περίπτωση δεν πρόκειται περί τούτου.

Οι συγκεκριµένες διατάξεις της τροπολογίας στόχο έχουν να
βελτιώσουν το ισχύον νοµοθετικό καθεστώς ώστε να µπορέ-
σουµε να ενεργοποιήσουµε και να απορροφήσουµε τα χρήµατα
του ΕΣΠΑ για την έρευνα και την τεχνολογία.

Και η ψήφισή της είναι απολύτως αναγκαία για την προκήρυξη
των προγραµµάτων και δράσεων έρευνας και τεχνολογικής ανά-
πτυξης στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ 2007-2013. Ειδικότερα µε την προ-
τεινόµενη ρύθµιση επιδιώκεται η εναρµόνιση του προεδρικού
διατάγµατος 274/2000 καθώς και η εναρµόνιση µε τα νέα δεδο-
µένα και ιδιαίτερα µε τις επιλέξιµες δαπάνες και το ύψος της χρη-
µατοδότησης ή ενίσχυσης που προβλέπεται στο νέο κανονιστικό
πλαίσιο σχετικά µε τις κρατικές ενισχύσεις για την έρευνα αλλά
και την καινοτοµία.

Ειδικότερα το συγκεκριµένο πλαίσιο κρατικών ενισχύσεων, γί-
νεται πιο ευνοϊκό τόσο ως προς το είδος των επιλέξιµων δαπα-
νών όσο και προς το ανώτατο επιτρεπόµενο ύψος κρατικής
ενίσχυσης καθώς οι προβλέψεις του προεδρικού διατάγµατος
274/2000 είναι περιοριστικές. Σύµφωνα µε τις νέες διατάξεις δι-
ευρύνονται οι δικαιούχοι χρηµατοδότησης και περιλαµβάνονται
εφ εξής επιχειρήσεις οποιασδήποτε δραστηριότητας και νοµικής
µορφής ερευνητικοί φορείς καθώς επίσης και δηµόσιες υπηρε-
σίες φυσικά πρόσωπα και άλλοι φορείς για έρευνα, τεχνολογική
ανάπτυξη και καινοτοµία οι οποίοι µπορούν να υποβάλλουν προ-
τάσεις είτε µεµονωµένα είτε συνεργαζόµενοι µεταξύ τους. Επί-
σης, επανακαθορίζονται µεταξύ άλλων το αντικείµενο των
προτάσεων για χρηµατοδότηση, τα στοιχεία που πρέπει να πε-
ριλαµβάνουν οι υποβαλλόµενες προτάσεις καθώς και οι κατηγο-
ρίες δαπανών έργων προγραµµάτων ή δράσεων που µπορούν
να καλύπτονται από πόρους της Γενικής Γραµµατείας Έρευνας
και Τεχνολογίας.

Ακόµη, επανακαθορίζεται το ύψος των εγγυητικών επιστολών
καλής εκτέλεσης του έργου που καταθέτουν οι χρηµατοδοτού-
µενες επιχειρήσεις στη Γενική Γραµµατεία Έρευνας και Τεχνο-
λογίας.

Τέλος, επανακαθορίζεται το ποσοστό κάλυψης των επιλέξιµων
δαπανών το οποίο διαµορφώνεται πλέον ανάλογα µε το είδος
της έρευνας τον φορέα και το είδος και το µέγεθος της επιχεί-
ρησης ή της συνεργασίας, καθώς και το εύρος διάθεσης και διά-
δοσης των ερευνητικών αποτελεσµάτων.
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Και κλείνω µε το εξής: Σήµερα έχει ήδη ενεργοποιηθεί µέσω
δράσεων το νέο Επιχειρηµατικό Πρόγραµµα «Επιχειρηµατικό-
τητα και Ανταγωνιστικότητα» ενώ έχουν διασφαλισθεί για τη χρη-
µατοδότηση του προγράµµατος αυτού πόροι της τάξεως 3,2
δισεκατοµµυρίων ευρώ, που µε την προσθήκη της ίδιας της συµ-
µετοχής θα ξεπεράσουν τα 6,3 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Επιπροσθέτως σηµειώνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι
έως τον Οκτώβριο του 2009 θα έχουν ενεργοποιηθεί άνω του
40% των δράσεων του ∆’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης. Έως σή-
µερα έχουν προκηρυχθεί δράσεις ύψους 910.000.000 ευρώ που
αφορούν τόσο σε ενισχύσεις µικροµεσαίων επιχειρήσεων όσο
και σε υποδοµές στον τοµέα της ενέργειας και για άλλες, βέβαια,
πτυχές του προγράµµατος. Η ψήφιση των συγκεκριµένων δια-
τάξεων θα επιταχύνει ακόµη περισσότερο τη διαδικασία και θα
εξασφαλίσει την ενεργοποίηση πλήθους νέων δράσεων και προ-
γραµµάτων του ΕΣΠΑ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Εµµανουήλ Στρατάκης.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπαίνει ένα σηµαντικό ζήτηµα

όταν συζητάµε την εναρµόνιση µε το εθνικό δίκαιο οδηγιών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως η συγκεκριµένη 56/2005 όταν µάλι-
στα παρατηρούµε ότι το αµέσως επόµενο διάστηµα από την έκ-
δοση αυτής της οδηγίας, υπάρχουν και άλλες παρεµφερείς
οδηγίες που σε ορισµένα τους σηµεία αντίκεινται σε αυτή που
συζητάµε σήµερα.

Και θέλω να είµαι πιο σαφής. Γιατί, κύριε Υπουργέ, πρέπει να
καταλάβουµε ότι όλες αυτές οι οδηγίες, ειδικά η συγκεκριµένη
που εγκρίθηκε το 2005, που αφορά τις διασυνοριακές συγχω-
νεύσεις κεφαλαιουχικών εταιρειών, διαµορφώθηκε σ’ ένα περι-
βάλλον στην Ευρωπαϊκή Ένωση που είχε σαν στόχο και σκοπό να
ενισχύσει την ευρωπαϊκή αγορά είτε µε την αναδιοργάνωση των
επιχειρήσεων στο πλαίσιο της ίδιας ευρωπαϊκής αγοράς είτε ενι-
σχύοντας µε τον οποιονδήποτε τρόπο την αποτελεσµατικότητα
και την ανταγωνιστικότητά τους. Αλλά και οι επόµενες που τις
φέρνετε αµέσως τώρα να τις εγκρίνουµε ως Κοινοβούλιο και εί-
χαµε σήµερα τη σχετική διαβούλευση στην επιτροπή, αναφέρο-
νται σε παρεµφερή θέµατα είτε στους ετήσιους και
ενοποιηµένους λογαριασµούς όπως είναι η οδηγία 46/2006 είτε
στη σύνταξη έκθεσης από τους ανεξάρτητους εµπειρογνώµονες
µε την οδηγία 63/2007 η οποία έχει σχέση και µε το άρθρο 6 της
παρούσας νοµολογίας. Αυτό πρέπει να το δείτε ξανά γιατί εκεί
υπάρχουν κάποια ζητήµατα τα οποία, νοµίζω ότι θα µπορούσαµε
να τα βελτιώσουµε. Γι’ αυτό επεσήµανα ότι αυτή η οδηγία όπως
έρχεται αυτούσια δεν καλύπτει πραγµατικά τις σηµερινές ανά-
γκες. Και ενώ την πρώτη οδηγία κάνατε τέσσερα χρόνια να τη
φέρετε για ένταξη στο εθνικό δίκαιο, αυτές εδώ τις επόµενες τις
φέρνετε άµεσα. Και µπαίνει ένα ερώτηµα: Γιατί αυτή η βιασύνη
τώρα όταν για την προηγούµενη που έπρεπε να έχει ενσωµατω-
θεί µέχρι τις 31/12/2007 δεν είχατε κάνει παρόµοια κίνηση; Η ίδια
Κυβέρνηση είναι, εσείς είστε ενδεχοµένως όχι ο ίδιος προσω-
πικά, αλλά η πολιτική ηγεσία προέρχεται από την ίδια παράταξη.

Εγώ θέλω να σας επισηµάνω το εξής: Όλες αυτές οι Οδηγίες
που θεωρούµε ότι συµβάλλουν θετικά στην ενίσχυση των κεφα-
λαιουχικών εταιρειών είναι προς την ίδια λογική και εντάσσονται
σε µία διαδικασία που έχει να κάνει µε τη σύγκρουση κεφαλαίου
εργασίας. Και στα ζητήµατα που άπτονται της εργασίας δεν δί-
νουµε την πρέπουσα προσοχή και την πρέπουσα σηµασία, τη
στιγµή µάλιστα που έχει προηγηθεί µία παγκόσµια κρίση, η οποία
έπρεπε να έχει βάλει µυαλό ιδιαίτερα σ’ αυτούς που ήταν θια-
σώτες ενός µοντέλου και ενός συστήµατος. Αν θέλουµε, πραγ-
µατικά να έχουµε µία σωστή και σοβαρή εξέλιξη, να
διατηρήσουµε τις ισορροπίες που απαιτούνται. Και προς αυτήν
την κατεύθυνση, κύριε Υπουργέ, η Κυβέρνησή σας δεν δείχνει
κανένα ενδιαφέρον, δεν δείχνει καµµία προσοχή, δεν κάνει καµ-
µία προσπάθεια, για να διατηρηθεί µία κατάσταση ισορροπίας,
που έχει να κάνει µε την προστασία των καταναλωτών, που έχει
να κάνει µε την προστασία των εργαζοµένων που εργάζονται σ’
αυτές τις επιχειρήσεις και όλα αυτά που µπαίνουν ως προϋπο-
θέσεις για µία σωστή λειτουργία του πολιτικού συστήµατος και

για να µην αµφισβητείται το πολιτικό σύστηµα ότι επιτελεί σωστά
το ρόλο του. ∆ιότι υποτίθεται ότι το πολιτικό σύστηµα που εµείς
εδώ υπηρετούµε εξυπηρετεί τις ανάγκες των πολιτών που µας
εκλέγουν ως εκπροσώπους τους στα πλαίσια αυτού του πολιτι-
κού συστήµατος. Και όµως, προς αυτήν την κατεύθυνση δεν γί-
νεται καµµία προσπάθεια. Και θέλω να σας το επισηµάνω µε την
εξής παρατήρηση. Το άρθρο 14, το οποίο εµείς καταψηφίζουµε,
αναφέρεται στη συµµετοχή των εργαζοµένων και έχει εξαιρέ-
σεις. Και ενώ θα έπρεπε αυτό να προσέξουµε πολύ πώς θα το
διατυπώσουµε, εν τούτοις το ψηφίζουµε αυτούσιο όπως είναι και
µάλιστα αναφέρεται ότι αυτές οι εξαιρέσεις αφορούν ουσιαστικά
τις επιχειρήσεις που έχουν πάνω από πεντακόσια άτοµα. Ενώ,
δηλαδή, βάζει κάποιους περιορισµούς στις µικρότερες επιχει-
ρήσεις, τις επιχειρήσεις που εργάζονται πάνω από πεντακόσιοι
εργαζόµενοι τις εξαιρεί από όλες αυτές τις ρυθµίσεις, που ση-
µαίνει δηλαδή στην πράξη ότι αυτή η αντίληψη, την οποία σας
ανέφερα πριν, είναι βαθιά ριζωµένη στην ψυχολογία και στη νο-
οτροπία περισσότερο, θα έλεγα, αυτών οι οποίοι συνέταξαν
αυτές τις οδηγίες και θα έπρεπε εµείς σήµερα, που βιώνουµε τα
αποτέλεσµα της κρίσης, να αντιληφθούµε ποιες είναι οι σκοπι-
µότητες και ποιες είναι οι ενέργειες που πρέπει να κάνουµε ώστε
πραγµατικά να διορθώσουµε καταστάσεις που έχουν προκύψει
από µία εποχή, από µία, αν θέλετε, ανάπτυξη ενός µοντέλου που
έφερε αυτά τα δεινά που δηµιουργούνται σήµερα στη χώρα µας.
Και βέβαια να προσέξουµε σε κάθε περίπτωση πώς πραγµατικά
µε όλες αυτές τις παρεµβάσεις µπορούµε να διαµορφώσουµε
τον υγιή ανταγωνισµό που είναι αναγκαίος, αν θέλουµε να υπάρ-
ξει µια σοβαρή και σωστή εξέλιξη των πραγµάτων.

Θεωρούµε, κύριε Υπουργέ, ότι θα ήταν χρησιµότερο και πιο
αποτελεσµατικό αν πραγµατικά όλες αυτές οι οδηγίες ερχό-
ντουσαν µετά από µία άλλη ανάλυση και µετά από µία άλλη αντί-
ληψη που θα έπρεπε να συζητήσουµε από κοινού εδώ όλες οι
δυνάµεις. Όµως, τι παρατηρείται; γίνεται το εξής τραγικό: φέρ-
νετε τις οδηγίες εδώ και κανείς έως ένας είναι οι Βουλευτές της
Νέας ∆ηµοκρατίας που συµµετέχουν σ’ αυτόν το διάλογο, που
υποτίθεται ότι πρέπει να γίνει εδώ. Αυτό σηµαίνει στην πράξη ότι
από την πλευρά της παράταξής σας κάνετε ουσιαστικά µία αγ-
γαρεία, δηλαδή, προσπαθείτε να ενσωµατώσετε εδώ οδηγίες αυ-
τούσιες, όπως κάνετε στη συγκεκριµένη περίπτωση, γιατί δεν
έχετε συζητήσει µεταξύ σας το ιδεολογικό υπόβαθρο ενδεχο-
µένως, πώς δηλαδή θα πρέπει να περάσουν αυτές οι οδηγίες ή
το πώς θα πρέπει να διαµορφωθεί το νέο θεσµικό και νοµικό κυ-
ρίως πλαίσιο, που είναι αναγκαίο, προκειµένου να ξεπεράσουµε
προβλήµατα που έχει διαµορφώσει η προηγούµενη αρνητική κα-
τάσταση, που µόνο τεράστια ζηµία προκαλεί. Αλλά δεν είναι µόνο
αυτό. Η νοοτροπία σας επεκτείνεται, δυστυχώς, σε ατραπούς
άσχηµες. Και οι άσχηµες ατραποί είναι ότι προσπαθείτε ακόµα να
δηµιουργήσετε και συνταγµατική παραβίαση, µε την έννοια ότι
φέρνετε εδώ τροπολογίες, οι οποίες στην ουσία δεν έχουν καµ-
µία σχέση µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο από τη µία πλευρά και
από την άλλη καταστρατηγούν άλλες αρχές συνταγµατικές, όταν
µάλιστα βλέπουµε ότι οι τροπολογίες –το επεσήµανε και άλλος
συνάδελφος- είναι πολλαπλάσιες από το ίδιο το σχέδιο νόµου.
Ο κορµός του σχεδίου νόµου που συζητάµε, κύριε Υπουργέ, είναι
πέντε σελίδες. Ο κορµός της τροπολογίας –και αναφέροµαι στο
σχέδιο νόµου, όχι σε όλα τα χαρτιά που είναι τα συνοδά χαρτιά-
είναι δέκα σελίδες, που σηµαίνει, δηλαδή, διπλάσιος αριθµός πε-
ριπτώσεων από αυτόν που διαλαµβάνονται στο ίδιο το σχέδιο
νόµου. Και έρχεστε να µας πείτε µάλιστα εδώ ότι δεν υπάρχει
καµµία αλλαγή και να υπερηφανευτείτε ότι κάτι κάνετε. Μα, εδώ
η µεγάλη ζηµιά έχει γίνει από την παράταξή σας, σε ό,τι αφορά
το ΕΣΠΑ, διότι, αφ’ ενός µεν, έχει τρία χρόνια να ξεκινήσει και,
αφ’ ετέρου, στην ουσία χάσαµε από όλες τις επιλογές που κά-
νατε πάνω από διακόσια έργα που έπρεπε να γίνουν στην ελλη-
νική περιφέρεια και δεν γίνονται λόγω των όποιων επιλογών
έχετε κάνει. Και βέβαια εδώ, έτσι όπως διαµορφώνεται η κατά-
σταση, ένα πολύ µεγάλο µέρος των κονδυλίων που προορίζο-
νται να διατεθούν από το ∆’ ΚΠΣ, από το λεγόµενο ΕΣΠΑ, έχουν
δεσµευθεί στα έργα-γέφυρες του Γ’ ΚΠΣ, που τα έργα αυτά δεν
ολοκληρώθηκαν από δική σας αδυναµία, από δικές σας επιλο-
γές, από δικά σας λάθη και όλα αυτά που κατά καιρούς έχουµε
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επισηµάνει στην Αίθουσα αυτή.
Κύριε Υπουργέ, εκείνο που είναι πολύ σηµαντικό και πρέπει να

κατανοηθεί επιτέλους από την Κυβέρνηση εάν θέλει να ξεκαθα-
ρίζουµε ορισµένα πράγµατα, είναι ότι εφόσον θέλει πάλι να αλ-
λάξει ό,τι έχει σχέση µε το ΕΣΠΑ –και αναφέροµαι στην
τροπολογία για την οποία εµείς δεν θα συµµετάσχουµε στη συ-
ζήτησή της- θα πρέπει να την αποσύρει και να φέρει ένα σχέδιο
νόµου το οποίο να συζητηθεί στην επιτροπή, να συζητηθεί σε
βάθος, γιατί οι παρεµβάσεις που γίνονται και στο αντικείµενο των
προτάσεων που αφορούν την έρευνα και την καινοτοµία και στις
κατηγορίες των δαπανών και στη διαφοροποίηση των ποσοστών
συµµετοχής, είναι πολύ σηµαντικές παρεµβάσεις και θεωρούµε
ότι αυτές αλλοιώνουν στην κυριολεξία αυτά τα οποία εσείς οι
ίδιοι έχετε ψηφίσει στα πλαίσια των νοµοθετικών πρωτοβουλιών
σας σε ό,τι αφορά το ∆’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης ή το ΕΣΠΑ.

Άρα, λοιπόν, εδώ υπάρχει ουσιαστικό ζήτηµα, κύριε Υπουργέ,
και θα πρέπει να το αντιληφθείτε. Όσο δεν το αντιλαµβάνεστε,
αφ’ ενός µας υποχρεώνετε να πάµε σε ενέργειες που δεν θα θέ-
λαµε να τις κάνουµε και αφ’ ετέρου διαµορφώνετε ένα αρνητικό
περιβάλλον σε έναν κρίσιµο τοµέα, όπως είναι το τοµέας την
έρευνας και της καινοτοµίας, ένας τοµέας που θα έπρεπε να
αξιοποιηθεί στο έπακρο γιατί θεωρείται ότι είναι εκείνος ο το-
µέας που µπορεί να δώσει λύση στα µεγάλα προβλήµατα που
διαµορφώνει η παγκόσµια κρίση.

Η παρουσία σας, κύριε Υπουργέ, στο τιµόνι της χώρας και όχι
προσωπικά αλλά συνολικά της Κυβέρνησης υποβαθµίζει τη δη-
µόσια ζωή, γιατί µε σκόπιµες πράξεις ή και παραλείψεις περιο-
ρίζετε, όπως έχει διαφανεί, εντελώς µέχρι σήµερα τη διαφάνεια,
πολλαπλασιάζεται η διαφθορά και φθείρεται συνολικά το πολι-
τικό σύστηµα της χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Βουλευτής του

ΠΑΣΟΚ κ. Αλέξανδρος Αθανασιάδης έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου για την
ενσωµάτωση της οδηγίας 56/2005, που συζητάµε σήµερα, εγκρί-
θηκε στις 26/10/2005 και δηµοσιεύτηκε στην επίσηµη εφηµερίδα
της Ευρωπαϊκής Ένωσης ένα µήνα µετά.

Εµείς βέβαια είχαµε υποχρέωση σαν κράτος-µέλος να ενσω-
µατώσουµε την οδηγία στην εσωτερική έννοµη τάξη τον ∆εκέµ-
βριο του 2007. Όλως παραδόξως εµείς το ξεχάσαµε. Ίσως εκείνη
την εποχή να είχαµε άλλα προβλήµατα, είχαµε τα προβλήµατα µε
τα δοµηµένα και µη οµόλογα, είχαµε τους κουµπάρους, είχαµε
τα καρτέλ, εν πάση περιπτώσει δεν κατορθώσαµε τότε να την εν-
σωµατώσουµε και δεχθήκαµε αγόγγυστα απ’ ό,τι φαίνεται την
καταδίκη µας από το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο.

Εντύπωση προκαλεί η σπουδή να ψηφιστεί η εν λόγω ενσω-
µάτωση σαν να περιµένουν οι επιχειρήσεις εκεί στα σύνορα να
συγχωνευτούν και να συνεχίσουν τη δραστηριότητά τους. Τόσον
καιρό δεν κάναµε τίποτα, τώρα τους αναζητούµε.

Κύριε Υπουργέ, θέλω να ρωτήσω: Ξέρετε ότι οι συγχωνεύσεις,
οι συγκεντρώσεις και οι εξαγορές επιχειρήσεων στη χώρα µας
έγιναν µέχρι τώρα χωρίς να υπακούουν σε αρχές και κανόνες; Ο
καθένας έκανε ό,τι ήθελε µέσα από το Χρηµατιστήριο, µέσα από
πολύ ισχυρές επιχειρήσεις, βλέπαµε την εξαγορά µικρών επιχει-
ρήσεων οι οποίες έφθαναν στο χείλος του γκρεµού και αναγκά-
ζονταν να πουληθούν ή να απορροφηθούν. Και βέβαια έκαναν
και κάποιες συνεργασίες. Στη συνέχεια ο ισχυρός έκανε µία αύ-
ξηση µετοχικού κεφαλαίου και ο µικρός δεν µπορούσε να ακο-
λουθήσει και έχανε την επιχείρησή του. Αυτή είναι µία αλήθεια.

Κύριοι συνάδελφοι, ζούµε στη χώρα όπου οι εταιρείες που ευ-
ηµερούν, που αναπτύσσονται, που εµφανίζουν κέρδη και πότε –
πότε µοιράζουν και κέρδη µέσα από το Χρηµατιστήριο, είναι
αυτές που συµβάλλονται µε προµήθειες, παροχή υπηρεσιών, δη-
µόσια έργα, πάντα βέβαια από έναν πελάτη, τον καλύτερο πε-
λάτη, το ελληνικό δηµόσιο. Τελευταία βέβαια προστέθηκε και το
Άγιον Όρος, προστέθηκε και η Εκκλησία, καλός πελάτης και
αυτός!

Οι εταιρείες που θέλησαν να αναπτυχθούν µακριά από τη συ-
νεργασία τους µε το επίσηµο κράτος και µπήκαν στον ανταγωνι-
σµό ή εξαγοράστηκαν ή απορροφήθηκαν ή έκλεισαν ή όσες

λειτουργούν, παλεύουν να επιζήσουν.
Η άρνηση της Κυβέρνησης να υιοθετήσει και για τη χώρα µας

τους ενιαίους ευρωπαϊκούς κανόνες, που προβλέπονται στην
οδηγία, οδήγησε σε τεράστιες στρεβλώσεις την αγορά, σε υπο-
χώρηση του ανταγωνισµού, σε µεγάλη ακρίβεια και αφαίµαξη
του διαθέσιµου εισοδήµατος των πολιτών.

Τα τελευταία χρόνια παρακολουθούµε τη γιγάντωση των ολι-
γοπωλιακών και µονοπωλιακών επιχειρήσεων.

Αφήσατε, κύριοι της Κυβέρνησης, ανεξέλεγκτη την αγορά, πι-
στεύοντας ότι αυτή θα συγκρουστεί για το καλό των πολιτών και
µέσα από τη σύγκρουση θα µειωθούν οι τιµές. Κάνατε λάθος.
Αποτέλεσµα όλων αυτών ήταν οι αυξήσεις και µόνο οι αυξήσεις.
Στο πετρέλαιο: Χάθηκε το µέτρο. Στη ∆ΕΗ: Στα τέσσερα χρόνια
είχαµε αυξήσεις της τάξεως του 27,5%. Στα αγροτικά προϊόντα:
Από το χωράφι στο ράφι φτάσαµε 800% αύξηση.

Υπάρχουν, δυστυχώς, επιχειρήσεις που σήµερα ελέγχουν το
80% και 90% ενός συγκεκριµένου κλάδου, µε αποτέλεσµα οι µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις, οι οποίες ήταν ρυµουλκούµενες από
τις µεγάλες, να έχουν απαξιωθεί και να καταρρεύσουν στη συ-
νέχεια.

Σχετικά µε την επίµαχη τροπολογία θα ήθελα να πω τα εξής:
Η εισαγωγή της τροπολογίας για τα κονδύλια του ΕΣΠΑ, για την
έρευνα, ανατρέπει, κατά την άποψή µας, ριζικά το µέχρι σήµερα
ισχύον χρηµατοδοτικό καθεστώς στον τοµέα της έρευνας στη
χώρα µας. Η Κυβέρνηση επέλεξε να προβεί στη ριζική αλλαγή
του χρηµατοδοτικού πλαισίου για την έρευνα, αποφεύγοντας την
ακρόαση των ερευνητικών και παραγωγικών φορέων στο δηµό-
σιο διάλογο. Εµείς θα κάνουµε διάλογο για τα ερευνητικά όταν
λείπουν οι ειδικοί; ∆εν είµαστε ειδικοί. ∆εν θεωρώ τον εαυτό µου
ειδικό για να συζητήσει ένα τέτοιο θέµα.

Η τροπολογία, κύριε Υπουργέ, δίνει τη δυνατότητα οποιαδή-
ποτε δαπάνη επιθυµήσει ο Υπουργός ή οι παράγοντες να το πε-
ράσουν. ∆ηµιουργείτε ένα νέο –φτιάχνετε, δηλαδή- αναπτυξιακό
νόµο µε τα κονδύλια της έρευνας και τα διανέµετε κατά το δο-
κούν. Πια αν έχουµε κι εκλογές, χαρά Θεού!

Κύριοι της Κυβέρνησης, πρέπει να καταλάβετε ότι αυτό το
κράτος δεν είναι λάφυρο. ∆εν είναι δικό σας! ∆εν µπορείτε να
συνεχίσετε να λειτουργείτε σαν επιδροµέας της εξουσίας σ’ ένα
κράτος που το φέρατε στο χείλος της οικονοµικής καταστροφής.
∆εν σας σώζει ούτε το ΕΣΠΑ, που θέλετε να εκµεταλλευτείτε σή-
µερα. Καθυστερήσατε δυόµισι χρόνια περίπου µε το ΕΣΠΑ. Σή-
µερα βρήκατε τρόπους να το διανέµετε. ∆εν σας σώζουν ούτε οι
φορολογίες των ηµιυπαίθριων, των υπογείων, των παταριών.
Ακούσαµε και για τα δώµατα. ∆εν ξέρω, έχουµε και στο χωριό
ένα κοτέτσι. Θα το φορολογήσετε κι αυτό; ∆εν σας σώζουν οι
κεφαλικοί φόροι ακίνητης περιουσίας, οι αυξήσεις στα τέλη κυ-
κλοφορίας και τα µέτρα από τη µείωση του τέλους ταξινόµησης,
που εξυπηρετούν µόνο τις αυτοκινητοβιοµηχανίες της Γερµα-
νίας, Γαλλίας, Ιταλίας ή ενδεχοµένως και άλλων χωρών.

Για όλους αυτούς τους λόγους θα ψηφίσουµε µόνο τα συγκε-
κριµένα άρθρα του προτεινόµενου σχεδίου νόµου, που αφορούν
στην ενσωµάτωση της Οδηγίας 56/2005.

Κλείνοντας, θα πω το εξής: Επιτέλους, η Κυβέρνηση να στα-
µατήσει να νοµοθετεί για σοβαρά ζητήµατα µε τη διαδικασία των
τροπολογιών εν µέσω µάλιστα θέρους και ελλείψει συναδέλφων
Βουλευτών.

Αυτά ήθελα να πω, κύριε Υπουργέ. Παρακαλώ να τα λάβετε
υπ’ όψιν σας και να αποσύρετε την τροπολογία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Ανάπτυξης κ. Ιωάννης Μπούγας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρόεδρε, θα µείνω µόνο στα ζητήµατα που αφορούν το
σχέδιο νόµου και ειδικότερα τα άρθρα του σχεδίου νόµου. Για
την τροπολογία θα µιλήσω στη συνέχεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι έγινε σαφές πως µε
το συζητούµενο σχέδιο νόµου ενσωµατώνεται κοινοτική οδηγία
στο εθνικό µας δίκαιο. Πρέπει, όµως, να επαναλάβω µε έµφαση
για µία ακόµη φορά, ότι δεν εισάγεται για πρώτη φορά η δυνα-
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τότητα στην ελληνική έννοµη τάξη διασυνοριακών συγχωνεύ-
σεων κεφαλαιουχικών εταιρειών. Αυτό, το οποίο επιτυγχάνεται
µε την ενσωµάτωση της οδηγίας είναι η, µε κοινούς σε ολόκληρη
την Ευρωπαϊκή Ένωση κανόνες δικαίου, ρύθµιση ενός ζητήµα-
τος που µέχρι σήµερα είχε αφεθεί στη συµβατική αυτονοµία των
ενδιαφεροµένων, αλλά και είχε αφεθεί να ρυθµίζεται ερµηνευ-
τικά µε βάση τη νοµολογία.

Ρυθµίζεται έτσι κατά τρόπο που αφενός ξεκαθαρίζει το τοπίο
και αφετέρου προστατεύει µε πληρότητα και σαφήνεια την εται-
ρική µειοψηφία, τους πιστωτές, αλλά και τους εργαζόµενους των
συγχωνευόµενων εταιρειών, όπως θα εξηγήσω παρακάτω, έτσι
ώστε να πάψει να υπάρχει και αυτή η ανησυχία, η οποία διατυ-
πώθηκε στην Αίθουσα ότι, τάχα, δεν προστατεύονται επαρκώς
τα δικαιώµατα της µειοψηφίας, αλλά και τα δικαιώµατα των ερ-
γαζοµένων.

Πρέπει δε να πω ότι η ρυθµιστική σαφήνεια και πληρότητα
είναι πάντοτε υπέρ των αδυνάτων µερών, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. Θα έπρεπε να γίνει δεκτό από όλες τις πλευρές, ακρι-
βώς γιατί προστατεύει ρητά και συγκεκριµένα τα αδύνατα µέρη
µίας διασυνοριακής συγχώνευσης, η οποία καθ’ αυτή θα µπο-
ρούσε να γίνει και µε τους τρόπους που υπάρχουν σήµερα στις
εθνικές έννοµες τάξεις και, επαναλαµβάνω, είχαν διαµορφωθεί
από τη νοµολογία, διότι αγνοείτε, κύριοι συνάδελφοι της Μειο-
ψηφίας, ότι θα µπορούσαν να επιτευχθούν συγχωνεύσεις δια-
συνοριακές µε τη µεταφορά της έδρας, µε ίδρυση κοινών
θυγατρικών εταιρειών.

Αυτά µέχρι σήµερα γίνονταν και γίνονταν κατά τρόπο επιζήµιο
για τα δικαιώµατα και της µειοψηφίας και των εργαζοµένων. Πού
ήταν τότε η ευαισθησία σας να διατυπώσετε όλα αυτά τα οποία
σήµερα διατυπώνετε αναφορικά µε τα δικαιώµατα των εργαζο-
µένων και τα δικαιώµατα της µειοψηφίας;

Και τώρα, µε το συζητούµενο σχέδιο νόµου, ερχόµαστε να
ρυθµίσουµε τα πράγµατα, να βάλουµε κανόνες ενιαίας εφαρµο-
γής, έτσι ώστε να µπορούν επαρκώς να προστατεύονται τα δι-
καιώµατα αυτά. Εξάλλου, η συγχώνευση δεν είναι κατ’ ανάγκη
κακό πράγµα, όπως αφέθηκε να εννοηθεί στην Αίθουσα, διότι
µπορεί µε βάση τη διασυνοριακή συγχώνευση εταιρειών να απο-
τραπεί η λύση µιας εταιρείας, να αποτραπεί το κλείσιµο µιας
εταιρείας, άρα να υπάρξει και η διατήρηση θέσεων εργασίας.

Μπορεί, επίσης, η συγχώνευση να λειτουργήσει υπέρ ελληνι-
κών εταιρειών στο ευρύτερο ευρωπαϊκό χώρο. Μπορεί, όµως,
και διά της συγχωνεύσεως, να απορροφηθεί θυγατρική εταιρεία
ελληνικής µητρικής εταιρείας, η οποία λειτουργεί σε άλλο κρά-
τος-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης, έτσι ώστε να µπορεί στη
συνέχεια να λειτουργεί ως υποκατάστηµα αυτής.

∆εν λειτουργεί, λοιπόν, αναγκαστικά τάχα, σε βάρος των µι-
κρών και µεσαίων επιχειρήσεων η συγχώνευση. Αντιθέτως, οι δυ-
νατότητες για να µπορέσουν να επιβιώσουν στο σύγχρονο
ανταγωνιστικό περιβάλλον προστατεύονται.

Για κάθε εταιρεία, η οποία συµµετέχει στη διασυνοριακή συγ-
χώνευση και για τα ζητήµατα που αφορούν στις προϋποθέσεις,
αλλά και την προπαρασκευαστική διαδικασία της συγχώνευσης,
εφαρµόζονται –και αυτό το επαναλαµβάνω για ακόµη µια φορά-
οι διατάξεις του ελληνικού δικαίου -και αναφέροµαι στις διατά-
ξεις του ν.2190/20 και του ν.3190/55 περί ανωνύµων εταιρειών
και εταιρειών περιορισµένης ευθύνης αντίστοιχα- ενώ για τα ζη-
τήµατα που αφορούν στη διασυνοριακή φύση της συγχώνευσης
έχουν εφαρµογή οι ουσιαστικού χαρακτήρα ρυθµίσεις της οδη-
γίας, οι οποίες ενσωµατώνονται µε το συζητούµενο σχέδιο
νόµου. Αυτό για να γίνει απολύτως ξεκάθαρο ότι ό,τι ρυθµιζόταν
µέχρι σήµερα από τις διατάξεις του εθνικού δικαίου, θα εξακο-
λουθήσει να διέπεται από αυτές.

Η δηµοσίευση του κοινού σχεδίου διασυνοριακής συγχώνευ-
σης, η έκθεση της διοίκησης της συγχωνευόµενης εταιρείας, η
έκθεση των ανεξάρτητων εµπειρογνωµόνων, παρέχουν ικανή και
αναγκαία πληροφόρηση στη γενική συνέλευση των µετόχων της
συγχωνευόµενης εταιρείας, προκειµένου αυτή να αποφανθεί για
τη συγχώνευση µε την απαρτία και πλειοψηφία που προβλέπει ο
νόµος.

Τα δικαιώµατα της µειοψηφίας προστατεύονται αποτελεσµα-
τικά µε τις σχετικές διατάξεις του εθνικού δικαίου περί εταιρειών,

µε τις δυνατότητες εξαγοράς των µετόχων ή µεριδίων των µετό-
χων που δεν αποδέχθηκαν τη συγχώνευση ή αξίωσης αποζηµίω-
σης, εάν θεωρήσουν ότι η σχέση ανταλλαγής είναι ιδιαίτερα
επαχθής για τα συµφέροντά τους.

Εδώ επισηµαίνω κάτι το οποίο έχει µεγάλη σηµασία για τον
τρόπο που µεταφέρουµε στο εθνικό δίκαιο, διότι και γι’ αυτό
έγινε λόγος, τις διατάξεις της οδηγίας. Πρέπει να σας πω, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι οι προβλέψεις του συζητούµενου
σχεδίου νόµου σε ό,τι αφορά στην προστασία των δικαιωµάτων
της µειοψηφίας, καθιερώνουν το πλέον προστατευτικό σύστηµα
για τα δικαιώµατα της µειοψηφίας σε ευρωπαϊκό επίπεδο σε
σχέση µε τις αντίστοιχες προβλέψεις άλλων κρατών-µελών. Ση-
µειώνω δε ότι στην Αγγλία και στη Γαλλία δεν λαµβάνεται καµµία
απολύτως µέριµνα για τα δικαιώµατα προστασίας της µειοψη-
φίας.

Και όταν µιλάµε για την προστασία των δικαιωµάτων της µειο-
ψηφίας, για να µη γίνονται παρανοήσεις σαν αυτές που έγιναν
δυστυχώς στην Αίθουσα, πρέπει να έχουµε όλοι µας κατά νου
ότι µιλάµε για το οργανωµένο δικαίωµα της µειοψηφίας που δίνει
δικαίωµα είτε σ’ έναν µέτοχο είτε σε µία οµάδα µετόχων που συ-
γκροτεί το δικαίωµα αυτό, να κάνει χρήση ορισµένων δικαιωµά-
των ή να βάζει εµπόδια σε ορισµένες αποφάσεις που αφορούν
στην εταιρεία. Το δικαίωµα αυτό της µειοψηφίας δεν πρέπει να
συγχέεται µε τα δικαιώµατα των µικροµετόχων, διότι µπορεί να
ανήκει σ’ έναν και µόνο µέτοχο και αυτό το δικαίωµα συνολικά
να είναι µεγαλύτερο από τα δικαιώµατα των υπολοίπων µετόχων.

Η απάλειψη των αντιρρήσεων των µειοψηφούντων εταίρων
από την παράγραφο 1 του άρθρου 11 δεν θίγει τα δικαιώµατα
αυτών, τα οποία σε κάθε περίπτωση µπορούν να προστατευθούν
δικαστικώς, αλλά µπήκε αυτή η διάταξη για να αποτραπεί η κα-
ταχρηστική συµπεριφορά των µετόχων της µειοψηφίας, η οποία
θα µπορούσε να αναστείλει, να εµποδίσει τη διαδικασία της συγ-
χωνεύσεως για µεγάλο χρονικό διάστηµα, µε την έγερση, για πα-
ράδειγµα, µιας αγωγής ενώπιον των πολιτικών δικαστηρίων.

Οι πιστωτές της συγχωνευόµενης εταιρείας προστατεύονται
κατά τις διατάξεις των άρθρων 70 του ν.2190/20 και 54 του
ν.3190/55. Μπορούν, δηλαδή, να ζητήσουν εγγυήσεις, αλλά και
να προβάλλουν αντιρρήσεις κατά της συγχώνευσης.

Σε κάθε περίπτωση παρέχεται και δυνατότητα δικαστικής προ-
σφυγής και µάλιστα µε µία σύντοµη διαδικασία, τη διαδικασία
των ασφαλιστικών µέτρων, όπου µε βάση αυτήν τη διαδικασία το
δικαστήριο µπορεί να επιτρέψει τη συγχώνευση επιβάλλοντας
εγγυήσεις σε ό,τι αφορά τα δικαιώµατα που προβάλλουν οι µέ-
τοχοι που ζητούν την παρεµπόδιση αυτής της διαδικασίας.

Έρχοµαι στο άρθρο 14 τώρα, που έχει να κάνει µε τα δικαιώ-
µατα συµµετοχής των εργαζοµένων στη διοίκηση της εταιρείας.
Τα δικαιώµατα αυτά προστατεύονται βάσει της αρχής της δια-
τήρησης των κεκτηµένων δικαιωµάτων. Στο ελληνικό δίκαιο, πρέ-
πει να σας πω ότι δεν υπάρχουν διατάξεις που να καθιερώνουν
δικαίωµα συµµετοχής των εργαζοµένων στη διοίκηση των κεφα-
λαιουχικών εταιρειών πλην µίας και µόνης εξαίρεσης που αφορά
στην Ευρωπαϊκή Εταιρεία και οργανώνονται αυτά τα δικαιώµατα
µε βάση ένα προεδρικό διάταγµα, αν δεν κάνω λάθος, το
91/2006.

Αυτές οι ρυθµίσεις δε της οδηγίας έχουν γίνει προκειµένου να
ετοιµαστεί ένα νοµοθετικό πλαίσιο υποδοχής νοµικού συστήµα-
τος, κρατών, που επιτρέπουν τη συµµετοχή των εργαζοµένων
στη διοίκηση της εταιρείας, όπως συµβαίνει στο γερµανικό δί-
καιο. Αν, δηλαδή, σε εταιρείες που συγχωνεύονται, στο κράτος
της εταιρείας η οποία θα επιδιώξει τη συγχώνευση µε ελληνική
εταιρεία, προβλέπεται η δυνατότητα συµµετοχής των εργαζοµέ-
νων, σύµφωνα µε το άρθρο 14, το ίδιο δικαίωµα συµµετοχής
έχουν οι εργαζόµενοι και στην Ελλάδα. ∆εν θίγονται –το επανα-
λαµβάνω- τα δικαιώµατα εργατικού δικαίου, το νοµοθετικό κα-
θεστώς που διέπει τις σχέσεις εργασίας των εργαζοµένων, ούτε
βέβαια και οι διατάξεις περί οµαδικών απολύσεων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Μισό λεπτό µόνο, κύριε Πρόεδρε, για να πω τα εξής ανακε-
φαλαιώνοντας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο συζητούµενο σχέδιο νόµου
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ενσωµατώθηκαν βελτιωτικές προτάσεις, οι οποίες έγιναν από συ-
ναδέλφους Βουλευτές. Σε µία µόνη περίπτωση που υπήρχε
άστοχη µεταφορά όρου από την οδηγία στο συζητούµενο σχέδιο
νόµου, απαλείφθηκε µε τις νοµοθετικές βελτιώσεις, τις οποίες
κάναµε. Για να µπορέσουµε να κατανοήσουµε το νέο νοµοθετικό
πλαίσιο το οποίο εισάγεται, θα πρέπει να έχουµε στο µυαλό µας
ότι συνδυαστικά εφαρµόζονται οι διατάξεις του υφιστάµενου
εθνικού δικαίου και οι διατάξεις του συζητούµενου σχεδίου
νόµου, που µετά την ψήφισή του θα καταστεί νόµος του κράτους
για τις διασυνοριακές συγχωνεύσεις.

Η συγχώνευση δεν σηµαίνει συρρίκνωση της παραγωγικής
δραστηριότητας των επιχειρήσεων και επίσης δεν θίγονται κατ’
ελάχιστο –και αυτό το τόνισα και θέλω για µία ακόµη φορά να το
επαναλάβω- οι διατάξεις περί ανταγωνισµού. Εξακολουθούν να
ισχύουν και ο κανονισµός 139/2004, αλλά και ο βασικός νόµος
703/1977, για τον ελεύθερο ανταγωνισµό, όπως τροποποιείται
από το Υπουργείο Ανάπτυξης -αύριο ξεκινάει η συζήτηση στην
αρµόδια επιτροπή- και ειδικότερα οι διατάξεις εκείνες οι οποίες
προβλέπουν τη διαδικασία γνωστοποίησης και ελέγχου των συ-
γκεντρώσεων.

Όσα διατυπώθηκαν από τον εισηγητή του ΠΑΣΟΚ ως προτά-
σεις βελτίωσης του σχεδίου νόµου, πρέπει να σας πω, κύριε συ-
νάδελφε, ότι δεν µπορούν να γίνουν δεκτά. ∆εν µπορούν να
γίνουν δεκτά όχι από εµµονή στο σχέδιο το οποίο εµείς προτεί-
νουµε, αλλά επειδή ρυθµίζονται από άλλες διατάξεις του εθνι-
κού µας δικαίου.

∆εν υπάρχει, λοιπόν, λόγος να προβλεφθούν και στο σχέδιο
νόµου που συζητούµε σήµερα.

Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι µε τις ρυθµίσεις, οι οποίες συζη-
τήθηκαν σήµερα, και µε τα άρθρα της οδηγίας επιτυγχάνεται
κατά τον καλύτερο τρόπο η εφαρµογή σαφών κανόνων για τη
διασυνοριακή συγχώνευση κεφαλαιουχικών εταιρειών, µια δια-
δικασία που µέχρι σήµερα ακολουθείτο de facto, αλλά και de jure
σε ορισµένες περιπτώσεις είχαµε διασυνοριακές συγχωνεύσεις,
κατά έναν τρόπο νοµικά επισφαλή.

Με το συζητούµενο σχέδιο νόµου το νοµοθετικό πλαίσιο πλέον
αποσαφηνίζεται, καθίσταται εναργές και γι’ αυτόν το λόγο νο-
µίζω ότι όλες οι πτέρυγες της Βουλής, ανεξαρτήτως από το εάν
θεωρητικά συµφωνούµε ή όχι µε τη συγχώνευση των κεφαλαι-
ουχικών εταιρειών, θα πρέπει να υπερψηφίσουµε το συζητού-
µενο σχέδιο νόµου, διότι κάνει ένα βήµα προς αυτήν την
κατεύθυνση, δηλαδή προς την αποσαφήνιση των κανόνων δι-
καίου που αφορούν στις διασυνοριακές συγχωνεύσεις.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Από τους Κοινο-
βουλευτικούς Εκπροσώπους έχουν ζητήσει να µιλήσουν ο κ. Λα-
φαζάνης και ο κ. Βορίδης.

Κύριε Αλυσανδράκη, θα µιλήσετε και εσείς;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Τότε θα τηρήσουµε

τη συνήθη σειρά των κοµµάτων.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδος, ο κ. Αλυσανδράκης.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Θέλω και εγώ, κύριε Πρόεδρε,

το λόγο στο τέλος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Βεβαίως. ∆εν σας

ανέφερα, διότι δεν σηκώσατε το χέρι.
Ορίστε, κύριε Αλυσανδράκη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µάλλον δεν θα χρησι-
µοποιήσω όλο το χρόνο. Ορισµένες σκέψεις θέλω να µοιραστώ
µαζί σας.

Για µας δεν χρειάζεται πάρα πολλή προσπάθεια, για να απο-
φανθούµε για αυτό το νοµοσχέδιο. Κριτήριό µας για το νοµο-
σχέδιο είναι εάν ωφελεί τους εργαζόµενους, αλλά και τα µεσαία
στρώµατα. Και είναι φανερό ότι αυτό το νοµοσχέδιο δεν ωφελεί
τους εργαζόµενους, αλλά ούτε και τα µεσαία στρώµατα. Ωφελεί
το µεγάλο κεφάλαιο. Είναι µια προσπάθεια στο πλαίσιο της ελεύ-
θερης διακίνησης των κεφαλαίων, στο πλαίσιο µιας από τις τέσ-
σερις ελευθερίες που προβλέπει η Συνθήκη του Μάαστριχτ, να

συγκεντρωθεί και να συγκεντρωποιηθεί το κεφάλαιο. Και αυτό
γίνεται σε βάρος των εργαζοµένων.

Το νοµοσχέδιο προβλέπει ορισµένες πρόνοιες για τη µειοψη-
φία των µετόχων, έστω αν για κάποιους συναδέλφους αυτή η
προστασία που παρέχεται δεν είναι αρκετή, για τους πιστωτές,
αλλά τίποτα για τους εργαζόµενους. Οι εργαζόµενοι πετάγονται
στον Καιάδα. Βέβαια, τυπικά αναφέρεται ότι διατηρούνται οι ερ-
γασιακές σχέσεις. Στην πράξη, όµως, γίνεται εντελώς το αντί-
θετο. Όπως δείχνουν τα στοιχεία, τουλάχιστον από τις εγχώριες
συγχωνεύσεις που µας έχει µαζέψει το Ινστιτούτο Εργασίας της
ΓΣΕΕ, η συνηθέστερη εξέλιξη της συγχώνευσης είναι η µείωση
του συνολικού αριθµού των απασχολουµένων. Ταυτόχρονα, από
το περιεχόµενο των νέων συµβάσεων, συνήθως το 1/3 πάει προς
την ευέλικτη εργασία. Πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, βέ-
βαια, είναι να προωθήσει την ευέλικτη εργασία απέναντι στη στα-
θερή εργασία. Πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι να
κτυπήσει και τις συλλογικές συµβάσεις εργασίας. Και αυτό έχει
συµβεί σε συγχωνεύσεις όπου από συλλογικές συµβάσεις εργα-
σίας περνάµε σε εξατοµικευµένες συµβάσεις εργασίας. Υπάρχει
αύξηση της κερδοφορίας µε µείωση του εργασιακού κόστους
και αυτή η µείωση του εργασιακού κόστους εντοπίζεται στην
εντατικοποίηση της εργασίας και στην αύξηση των ευέλικτων
µορφών απασχόλησης στις οποίες αναφέρθηκα προηγούµενα.

Αναφέρθηκε από προηγούµενους συναδέλφους και δεν θα
διαφωνήσω ότι µε τις συγχωνεύσεις κτυπιέται ιδιαίτερα το λια-
νικό εµπόριο και κατά συνέπεια τα µεσαία στρώµατα που είναι
αρκετά πολυπληθή στη χώρα µας, που ασχολούνται µε αυτόν
τον τοµέα της οικονοµικής δραστηριότητας.

Ακούστηκαν διαφωνίες σε ορισµένες περιπτώσεις, αλλά
υπήρξε µία βασική συµφωνία ανάµεσα στην Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας και την Αξιωµατική Αντιπολίτευση του
ΠΑΣΟΚ. Και οι δύο µε θρησκευτική -θα έλεγα- ευλάβεια αντιµε-
τωπίζουν τις πολιτικές επιλογές της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Το
ΠΑΣΟΚ ακούσαµε να εκφράζει ορισµένες αντιρρήσεις σε ζητή-
µατα που αφορούν τα εργασιακά δικαιώµατα. Βέβαια, τα εργα-
σιακά δικαιώµατα το ΠΑΣΟΚ τα θυµάται όταν είναι αντιπολίτευση
και όχι όταν είναι κυβέρνηση που τα χτυπάει µε το ίδιο µένος που
τα χτυπάει κάθε κυβέρνηση, είτε κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας είναι αυτή είτε του ΠΑΣΟΚ. Πέρα απ’ αυτό όµως, θα
ήθελα να σας θυµίσω ότι η οδηγία µεν ολοκληρώθηκε το 2005,
αλλά η διαδικασία ξεκινάει αρκετά πιο πριν. Στην πραγµατικό-
τητα, η διαδικασία ξεκίνησε το 2003, κυβέρνηση της χώρας ήταν
κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και οι Υπουργοί του ΠΑΣΟΚ εκπροσω-
πούσαν τη χώρα µας στα συµβούλια Υπουργών. Ανακάλυψε κάτι
καινούργιο τώρα το ΠΑΣΟΚ που δεν το είχε ανακαλύψει, όταν το
2003 µαζί µε τους υπόλοιπους εκπροσώπους των χωρών-µελών
της Ευρωπαϊκής Ένωσης διαµόρφωνε την οδηγία; Θα είχε εν-
διαφέρον να ακούσουµε εάν ανακάλυψε κάτι καινούργιο, εάν άλ-
λαξε γνώµη ή µας λέει αυτά που λέει σήµερα επειδή δεν είναι
στην κυβέρνηση, αλλά στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Από τη µεριά του ΣΥΡΙΖΑ, της ειδικής αγορήτριας, έγινε µία
κουβέντα για µικρά και µεγάλα ψάρια. Βεβαίως, το µεγάλο ψάρι
τρώει το µικρό. Στη χώρα µας πάντως έχουµε µία ποικιλία µεγε-
θών ψαριών, έχουµε όλα τα µεγέθη από τα πολύ µικρά που θα
φαγωθούν, αλλά έχουµε και κάποια µεγάλα ψάρια, έχουµε και
καρχαρίες. Συνολικά το κεφάλαιο στη χώρα µας θα ωφεληθεί απ’
αυτήν την οδηγία, διαφορετικά δεν θα στηριζόταν από τις ελλη-
νικές κυβερνήσεις. Είπε η κ. Αµµανατίδου, επίσης, να γίνονταν
κάποιες αλλαγές στην ενσωµάτωση της οδηγίας, να µην είναι
τόσο αρνητική. Φοβάµαι ότι ο ΣΥΡΙΖΑ εδώ θέλει και το σκύλο
χορτάτο και την πίτα ατόφια. ∆ε γίνεται να συµβαίνουν και τα
δύο. Η κατεύθυνση της οδηγίας, της πολιτικής της Ευρωπαϊκής
Ένωσης είναι δεδοµένη. ∆εν µπορείς να έχεις ταυτόχρονα ωφε-
ληµένους και τους εργαζόµενους και την εργοδοσία και την ερ-
γατική τάξη και την αστική τάξη.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ µίλησε για ελα-
στική ερµηνεία του Μάαστριχτ. Τι είναι αυτό το πράγµα; Μπορεί
να υπάρξει ελαστική ερµηνεία; Υποθέτω εννοεί της ελευθερίας
διακίνησης κεφαλαίων και κατά συνέπεια της συγχώνευσης. Ή
θα έχεις ελευθερία διακίνησης ή δεν θα έχεις.

Για µια ακόµα φορά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έγινε φα-
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νερό ποιος στηρίζει ποιον, ποιος είναι µε τα µονοπώλια, ποιος
είναι µε το λαό και ποιος προσπαθεί να µπερδέψει -δεν θα έλεγα
και τους δύο, γιατί τα µονοπώλια δεν µπερδεύονται- ποιος προ-
σπαθεί να µπερδέψει το λαό.

Θα ολοκληρώσω µε τη θέση µας γύρω από την τροπολογία.
Θεωρούµε απαράδεκτη την πρακτική ολόκληρα νοµοθετήµατα
στην ουσία να εµφανίζονται την τελευταία στιγµή µε τη µορφή
τροπολογίας. ∆εν είναι η πρώτη φορά στη διάρκεια της κοινο-
βουλευτικής µου θητείας, που δεν είναι και πάρα πολύ µεγάλη,
που έχω γίνει µάρτυρας τέτοιων ενεργειών. Όλα αυτά που ειπώ-
θηκαν από συναδέλφους που έχουν αντίρρηση είναι σωστά.
Εµείς πάντως θα συζητήσουµε την τροπολογία, δεν θα φυγοµα-
χήσουµε, γιατί είναι πάρα πολύ σηµαντικό το θέµα το οποίο ανα-
φέρεται στην τροπολογία. Έχουµε και µπορέσαµε σε πολύ µικρό
χρονικό διάστηµα να διατυπώσουµε άποψη. Ήδη εκφράστηκε
από την ειδική αγορήτρια του κόµµατός µας, τη συντρόφισσα
Μανωλάκου, και θα είχαµε πράγµατι ενδιαφέρον να ακούσουµε
και την άποψη του ΠΑΣΟΚ. Συµφωνεί το ΠΑΣΟΚ µε το ανακά-
τεµα ιδιωτικών και δηµόσιων φορέων στην ενίσχυση της έρευ-
νας; Συµφωνεί µε το να µπορεί να δίνει το κράτος τσάµπα χρήµα
στην ουσία στις βιοµηχανίες;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επειδή πέρασε ο χρόνος θα συνεχίσουµε πάνω σ’ αυτό το
θέµα, όταν φθάσουµε στη συζήτηση της τροπολογίας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λαφαζάνης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατ’ αρχάς να εκφράσω τη λύπη

µου γιατί σε ένα σηµαντικό νοµοσχέδιο τόσο κατά τη διάρκεια
στη συζήτηση στην επιτροπή όσο και στην Ολοµέλεια, δεν είδαµε
να εµφανίζεται ο αρµόδιος Υπουργός ο οποίος έχει και τη νοµο-
θετική πρωτοβουλία. Τιµώ ιδιαίτερα την παρουσία του κυρίου
Υφυπουργού ο οποίος υποµονετικά βρίσκεται εδώ σε όλη τη
διάρκεια της συζήτησης. Νοµίζω όµως ότι δεν είναι δυνατόν να
µην έλθει ο κ. Χατζηδάκης να ακούσει τις αντιρρήσεις που υπάρ-
χουν απέναντι σ’ αυτήν τη νοµοθετική του πρωτοβουλία. Και δεν
είναι δυνατόν να καταθέτει ο κύριος Υπουργός άλλο ένα νοµο-
σχέδιο εν είδει τροπολογίας και να το συζητάµε την τελευταία
στιγµή και να µην έρχεται να το υποστηρίξει όταν είναι ο κατ’ εξο-
χήν αρµόδιος γι’ αυτό το θέµα. ∆ηλαδή κάνει διπλό ατόπηµα. Κα-
ταθέτει ένα στην ουσία νοµοσχέδιο µε τη µορφή τροπολογίας
και απουσιάζει από τη Βουλή περιφρονώντας την.

Αυτή είναι µια απολύτως απαράδεκτη διαδικασία. Ο κ. Χατζη-
δάκης βρίσκεται στο εξωτερικό; Έχει σπουδαιότερες δουλειές
από το να έλθει να µιλήσει στη Βουλή, από το να ακούσει του-
λάχιστον µέρος των απόψεων των συναδέλφων; Εµείς καταγ-
γέλλουµε τον τρόπο και τις διαδικασίες µε τις οποίες επιχειρεί η
Κυβέρνηση να νοµοθετεί, διά τροπολογιών τα πιο κρίσιµα και σο-
βαρά θέµατα, ώστε ακόµα και αυτές οι περιορισµένες δυνατό-
τητες άσκησης αντιπολιτευτικού ρόλου και ελέγχου µέσα από τη
Βουλή να ακυρώνονται και να πηγαίνουµε σε διαδικασίες εξπρές
στο τέλος των νοµοσχεδίων. Καταγγέλλουµε ιδιαίτερα ότι κρί-
σιµα θέµατα όπως αυτό των ερευνητικών κέντρων έρχονται µ’
αυτές τις διαδικασίες.

∆εν θα αποχωρήσουµε, βεβαίως, από τη σχετική συζήτηση της
τροπολογίας. Θα µείνουµε για να την καταγγείλουµε µέχρι τέ-
λους, να καταγγείλουµε και τη διαδικασία και την ουσία της τρο-
πολογίας µε επιχειρήµατα. Θα επιµείνουµε µέχρι τέλους να την
αποσύρει η Κυβέρνηση. Βεβαίως θα αποχωρήσουµε από την ψη-
φοφορία που τη θεωρούµε γελοιότητα, γιατί αυτή η διαδικασία
είναι απαράδεκτη και ακυρώνει και το Σύνταγµα και τον Κανονι-
σµό της Βουλής. Είναι µια διαδικασία η οποία ακυρώνει στην
ουσία τη δυνατότητα της Εθνικής Αντιπροσωπείας να έχει λόγο
και άποψη.

Έρχοµαι στο κύριο θέµα του νοµοσχεδίου, τις διασυνοριακές
συγχωνεύσεις. Από την πρώτη στιγµή στην επιτροπή η άποψή
µας ήταν ότι διευκολύνεται το νοµοθετικό πλαίσιο σε ευρωπαϊκό
επίπεδο ώστε να έχει ενιαίο χαρακτήρα για να µπορούν να προ-
χωρούν πιο εύκολα, πιο γρήγορα και χωρίς περιττές δυσκολίες
και φορολογικές επιβαρύνσεις οι συγχωνεύσεις επιχειρήσεων

στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είναι µια οδηγία η οποία
διευκολύνει αφάνταστα το κεφάλαιο να περνάει πάνω από τα σύ-
νορα χωρίς νοµικές δυσκολίες, να επιδιώκει τη συγκέντρωσή του
και εποµένως την αύξηση της κερδοφορίας του, διότι αυτό επι-
διώκεται µε τις συγχωνεύσεις. Το κεφάλαιο δεν έχει καµµία άλλη
ουσία ως ύπαρξη και ως προοπτική από το να αποκοµίζει κέρ-
δος. Ξέρετε ότι το κεφάλαιο στη λειτουργία και στην επιδίωξη
της κερδοφορίας δεν έχει κανένα απολύτως όριο και κανέναν
απολύτως φραγµό. Αν έθετε στον εαυτό του το οποιοδήποτε κε-
φάλαιο έναν περιορισµό στην αύξηση της κερδοφορίας του αυ-
τοµάτως θα αυτοακυρωνόταν και θα εξέπιπτε από τη µορφή
αυτή καθ’ εαυτή την οποία αντιπροσωπεύει η ουσία του.

Αν το έκαναν αυτό όλα τα κεφάλαια, θα πηγαίναµε σε προκα-
πιταλιστικά συστήµατα όπου η ανταλλακτική αξία δεν θα είχε
καµµία σηµασία και απλώς θα είχαµε τα παλιά συστήµατα των
αξιών χρήσης. Ο καθένας θα παρήγαγε αξίες χρήσης.

Εσείς ως πολιτική εξουσία έρχεσθε µε αυτήν την οδηγία, σε
ευρωπαϊκό και εθνικό επίπεδο, να διευκολύνετε αυτήν την ακραία
και άκρατη επιδίωξη του κεφαλαίου διά των συγχωνεύσεων, να
µπορεί να συγκεντροποιείται, να αυξάνει εποµένως τις ενέργειές
του, τη δυνατότητά του, να µειώνει το εργατικό κόστος, γιατί
περί αυτού πρόκειται και να αυξάνει το κέρδος του.

Άλλωστε, αυτό είναι και η Ευρωπαϊκή Ένωση. Η Ευρωπαϊκή
Ένωση οικοδοµήθηκε, θεµελιώθηκε ως Ευρωπαϊκή Ένωση των
αγορών και του κεφαλαίου και λειτουργεί έτσι, τελωνειακή
ένωση, µετά ενιαία απελευθερωµένη αγορά και η ενιαία απελευ-
θερωµένη αγορά για να είναι πλήρως ανταγωνιστική οικοδοµή-
θηκε πάνω σ’ ένα ενιαίο νόµισµα, το ενιαίο νόµισµα έφερε το
Σύµφωνο Σταθερότητας για να είναι υποτίθεται σταθερό και από
εκεί και πέρα εξαπλώνονται όλα τα µέτρα και τα µέσα, οι ρυθµί-
σεις που επιτρέπουν να κινείται το κεφάλαιο µέσα σε αυτήν την
ενιαία αγορά ανεµπόδιστα, χωρίς νοµικά κωλύµατα και µε οµο-
γενοποιηµένα νοµικά πλαίσια.

Αυτά κάνετε και αυτό υπηρετεί η οδηγία η οποία δεν έχει καµ-
µία σχέση, βεβαίως, µε τα συµφέροντα των ευρωπαϊκών λαών,
µε τα συµφέροντα του ελληνικού λαού, µε τα συµφέροντα των
οικονοµιών, µε τις προοπτικές να δούµε καλύτερες και δικαιότε-
ρες µέρες ως κοινωνίες. Αυτά µας έχουν οδηγήσει άλλωστε στη
σηµερινή κρίση η οποία είναι πρωτοφανής. Με αυτές τις οδηγίες
και µε αυτά τα µέσα που προσπαθείτε να αντιµετωπίσετε την
κρίση, θα την επιδεινώσετε ακόµη περισσότερο, µε ανεξέλεγκτες
συνέπειες και προεκτάσεις πλέον για τις κοινωνίες.

Φυσικά, δεν καταλαβαίνω γιατί απορεί ο εκλεκτός αγορητής
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, όταν εµείς καταγγέλλοντας
αυτήν την οδηγία, βεβαίως, προσπαθούµε όσο είναι δυνατόν
ρυθµίσεις, οι οποίες έχουν απόλυτα ακραίο χαρακτήρα, να τις
ακυρώσουµε, να τις τροποποιήσουµε ή να τις αλλάξουµε ή να
αποσυρθούν. Νοµίζω ότι αυτό είναι απολύτως συµβατό σε µία
προσπάθεια που κάνει κάθε κόµµα να βελτιώνει τα πράγµατα,
εκτός αν πούµε «δεν πειράζει, όσο χειρότερα οδηγούνται οι εξε-
λίξεις και οι καταστάσεις, τόσο το καλύτερο».

Βεβαίως, να ακυρωθεί και να αποσυρθεί η συγκεκριµένη οδη-
γία. Εµείς την καταψηφίζουµε στο σύνολο επί της ουσίας, αλλά
βεβαίως και τις πιο ακραίες πλευρές της. Θα διεκδικούµε πά-
ντοτε την όσο το δυνατόν ακύρωσή τους µέσα από τη συγκεκρι-
µένη συζήτηση για να βελτιώσουµε τη θέση των εργαζοµένων
όσο γίνεται, χωρίς να έχουµε καµµία αυταπάτη ότι µπορεί να
ακυρωθεί η βασική της κατεύθυνση ή ο βασικός της προσανα-
τολισµός.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Φυσικά, θα συζητήσουµε εδώ για τη βασικότερη τροπολογία,
η οποία είναι απολύτως απαράδεκτη. Είναι απολύτως απαράδε-
κτη γιατί εδώ εισάγεται µια καινούργια λογική. Στο όνοµα της
έρευνας, της τεχνολογίας και της ανάπτυξης –υπήρχε βεβαίως-
έρχεσθε να την επιταχύνετε. Στο όνοµα αυτών των ερευνητικών
εξελίξεων και των καινοτόµων προγραµµάτων και επιχειρήσεων
ανοίγετε τον ασκό του Αιόλου για επιχορηγήσεις και επιδοτήσεις
των επιχειρήσεων.

Σας ρωτώ: Είναι δυνατόν, κύριε Υφυπουργέ, να υποστηρίξετε
µε οποιαδήποτε λογική, µε οποιαδήποτε αντίληψη ότι στο όνοµα
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της έρευνας, της τεχνολογίας και της καινοτοµίας θα επιδοτείτε
αγορά κτηρίων και γηπέδων; ∆εν γνωρίζετε ότι ακόµα και ο ανα-
πτυξιακός νόµος που επιχορηγεί, δίνει τσάµπα χρήµα στις επι-
χειρήσεις για επενδύσεις, δεν επιτρέπει την επιδότηση για
αγορές κτηρίων και γηπέδων; Έρχεσθε τώρα να µας πείτε ότι
αγοράζοντας κάποιος µια επιχείρηση, ένα κτήριο ή ένα γήπεδο,
συµβάλλει αυτό στην καινοτοµία, την έρευνα, την τεχνολογική
ανάπτυξη;

Κάνετε αυθαιρεσίες, µεγάλες αυθαιρεσίες –πέρα από τις
υπαρκτές που έκαναν οι προηγούµενοι νόµοι του ΠΑΣΟΚ και τα
προεδρικά διατάγµατα- οι οποίες δίνουν τα πάντα στο κεφάλαιο
και τις επιδιώξεις του και στην ουσία χρησιµοποιούν την έρευνα
ως «βαποράκι» –να µου επιτρέψετε την έκφραση- για να αυξή-
σετε τις επιδοτήσεις και επιχορηγήσεις στο κεφάλαιο µε δηµόσιο
χρήµα από τους φορολογούµενους. Απαράδεκτα πράγµατα!

Σας καλούµε να µη συζητήσουµε καν επ’ αυτής της τροπολο-
γίας. Αποσύρετέ την τώρα αυτήν την τροπολογία. Και εν πάση
περιπτώσει να έλθει εδώ και ο Υπουργός Ανάπτυξης να µας πει
–γιατί φαντάζοµαι ότι αυτή η τροπολογία δεν είναι δική σας αρ-
µοδιότητα- και να µας εξηγήσει γιατί βάζει αυτές όλες τις απα-
ράδεκτες διατάξεις που χειροτερεύουν ακόµα περισσότερο ένα
ήδη άσχηµο πλαίσιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Μαυρουδής Βορίδης.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, εν ονόµατι του ευρωπαϊκού της καθήκοντος η

Κυβέρνηση φέρνει σήµερα στη Βουλή προς κύρωση, ουσιαστικά
προς ενσωµάτωση στο δίκαιό µας, τη συγκεκριµένη οδηγία.

Από το πρωί, πάλι µε το επιχείρηµα εν µέρει της εκπληρώσεως
των ευρωπαϊκών της καθηκόντων και δήθεν προς αποφυγή προ-
στίµων εξαιτίας των παρανόµων χωµατερών, βρίσκεται σε εξέ-
λιξη στο Γραµµατικό η πιο σκληρή, επαίσχυντη, αισχρή και άδικη
επιχείρηση εναντίον των κατοίκων µιας περιοχής που το µόνο
που κάνουν είναι να προσπαθούν να προστατέψουν το περιβάλ-
λον τους, το χωριό τους, τον τόπο στον οποίο µένουν.

Από το πρωί και µέχρι και το µεσηµέρι –µέχρι τις 16.00’- ανη-
λεώς εξυλοκοπούντο γέροι, ηλικιωµένες γυναίκες, παιδιά, κό-
σµος, ο οποίος τι έλεγε; Να µην καταστραφεί η περιοχή του γιατί
πρόκειται να γίνει δήθεν ένας καινούργιος ΧΥΤΑ κατ’ επιταγήν
και κατ’ εντολήν της Ευρωπαϊκής Ενώσεως, όπως κατ’ επιταγήν
και κατ’ εντολήν της Ευρωπαϊκής Ενώσεως πρέπει τώρα να εν-
σωµατώσουµε αυτή τη συγκεκριµένη οδηγία.

Αρχίζει κανείς, κύριε Υφυπουργέ, να αναρωτιέται. Επαναλαµ-
βάνω, αρχίζει κανείς να αναρωτιέται: Αυτή η Κυβέρνηση έχει
πραγµατικά δική της πολιτική βούληση; Αυτή η Κυβέρνηση είναι
εδώ µόνο για την ενσωµάτωση των δυσάρεστων και των αποτυ-
χηµένων και χρεοκοπηµένων πολιτικών;

Χρεοκοπηµένη πολιτική για τα συµφέροντα της Ελλάδας είναι
αυτή η συγκεκριµένη οδηγία. Χρεοκοπηµένη πολιτική για τα συµ-
φέροντα της Ελλάδας είναι σήµερα ακόµα να γίνονται ξεπερα-
σµένοι ΧΥΤΑ.

Και προσέξτε. Οχυρώνεστε πίσω –το επαναλαµβάνω, οχυρώ-
νεστε πίσω- από δήθεν ευρωπαϊκές νοµοθεσίες, στις οποίες βε-
βαίως και έχετε διακριτική ευχέρεια και ως προς το χρόνο που θα
το νοµοθετήσετε –µιλώ για τη συγκεκριµένη οδηγία, όπως περί-
µενε δυο χρόνια, µπορούσε να περιµένει και τέσσερα- αλλά και
ως προς το περιεχόµενο τελικά των πολιτικών που θα ακολου-
θήσετε, γιατί και αυτά επιµερίζονται και αυτά αποτελούν ιδική
σας εξειδίκευση.

Οι σηµερινές εικόνες στο Γραµµατικό ήταν εικόνες ντροπής.
Γιατί; ∆ιότι εκεί η Κυβέρνηση υπήρξε σκληρότατη απέναντι
στους κατοίκους ενός χωριού, την ώρα όµως που απέναντι στο
έγκληµα είναι εξαιρετικά χαλαρή, την ώρα όµως που όταν και-
γόταν η Αθήνα, αποφάσισε ότι θα είναι αµυντική η αστυνοµία.
Σήµερα, όµως, ο κύριος Υπουργός έπρεπε να εξαντλήσει τη
σκληρότητά του στο συγκεκριµένο θέµα!

Εδώ, λοιπόν, φθάνουµε σ’ αυτό το σηµείο που κανείς πια δεν
µπορεί να καταλάβει την πολιτική σας. ∆εν µπορούµε να κατα-
λάβουµε την πολιτική σας στο περιβάλλον. Είναι εντελώς ακα-

τανόητη. Επικαλείσθε τη διαχείριση των απορριµµάτων και κα-
ταστρέφετε περιοχές, χωρίς καν να έχετε επιλέξει τεχνολογία
διαχείρισης απορριµµάτων µέχρι σήµερα, χωρίς να έχετε κάνει
ένα σταθµό µεταφόρτωσης, χωρίς να έχετε καν προχωρήσει σ’
ένα εργοστάσιο!

Επικαλείσθε τη σωτηρία της ελληνικής οικονοµίας και έρχεστε
και φέρνετε ένα σχέδιο νόµου, το οποίο ουσιαστικά θα οδηγήσει
στην αφαίµαξη των δυνάµεων της ελληνικής οικονοµίας.

Πραγµατικά αδυνατούµε να σας παρακολουθήσουµε.
Κύριε Πρόεδρε, είναι αδύνατον κανείς πια να παρακολουθή-

σει την κυβερνητική πολιτική. Είναι τελείως αδύνατον. Είναι µία
πολιτική αντιφατική, όταν δεν είναι υποκριτική.

Θα µου επιτρέψετε εδώ να πω το εξής, γυρνώντας αµιγώς στα
ζητήµατα του σχεδίου νόµου: Κύριε Υφυπουργέ, αυτό το οποίο
πρέπει να απαντήσετε είναι συγκεκριµένο. Πώς µε τις συγκεκρι-
µένες διευκολύνσεις, πώς µε το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου
ωφελείται η ελληνική οικονοµία; Γιατί αυτή τη συγκεκριµένη χρο-
νική στιγµή, την ώρα που όλοι λέµε ότι βρισκόµαστε σε κρίση;
Αυτό είναι το ερώτηµα.

Για να είµαστε απολύτως ειλικρινείς και απολύτως σοβαροί,
πόσες ακριβώς εταιρείες περιµένετε να εξαγοράσουν οι ελληνι-
κές εταιρείες; Πόσες συγχωνεύσεις πρόκειται να γίνουν από ελ-
ληνικές εταιρείες που θα συγχωνεύσουν αλλοδαπές εταιρείες;
Επειδή όλοι ξέρουµε γιατί µιλάµε, αν υπάρξουν, θα είναι ελάχι-
στες και ουσιαστικά αυτό είναι ένα σχέδιο νόµου το οποίο προ-
ωθεί τα συµφέροντα των αλλοδαπών εταιρειών.

Μα, η ευρωπαϊκή µας υποχρέωση. Μάλιστα. Αυτή την ευρω-
παϊκή µας υποχρέωση γιατί να την εκπληρώσουµε τώρα σ’ αυτή
τη δύσκολη στιγµή, τώρα σε αυτές τις συνθήκες κρίσης; Τώρα,
σ’ αυτή τη συγκεκριµένη χρονική συγκυρία γιατί πρέπει να επι-
µείνουµε στην εκπλήρωση αυτής της συγκεκριµένης υποχρεώ-
σεως;

Εγώ βεβαίως δεν σας είπα ότι δεν θέλουµε ή δεν µας συµφέ-
ρει µία συγκεκριµένη οδηγία. Είναι µία ολόκληρη συζήτηση το
πώς βγαίνουν αυτές οι οδηγίες και όλη η ευρωπαϊκή νοµοθεσία
αλλά, εν πάση περιπτώσει, προκύπτουν. Εγώ δεν σας είπα ότι
πρέπει να φύγουµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Όχι. Αλλά γιατί
τώρα; Γιατί αυτήν τη χρονική στιγµή; Γιατί αυτήν τη δύσκολη
στιγµή για την ελληνική οικονοµία και τις ελληνικές εταιρείες;
Γιατί διευκολύνετε;

Το επιχείρηµα το ξαναείπα: Ότι δήθεν θα έρθουν να σώσουν
τις εταιρείες που κινδυνεύουν, δήθεν θα έρθουν να σώσουν τις
εταιρείες από τις οποίες πρόκειται να απολύσουν εργαζοµένους.

Σας το ξαναείπα, επειδή εγώ ξέρω την αγορά, ζω και κινούµαι
µέσα στην αγορά. ∆εν υπάρχει κανείς που παίρνει χρεοκοπηµέ-
νες εταιρείες. Οι εταιρείες οι οποίες εξαγοράζονται είναι εται-
ρείες κερδοφόρες, είναι εταιρείες καλές και τους προσφέρεται
και µία συµφέρουσα τιµή εξαγοράς ακριβώς γιατί αυτό συµφέρει
τους µετόχους. Αλλά αυτό που συµφέρει τους µετόχους σε ιδιω-
τικό επίπεδο, δεν σηµαίνει υποχρεωτικά ότι τη συγκεκριµένη συ-
γκυρία είναι θετικό για την ελληνική οικονοµία.

Επιτρέψτε µου δε και κάτι ακόµα. Εγώ δεν είµαι ούτε υπέρ της
δαιµονοποιήσεως, αλλά ούτε και της αντικειµενικοποιήσεως –και
θα πω τι εννοώ- του κεφαλαίου. Ακούω κάποια φορά ότι το κε-
φάλαιο κάνει τούτο, το κεφάλαιο κάνει το άλλο. Το κεφάλαιο από
µόνο του δεν κάνει τίποτα. Το κεφάλαιο είναι λεφτά. Αυτοί που το
κάνουν είναι οι κεφαλαιούχοι, είναι οι χειριστές του κεφαλαίου.

Εδώ, λοιπόν, ας ξεκαθαρίσουµε τα πράγµατα. Οι χειριστές του
κεφαλαίου προφανώς έχουν στόχο την κερδοφορία. Αυτή είναι η
δουλειά τους, αλλά δεν είναι µόνο αυτή και όποιος ξέρει να κάνει
σύνθετους λογαριασµούς για την κερδοφορία θα δει ότι πρέπει
να εκτιµά πολύ πιο σύνθετα µεγέθη και κοινωνικά, γι’ αυτό και
πολλές εταιρείες αναπτύσσουν την έννοια της εταιρικής κοινω-
νικής ευθύνης, εκεί που πραγµατικά υπάρχουν σοβαροί µηχανι-
σµοί που στηρίζονται µέσα στην αγορά. Εξαιτίας του σαθρού
µας κράτους σήµερα δεν µπορούν να αναπτυχθούν καν αυτοί οι
µηχανισµοί στην Ελλάδα, γιατί στη σύγχρονη καταναλωτική οι-
κονοµία πάρα πολύ απλά χρειάζεται καταναλωτής και εποµένως,
χρειάζεται να επιµερίζεται όλη αυτή η δραστηριότητα, αλλιώς
δεν µπορεί να προχωρήσει παρακάτω.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
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λίας του κυρίου Βουλευτή)
Εκείνο που λέω είναι ότι παραµένει όλως αναιτιολόγητη στη

παρούσα φάση η συγκεκριµένη ρύθµιση που προτείνεται µε το
συγκεκριµένο σχέδιο νόµου.

Απλώς θα πω ένα πράγµα, κύριε Πρόεδρε, και θα τελειώσω, το
οποίο αφορά την τροπολογία. ∆εν είναι καλό για το νοµοθετικό
έργο, δεν είναι καλό για το επίπεδο της νοµοθετικής εργασίας
της Κυβερνήσεως να έρχεται µε αυτό τον τρόπο η τροπολογία,
κύριε Υφυπουργέ.

∆εν θα έχανε τίποτα το Υπουργείο Ανάπτυξης αν αυτό το
έφερνε αυτοτελώς. Θα γινόταν µία συζήτηση ή έστω, παρ’ ότι
δεν είναι τροπολογία, να ερχόταν στην επιτροπή. Το να έρχεται
µε αυτόν τον αιφνιδιαστικό τρόπο στο Τµήµα, είδατε πού οδη-
γεί.

Και εγώ ερωτώ: Γιατί να οδηγηθείτε σε µία διαδικασία µε την
οποία εξωθείτε την Αντιπολίτευση στο να αποχωρεί διαµαρτυ-
ρόµενη, ανεξαρτήτως –ξαναλέω- του περιεχοµένου. Σε τελευ-
ταία ανάλυση έχετε την πλειοψηφία. Θα ασκήσουµε την κριτική
µας, έχετε όµως τη δυνατότητα να το κάνετε.

Γιατί αναγκάζετε την Αντιπολίτευση στο να αντιδρά µε έναν
τρόπο κάθετο, µόνο και µόνο γιατί δεν επιλέγετε µία τυπική νο-
µοθετική διαδικασία και εργασία, µόνο και µόνο γιατί η διαδικα-
σία που επιλέγει η Κυβέρνηση είναι απαξιωτική και προσβλητική
για το κοινοβουλευτικό έργο και για τη νοµοθετική εργασία.

Είµαι σε θέση να γνωρίζω ότι αυτό τουλάχιστον στις δικές σας
προσωπικές προθέσεις δεν είναι.

Θα ήταν τόσο απλό, έστω και τώρα, κύριε Υφυπουργέ -και εγώ
κάνω έκκληση σ’ αυτό- να πείτε: «Αποσύρω αυτήν την τροπολο-
γία και την επαναφέρω είτε ως αυτοτελές σχέδιο νόµου είτε έστω
σε µία τροπολογία ενός σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυ-
ξης, που, όµως, έρχεται κατά τη συνήθη διαδικασία στην επι-
τροπή για να συζητηθεί».

Η Κυβέρνηση δε θα χάσει τίποτε ούτε είναι κάτι το εξαιρετικά
κατεπείγον για να πρέπει να το ψηφίσουµε νύκτα ούτε είναι κάτι
το οποίο θα βραδύνει το νοµοθετικό έργο. Τιµή είναι εκείνο το
οποίο θα σας αναγνωριστεί για µια θαρραλέα πρωτοβουλία που
είναι να αναπληρώσετε ένα κακό, κάκιστο νοµοθετικό προηγού-
µενο, µια κακή, κάκιστη νοµοθετική πρακτική.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Υφυπουργός Ανά-

πτυξης, ο κ. Μπούγας έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε Πρό-

εδρε, δύο σύντοµες απαντήσεις.
Ξεκινάω από την τελευταία ερώτηση που έθεσε ο κ. Βορίδης:

«Γιατί τάχα η Κυβέρνηση νοµοθετεί µε τον τρόπο που νοµοθε-
τεί;».

Πρέπει να σας πω, κύριε συνάδελφε, ότι η Κυβέρνηση νοµο-
θετεί µε τον τρόπο που υπαγορεύει το Σύνταγµα και ο Κανονι-
σµός της Βουλής. Η Αντιπολίτευση, όµως, και, δυστυχώς, το
σύνολο των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης, ψάχνουν να βρουν
αφορµές. Ό,τι και να γίνει, ό,τι και να κάνουµε, όποια ρύθµιση
και να φέρουµε, εσείς αναζητάτε αφορµές, διότι είστε της λογι-
κής «Όχι σε όλα». Όποιο θετικό µέτρο να πάρει η Κυβέρνηση,
οποιαδήποτε νοµοθετική πρωτοβουλία, θέλετε, αναζητάτε, είτε
στη Βουλή είτε εκτός Βουλής, µία αφορµή προκειµένου να την
καταψηφίσετε.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Αυτό δεν µπορείτε να το πείτε για
εµάς.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): ∆εν άκουσα
τίποτα για την ουσία των ρυθµίσεων της τροπολογίας. ∆εν
άκουσα τίποτα για την ουσία των ρυθµίσεων του σχεδίου νόµου.
Απλώς µιλήσατε για τις διαδικασίες. ∆υστυχώς, αναλωθήκατε σε
διαδικαστικού περιεχοµένου αντιρρήσεις, οι οποίες, όµως, δεν
προάγουν επ’ ουδενί τη συζήτηση στην Εθνική Αντιπροσωπεία
και δεν περιποιούν και τιµή στα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, που
ισχυρίζονται ότι θέλουν να προωθούν την ποιότητα του κοινο-
βουλευτικού έργου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Έρχοµαι τώρα στα ερωτήµατα τα οποία διατυπώσατε και
έχουν να κάνουν µε το σχέδιο νόµου.

Εγώ αντιστρέφω το ερώτηµα: Ποια είναι η πρόταση που δια-
τυπώνετε; Έχουµε ήδη απόφαση του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου
για τη µη ενσωµάτωση ακόµη της οδηγίας. Τι προτείνετε, λοιπόν;
Προτείνετε να επωµιστούµε τις δυσµενείς συνέπειες, σύµφωνα
µε το Ευρωπαϊκό ∆ίκαιο, να αρνηθούµε την ενσωµάτωση της
οδηγίας; Για πόσο χρονικό διάστηµα; Έχουµε το δικαίωµα να το
κάνουµε αυτό;

Είστε νοµικός. Απαντήστε µου: Μπορούµε ακόµη να αρνού-
µεθα, ενώ είµαστε εκπρόθεσµοι, την ενσωµάτωση µιας κοινοτι-
κής οδηγίας στο Εθνικό ∆ίκαιο;

Όµως, εάν υποτεθεί ότι απαντούσατε καταφατικά -που δεν
µπορείτε να το κάνετε- πείτε µου ποιο θα είναι το όφελος. Έχετε
καµµία αυταπάτη ότι εάν µία ελληνική εταιρεία θέλει να επιτύχει
τη συγχώνευση είτε µε καινούργια εταιρεία, µε ίδρυση νέας, είτε
µε απορρόφηση, µε τα σήµερα ισχύοντα δε µπορεί να το επιτύ-
χει; Μπορεί κανείς να πιστεύει ότι εάν θέλουν να συγχωνευτούν
δύο εταιρείες, µία ηµεδαπή και η άλλη αλλοδαπή, σήµερα δεν
έχουν τη νοµική δυνατότητα να το κάνουν; Ασφαλώς και την
έχουν. Μπορεί µία ηµεδαπή εταιρεία να µεταφέρει την έδρα,
µπορεί να επιλέξουν την ίδρυση κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Υπάρχουν τόσοι τρόποι που καταλήγουν στο ίδιο αποτέλεσµα.

Κατά συνέπεια αυτά τα οποία διατυπώσατε ως ανησυχίες µπο-
ρεί να επέλθουν είτε µε την εφαρµογή των διατάξεων της οδη-
γίας, είτε µε την περιγραφή, καταστρατήγηση, αναλογική
εφαρµογή -όπως θέλετε πέστε το- της ισχύουσας νοµοθεσίας,
της εθνικής νοµοθεσίας, σε συνδυασµό µε τα δίκαια των υπο-
λοίπων κρατών-µελών της Ένωσης.

Όµως, επέρχεται κάτι θετικό. Σας εξήγησα ότι βοηθούνται στις
συγχωνεύσεις οι µικρές και µεσαίες εταιρείες και αποσαφηνίζε-
ται πλέον το νοµικό καθεστώς των διασυνοριακών συγχωνεύ-
σεων, το οποίο ήταν εξαιρετικά επισφαλές, ήταν σε ένα χώρο
που διακρινόταν για τη µη νοµική καθαρότητα.

Με τις διατάξεις του σχεδίου νόµου, οι οποίες θα εφαρµόζο-
νται πλέον κατά τρόπο ενιαίο σε όλο τον ευρωπαϊκό χώρο, επι-
τυγχάνεται αυτή η νοµική καθαρότητα, που δε νοµίζω να
διαφωνείτε, είναι προς όφελος και των εταιρειών, ιδίως των µι-
κρών και µεσαίων εταιρειών, κυρίως, όµως, είναι προς όφελος
του υγιούς ανταγωνισµού.

Γι’ αυτό θα παρακαλούσα, κύριοι συνάδελφοι, όταν διατυπώ-
νουµε αντιρρήσεις, όταν διατυπώνουµε ενστάσεις για τις νοµο-
θετικές πρωτοβουλίες που αναλαµβάνει η Κυβέρνηση, όταν
προσπαθούµε να αιτιολογήσουµε τις θέσεις µας, να είµαστε σε
θέση να το κάνουµε κατά τρόπο αιτιολογηµένο και κατά τρόπο
που θα υπακούει και στις υποχρεώσεις µας έναντι του ευρωπαϊ-
κού δικαίου, αλλά και στη λογική, την οποία έχουµε διατυπώσει
σε αυτήν την Αίθουσα, ότι οτιδήποτε λέγεται πρέπει και να τεκ-
µηριώνεται µε πειστικά επιχειρήµατα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-

µοκρατίας κ. Καραµάριος για οκτώ λεπτά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σε συνέχεια

των όσων είπε ο αξιότιµος κύριος Υφυπουργός, θα ήθελα µε τη
σειρά µου να προσθέσω τα εξής.

Ακριβώς η απουσία ενός ενεργού ρυθµιστικού πλαισίου, η
ασάφεια µε το νοµικό καθεστώς και το εφαρµοστέο δίκαιο -
επειδή δε στο ελληνικό και το ευρωπαϊκό δίκαιο δεν ρυθµίζεται
ρητά το επιτρεπτό των διασυνοριακών συγχωνεύσεων ελληνικών
εταιρειών µε αλλοδαπές και η δυσχέρεια και η πολυπλοκότητα
στην πραγµάτωση διασυνοριακών συγχωνεύσεων εντός της Κοι-
νότητας- επέβαλε την ανάγκη αυτής της οδηγίας.

Ακούστηκαν πάρα πολλά, εκτός των άρθρων, θεωρητικές από-
ψεις οι οποίες όλες είναι ευπρόσδεκτες να ακουστούν εδώ στη
Βουλή. Εκείνο που ήθελα εγώ να τονίσω είναι το εξής.

Είπε ξεκάθαρα κάτι ο εκπρόσωπος του ΚΚΕ, ο κ. Αλυσανδρά-
κης, τον οποίο πρόσεξα µε πολλή προσοχή. Είναι θέµα νοοτρο-
πίας να αντιληφθούµε τι υποστηρίζουµε εµείς σαν Νέα
∆ηµοκρατία για την ελληνική πραγµατικότητα αυτήν τη στιγµή
και τι κατά την άποψή τους µπορούσε να γίνει. Πρόσθεσε δε η κ.
Μανωλάκου ότι, εάν θα γινόταν κοινωνικοποίηση των εταιρειών,
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θα ήταν καλύτερα γι’ αυτούς, διότι µε αυτόν τον τρόπο θα δια-
σφαλίζετο τάχα η κατάσταση των εργαζοµένων.

Άκουσα και πάρα πολλά, σε ό,τι αφορά την οδηγία, «γιατί να
γίνει τώρα». Ο µεν κ. Λαφαζάνης είπε «γιατί να έρθει τόσο αργά»
και άλλοι είπαν «γιατί να την κάνουµε τώρα σε αυτήν τη συγκυ-
ρία».

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν είπα τέτοιο πράγµα.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Μα, κύριοι συνάδελφοι, πρέπει

να αντιληφθείτε ότι οι οδηγίες αυτές που έχουν εκδοθεί και εκ-
δίδονται, δεν έχουν υπ’ όψιν τους την κρίση η οποία υπάρχει σή-
µερα. Έχουν εκδοθεί από παλαιά -το είπε ο κ. Αλυσανδράκης-
επί ΠΑΣΟΚ. Η κρίση η οποία υπάρχει σήµερα είναι µια πραγµα-
τικότητα την οποία δεν πρέπει αυτήν τη στιγµή να συγχέουµε. Ή
στο κάτω-κάτω να πούµε, αν θα ψηφιστεί αυτή η οδηγία επιβρα-
δύνει ή φέρνει χειρότερα αποτελέσµατα στην κρίση που υπάρχει
σήµερα;

Για όνοµα του Θεού! Ερχόµαστε σήµερα και λέµε: «Γιατί να τη
φέρουµε τώρα την οδηγία;» Έτσι είπε ο αγαπητός κ. Βορίδης.
Και επίσης ρώτησε: «Σε τι τάχα θα συντελέσει ή θα βοηθήσει
στην οικονοµική µας ανάπτυξη;»

Εγώ ρωτώ το αντίθετο. ∆ηλαδή, εάν ο σκοπός των οδηγιών -
που είναι το άρθρο 1 και το άρθρο 2- που αποβλέπουν στις συγ-
χωνεύσεις ηµεδαπών και ξένων εταιρειών, γίνει αυτήν τη στιγµή,
σε τι εµποδίζει; Εµποδίζει την ανάπτυξη; Επιφέρει καµµία δυ-
σκολία στην οικονοµική κρίση; Το κάνουµε τάχα εµείς για άλλους
λόγους αποπροσανατολισµού; Είναι οδηγίες, τις οποίες υπο-
χρεωτικά έπρεπε να τις συζητήσουµε και να τις ψηφίσουµε.

Και θα ήθελα περισσότερο να πω ότι το εµπόριο, αγαπητοί µου
κύριοι, είναι εµπόριο. Το κέρδος είναι κέρδος επιτρεπτό. Σηµα-
σία έχει να γίνεται µέσα στα νόµιµα πλαίσια. Και οι εταιρείες οι
οποίες υπάρχουν είναι ο σκοπός της ανάπτυξης µιας χώρας. Αν
θέλετε να πάµε σε παρωχηµένα συστήµατα, αυτό είναι δικαίωµά
σας. Αλλά, σήµερα που εµείς είµαστε στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
αυτό που επιζητούµε είναι να µπορέσουµε καλύτερα να οργα-
νωθούµε από απόψεως επιχειρήσεων, ούτως ώστε το εθνικό µας
εισόδηµα να γίνει καλύτερο και οι εργαζόµενοι πράγµατι να
έχουν καλύτερη τύχη.

Τα άρθρα, ειδικά αυτής της οδηγίας, είναι τόσο σαφή σε ό,τι
αφορά την περιγραφή τάχα των δικαιωµάτων των εργαζοµένων,
που νοµίζω ότι περιττεύει να πω περισσότερα.

Τώρα βέβαια, µπερδέψαµε και την τροπολογία. Επιµένω σας
λέω, είναι δικαίωµα του Υπουργού να αποφασίσει τι θα κάνει.
Εγώ εκείνο που είπα στην πρωτολογία µου στην κατ’ αρχήν συ-
ζήτηση, το επαναλαµβάνω και τώρα. Έρχεται νοµότυπα, ο
Υπουργός έχει δικαίωµα να φέρει την τροπολογία, η µόνη υπο-
χρέωσή του είναι να προηγηθεί η Έκθεση του Γενικού Λογιστη-
ρίου, η οποία έγινε. Και αν έχετε αντίρρηση, όπως ελέχθη και
ακούστηκε και από τον κ. Λαφαζάνη, ότι είναι αντισυνταγµατική
και ότι καταστρατηγείται ο Κανονισµός της Βουλής, ας µας πουν
ποια είναι τα άρθρα που καταστρατηγούνται.

Αυτά θα τα πούµε επί της ουσίας, διότι πολύ καλά πρέπει να
δείτε ότι αυτή η τροπολογία τροποποιεί τα προεδρικά διατάγ-
µατα και γίνεται ακριβώς για να διευκολύνουµε τις επενδύσεις
µας µέσα από το ΕΣΠΑ. Εάν τώρα κάνουµε καλά τη δουλειά µας
ή όχι, αυτό θα φανεί στην πράξη.

Από εκεί και πέρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να
προσθέσω ακόµα το εξής: Η υποχρέωση την οποία έχει η χώρα
µας σήµερα να ενσωµατώσει αυτήν την Οδηγία, η οποία σας είπα
και προηγουµένως ότι αποβλέπει και µόνο σε συγκεκριµένες
εταιρείες, σε εταιρείες δύο µορφών, είναι τόσο σαφής που νο-
µίζω ότι δεν πρέπει να σχολιάζουµε περισσότερο γι’ αυτήν την
οδηγία.

Όµως, από εκεί και πέρα, εάν τη συνδυάζετε όπως τη συν-
δυάζετε, δηλαδή µε το γενικό πλαίσιο, µε το τι κάνουµε εδώ µέσα
και γιατί η Ελλάδα να συµµορφώνεται µε την Ευρωπαϊκή Ένωση,
πρέπει να αντιληφθούµε κάποτε ότι είµαστε µέσα στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και ότι είµαστε υποχρεωµένοι να ενεργούµε µεθο-
δικά όλοι µαζί και να αποβλέπουµε στην καλυτέρευση της ζωής
όλων των ανθρώπων οι οποίοι συµµετέχουν σήµερα σ’ αυτήν τη
µεγάλη Ευρωπαϊκή Ένωση.

Από εκεί και πέρα, όσον αφορά τις οποιεσδήποτε αντιρρήσεις

ή και αυτό που θέλησε να πει ο αγαπητός κ. Βορίδης για τα επει-
σόδια που γίνονται απόψε στο Γραµµατικό, θα ήθελα να πω το
εξής: Κύριε Βορίδη, ξέρετε πολύ καλά ότι µας έχουν επιβάλει
πρόστιµα για την καθυστέρηση τη µη πραγµατοποίησης των
ΧΥΤΑ και πριν από λίγο καιρό, όταν ήρθε ο αρµόδιος Υφυπουρ-
γός κ. Νάκος και έκανε µία εµπεριστατωµένη ανάλυση των ΧΥΤΑ,
είδατε ότι σχεδόν το 85% εκείνων των χωµατερών, πετούσαν από
εδώ και από εκεί τα απόβλητα.

Κάναµε νέα εργοστάσια, αποκαταστάθηκε το περιβάλλον –γι’
αυτό µας κυνηγάει η Ευρωπαϊκή Ένωση για το περιβάλλον- δη-
µιουργήθηκαν παιδικές χαρές και παιδότοποι στις θέσεις εκεί-
νες. Και ασφαλώς καταλαβαίνετε ότι οπουδήποτε και οτιδήποτε
αποφασιστεί, κάποιες αντιδράσεις θα υπάρχουν. Το θέµα είναι
αν οι αντιδράσεις αυτές πρέπει να υπάρχουν µπροστά στην κοινή
ωφέλεια ή αν πρέπει να γίνει κάτι άλλο.

Εάν πράγµατι στη θέση εκείνη δεν πρέπει να γίνει ΧΥΤΑ αλλά
πρέπει να γίνει κάπου αλλού, αυτό θα βρεθεί. Όµως, δεν είναι
λόγος αυτός αυτήν τη στιγµή απόψε να κάνουµε πολιτική, όταν
ξέρετε πολύ καλά ότι είναι υποχρέωσή µας να συµµορφωθούµε
στις οδηγίες αυτές που είναι πραγµατικά…

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κύριε συνάδελφε, τώρα τους βα-
ράνε! Τώρα πέφτει το ξύλο! Πότε να το συζητήσουµε; Μια άλλη
µέρα;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Και λοιπόν; Τι πρέπει να κά-
νουµε απόψε; Να το συζητήσουµε εδώ; Έχετε αύριο όλη την ευ-
χέρεια να φέρετε µία επίκαιρη ερώτηση και να αποφασίσουµε να
το συζητήσουµε εδώ. Όµως, αυτήν τη στιγµή είστε εναντίον της
διαµορφώσεως του ΧΥΤΑ για περιβαλλοντικούς λόγους; Προς
Θεού!

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Βεβαίως και είµαι εναντίον του περι-
φερειακού σχεδιασµού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Βορίδη, σας
παρακαλώ πολύ, αφήστε τον κ. Καραµάριο να ολοκληρώσει.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Άλλο αν είστε εσείς εναντίον. Το
θέµα είναι τι γίνεται αυτήν τη στιγµή µε τις επιχειρήσεις των ΧΥΤΑ
και µε τον τρόπο που γίνονται. Από εκεί και πέρα δεν πρέπει να
ζητάµε και τις αιτιάσεις που γίνονται τώρα, εδώ σ’ αυτό το νο-
µοσχέδιο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ζητήσει για δευτερολογία ο κ. Λαφαζάνης.
Ορίστε, κύριε Λαφαζάνη, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-

δρε. ∆εν θα χρησιµοποιήσω όλο το χρόνο µου.
Άκουσα τον κύριο Υφυπουργό περίπου να µας λέει ότι όλα

είναι νόµιµα µε βάση τον Κανονισµό και το Σύνταγµα και µπο-
ρούµε άριστα να καταθέτουµε σε κάθε νοµοσχέδιο που έρχεται
–και µάλιστα σε Θερινό Τµήµα- άλλο ένα πρόσθετο νοµοσχέδιο
εν είδει τροπολογίας και να το συζητάµε στο τέλος κατά πεντά-
λεπτο. Και αυτό το θεωρεί διαδικασία νόµιµης κοινοβουλευτικής
νοµοθεσίας.

Ερωτώ, λοιπόν, το εξής: Τότε γιατί χρειάζεται να κάνουµε Τµή-
µατα; Γιατί χρειάζονται οι επιτροπές; Να τα καταργήσουµε όλα
αυτά και να πάµε να εισάγουµε αυτή τη νέα φαεινή ιδέα που
έχετε να τα περνάµε όλα δια τροπολογίας.

Και εν πάση περιπτώσει, σας είπα ότι καλό είναι να παρευρί-
σκεται και ο κύριος Υπουργός, όταν µάλιστα τροπολογεί µε τέ-
τοιο ακραίο τρόπο ολόκληρο νοµοσχέδιο. Κατά τύχη, βγαίνοντας
έξω είδα τον κύριο Υπουργό, ο οποίος δεν πάτησε το πόδι του
ούτε στην Επιτροπή ούτε στο Τµήµα ούτε για την τροπολογία,
να βρίσκεται στα τηλεοπτικά παράθυρα! Μα, µε συγχωρείτε, έτσι
γίνεται η πολιτική; Παρακαλώ το Προεδρείο να το σηµειώσει
αυτό! Έτσι γίνεται η πολιτική; ∆ηλαδή, έχουµε ασχολίες, έχουµε
δουλειές, δεν µπορούµε να έρθουµε στην Επιτροπή, δεν µπο-
ρούµε να έρθουµε στο Τµήµα, πετάµε στη µούρη της Εθνικής
Αντιπροσωπείας µία τροπολογία τριάντα πέντε σελίδων, δεν ερ-
χόµαστε εδώ να την υπερασπιστούµε και πηγαίνουµε να κάνουµε
παρουσίες στα τηλεοπτικά παράθυρα;

Έτσι υποβαθµίζεται τελικά η πολιτική ζωή και έτσι τελικά νο-
µίζω ότι όλοι «πληρώνουµε τη νύφη», διότι ο απλός πολίτης, βλέ-
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ποντας τέτοιου είδους φαινόµενα, κάποια φορά δεν κάθεται να
κάνει συγκρίσεις και λέει «όλοι ίδιοι είστε». ∆υστυχώς, γίνεται
αυτό.

Για το θέµα της τροπολογίας, ο κύριος Υφυπουργός µας λέει
ότι θα έχουµε κυρώσεις.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Αναφέρε-
στε στην οδηγία, κύριε συνάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ναι, στην οδηγία. Εννοείται.
Έκανα ένα λάθος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Συµφωνώ.
Για να µην γίνει παρανόηση. Γι’ αυτό πήρα το λόγο. ∆ιαφορε-
τικά…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σας ευχαριστώ για τη διόρθωση.
Την οδηγία, αν τυχόν δεν την ψηφίσουµε, θα έχουµε κυρώσεις.
Γιατί δηλαδή εισάγετε στη Βουλή αυτήν την οδηγία; Για να
πούµε όλοι «ναι», υπό την απειλή και τη δαµόκλειο σπάθη των
κυρώσεων, ότι δηλαδή αν η Εθνική Αντιπροσωπεία πει «όχι», θα
υποστεί ποινή η χώρα; Αυτό δηλαδή µας λέτε;

Τότε, γιατί τη φέρνετε; Θα έπρεπε, λοιπόν, να κάνετε ένα νόµο
και να λέτε ότι –λόγω του ότι θα έχουµε κυρώσεις και συνέπειες
ως χώρα- οι οδηγίες πρέπει να ψηφίζονται οπωσδήποτε από την
Εθνική Αντιπροσωπεία, ανεξαρτήτως της γνώµης που έχουν τα
µέλη του Κοινοβουλίου, οι συνάδελφοι και οι συναδέλφισσες
ανεξαρτήτως κόµµατος. Αυτό είναι λογική; Αυτό είναι και απειλή
και εκβιασµός στην Εθνική Αντιπροσωπεία;

Εγώ πιστεύω πως όταν εισάγετε κάτι εδώ, ο άλλος το ψηφίζει,
γιατί το θεωρεί ωφέλιµο, καλώς ή κακώς. Όχι, όµως, υπό την
απειλή ότι, αν δεν το ψηφίσετε, θα υποστείτε κυρώσεις ως χώρα.
∆εν θα υποστούµε απολύτως τίποτα! Το γνωρίζετε αυτό! Το γνω-
ρίζετε ότι δεν θα υποστούµε τίποτα! Έχουµε, ως Κοινοβούλιο,
τη δυνατότητα να πούµε ένα πολύ µεγάλο, στεντόρειο και δυ-
νατό «όχι» σε αυτήν την οδηγία: «∆εν την εγκρίνει η Εθνική µας
Αντιπροσωπεία». Κάποτε πρέπει να µάθουµε να λέµε και κάποια
«όχι» και χωρίς από πάνω να µας απειλείτε ότι θα υποστούµε τα
βάσανα και τους τροµερούς σεισµούς, λοιµούς και καταποντι-
σµούς.

∆εν θέλω να ξαναµπώ επί της ουσίας, αλλά µια µονάχα φράση
θα πω για τον λεγόµενο «υγιή» ανταγωνισµό. Γιατί δηλαδή η συ-
γκέντρωση και συγκεντρωποίηση του κεφαλαίου ενισχύει τον
υγιή ανταγωνισµό; ∆εν το καταλαβαίνω αυτό. Εδώ αυτές οι συ-
γκεντρώσεις και συγκεντρωποιήσεις δια των συγχωνεύσεων τι
κάνουν; Μονοπωλούν τις αγορές. Λίγες επιχειρήσεις ελέγχουν
τις αγορές. Αυτό γίνεται δια των συγχωνεύσεων.

Και οι συγχωνεύσεις έχουν πολλές µορφές: Ιδιωτικοποιήσεις,
πωλήσεις δηµοσίων επιχειρήσεων σε µεγάλες εταιρείες, εξαγο-
ρές επιχειρήσεων. Μια µεγάλη επιχείρηση εξαγοράζει µια µι-
κρότερη ή εφάµιλλή της επιχείρηση. Είναι, επίσης, και οι
συγκεντρώσεις που γίνονται δια των συγχωνεύσεων, το οποίο ει-
σηγείστε.

Αυτά όλα διαµορφώνουν ολιγοπωλιακές καταστάσεις σε κλά-
δους και σε αγορές. Οι ολιγοπωλιακές αυτές καταστάσεις οδη-
γούν σε εναρµονισµένες πρακτικές και οι εναρµονισµένες
πρακτικές διαµορφώνουν µονοπωλιακές και ολιγοπωλιακές τιµές
σε βάρος των καταναλωτών. Αυτός είναι ο τρόπος ανάπτυξης,
συσσώρευσης και συγκέντρωσης του κεφαλαίου. Ποια διαδικα-
σία ενισχύετε; Ποιον υγιή ανταγωνισµό; Ενισχύετε µια διαδικα-
σία, η οποία στρέφετε ευθέως σε βάρος του καταναλωτικού
κοινού και των εργαζοµένων, σε βάρος του ελληνικού λαού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ.
Αλυσανδράκης για δευτερολογία. Έδωσα πέντε λεπτά στον κ.
Λαφαζάνη. Πέντε λεπτά θα δώσω και σε εσάς.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Πολύ λιγότερο χρόνο θα
χρειαστώ, κύριε Πρόεδρε.

∆ύο παρατηρήσεις έχω να κάνω: Πρώτον, πιστεύω ότι όποιος
παρακολούθησε τη συζήτηση και όποιος διαβάσει τα Πρακτικά
θα βγάλει το συµπέρασµα πως οι κατηγορίες που συλλήβδην
εκτόξευσε ο κύριος Υφυπουργός κατά της Αντιπολίτευσης δεν
ισχύουν για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

∆εύτερη παρατήρηση. Χαίροµαι που ήρθε ζήτηµα ανυπακοής
και αντίστασης στις πολιτικές της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Μήπως
τελικά είχε δίκιο το ΚΚΕ, που λέει ότι οι πολιτικές της Ευρωπαϊ-

κής Ένωσης βλάπτουν βαθιά τα λαϊκά συµφέροντα και ότι η µόνη
στάση απέναντί της µπορεί να είναι η αντίσταση, η απειθαρχία
και η ανυπακοή;

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Βορίδης.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν θα έπαιρνα το λόγο και δεν θα κάνω νοµίζω χρήση του πε-

νταλέπτου, αλλά τίθενται ερωτήµατα και µάλιστα εις επιβεβαί-
ωση του βασικού µου επιχειρήµατος. ∆ηλαδή, στην
πραγµατικότητα η Κυβέρνηση αντί να έχει το πολιτικό θάρρος, το
πολιτικό σθένος, την πολιτική ευθύνη να υπερασπίζεται η ίδια τις
πολιτικές της, έχει βρει τον εύκολο δρόµο της οχυρώσεως πίσω
από την επίκληση της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Το έκανε ο κύριος
Υφυπουργός για τα επαπειλούµενα πρόστιµα εξαιτίας της µη εν-
σωµατώσεως της οδηγίας. Το έκανε και ο αξιότιµος Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος της Πλειοψηφίας ο κ. Καραµάριος, ο
οποίος είπε ότι το πρόβληµα είναι ότι έχουµε πρόστιµα για τους
ΧΑ∆Α.

Η πρώτη απάντηση στον κύριο Υφυπουργό είναι πάρα πολύ
απλή. Θα έπρεπε, λοιπόν, για να αναπτύξετε πειστικά το συγκε-
κριµένο επιχείρηµα, να πείτε στην Εθνική Αντιπροσωπεία ποια θα
είναι τυχόν τα πρόστιµα της µη ενσωµατώσεως και ταυτοχρόνως
να κάνετε και µια εκτίµηση ποια θα είναι η απώλεια των κερδών
από τις δραστηριότητες των ελληνικών επιχειρήσεων που πρό-
κειται να συγχωνευτούν και που ουσιαστικά τα κέρδη αυτά θα
µεταφερθούν ως διανοµή µερίσµατος σε αλλοδαπούς µετόχους.
Έτσι θα µπορούσαµε να συνεκτιµήσουµε τα κέρδη και τις ζηµίες,
έτσι θα µπορούσαµε να κάνουµε µια ορθολογιστική προσέγγιση
του ποια είναι η σωστή χρονική στιγµή για την ενσωµάτωση της
συγκεκριµένης οδηγίας.

Όσο δε για τα περίφηµα πρόστιµα για τους ΧΑ∆Α, επειδή µι-
λάµε γι’ αυτό που γίνεται στο Γραµµατικό αυτήν τη στιγµή, να
µου επιτρέψετε να πω δύο κουβέντες µόνο. Οι ΧΑ∆Α που υπάρ-
χουν στην Αττική, Χώροι δηλαδή Ανεξέλεγκτης ∆ιάθεσης Απορ-
ριµµάτων, είναι ελάχιστοι. Και αυτοί που υπάρχουν, υπάρχουν
γιατί µε ευθύνη της Κυβερνήσεώς σας ο Ενιαίος Σύνδεσµος
∆ήµων και Κοινοτήτων του Νοµού Αττικής αρνείται να παραλάβει
τα απορρίµµατα συγκεκριµένων ∆ήµων και Κοινοτήτων, που ανα-
γκάζονται να διατηρούν ανεξέλεγκτες χωµατερές.

Η δε λύση των ΧΥΤΑ, την οποία επικαλείστε ως µεγάλη τεχνο-
λογική εφεύρεση και σπουδαίο βήµα, είναι πλέον παρωχηµένη
και ήδη εγκαταλείπεται στην λατρευτή σας Ευρωπαϊκή Ένωση.
Γιατί δεν υιοθετείτε τις τεχνολογίες που έχει η Ευρωπαϊκή
Ένωση; Για την ανακύκλωση µιλάει, για άλλες µορφές διαχείρι-
σης των απορριµµάτων µιλάει, για την καύση µιλάει, για τις θερ-
µικές επεξεργασίες µιλάει, για οτιδήποτε άλλο µιλάει εκτός από
την κατασκευή ΧΥΤΑ που είναι µια εξελιγµένη µορφή χωµατε-
ρής. Γιατί επιλέγετε και την επιβάλλετε δια της βίας και µε το χει-
ρότερο δυνατό τρόπο αυτήν τη λύση και µετά έρχεστε και λέτε
«ξέρετε, το κάναµε γιατί δεν µπορεί να γίνει διαφορετικά, έχουµε
πρόστιµα εξαιτίας των ανεξέλεγκτων χωµατερών»;

∆εν πρέπει, ξαναλέω, να λέτε ανακρίβειες, αναλήθειες και κυ-
ρίως δεν πρέπει να οχυρώνεστε πίσω από την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Να παίρνετε την ευθύνη των δικών σας πολιτικών και να
τις υπερασπίζεστε ως τέτοιες. ∆ιότι υπάρχουν και άλλοι δρόµοι
και υπάρχουν και άλλες λύσεις.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε Πρό-

εδρε, δύο µόνο παρατηρήσεις θα κάνω.
Κατ’ αρχάς απευθύνοµαι στον κ. Λαφαζάνη.
Κύριε συνάδελφε, είναι βασική υποχρέωση, όπως και κάθε

χώρας που µετέχει στην Ευρωπαϊκή Ένωση, να ενσωµατώνει στο
εθνικό της δίκαιο τις οδηγίες σε ό,τι αφορά στο αποτέλεσµα των
οδηγιών αυτών, µε τα επιµέρους µέτρα τα οποία µπορεί να λαµ-
βάνει χωρίς να αλλοιώνεται ο σκοπός της οδηγίας και είτε µε
νόµο –εννοώ µε τυπικό νόµο- είτε µε προεδρικό διάταγµα. Αυτές
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τις επιλογές έχουµε και δεν το πληροφορείστε τώρα. Από τη
συµµετοχή µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση αυτά κάνουµε, όπως
έχουν υποχρέωση να κάνουν όλα τα κράτη-µέλη.

Για να µη νοµίζετε ότι τάχα «απειλώ» µε δήθεν κυρώσεις, να
σας πω ότι η απόφαση του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου είναι ένα
δεδοµένο, το οποίο σε καµµία περίπτωση η υπεύθυνη Κυβέρ-
νηση δεν µπορεί και δεν δικαιούται να παραγνωρίσει. Πρόκειται
για την απόφαση, την οποία θα καταθέσω για τα Πρακτικά, της
23ης Απριλίου 2009, Επιτροπή των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων κατά
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Ιωάννης Μπούγας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα απόφαση, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτή, λοιπόν, η απόφαση είναι ένα δεδοµένο, το οποίο σε καµ-
µία περίπτωση δεν µπορούµε να αγνοήσουµε. Και για να κατα-
στεί εναργέστερο αυτό το οποίο υποστηρίζω, πρέπει να
υπενθυµίσω ότι το ΠΑΣΟΚ το 1998 διευκόλυνε φορολογικά τις
διασυνοριακές συγχωνεύσεις χωρίς να υπάρχει το απαραίτητο
νοµοθετικό υπόβαθρο το οποίο να προβλέπει αυτού του είδους
τις συγχωνεύσεις, ακριβώς επειδή και τότε έπρεπε να ενσωµα-
τώσει στην εθνική έννοµη τάξη µία κοινοτική οδηγία.

Τώρα σε αυτό το οποίο ανέφερε ο κ. Βορίδης και τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε. Είπε ο κ. Βορίδης ότι τάχα µε τη διανοµή µερί-
σµατος µετά τη διασυνοριακή συγχώνευση σε µετόχους που θα
βρίσκονται σε αλλοδαπές χώρες, χάνεται εθνικός πλούτος.

Νοµίζω, κύριε συνάδελφε, ότι εκκινείστε από εσφαλµένη βάση.
Κατ’ αρχάς, υπολαµβάνετε ότι οι µέτοχοι ηµεδαπών ανωνύµων
εταιρειών είναι όλοι Έλληνες. ∆ηλαδή, δεν γνωρίζετε ότι µέτοχοι
σε κεφαλαιουχική εταιρεία µπορεί να είναι ένα άλλο νοµικό πρό-
σωπο ή µπορεί να είναι και αλλοδαποί;

Και δεύτερον, υπολαµβάνετε επίσης εσφαλµένα ότι θα αλλοι-
ωθεί η µετοχική σύνθεση της εταιρείας η οποία συγχωνεύεται.
Αυτές είναι δύο υποθέσεις οι οποίες, αντιλαµβάνεστε ότι στηρί-
ζονται σε εσφαλµένη βάση και οδηγούν κατ’ ανάγκη σε εσφαλ-
µένο συµπέρασµα. Αν θέλει κανείς –απαντώ στους
προβληµατισµούς σας- καλόπιστα και αντικειµενικά να οδηγηθεί
σε ένα συµπέρασµα τι χάνουµε και τι κερδίζουµε, µείνετε σε
αυτό που σας είπα πριν. Κερδίζουµε µια νοµική καθαρότητα, ένα
σοβαρό και διαφανές πλαίσιο που θα διέπει κατά τρόπο ενιαίο
σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες τη διασυνοριακή συγχώνευση των
εταιρειών και φεύγουµε από ένα καθεστώς καταστρατήγησης
που επ’ ουδενί εµπόδιζε τη µεταφορά έδρας ή την κατά οποιον-
δήποτε άλλο τρόπο επίτευξη της διασυνοριακής συγχώνευσης.

Αυτά, κύριε Πρόεδρε και σας ευχαριστώ θερµά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρ-

θρων 1 έως 17 και θα γίνει η ψήφισή τους χωριστά.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο 3
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

10 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

11 έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

12 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
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ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

13 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

14 έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

15 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

16 έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

17 έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό.

Εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση της τροπολογίας µε γενικό
αριθµό 629 και ειδικό 65.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε Πρό-
εδρε, παρακαλώ, το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε Πρό-
εδρε, θέλω να σηµειώσω ότι στον τίτλο του συζητούµενου σχε-
δίου νόµου θα έχουµε την εξής προσθήκη: «Σχέδιο νόµου,
διασυνοριακές συγχωνεύσεις κεφαλαιουχικών εταιρειών και
άλλες διατάξεις» µετά πλέον και την ενσωµάτωση της τροπολο-
γίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Βορίδης έχει το
λόγο.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, για τους λόγους
τους οποίους έχουµε εκθέσει κατά την προηγούµενη συζήτηση
στο σηµείο αυτό ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός αποχωρεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Καταγράφεται η δή-
λωση, κύριε Βορίδη.

(Στο σηµείο αυτό αποχωρούν από την Αίθουσα οι Βουλευτές
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού)

Ο κ. Τσιρώνης έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Όπως είπε ο Κοινοβουλευτικός µας

Εκπρόσωπος, το ΠΑΣΟΚ δεν θα συµµετάσχει στη διαδικασία της
συζήτησης της τροπολογίας για την έρευνα, γιατί δεν µπορεί να
συµβάλει σε µία υποβάθµιση του Κοινοβουλίου, σε µία υποβάθ-
µιση του νοµοθετικού έργου και συνεπώς αποχωρεί από τη συ-
ζήτηση.

Νοµίζω ότι επί της αρχής του νοµοσχεδίου είχαµε εµµείνει και
στο διαδικαστικό κοµµάτι, αλλά και στην ουσία αυτής της τρο-

πολογίας.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Καταγράφηκε η δή-

λωσή σας, κύριε Τσιρώνη.
(Στο σηµείο αυτό αποχωρούν από την Αίθουσα οι Βουλευτές

του ΠΑΣΟΚ)
Η κ. Μανωλάκου από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος έχει το

λόγο για τέσσερα λεπτά.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ζητάµε την απόσυρση της τροπο-

λογίας, αλλά ταυτόχρονα αποκαλύπτουµε και το περιεχόµενό
της. Το κοινό που έχει αυτή η τροπολογία µαµούθ µε το υπό συ-
ζήτηση νοµοσχέδιο είναι η εναρµόνιση.

Ναι, και αυτή η τροπολογία εναρµονίζεται µε τις οδηγίες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης για τη δηµιουργία του ευρωπαϊκού χώρου
έρευνας, µε τον οποίο βέβαια το ΠΑΣΟΚ έχει συµφωνήσει και
µάλιστα τον έχει ψηφίσει και στο Ευρωκοινοβούλιο και θα έχει
ενδιαφέρον να µας πει και τη γνώµη του σε τελευταία ανάλυση,
γιατί αυτό στην πράξη σηµαίνει ότι η έρευνα κατευθύνεται βα-
θύτερα προς την ιδιωτικοοικονοµική λειτουργία. Θα σηµειωθεί
περαιτέρω υποβάθµιση της βασικής έρευνας, που δεν είναι απο-
δοτική για το κεφάλαιο, θα χρηµατοδοτούνται ερευνητικές δια-
δικασίες ανάλογα µε το κατά πόσο είναι εµπορικά
εκµεταλλεύσιµα τα αποτελέσµατά τους. Το στοιχείο αυτό δεί-
χνει, αν θέλετε, περίτρανα ότι στόχος δεν είναι να διευρυνθεί και
να υποστηριχθεί η κοινωνική διάσταση της έρευνας, αλλά αντί-
θετα να προσδεθεί η έρευνα πιο ουσιαστικά, πιο στενά, στο άρµα
της ανταγωνιστικότητας του κεφαλαίου.

Μάλιστα, µε τις τροπολογίες επιδιώκετε την επιτάχυνση της
απορρόφησης των κονδυλίων και των δηµόσιων χρηµατοδοτή-
σεων από τις επιχειρήσεις, καθιστώντας τη διαδικασία έγκρισης
πιο ευέλικτη, ταχύτερη και αποτελεσµατικότερη για την εξυπη-
ρέτηση του κεφαλαίου. Ο έλεγχος εξέλιξης του ερευνητικού
έργου, κατ’ ευφηµισµό µόνο ερευνητικό στις περισσότερες πε-
ριπτώσεις, θα είναι τυπικός, µε εκθέσεις προόδου και διάφορες
επιτροπές εµπειρογνωµόνων, οι οποίες θα έχουν τυπικό ρόλο και
µόνο. Κατ’ επίφαση θα ελέγχουν και θα επιβλέπουν τη διαδικα-
σία, αφού οι τελικές αποφάσεις θα παίρνονται από τη Γενική
Γραµµατεία Έρευνας και Τεχνολογίας και τον Υπουργό Ανάπτυ-
ξης. Αυτή είναι η αλήθεια.

Η αξιοποίηση των ερευνητικών δοµών της χώρας, προς όφε-
λος της κερδοφορίας του κεφαλαίου, θα γίνεται µε τη δυνατό-
τητα που παρέχεται πλέον µέσα από αυτήν την τροπολογία -
µαµούθ στις επιχειρήσεις που θα χρεώνουν ερευνητικές µελέ-
τες, έρευνα κατά παραγγελία δηλαδή, ή θα χρησιµοποιούν τις
δοµές (υποδοµή, εξοπλισµό κ.λπ.) και τις υπηρεσίες των ερευ-
νητικών φορέων, είτε πρόκειται για ΑΕΙ, είτε για ΤΕΙ ή για ερευ-
νητικά κέντρα. Εξαναγκάζετε µε αυτόν τον τρόπο και επιβάλλετε
να παίξουν οι ερευνητές ρόλο εργολάβου που θα συνάπτουν
εµπορικές συµφωνίες µε το κεφάλαιο, τις επιχειρήσεις, και θα
προσανατολίζουν ανάλογα την ερευνητική διαδικασία και τα απο-
τελέσµατα της δουλειάς τους. Ταυτόχρονα ευνοείτε την ύπαρξη
και δραστηριότητα µορφωµάτων επιχειρήσεων στο χώρο της
έρευνας που αποκαλούνται «επιχειρήσεις έντασης γνώσης – τε-
χνοβλαστοί», οι οποίες είναι ευρωπαϊκής έµπνευσης εταιρείες
που ασχολούνται µε την καινοτοµία, στην ουσία όµως αποτελούν
συµπράξεις ερευνητικών φορέων, επιχειρήσεων, και του δηµο-
σίου.

Με τις τροπολογίες αυξάνεται το προβλεπόµενο ποσό χρηµα-
τοδότησης µε δηµόσια δαπάνη, φτάνει µέχρι 70%, ενώ θα µπο-
ρεί να χρηµατοδοτείται απευθείας επιχείρηση και µάλιστα µε
καταβολή της χρηµατοδότησης εφάπαξ και όχι σε δόσεις, αρκεί
να αποκαλείται «καινοτόµος» επιχείρηση. Είναι µία άλλη µορφή
υποταγής της έρευνας ολοκληρωτικά στις επιταγές της κερδο-
φορίας των επιχειρήσεων.

Αυτά προωθεί η Ευρωπαϊκή Ένωση, αυτά υποστηρίζετε και
ψηφίζετε στο Ευρωκοινοβούλιο τα κόµµατα του ευρωµονόδρο-
µου. Απλώς κρυβόσαστε πίσω από διαφορετικές εκφράσεις στο
ελληνικό Κοινοβούλιο.

Εµείς θεωρούµε ότι η επιστήµη είναι κτήµα της κοινωνίας, κα-
τακτηµένη κοινωνική γνώση, αποτέλεσµα της σύνθεσης της δου-
λειάς εκατοντάδων και χιλιάδων ερευνητών και επιστηµόνων ανά
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τους αιώνες. ∆εν µπορεί να ανήκει σε καµµιά επιχείρηση ή στον
έναν ή στον άλλον ερευνητή, δεν µπορεί να µη διαχέεται στο λαό
συνολικά, δεν µπορεί να είναι προϊόν αγοραπωλησίας και συ-
ναλλαγής του ερευνητή µε την επιχείρηση–χρηµατοδότη. Η
έρευνα απαιτεί κεντρικό σχεδιασµό, ώστε να µπορούν κάθε φορά
οι προτεραιότητες να καθορίζονται µε βάση τις κοινωνικές ανά-
γκες. Βέβαια στον καπιταλισµό ούτε κεντρικός σχεδιασµός µπο-
ρεί να γίνει, ούτε να εξυπηρετηθούν οι λαϊκές ανάγκες, γι’ αυτό
και χρειάζεται να αλλάξει χέρια η εξουσία, να περάσει στα χέρια
της εργατικής τάξης και των συµµάχων της. Έως τότε όµως,
εµείς θα απαιτούµε και θα διεκδικούµε να µην ιδιωτικοποιηθεί
καµµία πτυχή της ερευνητικής διαδικασίας, να απαγκιστρωθεί η
έρευνα από τον εναγκαλισµό της µε τις επιχειρήσεις για να ανα-
πτύξει ελεύθερα την κοινωνική της διάσταση σε όφελος του
λαού, να χρηµατοδοτείται αποκλειστικά από τον κρατικό προϋ-
πολογισµό και να αυξηθεί η κρατική χρηµατοδότηση από το
0,57% που είναι σήµερα και καλύπτει µόνο τις ανάγκες της µι-
σθοδοσίας των ερευνητών, στο 3% του κρατικού προϋπολογι-
σµού.

Καταψηφίζουµε και αυτήν την τροπολογία - πρόκληση.
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε το ότι καταγγέλλουµε κι εµείς

στην Αίθουσα την βάναυση επίθεση της Αστυνοµίας. Πρωτοφα-
νής αγριότητα ενάντια στους κατοίκους του Γραµµατικού, γιατί
θέλησαν να προστατεύσουν την περιοχή τους, την ποιότητα
ζωής τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Η κ. Αµµανατίδου

έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κύριε Υπουργέ, τε-

λικά το βάλατε στις άλλες διατάξεις και δεν αποσύρατε µία τρο-
πολογία η οποία θα φέρει τραγικά αποτελέσµατα στη δηµόσια
έρευνα και στην τεχνολογία για τη χώρα µας. ∆εν έχετε λάβει υπ’
όψιν ότι µέσα σε είκοσι µέρες έχουν µαζευτεί πέντε χιλιάδες υπο-
γραφές υποστήριξης από επιστήµονες, φοιτητές, µαθητές, επαγ-
γελµατίες, διανοούµενους, απλά σε έναν δικτυακό τόπο.

∆εν σας ενδιαφέρει πού πάει η κατάσταση µε τα ερευνητικά
µας κέντρα. ∆εν τα αναδιαρθρώνετε, τα αποδιαρθρώνετε µε
αυτήν την τροπολογία. Θέλω να πω ενδεικτικά, η Α∆Ε∆Υ, το ΕΚΑ,
η ΠΟΣ∆Ε, ο Σύλλογος Ελλήνων Αρχαιολόγων, η Ελληνική Εται-
ρεία Βιοχηµείας και Μοριακής Βιολογίας είναι κάποιοι από τους
φορείς που συµπαρίστανται στα ερευνητικά κέντρα και φωνά-
ζουν και λένε «πάρτε πίσω αυτήν την τροπολογία». Φέρτε την ως
ένα σχέδιο νόµου και αν µη τι άλλο µετά από έναν ουσιαστικό
διάλογο, διότι αυτήν τη στιγµή και έχοντας µπροστά µου το δελ-
τίο Τύπου που έβγαλε ο Σύλλογος Προσωπικού Εθνικού Ιδρύ-
µατος Ερευνών, θέλω να σας ενηµερώσω -που πιθανώς να το
γνωρίζετε κι εσείς- ότι οι κυβερνητικές σας εξαγγελίες δεν είναι
σύννοµες καθώς δεν προηγήθηκε γνωµοδότηση του ΕΣΕΤ, όπως
απαιτεί ο νόµος.

Αλλά και η εισήγηση που υπέβαλε τον Απρίλιο του 2009 η αρ-
µόδια Επιτροπή του ΕΣΕΤ αναφέρει ακριβώς τα αντίθετα από
όσα προστάζει ο κύριος Υπουργός. Και όπως είπε ο Κοινοβου-
λευτικός µας Εκπρόσωπος, ο κ. Λαφαζάνης, ενώ θα έπρεπε να
είναι εδώ και να µιλάει για την τροπολογία τεκµηριωµένα, δεν
είναι εδώ, είναι απών. Είναι στην τηλεόραση και κάνει επικοινω-
νιακή πολιτική από τα παράθυρα, δεν είναι σε ένα πολύ σοβαρό
νοµοσχέδιο και σε µία τροπολογία που κατατέθηκε εδώ τριάντα
δύο σελίδων και αποδοµεί τελείως τα ερευνητικά κέντρα.

Εγώ αυτό που θέλω να πω, είναι ότι ακόµα και τώρα έχετε την
ευκαιρία να πάρετε πίσω αυτήν την τροπολογία και να δώσετε
στα ερευνητικά κέντρα εκείνη την ευχέρεια να µπορούν να δια-
χειρίζονται την έρευνα και την τεχνολογία πέρα από τα επιχει-
ρηµατικά συµφέροντα που τελικά µόνο εκεί αποσκοπεί η
συγκεκριµένη τροπολογία.

Θέλω να πω, ότι µέσα σε αυτήν την αναδιάρθρωση –για να κα-
ταλάβει και ο πολίτης που µας ακούει αυτήν την στιγµή τι ακρι-
βώς γίνεται- υπάρχει µία απαξίωση και υποχρηµατοδότηση της
έρευνας 0,5% του ΑΕΠ του 2006. Υπάρχει µία έλλειψη χάραξης
εθνικής στρατηγικής για την έρευνα σε τοµείς εθνικής προτε-
ραιότητας. Λόγω της έλλειψης κρατικής χρηµατοδότησης και
εθνικής στρατηγικής η έρευνα φθάνει να ζει κατά κύριο λόγο από

τα ευρωπαϊκά προγράµµατα. Κοινώς δεν είναι ένα θέµα του κρα-
τικού προϋπολογισµού, γιατί µόνον οι µισθοί κάποιων ερευνητών
είναι από τον κρατικό προϋπολογισµό. Τα υπόλοιπα χρήµατα για
την έρευνα και την τεχνολογία είναι από ευρωπαϊκά προγράµ-
µατα και πρέπει να το γνωρίζει ο κόσµος.

Υπάρχει µία απίστευτη υποβάθµιση του δηµόσιου χαρακτήρα
της έρευνας και εσείς το συνδέετε µε τις επιχειρήσεις. Υπάρχει
µία τεράστια υποβάθµιση του ακαδηµαϊκού χαρακτήρα της έρευ-
νας. Και βέβαια µιλάω για την αυτονοµία και τις µεταπτυχιακές
σπουδές. Το πιο σηµαντικό είναι ότι δεν γνωµοδοτεί πουθενά το
Υπουργείο Παιδείας, που είναι άµεσα εµπλεκόµενο µε το κοµ-
µάτι της έρευνας.

Ο κ. Χατζηδάκης µίλησε για αναµόρφωση του ερευνητικού
ιστού και ειδικότερα των κέντρων και ινστιτούτων που εποπτεύ-
ονται από τη Γενική Γραµµατεία Έρευνας και Τεχνολογίας.
Υπάρχει όµως η σθεναρή αντίσταση όλης της ερευνητικής Κοι-
νότητας και επίσης τα έργα του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης
σιγά-σιγά κλείνουν.

Και έχει, βέβαια, µπει στο τραπέζι η διαχείριση του ΕΣΠΑ 2007-
2013, που είναι 20.400.000.000, για τα περιφερειακά και τα επι-
χειρησιακά προγράµµατα έρευνας και καινοτοµίας.

Τι να πούµε; Για τα προεδρικά διατάγµατα, όπως είναι το
274/2000; ∆εν αφορούσαν µέχρι τώρα τη χρηµατοδότηση της
έρευνας, αλλά τη χρηµατοδότηση των επιχειρήσεων και της βιο-
µηχανίας. Τώρα διευρύνονται οι δικαιούχοι χρηµατοδότησης µε
ερευνητικούς φορείς ασχέτως θεσµικού καθεστώτος.

Προτάσεις του κ. Χατζηδάκη για διάλυση και συγχώνευση µε-
γάλων κοµµατιών των µεγαλύτερων κέντρων του δηµοσίου δι-
καίου, όπως είναι το ΕΚΕ «∆ηµόκριτος», σε ινστιτούτα ιδιωτικού
δικαίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τα περί χρηµατοδότησης των επιχειρήσεων αφορούν σε εναρ-
µόνιση της εθνικής νοµοθεσίας µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και κυ-
ρίως µε τον Κανονισµό 800/2008, που αφορά στη διευκόλυνση
της εµπλοκής µικροµεσαίων επιχειρήσεων στην έρευνα και και-
νοτοµία στο πλαίσιο της πολιτικής της Λισαβόνας.

Στα κριτήρια των αξιολογητών µπαίνει µόνο η βιοµηχανική
πείρα και δεν απαιτούνται ακαδηµαϊκά ή άλλα κριτήρια για την
αξιολόγηση των ερευνητικών έργων, µόνο δηλαδή τα κριτήρια
της αγοράς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Μια σειρά ρυθµίσεων αφορά σε διευκολύνσεις ως προς τα πο-
σοστά κάλυψης των δαπανών, τους όρους χρηµατοδότησης και
άλλα. Ως προς τις νέες θέσεις εργασίας, τους επιστήµονες µε
τα µπλοκάκια και το χαµηλό µισθό, τι να συζητάµε; Γνωρίζουµε
όλοι…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε, κυρία
Αµµανατίδου.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρό-
εδρε. ∆ύο πράγµατα ακόµη.

∆εν τίθεται πλέον θέµα για ερευνητές, όπως είναι σήµερα, µε
ακαδηµαϊκά προσόντα. Στην τροπολογία περνάει παντού η νεοϊ-
δρυθείσα Υπηρεσία ΕΥΣΕ∆-ΕΤΑΚ αντί της ΓΓΕΤ.

Και, βέβαια, εδώ υπάρχει ένας φορέας διαχείρισης των επι-
χειρησιακών Προγραµµάτων του ΕΣΠΑ στους τοµείς έρευνας,
τεχνολογικής ανάπτυξης και καινοτοµίας. Θα εµπλέκονται αυτοί
οι δύο φορείς. Θα πρέπει να ξεκαθαρίσετε τελικά πώς θέλετε τη
ΓΓΕΤ. Τι θα κάνει η ΕΥΣΕ∆-ΕΤΑΚ και τι θα κάνει η ΓΓΕΤ; ∆εν τη
θέλετε τη ΓΓΕΤ;

Απαντήσεις θέλουµε, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε, κυρία

Αµµανατίδου.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. Είχα να πω κι άλλα, γιατί είναι σχέδιο νόµου και όχι
τροπολογία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ. Κα-
ραµάριος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Να κάνω
µόνο µία ερώτηση;
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ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρώτα απ’ όλα
να πω στους αξιοτίµους κυρίους συναδέλφους ότι η Κυβέρνηση
είναι ενιαία και ότι την κυβερνητική πολιτική την εφαρµόζει συ-
νολικά η Κυβέρνηση. ∆εν επιτρέπεται εδώ να λέµε ότι ο Υφυ-
πουργός δεν µπορεί να ασκήσει την πολιτική εκείνη και πρέπει να
είναι ο ίδιος ο Υπουργός. Αυτό για την τάξη.

∆εύτερον, το να αποχωρήσει το ΛΑΟΣ, δικαίωµά του. Να απο-
χωρήσει, όµως, και το ΠΑΣΟΚ; Θα σας έλεγα ότι αποχώρησαν
ακριβώς διότι εδώ θα έβλεπαν ότι όταν έκαναν το προεδρικό διά-
ταγµα του 2000 –και είπα και στην επί της αρχής συζήτηση πώς
γίνονται τα προεδρικά διατάγµατα- κανείς δεν πήρε χαµπάρι. Και
σήµερα εδώ πολύ σωστά –προς τιµήν σας- µείνατε τα δύο κόµ-
µατα, ακριβώς για να κάνουµε µία συζήτηση και να πούµε ποια
είναι τα ερευνητικά κέντρα. Μα, δείτε επιτέλους το διάταγµα του
2000 που τροποποιούµε.

Και αµέσως έρχοµαι στα εξής:
Τι δουλειά έχει το Υπουργείο Παιδείας εδώ;
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Τι δουλειά;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Καµία δουλειά και θα σας πω

γιατί κυρία µου. ∆εν προσέχετε!
Το διάταγµα που έκαναν το 2000 οι κύριοι, τι έλεγε; Αυτά τα

ερευνητικά κέντρα να τα κάνουν επιχειρήσεις. Κι ερχόµαστε σή-
µερα µε την τροπολογία και τι λέµε; ∆ίνουµε το δικαίωµα αυτό,
που είναι πράγµατι αγαθό, όπως είπατε, της κοινωνίας, να το κά-
νουν ποίοι πρώτα – πρώτα; Τα Πανεπιστήµια, τα ΤΕΙ. Ερευνητικά
κέντρα και άλλοι τεχνολογικοί και ερευνητικοί φορείς. Και προ-
χωράει πιο κάτω «…και δηµόσιες υπηρεσίες».

∆εν νοµίζετε ότι αυτή τη στιγµή έχει µεγαλύτερο φάσµα, να
κάνουν ερευνητικά κέντρα πρώτα – πρώτα τα Πανεπιστήµια, που
είναι οι ενδεδειγµένοι φορείς και όχι οι βιοµηχανικές επιχειρή-
σεις, που έκανε ο κ. Χριστοδουλάκης τότε; Γι’ αυτό αποχώρησε
το ΠΑΣΟΚ. Για να µην τα ακούσουν σήµερα.

Και αντί να πείτε, µπράβο σας που έρχεται εδώ και το συζη-
τάµε, για να καταλάβει ο κόσµος τι κάνουµε -αυτή την έρευνα
που πράγµατι πρέπει να κάνουµε- ασχολούµεθα και λέµε: «Μα,
θα χρηµατοδοτηθούν και κτήρια;» Γράφει ο νόµος, «…εφόσον
καταστεί αναγκαίο…», αγαπητέ κύριε Καθηγητά. Εάν χρειάζεται
να χρηµατοδοτήσει το ερευνητικό κέντρο που είναι ένας έξυπνος
επιστήµονας και δεν έχει ο άνθρωπος ένα κτήριο να το κάνει, θα
του δώσεις και 100.000 ευρώ να κάνει το σπίτι του ή το κτίριο
εκείνο που πρέπει να κάνει.

Πού τη βλέπετε, λοιπόν, αυτή την αταξία εδώ;
Κι ερχόµαστε σήµερα και τι λέµε; ∆ιαβάστε την εισηγητική έκ-

θεση, αγαπητοί µου. Πράγµατι µετά την εφαρµογή των προε-
δρικών διαταγµάτων του 2000 και 2001, επακολούθησαν
κοινοτικές οδηγίες, νόµοι του κράτους. Και πρέπει να εκσυγ-
χρονίζουµε αυτό τον φορέα των ερευνητικών κέντρων µε αυτό
που επιτάσσει η Ευρωπαϊκή Ένωση.

Και τι ερχόµαστε και λέµε σήµερα; Περισσότερες εγγυήσεις,
περισσότερη διαφάνεια, ο Υπουργός να προκηρύσσει αυτά τα
ερευνητικά κέντρα µε δηµόσια προκήρυξη και όχι να τα θέτει
κάτω από το τραπέζι, όπως µε τα προεδρικά διατάγµατα. Πού το
βλέπετε το παράνοµο; Μπράβο σας που καθίσατε και συζητή-
σαµε, διότι εάν ήµασταν µόνοι, δεν θα λέγαµε τίποτα τώρα. Θα
λέγαµε «ψηφίσαµε» και θα φεύγαµε. Ερχόµαστε επιτέλους σή-
µερα και λέµε «Ε, όχι πια, µε την κρίση την παγκόσµια και τα εσω-
τερικά µας να λέµε κάθε φορά ότι αυτό δεν είναι σωστό».

Μην ασχολούµαστε αγαπητέ µου, κύριε Λαφαζάνη, που ξέρετε
πόσο σας τιµώ. Μπορείτε να προσθέσετε τίποτε εδώ πέρα; Αυτό
είναι το καλύτερο πράγµα, γι’ αυτό και µείνατε και προς τιµήν
σας, το επαναλαµβάνω, και όχι να πέσουµε στην παγίδα των κυ-
ρίων που έφυγαν και είδατε που δεν είχαν την τόλµη να προτεί-
νουν την ένσταση της αντισυνταγµατικότητος που το γράφει ο
νόµος, ο Κανονισµός της Βουλής και το Σύνταγµα.

Γιατί δεν το έκαναν; ∆ιότι ήξεραν ότι ο Υπουργός εδώ έρχεται
να κάνει µια τροποποίηση της υφιστάµενης νοµοθεσίας µε προ-
εδρικά διατάγµατα που έγιναν τότε στο «πόδι», γιατί είχαν το
λόγο τότε να τα κάνουν για να πάρουν τα χρήµατα κάποιοι. Και
ερχόµαστε σήµερα και λέµε να σταµατήσει πλέον αυτό το κα-
θεστώς. Πρέπει να βοηθήσουµε να γίνει απορρόφηση των κον-
δυλίων, να κάνουµε την έρευνά µας σε όλα τα στάδια και δίνουµε

πρώτο-πρώτο στο πανεπιστήµιο. Τι πιο σπουδαίο από το να δώ-
σουµε την έρευνα στους φορείς της επιστήµης που είναι σήµερα
τα πανεπιστήµιά µας; Επιτέλους όχι τόσο µεγάλη κριτική για ένα
θέµα για το οποίο έπρεπε όλοι µαζί να πείτε: «Ναι, µπράβο, το κά-
νετε και προσθέστε αυτές τις διατάξεις ή εκείνες»!

Μη λέµε, λοιπόν, γιατί έρχεται η τροπολογία µέσα το καλο-
καίρι. ∆ηλαδή τι θα κάνουµε το καλοκαίρι; Θα καθόµαστε στα κα-
φενεία; Αυτή είναι η δουλειά µας εδώ. Υπάρχουν τα Τµήµατα
∆ιακοπών των Εργασιών της Βουλής και ερχόµαστε και ζητάµε
αυτά που επιτρέπονται. Ήλθαν πρώτη φορά τροπολογίες; Ξέ-
ρετε, κύριε Λαφαζάνη, πώς τις έφερναν παλαιότερα. Σωρηδόν
κάθε µέρα σε άσχετα νοµοσχέδια. Εδώ είναι σχετικό το νοµο-
σχέδιο. Το γράφει το Σύνταγµα. Ο Υπουργός έχει το δικαίωµα
να φέρει τροπολογία σχετική και µόνο εάν είναι άσχετη µπορείς
να πεις κάτι. Εάν ήταν ένα νοµοσχέδιο του Υπουργείου Μεταφο-
ρών και Επικοινωνιών θα έλεγες: «Κύριοι, τη δουλειά έχει εδώ;».
Είναι του Υπουργείου Ανάπτυξης και εµπίπτει στις αρµοδιότητες
και αυτό το οποίο σήµερα µε νόµο θέλουµε να κάνουµε, είναι σε
αντικατάσταση εκείνης της νοµοθεσίας που έγινε µε τον τρόπο
που είπα πρωτύτερα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Η κ. Ανδριοπούλου

έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΣΟΦΙΑ ΑΝ∆ΡΙΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

έρευνα στην Ελλάδα είναι πολύπαθη. Η απαξίωση και η υπο-
χρηµατοδότησή της είναι δεδοµένη και δυστυχώς οι πειραµατι-
σµοί από πλευράς της πολιτείας για την οργάνωση και
λειτουργίας της δεν έχουν αποδώσει τα αναµενόµενα αποτελέ-
σµατα. Έχει κατασπαταληθεί δηµόσιο χρήµα και για ακόµα µία
φορά δεν ενισχύονται οι δηµόσιοι θεσµοί σχεδιασµού και ελέγ-
χου που πρέπει και µπορούν να χαράξουν εθνική πολιτική στον
τοµέα της Έρευνας και Τεχνολογίας.

Για να µιλήσω συγκεκριµένα για την τροπολογία, συστήνονται
επιτροπές εµπειρογνωµόνων παρά τω Υπουργείο Ανάπτυξης και
επιτροπές παρακολούθησης, χωρίς να διευκρινίζονται τα τυπικά
ακαδηµαϊκά προσόντα, ούτε µισθοί, καταστρατηγώντας µαζί µε
άλλες ρυθµίσεις την ύπαρξη και λειτουργία ενός εποπτεύοντος
φορέα δηµοσίου χαρακτήρα που θα ελέγχει µε κάποιο τρόπο,
εκτός από το απλά να διαχειρίζεται, τα ερευνητικά έργα και προ-
γράµµατα και το δηµόσιο χρήµα στους τοµείς της έρευνας και
της καινοτοµίας.

Με το προεδρικό διάταγµα 17/2001 σχετικά µε τις εταιρείες
pin-off ρυθµίζονται θέµατα επιχορήγησης των καινοτόµων εται-
ρειών ή έντασης γνώσης και των τεχνολογικών πάρκων που συµ-
βάλλονται µε το Υπουργείο Ανάπτυξης. Αυξάνεται έως 70% το
ποσοστό δηµόσιας χρηµατοδότησης και όχι πλέον επιχορήγη-
σης και εισάγεται πλαφόν 25% της ίδιας συµµετοχής.

Στην ερώτηση πού πάνε τα λεφτά, πουθενά δεν µας έχει διευ-
κρινιστεί εάν προβλέπεται κάποιος έλεγχος στις επιχειρήσεις
που θα χρηµατοδοτούνται, ούτε καν τι εννοούν µε τον όρο «και-
νοτόµος επιχείρηση».

Στο νόµο 1514/1985 όπως τροποποιήθηκε και θα τεθεί σε
εφαρµογή από 1-1-2010 ρυθµίζονται θέµατα δικαιοδοσίας σε
ερευνητικά προγράµµατα διαφόρων ιδρυµάτων γνωστών και µη
εξαιρετέων, όπως το νεοσύστατο Ίδρυµα «ΑΘΗΝΑ» στο πεδίο
της πληροφορικής, το «ΓΟΥΛΑΝ∆ΡΗ», τα ιδρύµατα της Ακαδη-
µίας Αθηνών, τα οποία κανείς δεν αγγίζει και τα οποία ανήκουν
στο Υπουργείο Παιδείας. Αυτά θα µπορούν να διεκδικούν τα ίδια
προγράµµατα και µε τους ίδιους όρους όπως τα ΑΕΙ και τα
ερευνητικά κέντρα από την ΓΕΓΕΤ. Η «επικίνδυνη πλάκα» είναι
ότι αναφέρεται στις επιλέξιµες δαπάνες και σε κτήρια και γή-
πεδα. Φυσικά συµπεριλαµβάνονται στις επιλέξιµες δαπάνες και
τα λεφτά των συµβούλων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, όταν η χώρα
µας έχει πληθώρα νέων επιστηµόνων που δεν µπορούν να ερ-
γαστούν στην Ελλάδα και αναγκάζονται να φύγουν στο εξωτε-
ρικό για να γίνουν ερευνητές και δεν µπορούν να προσφέρουν
στην πατρίδα τους, εµείς για ακόµα µια φορά πειραµατιζόµαστε
µε τροπολογίες που ήδη σύσσωµη η επιστηµονική και ερευνη-
τική κοινότητα έχει καταδικάσει.

∆ηµιουργούµε νέες δοµές µε αρκετά παράθυρα που αντί να
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ενισχύσουν την αξιοπιστία της πολιτικής µας, ενέχουν κινδύνους
αναποτελεσµατικότητας, ανισότητας στην κατανοµή ερευνητι-
κών προγραµµάτων στους φορείς, αδιαφάνεια στη διαχείριση
και κυρίως κατασπατάλησης του δηµόσιου χρήµατος για ακόµη
µια φορά και πάλι σε περίοδο οικονοµικής κρίσης και τεράστιου
δηµοσίου ελλείµµατος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο κύριος Υφυπουργός για τέσσερα λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε Πρό-

εδρε, θα παρακαλέσω να έχω περισσότερο χρόνο διότι δυστυ-
χώς η προτεινόµενη τροπολογία υπήρξε «θύµα»
παραπληροφόρησης.

Επιτρέψτε µου να πω ότι εάν κανείς παρακολουθούσε τη συ-
ζήτηση και επί της αρχής, αλλά και σήµερα, θα διαπίστωνε πόσο
επικίνδυνη µπορεί να είναι µια Αντιπολίτευση όταν επ’ ευκαιρία
αντιπολιτεύεται. ∆ιότι εδώ τι έκανε σύσσωµη η Αντιπολίτευση;
Παίρνοντας αφορµή από την έκταση της αιτιολογικής έκθεσης
και των ρυθµίσεων της τροπολογίας, επιτέθηκε κατά της Κυβέρ-
νησης και µάλιστα δύο από τα κόµµατα και, δυστυχώς, και το
κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, απεχώρησαν από την Αί-
θουσα της Εθνικής Αντιπροσωπείας, αντί να καθίσουν να συζη-
τήσουν την ουσία των ρυθµίσεων. ∆ιότι αν κανείς έµπαινε στη
βάσανο, στη δοκιµασία της ουσίας των ρυθµίσεων, θα έβλεπε
πόσο πιο ευνοϊκό είναι το νοµοθετικό πλαίσιο που εισηγούµεθα
σε σχέση µε αυτό που ισχύει σήµερα.

Η τροπολογία, δυστυχώς, έγινε αντικείµενο µιας άδικης κριτι-
κής, κύριοι συνάδελφοι, µια τροπολογία η οποία ενεκρίθη από
τη ∆ιάσκεψη των Προέδρων και υποβλήθηκε σύµφωνα µε το Σύ-
νταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής. Εάν όµως είναι άδικο για
την Κυβέρνηση να δέχεται κατηγορίες –και εξήγησε γιατί ο κ. Κα-
ραµάριος- περί παραβάσεως του Κανονισµού, είναι προσβλητικό
–και αναφέροµαι στους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης- για τη
Βουλή να υποστηρίζει κανείς, όπως έκανε ο κ. Βενιζέλος, ότι η
επιλογή της νοµοθετικής τροποποίησης, αντί του προεδρικού
διατάγµατος που επέλεξε το ΠΑΣΟΚ, έχει ως σκοπό να κάµψει,
τάχα, τον έλεγχο του Συµβουλίου της Επικρατείας και να απο-
κρύψει ενδεχόµενες αντισυνταγµατικές διατάξεις. Αυτό είπε ο κ.
Βενιζέλος ξεχνώντας ότι έτσι θίγεται βάναυσα το θεσµικό κύρος
της Βουλής ως θεµατοφύλακα της συνταγµατικής τάξης εξοπλι-
σµένου, για το σκοπό αυτό, µε τα µέσα που προβλέπει το Σύ-
νταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το κοινοτικό πλαίσιο κρατικών
ενισχύσεων είναι, πλέον, πολύ πιο ευνοϊκό τόσο ως προς το είδος
των επιλέξιµων δαπανών, όσο και ως προς τα ανώτατο επιτρε-
πόµενο ύψος κρατικής ενίσχυσης. Συνεπώς είναι προς το συµ-
φέρον της ανάπτυξης της έρευνας και της καινοτοµίας στη
χώρα, να προσαρµόσουµε την εθνική µας νοµοθεσία στις ευρω-
παϊκές εξελίξεις. Με την τροπολογία τι κάνουµε; ∆ιευρύνουµε
τον κύκλο των δικαιούχων χρηµατοδότησης και το είδος της µε-
ταξύ τους συνεργασίας. Από τις βιοµηχανικές επιχειρήσεις και
παραγωγικές µονάδες του ιδιωτικού και του δηµόσιου τοµέα,
που προέβλεπε µέχρι σήµερα το προεδρικό διάταγµα 274/2000,
µεταβαίνουµε σ’ ένα ευρύτερο προσδιορισµό των δικαιούχων
που περιλαµβάνει πλέον επιχειρήσεις οποιασδήποτε δραστηριό-
τητας και νοµικής µορφής, ερευνητικούς φορείς, όπως είναι τα
Πανεπιστήµια και τα ΤΕΙ, καθώς επίσης και δηµόσιες υπηρεσίες
και άλλους φορείς, φυσικά πρόσωπα της ηµεδαπής και της αλ-
λοδαπής.

∆εν µπορώ να αντιληφθώ γιατί διαφωνείτε. Από µόνη τη βιο-
µηχανία που ήταν δικαιούχος µέχρι σήµερα, διαφωνείτε να είναι
τα ερευνητικά κέντρα, διαφωνείτε να είναι τα πανεπιστήµια; Γνω-
ρίζετε, έχετε διαβάσει τις επιµέρους ρυθµίσεις και αναπτύξατε
αυτή την άδικη, αλλά και εντελώς άσχετη, µε τις ρυθµίσεις κρι-
τική;

Η διεύρυνση, δε, των δικαιούχων, ειδικά ως προς τους ερευ-
νητικούς φορείς, ανοίγει γι’ αυτούς µια άµεση δυνατότητα χρη-
µατοδότησης ερευνητικών προγραµµάτων, µέσω του
Προεδρικού ∆ιατάγµατος που αναφέρθηκα, το οποίο µέχρι σή-
µερα αναφερόταν στις επιχειρήσεις.

Συνεπώς δε χάνουν πόρους οι δηµόσιοι ερευνητικοί φορείς,
αλλά µπορούν πλέον να διεκδικούν ισότιµα, είτε αποκλειστικά
είτε µέσω συνεργατικών σχηµάτων, αλλά πάντως όχι πια ανα-
γκαστικά, ως υπεργολάβοι, γιατί µέχρι σήµερα αυτό το καθεστώς
επιλεγόταν, το καθεστώς της υπεργολαβίας, την ένταξή τους σε
προγράµµατα που απευθύνονταν µόνο στις βιοµηχανικές επιχει-
ρήσεις και στις παραγωγικές µονάδες. Αυτό το καθεστώς υπο-
στηρίζετε και αυτό το καθεστώς δυστυχώς υπεστήριξε και το
ΠΑΣΟΚ, ή θα υποστήριζε αν έµενε στην Αίθουσα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα παρακαλούσα την ανοχή σας για µερικά
λεπτά για να µπορέσω να υπερασπιστώ την τροπολογία.

Ιδιαίτερα σηµαντική είναι η διεύρυνση των επιλέξιµων για χρη-
µατοδότηση δαπανών, καθώς προστίθενται νέες κατηγορίες δα-
πανών, όπως οι δαπάνες για κτήρια και γήπεδα, οι δαπάνες
λειτουργίας, οι δαπάνες για µελέτες, οι δαπάνες για συµβου-
λευτικές υπηρεσίες καινοτοµίας, δαπάνες συµµετοχής στο µε-
τοχικό κεφάλαιο καινοτόµων επιχειρήσεων, τεχνολογικά πάρκα,
θερµοκοιτίδες κ.λπ..

Θεωρώ δε ότι η κριτική που ακούστηκε για τη διεύρυνση των
δαπανών είναι αβάσιµη, αλλά και αναντίστοιχη προς τις σηµερι-
νές ανάγκες χρηµατοδότησης ων ερευνητικών προγραµµάτων
και πρωτοβουλιών. Άλλωστε –και δεν πρέπει αυτό να το λησµο-
νάτε- τις κατηγορίες επιλέξιµων δαπανών προσδιορίζει ήδη ο κα-
νονισµός 800/2008 της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ο κανονισµός
αυτός–προς ενηµέρωσή σας, κύριοι συνάδελφοι- είναι υποχρε-
ωτικός χωρίς άλλη προϋπόθεση. Εφόσον ορίζονται ως επιλέξι-
µες, είµαστε υποχρεωµένοι, ως επιλέξιµες να τις δεχθούµε. Κατά
συνέπεια, µπορώ να αντιληφθώ τη δική σας, θεωρητικού χαρα-
κτήρα ένσταση, δεν µπορώ, όµως, να αντιληφθώ την αποχώρηση
του ΠΑΣΟΚ από την Αίθουσα, διότι έχουµε να κάνουµε µε ρυθ-
µίσεις οι οποίες είναι, εν πολλοίς, αναγκαστικού χαρακτήρα.

Το ποσοστό κάλυψης αυτών των δαπανών ακολουθεί, όπως
είπα, τον κανονισµό 800/2008 και προσδιορίζεται βάσει του εί-
δους του προγράµµατος της έρευνας του φορέα και της τυχόν
προβλεπόµενης συνεργασίας από 30% έως 100%, µε σαφή έµ-
φαση στη βασική έρευνα και τους ερευνητικούς φορείς.

∆εν θα διατρέξω τις επιµέρους ρυθµίσεις. Θέλω, όµως, να πω
ότι µε την εισηγούµενη ρύθµιση εξασφαλίζεται η αξιοκρατία στον
τοµέα της έρευνας, καθώς περιλαµβάνονται όλοι οι δικαιούχοι
και µάλιστα υπό συγκεκριµένους διαφανείς όρους και προϋπο-
θέσεις.

Όσον αφορά στη διαδικασία υποβολής και έγκρισης µιας πρό-
τασης, δεν υπάρχει καµµία απολύτως ουσιαστική µεταβολή,
όπως ελέχθη στην Αίθουσα. Όπως και πριν, οι προτάσεις υπο-
βάλλονται µε ανοιχτή πρόσκληση υποβολής στο Υπουργείο Ανά-
πτυξης και στην ΓΓΕΤ και αξιολογούνται από επιτροπή ή
επιτροπές, οι οποίες αποτελούνται από ανεξάρτητους πραγµα-
τογνώµονες.

Η επιλογή των προτάσεων, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γί-
νεται στη βάση της βαθµολογικής αξιολόγησης των προτάσεων
και των πιστώσεων που διατίθενται. Η µόνη αλλαγή που έγινε
αφορά στην προσθήκη δύο ακόµα κριτηρίων αξιολόγησης, τα
οποία είναι η ποιότητα της πρότασης τεχνολογικής στάθµισης
και η καινοτοµία στην αγορά σε συνδυασµό µε τα αναµενόµενα
οφέλη από τη χρηµατοδότηση.

Επίσης, για την τροποποίηση του Π.∆. 17 του 2001 και αυτή
κινείται στο πνεύµα εναρµόνισης µε τις νέες δυνατότητες που
παρέχει το καινούργιο κοινοτικό πλαίσιο για τις κρατικές ενισχύ-
σεις για την έρευνα, την τεχνολογική ανάπτυξη και την καινοτο-
µία.

Συγκεκριµένα, διευρύνονται οι δικαιούχοι ενίσχυσης, καθώς
ως τέτοιες νοούνται οι νέες καινοτόµες επιχειρήσεις, κυρίως
έντασης γνώσης ή οι τεχνοβλαστοί (spin off, spin out).

Επίσης καταργείται ο περιορισµός ότι η χρηµατοδότηση των
δαπανών εκκίνησης της επένδυσης και έναρξης παραγωγής και
εµπορίας πρέπει να γίνεται σε ποσοστό που δεν υπερβαίνει το
σύνολο του µετοχικού κεφαλαίου της επιχείρησης, δεδοµένου
ότι µε τη διάταξη αυτή το ποσοστό χρηµατοδότησης από το
Υπουργείο Ανάπτυξης για τις νέες επιχειρήσεις περιοριζόταν στο
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50% του συνολικού προϋπολογισµού των έργων. Αυτό το ποσο-
στό είναι πολύ χαµηλότερο, από το επιτρεπόµενο µε βάση το νέο
Κοινοτικό Πλαίσιο για τις Κρατικές Ενισχύσεις και, κυρίως, τον
κανονισµό 800 του 2008. Με τη νέα διάταξη που το ποσοστό χρη-
µατοδότησης, η δηµόσια δαπάνη για την κάλυψη των παραπάνω
δαπανών µπορεί πλέον να φθάσει στο 70% του συνολικού προϋ-
πολογισµού.

Κατά τα λοιπά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ισχύουν οι δια-
τάξεις των προεδρικών διαταγµάτων, τα οποία σηµειώνω δεν
προσυπογράφονταν, το είπε και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος ο κ. Καραµάριος από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, διότι δεν ήταν αναγκαία η συνυπογραφή τους,
όπως δεν συνυπογράφεται από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων και ο νόµος 1514 του 1985, ακριβώς για τον
ίδιο λόγο.

Εποµένως –και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- µε την προτει-
νόµενη προσθήκη εναρµονίζουµε τις πρόνοιες της εθνικής νο-
µοθεσίας για τη χρηµατοδότηση και ενίσχυση έργων,
προγραµµάτων και δράσεων της έρευνας προς τις εξελίξεις του
Κοινοτικού ∆ικαίου, αξιοποιούµε τις εξελίξεις αυτές υπέρ των ελ-
ληνικών συµφερόντων, εξαντλώντας τα καθοριζόµενα από την
Κοινότητα περιθώρια ενίσχυσης των κρατικών ενισχύσεων, διευ-
ρύνουµε τους δικαιούχους αυτών των ενισχύσεων, ώστε να πε-
ριλάβουµε επιχειρήσεις αλλά και ερευνητικούς φορείς,
διευρύνουµε τις επιλέξιµες δαπάνες, τα ποσοστά κάλυψης αλλά
και τη χρηµατοδοτική βάση της ΓΓΕΤ, χωρίς να θίγουµε τις πρό-
νοιες στο νόµο που αφορούν στη χρηµατοδότηση των ερευνητι-
κών φορέων, δίνουµε έµφαση στα ποιοτικά χαρακτηριστικά των
αξιολογούµενων προτάσεων, ενισχύουµε τις επιχειρήσεις της
έντασης γνώσης και µε την εισηγούµενη ρύθµιση αποκτούµε τη
δυνατότητα να αξιοποιήσουµε πιο αποτελεσµατικά τα προγράµ-
µατα και τις δράσεις της έρευνας και τεχνολογικής ανάπτυξης
στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ 2007-2013, από το οποίο προβλέπεται για
τους τοµείς αυτούς η διάθεση συνολικών πόρων ύψους 1,5 δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ για την περίοδο 2007-2013.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν διαβάζατε προσεκτικά τις
ρυθµίσεις τις οποίες εισηγούµαστε µε την τροπολογία θα κατα-
λαβαίνατε ότι έχουµε να κάνουµε µε βελτιωτικές προτάσεις για
την έρευνα, την τεχνολογία και την καινοτοµία. Κανένας κίνδυ-
νος δεν υπάρχει απ’ αυτούς που αναφέρατε. Επαναλαµβάνω ότι
η έκταση αυτών των ρυθµίσεων και όχι η ουσία ή η σπουδαιό-
τητα έδωσε µία αφορµή στο κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης να εγκαταλείψει την Αίθουσα του Κοινοβουλίου διότι δεν
ήθελε να παραδεχτεί ότι η Κυβέρνηση νοµοθετεί κατά τρόπο δια-
φανέστερο απ’ αυτόν που επέλεγε το ΠΑΣΟΚ για να ρυθµίσει τα
ίδια ζητήµατα, δηλαδή τον τύπο του προεδρικού διατάγµατος,
και εισάγει ρυθµίσεις οι οποίες εκσυγχρονίζουν το νοµοθετικό
πλαίσιο και επιτρέπουν τη γρηγορότερη και διαφανέστερη απορ-
ρόφηση των κοινοτικών κονδυλίων για την έρευνα και την τεχνο-
λογία.

Όσον αφορά αυτά που αναφέρθηκαν ότι ο κύριος Υπουργός
δεν ήλθε να υποστηρίξει την τροπολογία, πρέπει να πω ότι αυτό
επ’ ουδενί δεν σηµαίνει περιφρόνηση του Κοινοβουλίου. Ο
Υπουργός έρχεται και µάλιστα θα είναι εδώ αύριο για να υπο-
στηρίξει το νοµοθέτηµα που αφορά στην Επιτροπή Ανταγωνι-
σµού. Επ’ ουδενί περιφρονεί το Κοινοβούλιο. Νοµίζω ότι µε τη
µέχρι σήµερα παρουσία του αλλά και µε τη συµπεριφορά του
δεν έχει δείξει ότι αδιαφορεί για τις απόψεις και για τις θέσεις
που διατυπώνουν τα κόµµατα µέσα στη Βουλή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Αλυσανδράκης
έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Από ορισµένους συνα-
δέλφους, πήρα την αίσθηση ότι ίσως υπάρχει σύγχυση για το πε-
ριεχόµενο της τροπολογίας γιατί άκουσα κάποιους να µιλάνε για
συγχωνεύσεις ερευνητικών κέντρων, του Εθνικού Κέντρου Κοι-
νωνικών Ερευνών. ∆εν πρόκειται για τέτοιο πράγµα. Άλλο κάνει
η τροπολογία.

Ο κύριος ρόλος της τροπολογίας είναι να προσαρµόσει το
προεδρικό διάταγµα του 2000 στις προβλέψεις του ν. 3551. Θυ-
µίζω ότι αυτός ο νόµος έδωσε καίριο ρόλο στις επιχειρήσεις
πολύ περισσότερο απ’ αυτόν που είχαν πριν. Έχει βάλει τις επι-

χειρήσεις ακόµα και σε αποφασιστικά όργανα προσανατολισµού
της έρευνας. Υπήρξε ο ισχυρισµός από την πλευρά του κ. Κα-
ραµάριου και του κυρίου Υπουργού ότι αυτή η τροπολογία δεί-
χνει ενδιαφέρον για τα πανεπιστήµια. Εάν έδειχνε ενδιαφέρον
για τα πανεπιστήµια, θα έβγαζε από µέσα τις ιδιωτικές επιχειρή-
σεις ως δικαιούχους δηµόσιας χρηµατοδότησης για ερευνητικές
δραστηριότητες.

Εδώ µπαίνει ένα σοβαρό θέµα. Γιατί θα πρέπει το κράτος να
χρηµατοδοτεί ιδιώτες για ερευνητικές δραστηριότητες; Οι ερευ-
νητικές δραστηριότητες των επιχειρήσεων, δεν αποσκοπούν στο
να δηµιουργήσουν καινούργια γνώση η οποία θα διαχυθεί στην
κοινωνία. Αποσκοπούν στο να δηµιουργήσουν νέες κερδοφόρες
δραστηριότητες για τις επιχειρήσεις. Γιατί λοιπόν να µην τις πλη-
ρώσουν οι ίδιες; Γιατί θα πρέπει ο Έλληνας φορολογούµενος να
πληρώσει και µε αυτόν τον τρόπο την αύξηση της κερδοφορίας
των επιχειρήσεων;

Για µας είναι απαράδεκτο και το αρχικό προεδρικό διάταγµα
274/2000 και αυτή η τροπολογία. ∆εν θέλουµε να απαγορεύ-
σουµε στις ιδιωτικές επιχειρήσεις να κάνουν έρευνα. Εξάλλου
δεν µπορούµε να το απαγορεύσουµε κάτω από καπιταλιστικές
συνθήκες. Γιατί όµως αυτή η έρευνα θα πρέπει να πληρώνεται
από το υστέρηµα του ελληνικού λαού;

Εδώ γίνεται και ένα απαράδεκτο «τσουβάλιασµα» ιδιωτικών
επιχειρήσεων ερευνητικών κέντρων και πανεπιστηµίων. Και µά-
λιστα τα ερευνητικά κέντρα και τα πανεπιστήµια έρχονται ως
«φτωχοί αδελφοί» προς τις ιδιωτικές επιχειρήσεις και προστίθε-
νται ως «φτωχοί αδελφοί» στα προνόµια που έχουν οι ιδιωτικές
επιχειρήσεις να χρηµατοδοτούνται µέσα από τις διαδικασίες που
προέβλεπε το προεδρικό διάταγµα 274 και οι οποίες τροποποι-
ούνται τώρα. Αυτό το τσουβάλιασµα έχει και έναν άλλο στόχο,
τον έλεγχο των πανεπιστηµίων και των ερευνητικών κέντρων από
τις επιχειρήσεις στο πλαίσιο της πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης για να µπει η γνώση στην υπηρεσία της ανταγωνιστικότητας
της οικονοµίας δηλαδή, του επιχειρηµατικού κέρδους.

Βέβαια δεν θα χρειαστεί να επιχειρηµατολογήσω γι’ αυτό που
τέθηκε και από προηγούµενους, ότι είναι ένας µηχανισµός χρη-
µατοδότησης των επιχειρήσεων, τσάµπα χρήµα για το κεφάλαιο.

Να σηµειώσω τέλος ότι το 2002 στη Σύνοδο Κορυφής της
Βαρκελώνης, οι ηγέτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης είχαν αποφα-
σίσει να προωθήσουν την αύξηση του κατά µέσο όρο ποσοστού
που δίνεται για την έρευνα στο 3% και µάλιστα ήθελαν υποτίθε-
ται ένα µεγάλο µέρος -τα 2/3- από την αύξηση αυτή να έρθει από
ιδιωτικές επιχειρήσεις. Αυτό δεν δούλεψε. Αντίθετα οι ιδιωτικές
επιχειρήσεις, αντί να χρηµατοδοτήσουν οι ίδιες έστω τις δικές
τους ερευνητικές δραστηριότητες, αποµυζούν χρήµατα από τον
κρατικό προϋπολογισµό.

Με αυτή την πολιτική, διέξοδος που να έχει θετικά αποτελέ-
σµατα για την έρευνα και την κοινωνία, µε την έννοια της διάχυ-
σης των ερευνητικών αποτελεσµάτων και κάτω από αυτό το
κοινωνικό σύστηµα –για να είµαι πιο ακριβής- είναι πρακτικά αδύ-
νατη.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε πολύ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Μπορώ να προσθέσω κάτι,

κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Θα έχετε το λόγο

µετά τον κ. Λαφαζάνη εφόσον…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θέλετε να προσθέσετε…
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Απλώς ήθελα να συµπληρώσω

τον κ. Αλυσανδράκη, τον οποίο προσέχω πάντοτε.
Αγαπητέ κύριε καθηγητά, εκεί που υπήρχε ένα καθεστώς και

το έκαναν οι επιχειρήσεις, δεν είναι καλύτερο σήµερα να βά-
λουµε µέσα τους πανεπιστηµιακούς και τα ΤΕΙ; Πείτε την άποψή
σας και αφήστε το γενικό σύστηµα όπου διαφέρουµε. Έχουµε
αποστάσεις, αλλά εν πάση περιπτώσει δεν γίνεται καλύτερο αυτή
τη στιγµή; ∆εν τα τσουβαλιάζουµε όλα, απλώς προσπαθούµε την
έρευνα που πράγµατι κάνουν οι επιστήµονες, να µπουν µέσα και
τα πανεπιστήµια. Ποιο είναι το κακό; Την άποψή σας θέλω, αγα-
πητέ κύριε Αλυσανδράκη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Επιτρέπετε, κύριε Πρόε-
δρε, µια σύντοµη απάντηση;



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΕ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 951

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Όπως εξελίχθηκε η
συζήτηση, βεβαίως, σύντοµα µόνο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Αν βγάζατε έξω τις επι-
χειρήσεις, δεν θα είχαµε καµµία αντίρρηση. Βγάλτε έξω τις επι-
χειρήσεις ώστε να µην αποµυζούν οι επιχειρήσεις χρήµατα για
έρευνα που θα έπρεπε να πάνε σε δηµόσιους φορείς. Είναι πολύ
από.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Λαφαζάνης έχει

το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να πω

στον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας να µην επικαλείται τι γινόταν στο παρελθόν. Ξέρουµε τι γι-
νόταν στο παρελθόν και µάλιστα µαζί ως παράταξη
διαµαρτυρόµεθα γι’ αυτά που συνέβαιναν επί ΠΑΣΟΚ. Νοσηρά
φαινόµενα, απαράδεκτα φαινόµενα τροπολογιών της νύκτας
κ.λπ.

Μα το θέµα ήταν να αλλάξει αυτή η κατάσταση, όχι να κλιµα-
κωθεί και να γίνει ακόµα χειρότερη. Αυτό έπρεπε να κάνουµε.
Μην µου λέτε ότι είναι σύννοµη µε τον Κανονισµό της Βουλής.
Παραβιάζει ωµά, κυνικά, θα έλεγα, το πνεύµα του ίδιου του Κα-
νονισµού της Βουλής. ∆εν είναι δυνατόν, άσχετες τροπολογίες οι
οποίες αλλάζουν πλήρως δύο προεδρικά διατάγµατα -άσχετες
µε το νοµοσχέδιο- να εισάγονται την τελευταία ώρα και να συ-
ζητιούνται µε αυτόν τον τρόπο. Απαράδεκτο!

Ασφαλώς ο κύριος Υφυπουργός –µε όλο το σεβασµό που του
έχουµε, αλίµονο!- εκπροσωπεί την Κυβέρνηση, αλλά είναι δυνα-
τόν ο Υπουργός ο οποίος έχει τη νοµοθετική πρωτοβουλία, να
µην έρχεται καθόλου σ’ ένα τόσο καίριας σηµασίας νοµοσχέδιο,
όταν καταθέτει µάλιστα τέτοια τροπολογία και να λέει ο κύριος
Υφυπουργός, στην κριτική που υποβάλλουµε τον κύριο Υπουργό,
ότι θα έρθει αύριο στο νοµοσχέδιο για τον ανταγωνισµό; ∆ηλαδή,
επειδή θα έρθει αύριο, δεν πρέπει να έρθει σήµερα; ∆εν το κα-
τάλαβα αυτό. Απαράδεκτη κατάσταση!

Να πω και κάτι άλλο. Να την αποσύρει αυτή την τροπολογία η
Κυβέρνηση. Ποιος θα την αποσύρει; Ο κύριος Υφυπουργός δεν
έχει νοµοθετική πρωτοβουλία, δεν την εισήγαγε. ∆εν έχει, λοι-
πόν και τη δυνατότητα να την αποσύρει. Αυτός που έχει τη δυ-
νατότητα νοµοθετικής πρωτοβουλίας, εισαγωγής ή απόσυρσης,
ακόµη και τροποποίησης είναι ο ίδιος ο κύριος Υπουργός ο
οποίος απουσιάζει. Ηχηρή απουσία!

Πάµε τώρα στην ουσία του νοµοσχεδίου. Υπάρχει πολιτική
έρευνας στη χώρα µας; Κατ’ αρχήν, ποια είναι η χρηµατοδότηση
για την έρευνα από τον κρατικό προϋπολογισµό; Μιλάµε για µια
χρηµατοδότηση, κύριε Υφυπουργέ, της τάξεως του 0,5%. Ασή-
µαντη, απαράδεκτη, στον πάτο της Ευρώπης. Υπάρχει πολιτική
και στρατηγική για την έρευνα, για την καινοτοµία και την τεχνο-
λογική ανάπτυξη στη χώρα µας; Υπάρχει στρατηγική; Φαίνεται
απ’ αυτό το νοµοσχέδιο; Λίθοι και κέραµοι ατάκτως ερριµµένοι;
Υπάρχει καµµιά στρατηγική;

Επιλέγουµε τοµείς, επιλέγουµε διαδικασία, επιλέγουµε κλά-
δους; Επιλέγουµε αυτούς που θα κάνουν την ερευνητική δρα-
στηριότητα; Αναδεικνύουµε τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της
χώρας; Πού µπορούµε να κάνουµε έρευνα;

Αυτό που κάνετε εδώ πέρα είναι εναπόθεση των πάντων στην
αγορά. ∆εν µου λέτε, γιατί εισάγετε τις επιχειρήσεις της αλλο-
δαπής και τα πανεπιστήµια και τους ερευνητικούς φορείς της αλ-
λοδαπής, οι οποίοι θα µπορούν να είναι δικαιούχοι των
προγραµµάτων αυτών;

Παρακαλώ, γιατί το κάνετε αυτό; Για να πάρουν τα χρήµατα
αυτά τα ξένα πανεπιστήµια που θα έλθουν και να λειτουργήσουν
εδώ ως δικαιούχοι; Για να πάρουν τα χρήµατα ξένα ερευνητικά
κέντρα; Για να τα πάρουν οι πολυεθνικές επιχειρήσεις; Αυτή είναι
η λογική σας;

Μας λέτε ότι δεν αλλάζετε σχεδόν τίποτα. Κατ’ αρχήν, καταρ-
γείτε στην ουσία τη Γενική Γραµµατεία Έρευνας και Τεχνολογίας
και την αντικαθιστάτε από την Ειδική Υπηρεσία Συντονισµού και
Εφαρµογής των ∆ράσεων του Υπουργείου Ανάπτυξης στους το-
µείς Έρευνας, Τεχνολογικής Ανάπτυξης και της Καινοτοµίας.
Άλλα αρχικά «σιδηρόδροµος». Πού να τα θυµάται κανείς;
ΕΥΣΕ∆–ΕΤΑΚ!

Τι είναι αυτά τα πράγµατα, κύριε Υφυπουργέ; Τι είναι αυτό το
ελληνικό κράτος; Κατάρα έχει; Κατάρα; ∆εν σας άρεσε η Γενική
Γραµµατεία Έρευνας και Τεχνολογίας; Άντε άλλο ένα όργανο!
Φτου και από την αρχή! Για να το ελέγχουµε καλύτερα, για να
βάλουµε κι εκεί τους δικούς µας.

Κι εκεί τώρα αντικαθίσταται η Γενική Γραµµατεία και ο Γενικός
Γραµµατέας απ’ αυτό το όργανο σε όλο το προεδρικό διάταγµα.
Πείτε µου, τι εξυπηρετούν αυτά τα πράγµατα; Τι σας εµπόδισε η
Γενική Γραµµατεία Έρευνας και Τεχνολογίας να κάνετε µιας πε-
ντάρας δουλειά;

∆εν µας έχετε δώσει καµµιά αποτίµηση για το τι έκανε ο µεν,
τι έκανε ο δε, γιατί αλλάζει το ένα, γιατί αλλάζει το άλλο, τι εξυ-
πηρετεί, τι θα βοηθήσει. Τίποτα απολύτως!

Πάµε στο άλλο θέµα, στις κατηγορίες των επιλέξιµων δαπα-
νών, τις οποίες διευρύνετε. Και τι βάζετε µέσα; ∆απάνες για κτή-
ρια και γήπεδα. Πού ακούστηκε έρευνα και καινοτοµία, κύριοι,
και δεν σηκώνονται και οι πέτρες...

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Εφόσον είναι απαραίτητα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εφόσον είναι απαραίτητα; Για τις

επενδύσεις είναι απαραίτητα; Στον αναπτυξιακό νόµο επιχορη-
γούνται δαπάνες για γήπεδα και κτήρια! Πρώτα απ’ όλα, για να
φτιάξεις µια βιοµηχανία, θέλει να έχεις γη και κτήριο. Το επιδο-
τεί; ∆εν το επιδοτεί! Ο Αναπτυξιακός Νόµος γήπεδο; Μα, τι λέτε
τώρα;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Όχι γήπεδο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τι θα γίνει; Real estate θα το κά-

νουµε εδώ; Real estate; Αγορές και µεταπωλήσεις οικοπέδων;
Πάνω στο οικόπεδο θα κάνουµε την καινοτοµία και την έρευνα;
Αφήστε τα αυτά. Αφαιρέστε αυτό το πράγµα. Απαράδεκτο! Απα-
ράδεκτο να το εισάγετε! «Ανοίγετε» ένα όχηµα για να παίζονται
τα πιο ελεεινά και τρισάθλια παιχνίδια πάλι µέσα από την έρευνα
και την τεχνολογία.

Μιλάτε για δαπάνες λειτουργίας και µετακινήσεις, δαπάνες για
µελέτες –δηλαδή µελέτες πάνω στην έρευνα και την τεχνολογία-
δαπάνες για συµβουλευτικές υπηρεσίες και συµβούλους...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Μιλώ
όσο µίλησε και ο κύριος Υφυπουργός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): ∆εν είναι ισότιµοι οι
χρόνοι κατά τον Κανονισµό της Βουλής.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να ολοκληρώσω ένα σκεπτικό,
µιλάµε για δύο προεδρικά διατάγµατα.

∆απάνες για δοµές στήριξης της καινοτοµίας. Πολύ αόριστα
πράγµατα. Εύκολη η µετατροπή και η αξιοποίηση δήθεν δαπα-
νών για έρευνα και καινοτοµία σε επιχορήγηση άσχετη µε
έρευνα, τεχνολογική ανάπτυξη και καινοτοµία. Πεδία αυθαιρε-
σιών απίστευτα!

Όσον αφορά το ύψος της χρηµατοδότησης, φεύγουν όλοι οι
ποσοστιαίοι περιορισµοί στη χρηµατοδότηση επιλέξιµων δαπα-
νών και πάµε τώρα στα ποσοστά κάλυψης που αφορούν το είδος
της έρευνας, το φορέα και το µέγεθος της επιχείρησης.

Με αυτόν τον τρόπο δηλαδή πάµε σ’ ένα νέο καθεστώς µέσα
από το οποίο αυξάνεται η χρηµατοδότηση για την έρευνα και γί-
νεται πιο αόριστο το είδος των επιλέξιµων δαπανών, δηλαδή µια
πολύ µεγάλη αυθαιρεσία και χωρίς να τίθενται οι έλεγχοι, πάνω
στους οποίους υποτίθεται ότι θα γίνεται η έρευνα.

∆ίνουν τη δυνατότητα σε εµπειρογνώµονες και επιτροπές
εµπειρογνωµόνων και µάλιστα χωρίς προσόντα επιλογής, χωρίς
τίποτε. Τροποποίηση επί εγκεκριµένου σχεδίου η οποία µπορεί
να είναι και σχεδόν ολική, χωρίς να αναφέρεται οτιδήποτε. ∆η-
λαδή, ανεξέλεγκτα πράγµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Βεβαίως το κεντρικό θέµα το οποίο και εδώ δεσπόζει, όπως
και στα προηγούµενα προεδρικά διατάγµατα ότι όλη η έρευνα
περνάει στην ουσία µέσα από τις επιχειρήσεις. Οι επιχειρήσεις
κερδίζουν, οι επιχειρήσεις ευνοούνται µε αναπτυξιακούς νόµους,
οι επιχειρήσεις έχουν σχεδόν φορολογική ασυλία µε όσα έχουν
συµβεί το τελευταίο διάστηµα, παίρνουν και τα χρήµατα από το
ΕΣΠΑ που πάνε για την καινοτοµία στο όνοµα της έρευνας και
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της τεχνολογίας. Μα, αυξάνουν την κερδοφορία. Μα, αν δεν κά-
νουν έρευνα οι επιχειρήσεις µε τα κέρδη τα οποία έχουν, αν δεν
έχουν δυνατότητα βιώσιµης ανάπτυξης της έρευνας, τότε τι;
Είναι δυνατόν από τα λεφτά των φορολογουµένων να χρηµατο-
δοτείται η έρευνα των επιχειρήσεων για την αύξηση της κερδο-
φορίας τους;

Πείτε µου ποιο όφελος έχει το δηµόσιο συµφέρον απ’ αυτό;
Μήπως εδώ πέρα συνδέετε τις χρηµατοδοτήσεις, έστω και µε
κάποια απασχόληση; Μήπως τις συνδέετε µε κάποια κίνητρα που
να έχουν µία κοινωνική διάσταση; Μήπως τις συνδέετε µε τα απο-
τελέσµατα και το όποιο όφελος µπορεί να έχει ο απλός εργαζό-
µενος; Καµµία σύνδεση δεν υπάρχει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Λαφαζάνη,
πρέπει να ολοκληρώσετε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν το δικαιολογώ να υπάρχει
τέτοια σύνδεση, αλλά αναφέρω ότι ούτε καν τέτοιου είδους εγ-
γυήσεις υπάρχουν.

Για όλους αυτούς τους λόγους είναι προφανές ότι καταγγέλ-
λουµε τη ρύθµιση. Είναι ανάστατος ο ερευνητικός κόσµος. Με
υπουργικές αποφάσεις διαλύετε τα ερευνητικά κέντρα και τους
ερευνητικούς φορείς, τις δοµές τους. Κάνετε απαράδεκτες συγ-
χωνεύσεις οι οποίες στην ουσία είναι διαλύσεις χωρίς διάλογο
και χωρίς συναίνεση. Ανοίγετε το δρόµο για ιδιωτικοποίηση των
ερευνητικών κέντρων µε αυτές τις αλλοιώσεις, αλλαγές και µε-
ταλλάξεις. Μέσα από αυτή την τροπολογία οδηγείτε την έρευνα
στο χειρότερο δυνατό δρόµο. Καταστρέφετε τη χώρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Καραµάριος
έχει το λόγο.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Πραγµατικά, κύριε Λαφαζάνη,
χαίροµαι που σας παρακολουθώ, διότι πολλές φορές ενώ µπο-
ρείτε να βοηθήσετε δεν το κάνετε κι αυτό είναι κακό. Αν είχαµε
την ευχέρεια να µιλάµε πολλές φορές πιστεύω ότι στο τέλος θα
σας έπειθα µε αυτά που θέλω εγώ.

Το πρόβληµα είναι το εξής. Η τροπολογία γράφει στην αρχή:
«ΕΣΠΑ», δηλαδή Εθνικό Στρατηγικό Σχέδιο Περιφερειακής Ανά-
πτυξης. Γι’ αυτό γίνονται όλα. Το ΕΣΠΑ αυτό, επιτέλους, να το
συνδυάσουµε µε τις έρευνες.

Είναι απαραίτητη η έρευνα; Αυτό είναι το ερώτηµα. Αφήστε τα
συστήµατα και οτιδήποτε άλλο. Είναι απαραίτητη η έρευνα;
Είναι. Μπορούµε να την κάνουµε καλύτερη; Αυτό προσπαθούµε,
αγαπητέ κύριε Λαφαζάνη. ∆ηλαδή, εσείς λέτε να µην κάνουµε
έρευνα;

Εγώ, αγαπητέ µου, όταν πηγαίνω να δω τον εγγονό µου που
είναι έξι-επτά χρονών µπροστά σ’ αυτά που ξέρει για τα κοµπι-
ούτερ, που δεν τα ξέρω εγώ, πέφτω από τα σύννεφα. Έτσι είναι
η τεχνολογία. Αυξάνει, προοδεύει, προχωρεί. Αυτή τη στιγµή, λοι-
πόν, θα θέλατε περισσότερο να τα µαζεύουν οι ιδιωτικές επιχει-
ρήσεις; Το «ή» είναι διαζευκτικό. Βάζουµε σε πρώτη γραµµή το
πανεπιστήµιο. ∆εν σας κάνει αυτό εντύπωση; ∆εν το βάζουµε
πλέον τελευταίο στα προεδρικά διατάγµατα. Το βάζουµε πρώτο-
πρώτο. Λέµε: «πανεπιστήµια». Θα γίνονται προκηρύξεις. Είναι δυ-
νατόν µε τέτοια διαφάνεια που υπάρχει µέσα, να λέτε εσείς ότι
θα υπάρχει ένα πανεπιστήµιο σοβαρό µε καθηγητές για να πάρει
την έρευνα και θα πάει ένας ιδιώτης; ∆εν γίνεται αυτό. Μέχρι
τώρα µπορούσε να γίνει. Τώρα δεν µπορεί.

Γι’ αυτό θα σας παρακαλέσω, πράγµατι, να µε ακούσετε. Σας
είπα ότι χάρις σε εσάς απόψε συζητήσαµε κάτι που δεν το ήξερε
ο κόσµος. Ερευνητικά κέντρα. Επιτέλους! Τα πάντα για την
έρευνα είναι σήµερα. Έχω κουραστεί να ακούω για µελέτες, µε-
λέτες, µελέτες. Κάνουµε δέκα φορές λιµάνια, γιατί ο κάθε µελε-
τητής το κάνει διαφορετικό. Φτάνει επιτέλους! Έκαναν την
έρευνα –λέει- για να δουν τα νερά από πού φεύγουν εκεί στο λι-
µάνι; Ενώ έφευγαν τα νερά από εκεί και έπρεπε να κάνουν τον
µώλο εκεί, τον έκαναν από απέναντι και έτρωγαν τα λεφτά. Άντε
να ξανακάνουµε πάλι άλλον προϋπολογισµό.

Κύριε Πρόεδρε, και εσάς σας παρακολουθώ χρόνια και ξέρω
πόσο σοβαρός είστε σ’ αυτά που λέτε πάντοτε. Όλοι αποβλέ-
πουµε πού; Και εσείς και εµείς στο να ζήσουµε καλύτερα σ’ αυτό
τον τόπο που λέγεται Ελλάδα.

Τα πολιτικά συστήµατα έρχονται και αντιπαρέρχονται, ο άν-
θρωπος παραµένει. Αυτόν πρέπει να δούµε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε Πρό-
εδρε, µου επιτρέπετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε δύο λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε Πρό-
εδρε, πρέπει να υπενθυµίσω ότι η τροπολογία την οποία συζη-
τήσαµε κατατέθηκε στις 26 Ιουνίου 2009. Άρα, τα κόµµατα που
απεχώρησαν, δηλαδή το ΠΑΣΟΚ και ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συνα-
γερµός, είχαν επαρκέστατο χρόνο για να µιλήσουν για τα ζητή-
µατα της τροπολογίας.

Όµως, βλέπετε, έτσι όπως εξελίχθηκε η συζήτηση, όπως επε-
σήµανε και ο κ. Καραµάριος πολύ σωστά, µε µια αντιπαράθεση
που, όµως, έχει και τα θετικά της στοιχεία, πόσο εκτεθειµένα
είναι τα κόµµατα, τα οποία προτίµησαν τη φυγή αντί της ουσια-
στικής αντιπαράθεσης επιχειρηµάτων στην Αίθουσα του Εθνικού
Κοινοβουλίου.

Τι περισσότερο θα προσέθετε, εάν είχαµε ακολουθήσει την
οδό που µας πρότεινε το ΠΑΣΟΚ και ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συνα-
γερµός στη συζήτηση; Θα µπορούσε να διεξαχθεί ακόµη πιο εν-
δελεχής επί της ουσίας συζήτηση και όταν συζητούσαµε επί της
αρχής το νοµοσχέδιο, αλλά και σήµερα που συζητάµε τις επιµέ-
ρους ρυθµίσεις;

Πρέπει, επίσης, να πω δυο-τρία ζητήµατα που σηµείωσα από
τις τοποθετήσεις και αναφορές των συναδέλφων.

Κύριε συνάδελφε, το συνολικό ποσό το οποίο διατίθεται για
την έρευνα στη χώρα µας είναι πράγµατι χαµηλό. Όµως, γνωρί-
ζετε -είµαι βέβαιος- ότι το ποσοστό της δηµόσιας χρηµατοδότη-
σης είναι από τα υψηλότερα της Ευρώπης. Το άθροισµα είναι
τελικά χαµηλό, διότι δεν έχουµε επαρκή ιδιωτική χρηµατοδότηση
της έρευνας.

Γιατί διευρύνουµε τον κύκλο των δικαιούχων; Το κάνουµε
αυτό, για να µπορέσουµε να επιτύχουµε συνέργειες, γι’ αυτό βά-
ζουµε τις βιοµηχανίες, τις επιχειρήσεις, τα ερευνητικά κέντρα.
Όπου επετεύχθησαν αυτού του είδους οι συνέργειες, να ξέρετε
ότι είχαµε σοβαρά αποτελέσµατα στο χώρο της έρευνας και τις
συνέργειες αυτές προσπαθούν να επιτύχουν όλα τα σοβαρά
κράτη.

Εν τέλει, όµως, αντιπαραθέσατε αυτά τα οποία προέβλεπαν τα
προεδρικά διατάγµατα και αυτά τα οποία προβλέπει η τροπολο-
γία. Ήθελα να ξέρω: Με ποια συµφωνείτε, µε αυτά µε τα οποία
µέχρι σήµερα προβλέπονταν ή µε αυτά τα οποία εµείς ρυθµί-
ζουµε; ∆ε συµφωνείτε, φερ’ ειπείν, µε τη διεύρυνση των δικαι-
ούχων; ∆ε συµφωνείτε µε τη διεύρυνση των επιλέξιµων δαπανών,
που σας είπα ότι είναι και υποχρεωτική, µε βάση τον κανονισµό;
∆ε συµφωνείτε µε την αύξηση της δηµόσιας χρηµατοδότησης;
Συµφωνείτε µε το υφιστάµενο καθεστώς; ∆ιότι δεν άκουσα κά-
ποια άλλη προσέγγιση, ώστε µετά την αντιπαράθεση αυτών των
δύο πλαισίων, να έχουµε και µία άλλη, τρίτη, από την πλευρά σας
πρόταση.

Και µία τελευταία αναφορά, κύριε Πρόεδρε, για το εάν έχουν
ενεργοποιηθεί ή όχι τα κονδύλια του ∆’ Κοινοτικού Πλαισίου Στή-
ριξης σε ό,τι αφορά στην έρευνα. Πρέπει να υπενθυµίσω ότι ήδη
έχει προκηρυχθεί από το ΕΣΠΑ η δράση που αφορά στα «Κου-
πόνια Καινοτοµίας για ΜΜΕ».

Στο σύνολο των χιλίων διακοσίων κουπονιών περίπου για το
συγκεκριµένο προϋπολογισµό των 8,5 περίπου εκατοµµυρίων
ευρώ βρισκόµαστε ήδη, κύριοι συνάδελφοι, στις οκτακόσιες αι-
τήσεις.

Προχωρούµε, επίσης, µε τρεις νέες δράσεις µέσω του ΕΣΠΑ.
Η πρώτη δράση έχει τον τίτλο «ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ». Η δεύτερη δράση
έχει τον τίτλο «ΝΕΕΣ ΚΑΙΝΟΤΟΜΕΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ» και αφορά
τις λεγόµενες spin-off και spin-out companies. Η τρίτη δράση έχει
τον τίτλο «ΟΜΑ∆ΕΣ ΜΙΚΡΟΜΕΣΑΙΩΝ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ». Ο προϋ-
πολογισµός των δράσεων αυτών σε σχέση µε τη δηµόσια δαπάνη
είναι για την πρώτη 76.000.000, για τη δεύτερη 25.000.000 και
για την τρίτη δράση 21.000.000 ευρώ. Σύνολο προϋπολογισµού
για τις τρεις αυτές δράσεις 122.000.000, επαναλαµβάνω, δηµό-
σια δαπάνη.

Παράλληλα, προχωρούµε στην ανασύσταση του ερευνητικού
ιστού της χώρας. Είµαι βέβαιος ότι οι αντιρρήσεις στις οποίες
αναφέρθηκε η κυρία συνάδελφος από το ΣΥΡΙΖΑ αφορούσαν
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στην αναδιάταξη του ερευνητικού ιστού και όχι στις ρυθµίσεις
της τροπολογίας.

Στόχος µας µε αυτήν την αναδιάταξη, την οποία προωθούµε,
είναι η ορθολογική δοµή σε σχέση µε τον τρόπο που σήµερα λει-
τουργούν τα ερευνητικά κέντρα και ινστιτούτα, η εξοικονόµηση
πόρων από την πλευρά του δηµοσίου και καλύτερα αποτελέ-
σµατα για τον πολίτη και την κοινωνία.

Είµαστε βέβαιοι ότι µε θετική στάση, µε διάλογο που θα επι-
διώξουµε και εντός και εκτός του Κοινοβουλίου θα επιτύχουµε
το καλύτερο δυνατό αποτέλεσµα, αρκεί να µην έχουµε ως προ-
µετωπίδα την άρνηση και τη µηδενιστική αντιπολίτευση σε οποι-
αδήποτε πρωτοβουλία, σε οποιοδήποτε µέτρο παίρνει η
Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε

µια σύντοµη δήλωση;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Σύντοµη, όµως,

κύριε Λαφαζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν θα αναφερθώ σ’ αυτά που

είπε ο κύριος Υφυπουργός. Άλλωστε, δεν απάντησε νοµίζω σε
τίποτα από αυτά τα οποία θέσαµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κάντε τη δήλωση
τώρα. Όχι σχόλιο στον Υπουργό. ∆εν µπορούµε να συνεχίσουµε
τη συζήτηση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αφού η Κυβέρνηση δεν αποσύ-
ρει τελικώς την τροπολογία, είµαστε υποχρεωµένοι να µη συµ-
µετέχουµε στην ψηφοφορία, καταγγέλλοντας και τη διαδικασία
και την ουσία της τροπολογίας. Και από αύριο θα αναλάβουµε
πρωτοβουλίες ως ΣΥΡΙΖΑ και απέναντι στην Κυβέρνηση, αλλά
και απέναντι στο Προεδρείο της Βουλής, για να σταµατήσει
πλέον αυτή η κατάσταση, η οποία γίνεται όλο και περισσότερο
απαράδεκτη, σηµαντικά κρίσιµα θέµατα, ίσως τα πιο κρίσιµα και
τα πιο σηµαντικά θέµατα, να εισάγονται στα Θερινά Τµήµατα διά
τροπολογιών.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της τροπολογίας µε

γενικό αριθµό 629 και ειδικό 65 και ερωτάται το Τµήµα αν γίνε-

ται δεκτή.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 629 και ειδικό 65 έγινε δεκτή κατά πλειο-
ψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Εισερχόµεθα στη συζήτηση του ακροτελεύτιου άρθρου του
νοµοσχεδίου και ερωτάται το Τµήµα αν γίνεται δεκτό.

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης: «∆ιασυ-

νοριακές Συγχωνεύσεις Κεφαλαιουχικών Εταιρειών και άλλες
διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων και η
ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά των συνε-
δριάσεων της Παρασκευής 19 Ιουνίου 2009, της Τρίτης 23 Ιου-
νίου 2009, της Τετάρτης 24 Ιουνίου 2009 (απογευµατινή
συνεδρίαση) και της Πέµπτης 25 Ιουνίου 2009 και ερωτάται το
Τµήµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά των συνεδριάσεων της Παρασκευής 19 Ιουνίου 2009, της
Τρίτης 23 Ιουνίου 2009, της Τετάρτης 24 Ιουνίου 2009 (απογευ-
µατινή συνεδρίαση) και της Πέµπτης 25 Ιουνίου 2009 επικυρώ-
θηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 22.57’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 8 Ιουλίου 2009 και ώρα 10.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία,
µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών:
«Κανόνες Τεκµηρίωσης Ενδοοµιλικών Συναλλαγών, Κανόνες
Υποκεφαλαιοδότησης Επιχειρήσεων, ∆ιαδικασία Ταχείας Αδειο-
δότησης και άλλες διατάξεις», σύµφωνα µε την ηµερήσια διά-
ταξη που έχει διανεµηθεί.



954 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)


